
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 5835
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Μ. Αντωνίου, Θ. Θε-

οχάρη, Μ. Γεωργιάδη, Γ. Κεφαλογιάννη και Σ. Δανέλλη, σελ.
5835, 5892

3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-
θητές από το 1ο Τοσίτσειο Δηµοτικό Σχολείο Εκάλης, το γυ-
µνάσιο Νέας Περάµου, το 9ο Γυµνάσιο Λαµίας, το Γυµνάσιο
Μελίκης Ηµαθίας, από την Ιταλία, το γυµνάσιο Μούδρου Λή-
µνου και το Εργαστήρι Ειδικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης
και Κατάρτισης Δρεπανιδίου Λήµνου, το 2ο Γυµνάσιο Πτολε-
µαΐδας και το 2ο Γυµνάσιο Τούµπας Θεσσαλονίκης, σελ.
5835, 5842, 5849, 5854, 5858, 5863, 5868, 5872, 5878, 5883,
5888

4. Αναφορά στον εορτασµό της παγκόσµιας ηµέρας της
Γυναίκας, σελ.  5836

5. Ανακοινώνεται εκδήλωση που πραγµατοποιείται στο Εν-
τευκτήριο των Βουλευτών προς τιµή των πρωταθλητριών της
Εθνικής Οµάδας Γυναικών στο σκάκι µε αφορµή τον εορτα-
σµό της Διεθνούς Ηµέρας Γυναικών, σελ. 5836

6. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 5836, 5837, 5839, 5853,
5858, 5870, 5872, 5873, 5879, 5880, 5881, 5884, 5885, 5887,
5890, 5892, 5908

7. Αναφορά στην κράτηση των δύο Ελλήνων στρατιωτικών
στην Τουρκία και σε θέµατα εξωτερικής πολιτικής, σελ. 5853,
5859, 5871, 5874, 5878, 5886

8. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:
Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της πρότασης που κα-

τέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και 73 Βουλευτές της Κοινοβουλευ-
τικής του Οµάδας για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής
Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, κατά
τις διατάξεις των άρθρων 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, 153
επ. του Κανονισµού της Βουλής και 5 του ν. 3126/2003: «Ποι-
νική Ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύουν, για την ενδεχό-
µενη τέλεση του αδικήµατος της απιστίας περί την υπηρεσία,
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 256 περ. γ’ εδ. Ββ’ του
Ποινικού Κώδικα σε συνδυασµό και µε το άρθρο 1 παρ.1 του
ν. 1608/1950 «Περί αυξήσεως των ποινών των προβλεποµέ-
νων δια τους καταχραστάς του Δηµοσίου», όπως ισχύουν,
από τους κ.κ.: Παναγιώτη Κουρουµπλή, Ανδρέα Ξανθό και
Παύλο Πολάκη, σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρό-
ταση σχετικά µε την τιµολόγηση φαρµάκων και την εν γένει
φαρµακευτική δαπάνη κατά τα έτη 2015-2016, σελ. 5837 -
5919

9. Επί του Κανονισµού, σελ. 5887
10. Μυστική ψηφοφορία για τη συγκρότηση ή µη Ειδικής

Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτι-
κής εξέτασης, σελ. 5908 - 5919

11. Ανακοινώνεται ότι έχουν αποσταλεί σφραγισµένες επι-
στολές Βουλευτών που ευρίσκονται σε αποστολή της Βου-
λής ή της Κυβέρνησης στο εξωτερικό, για συµµετοχή στη
µυστική ψηφοφορία, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονι-
σµού της Βουλής, σελ. 5909 - 5914

12. Ανακοινώνεται ότι παρελήφθησαν από το Προεδρείο οι
υπ' αριθµ.1198, 1199,1196 και  1195 επιστολές της 8-3-2018,
του κ. Ιωάννη Μανιάτη, της κυρίας Παρασκευής (Εύη) Χρι-

στοφιλοπούλου, του κ. Γεωργίου Βαγιωνά και του κ. Μάρκου
Μπόλαρη, σελ. 5915 - 5918

13. Ανακοινώνεται ότι κατόπιν των αποτελεσµάτων της διε-
ξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας, απορρίπτεται η υπ’ αριθ-
µόν 1008/27-02-2018 πρόταση για σύσταση Ειδικής
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτι-
κής εξέτασης, σελ. 5919

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρα-

σκευής 9 Μαρτίου 2018, σελ. 5835

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου: 
Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Εσωτερικών, Ερ-

γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Οι-
κονοµικών, Υγείας, Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Πολιτισµού
και Αθλητισµού, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, Τουρισµού, ο Αναπληρωτής Υ-
πουργός Εσωτερικών, καθώς και ο Υφυπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών κατέθεσαν σήµερα 8-3-2018 σχέδιο νόµου:
«Ρυθµίσεις θεµάτων µεταφορών και άλλες διατάξεις», σελ.
5892

ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 5871 - 5883

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ.  , σελ. 5892 - 5919
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 5865 - 5871
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 5883 - 5892
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 5850 - 5865
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 5835 - 5850

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 5892, 5908
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 5872, 5879, 5880, 5881, 

5887, 5890
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 5870                                                                              
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 5887
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 5884, 5885
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 5858
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Β. , σελ. 5890, 5892
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 5853                                                                    
ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , 

σελ. 5873
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 5885
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 5836, 5837, 5839

Β. Επί της αναφοράς στην κράτηση των δύο Ελλήνων
στρατιωτικών στην Τουρκία και σε θέµατα εξωτερικής πο-
λιτικής:

ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 5871

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΔ’
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ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ Σ. , σελ. 5883
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 5853
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Β. , σελ. 5889
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ . , σελ. 5874
ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ Ν. , σελ. 5886
ΣΑΡΙΔΗΣ Ι. , σελ. 5859
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 5878

Γ. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΜΥΡΑΣ Γ. , σελ. 5854
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε. , σελ. 5849, 5850, 5851, 5852
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 5871
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 5846, 5847
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 5884
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 5839, 5867
ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ Σ. , σελ. 5883
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 5843
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ Ε. , σελ. 5842
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 5856, 5859
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 5852
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ Γ. , σελ. 5845
ΛΑΠΠΑΣ Σ. , σελ. 5839, 5840, 5851, 5863, 

5881
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Β. , σελ. 5888, 5889, 5890
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 5855, 5856, 5885
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 5851, 5856, 5866, 5867
ΜΑΥΡΩΤΑΣ Γ. , σελ. 5847
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ. , σελ. 5874, 5876, 5877, 5880, 

5881
ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ Ν. , σελ. 5885
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 5849
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 5860, 5869
ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , 

σελ. 5873, 5874
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 5841, 5842
ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 5862, 5863
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 5869, 5870
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 5845, 5863, 5869, 5870, 

5887, 5888
ΣΑΡΙΔΗΣ Ι. , σελ. 5859
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 5837, 5838, 5839, 5879
ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 5890, 5892
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 5878, 5879, 5882

Δ. Επί του Κανονισµού:
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 5887
ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ Ν. , σελ. 5887

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 5840                                                                                            
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. . , σελ. 5879
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 5862, 5879
ΒΡΟΥΤΣΗΣ Ι. , σελ. 5869
ΓΚΙΟΛΑΣ Ι. , σελ. 5859
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ. , σελ. 5873
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ - ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ Π. , 

σελ. 5856
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 5890
ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ Δ. , σελ. 5849
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 5888
ΠΑΝΤΖΑΣ Γ. , σελ. 5889
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 5851
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 5879
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 5869
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 5870, 5882



Αθήνα, σήµερα στις 8 Μαρτίου 2018, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
12.20’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟ-
ΠΟΥΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 7-3-2018 ε-
ξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΠΓ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
7 Μαρτίου 2018, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση Σύµβασης για τη λειτουργία του Ελληνικού
Ινστιτούτου Παστέρ και άλλες διατάξεις.»)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Τοσίτσειο Δηµοτικό
Σχολείο Εκάλης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα
Πρακτικά της Τετάρτης 20 Δεκεµβρίου 2017 και της Πέµπτης 21
Δεκεµβρίου 2017 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς τα Πρακτικά της Τετάρτης 20 Δεκεµβρίου 2017 και της Πέµ-
πτης 21 Δεκεµβρίου 2017 επικυρώθηκαν.

Επίσης, έχουµε κάποιες άδειες απουσίας:
Η Βουλευτής Καστοριάς κ. Μαρία Αντωνίου ζητεί άδεια ολι-

γοήµερης απουσίας 15 Μαρτίου έως 20 Μαρτίου 2018, για να
µεταβεί στη Ρωσία, κατόπιν της πρόσκλησης του διεθνούς ορ-
γανισµού «European Council on Democracy and Human Rights».
Τα έξοδα µετακίνησης και διαµονής θα καλυφθούν ιδιωτικά. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς η Βουλή ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Θεοχάρης (Χάρης) Θεοχάρης ζητεί

άδεια απουσίας στο εξωτερικό για την Πέµπτη 8 Μαρτίου 2018.
Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς η Βουλή ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.

Τέλος, ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Μάριος Γεωργιάδης ζητεί
άδεια απουσίας από 15 Μαρτίου έως 16 Μαρτίου 2018 και από
26 Μαρτίου έως και 28 Μαρτίου 2018 για προσωπικούς λόγους.
Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς η Βουλή ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 9
Μαρτίου 2018.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1259/6-3-2018 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιά του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Ευαγγελίας (Εύης) Καρακώστα προς τον Υπουργό Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας, σχετικά µε την αποκατάσταση του Χώρου Ανε-
ξέλεγκτης Διάθεσης Αποβλήτων (Χ.Α.Δ.Α.) Σχιστού.

2. Η µε αριθµό 1261/6-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης, µε θέµα: «Βιωσιµότητα
του Εργοστασίου της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης της Ορε-
στιάδας».

3. Η µε αριθµό 1184/28-2-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, µε θέµα: «Άρση κορεσµένου ηλεκτρικού δικτύου Πε-
λοποννήσου».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1266/6-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικο-
λάου Ηγουµενίδη προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης,
µε θέµα: «Χρηµατοδότηση δικτύων ύδρευσης Νοµού Ηρακλεί-
ου».

2. Η µε αριθµό 1262/6-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Φλώρινας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Αντωνιάδη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Διακοπή λει-
τουργίας του ΑΗΣ Αµυνταίου-Φιλώτα της ΔΕΗ στον Νοµό Φλώ-
ρινας».

3. Η µε αριθµό 1230/5-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Γεωργίου - Δηµητρίου Καρρά προς τον Υπουργό Οικονοµίας
και Ανάπτυξης, µε θέµα: «Προβάλλει εκ νέου επείγουσα η ανάγκη
νοµοθετικής ρύθµισης των στεγαστικών δανείων σε ελβετικό
φράγκο».

4. Η µε αριθµό 1209/1-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΔ’

Πέµπτη 8 Μαρτίου 2018



Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, µε θέµα: «Υλοποίηση δικτύου φυσικού αερίου στην Πελο-
πόννησο».

5. Η µε αριθµό 1081/13-2-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικο-
λάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε τη δηµιουργία Χώρου Υγειονοµικής Ταφής
Επικίνδυνων Αποβλήτων (ΧΥΤΕΑ) στη Μεγαλόπολη.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1983/11-12-2017 ερώτηση του Βουλευτή Δρά-
µας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς τον
Υπουργό Μεταναστευτικής Πολιτικής, µε θέµα: «Με ποια διαδι-
κασία πραγµατοποιήθηκε η ανάθεση στους “Γιατρούς του Κό-
σµου” της φροντίδας της υγείας των προσφύγων του Κέντρου
φιλοξενίας στην ΒΙΠΕ Δράµας;».

2. Η µε αριθµό 1139/92/13-11-2017 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Γεωργίου - Δηµητρίου Καρ-
ρά προς τον Υπουργό Μεταναστευτικής Πολιτικής, µε θέµα: «
Αδικαιολόγητη καθυστέρηση στη σύνταξη και δηµοσιοποίηση
των τριµηνιαίων Εκθέσεων Πεπραγµένων της Αρχής Προσφυγών
κατά των αποφάσεων της Υπηρεσίας Ασύλου».

Πριν ξεκινήσουµε, θα ήθελα να πω δύο λόγια για τη σηµερινή
Ηµέρα της Γυναίκας, που γιορτάζεται παγκόσµια κάθε χρόνο
στις 8 Μαρτίου. Θα ήθελα πολύ σύντοµα να αναφέρω τα εξής:

Πιστεύω ότι ως ελληνικό Κοινοβούλιο πρέπει να αισθανόµαστε
ιδιαίτερη ικανοποίηση γιατί για πρώτη φορά τιµούµε την Ηµέρα
της Γυναίκας έµπρακτα. Με έναν ιδιαίτερο συµβολισµό, από τις

9.30’ συζητείται στην Αίθουσα της Γερουσίας το νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των, σχετικά µε την επικύρωση της σύµβασης της Κωνσταντινού-
πολης ενάντια στη βία των γυναικών και στην έµφυλη βία. 

Ταυτόχρονα, από προχθές, από τις 6 Μαρτίου, έχει ανέβει στη
«Διαφάνεια» το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών για την
ουσιαστική ισότητα των γυναικών ενάντια στην έµφυλη βία. Πα-
ρακαλούµε όλους τους Βουλευτές να συµµετάσχουν στον διά-
λογο που θα γίνει για το νοµοσχέδιο αυτό. 

Επίσης ήθελα να πω ότι στο Εντευκτήριο έχει ξεκινήσει ένας
αγώνας σκάκι, αφού προηγήθηκε η τιµή που εξέφρασε το ελλη-
νικό Κοινοβούλιο προς τις πρωταθλήτριες της Οµοσπονδίας Ελ-
ληνίδων Σκακιστριών. Ήδη διεξάγεται ένας πρωτότυπος αγώνας
µε Βουλευτές και άλλους υπαλλήλους και µε ανθρώπους που
ήθελαν να συµµετάσχουν σε αυτό το παιχνίδι. 

Η επιλογή αυτή δεν ήταν τυχαία. Νοµίζω ότι το άθληµα, το παι-
χνίδι, η τέχνη του σκακιού αποτελεί ένα ιδιαίτερα πνευµατικό παι-
χνίδι που χρειάζεται ευστροφία, εξυπνάδα, τακτική και στρα-
τηγική. Μέχρι τώρα αυτά θεωρούνται προνόµια των ανδρών. 

Έτσι ένα στρατιωτικό παιγνίδι ίσων δυνάµεων που διεξάγεται
επί χάρτου, δηλαδή πάνω σε µια σκακιέρα, αποδεικνύει, όπως
και άλλα πολλά, ότι τίποτε δεν είναι προνόµιο των αντρών, αλλά
ότι οι γυναίκες διεκδικούν και διακρίνονται σε όλους τους τοµείς.

Ας µείνουµε, λοιπόν, µε αυτή την ικανοποίηση, ότι η σηµερινή
ηµέρα έχει τιµηθεί ιδιαιτέρως από τη Βουλή και ελπίζουµε τα νο-
µοθετήµατα που θα ψηφιστούν, να καλυτερεύσουν τη ζωή της
γυναίκας στο µέλλον και να αποτελέσουν το σκαλοπάτι για να
διεκδικήσουν τα δικαιώµατά τους και τη γυναικεία χειραφέτηση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της πρότασης που κατέθε-
σαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριά-
κος Μητσοτάκης και εβδοµήντα τρεις Βουλευτές της Κοινοβου-
λευτικής του Οµάδας για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής
Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, κατά τις
διατάξεις των άρθρων 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, 153 επ. του
Κανονισµού της Βουλής και 5 του ν.3126/2003: «Ποινική Ευθύνη
των Υπουργών», όπως ισχύουν, για την ενδεχόµενη τέλεση του
αδικήµατος της απιστίας περί την υπηρεσία, σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του άρθρου 256 περ. γ’ εδ. ββ’ του Ποινικού Κώδικα σε
συνδυασµό και µε το άρθρο 1 παρ.1 του ν.1608/1950 «Περί αυ-
ξήσεως των ποινών των προβλεποµένων διά τους καταχραστάς
του Δηµοσίου», όπως ισχύουν, από τους κυρίους Παναγιώτη
Κουρουµπλή, Ανδρέα Ξανθό και Παύλο Πολάκη, σύµφωνα µε τα
διαλαµβανόµενα στην πρόταση.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµα-
τος και του άρθρου 155 παράγραφος 8 του Κανονισµού της Βου-
λής, µετά την ολοκλήρωση της συζήτησης, η Ολοµέλεια απο-
φασίζει µε µυστική ψηφοφορία για τη συγκρότηση ή µη Ειδικής
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής
εξέτασης. Η σχετική απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλει-
οψηφία του όλου αριθµού των Βουλευτών. Η ψηφοφορία θα γίνει
µε µια ανάγνωση του καταλόγου, θα είναι αυτοτελής για κάθε
πρόσωπο και θα διεξαχθεί σε τρεις χωριστές ψηφοδόχους.

Η σηµερινή συζήτηση θα διεξαχθεί σύµφωνα µε το άρθρο 155
του Κανονισµού της Βουλής και µε ανάλογη εφαρµογή του άρ-
θρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού, δηλαδή µε τη διαδι-
κασία της γενικευµένης συζήτησης επερώτησης.

Σχετικά µε τα λοιπά διαδικαστικά, σύµφωνα µε την απόφαση
της Διάσκεψης των Προέδρων, η συζήτηση θα αρχίσει µε έναν
πρώτο κύκλο εννέα κατά προτεραιότητα οµιλητών, έναν από
κάθε Κοινοβουλευτική Οµάδα και έναν Ανεξάρτητο Βουλευτή, µε
χρόνο οµιλίας για τον καθένα δέκα λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευ-
τερολογίας. Πρώτος θα λάβει τον λόγο Βουλευτής της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, που έχει καταθέσει
και την πρόταση.

Ο χρόνος οµιλίας των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων θα είναι οριζόµενος από το άρθρο 97 παράγραφοι 2 και 3
του Κανονισµού, δηλαδή η διάρκεια αγόρευσης του Πρωθυ-
πουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης θα
είναι έως είκοσι λεπτά και των Προέδρων των υπολοίπων έξι Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων έως δεκαπέντε λεπτά. Οι Υπουργοί θα
µιλήσουν για δέκα λεπτά. Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα
µιλήσουν για δώδεκα λεπτά, µε την επιφύλαξη του περιορισµού
που θέτει το άρθρο 167 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής, δηλαδή, εφόσον έχει προηγηθεί οµιλία του Προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας, θα µιλήσουν για έξι λεπτά.

Σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονισµού,
κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότασης για την άσκηση
δίωξης, η Βουλή µπορεί να επιτρέψει την εµφάνιση ενώπιόν της
του προσώπου κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση, προκει-
µένου να ακούσει τις απόψεις του. Σε κάθε περίπτωση, το πρό-
σωπο αυτό έχει δικαίωµα να υποβάλει στη Βουλή έγγραφο υπό-
µνηµα που καταχωρίζεται στα Πρακτικά. Τα πρόσωπα κατά των
οποίων στρέφεται η πρόταση θα µιλήσουν για είκοσι λεπτά και
εφόσον χρειαστεί, θα υπάρξει η µέγιστη ανοχή τριών ή το πολύ
πέντε λεπτών. 

Θα εµφανιστούν κατά συνέπεια ενώπιον του Σώµατος, προκει-
µένου να ακουστούν οι απόψεις τους, οι κάτωθι: πρώτον, Κου-
ρουµπλής Παναγιώτης, δεύτερον Ξανθός Ανδρέας, τρίτον Πολά-
κης Παύλος. 

Η οµιλία των ανωτέρω προσώπων θα ξεκινήσει από τη λήξη
των αγορεύσεων των οµιλητών του πρώτου κύκλου και θα ολο-
κληρωθεί πριν από την έναρξη της οµιλίας του πρώτου πολιτικού
Αρχηγού. Εντός του ανωτέρω χρόνου, ήτοι µετά τη λήξη της

αγόρευσης των οµιλητών του πρώτου κύκλου και πριν την οµιλία
του πρώτου πολιτικού Αρχηγού, θα µιλήσουν εναλλασσόµενοι
µεταξύ τους οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και τα τρία πρό-
σωπα κατά των οποίων στρέφεται η πρόταση. Ενδιαµέσως των
οµιλιών των πολιτικών Αρχηγών θα µιλήσουν δύο Υπουργοί. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονισµού, οι
Βουλευτές δεν θα µετέχουν στην ψηφοφορία για την πρόταση
άσκησης δίωξης που τους αφορά. 

Επίσης θα ήθελα εδώ να ενηµερώσω το Σώµα ότι οι συνάδελ-
φοι Βουλευτές ή και τα µέλη της Κυβέρνησης που βρίσκονται σε
αποστολή της Βουλής ή της Κυβέρνησης στο εξωτερικό θα ψη-
φίσουν µε επιστολική ψήφο, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κα-
νονισµού. Σ’ αυτή την περίπτωση, πριν από την ψηφοφορία θα
παραδοθούν στο Προεδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα σε σφρα-
γισµένους φακέλους. Ο φάκελος αυτός θα εσωκλείεται σε έναν
µεγαλύτερο φάκελο, επίσης κλειστό, ο οποίος θα αναγράφει τον
αριθµό της κάλπης που προορίζεται. Ο δεύτερος φάκελος θα
εσωκλείεται πάλι σε έναν µεγαλύτερο τρίτο φάκελο, επίσης κλει-
στό, ο οποίος θα αναγράφει το όνοµα του Βουλευτή ή του µέ-
λους της Κυβέρνησης που θα ψηφίσει µε επιστολική ψήφο. Ο
φάκελος θα συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που θα
απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής. Η παράδοση των
φακέλων µε τα ψηφοδέλτια θα γίνει από διαπιστευµένους συνερ-
γάτες των Βουλευτών ή των µελών της Κυβέρνησης που πρόκει-
ται να ψηφίσουν βάσει του άρθρου 70Α του Κανονισµού της
Βουλής. 

Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης θα ακολουθήσει µυ-
στική ψηφοφορία κατά τα οριζόµενα στα άρθρα 73 και 155 πα-
ράγραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής. 

Τέλος, προτείνουµε η συζήτηση να περατωθεί µέχρι τις δέκα
το βράδυ και στη συνέχεια να ακολουθήσει η µυστική ψηφοφο-
ρία επί της προτάσεως. 

Δέχεται η Βουλή αυτή την πρόταση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Η πρό-

ταση έγινε δεκτή οµόφωνα. 
Συνεπώς, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω τους εννέα κατά

προτεραιότητα οµιλητές που οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες και οι
Ανεξάρτητοι Βουλευτές έχουν υποδείξει: πρώτον, τον Βουλευτή
κ. Τασούλα Κωνσταντίνο από τη Νέα Δηµοκρατία, δεύτερον τον
Βουλευτή κ. Λάππα Σπυρίδωνα από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς, τρίτον τον Βουλευτή κ. Παπαθεοδώρου Θεό-
δωρο από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ, τέ-
ταρτον τον Βουλευτή κ. Καρακώστα Ευάγγελο από τον Λαϊκό
Σύνδεσµο - Χρυσή Αυγή, πέµπτον τον Βουλευτή κ. Καραθανασό-
πουλο Νικόλαο από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, έκτον τον
Βουλευτή κ. Λαζαρίδη Γεώργιο από τους Ανεξάρτητους Έλλη-
νες, έβδοµον τον Βουλευτή κ. Γεωργιάδη Μάριο από την Ένωση
Κεντρώων, όγδοον τον Βουλευτή κ. Μαυρωτά Γεώργιο από το
ΠΟΤΑΜΙ, ένατον τον Βουλευτή κ. Νικολόπουλο Νικόλαο από
τους Ανεξάρτητους Βουλευτές. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Τασούλας Κωνσταντίνος για δέκα
λεπτά. 

Θα κάνω έκκληση να τηρηθεί ο χρόνος, ώστε να µην επαναλη-
φθούν αυτά που έγιναν στην προηγούµενη συνεδρίαση, όπου
φτάσαµε ως τις 5.30’ το πρωί. 

Ορίστε κύριε Τασούλα, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

σε πρόσφατη συνεδρίαση της Ολοµελείας ο Πρωθυπουργός κ.
Τσίπρας, αυτάρεσκα ή όχι, είπε ότι «εµείς είµαστε από διαφορε-
τικό υλικό». Είναι µια ενδιαφέρουσα άποψη η οποία όµως υπό-
κειται εις την ποινή της δοκιµασίας. Δεν υπόκειται εις την αυτα-
ρέσκεια της διατύπωσης, αλλά εις την ποινή της δοκιµασίας.

Η χώρα χρειάζεται πολιτικούς να είναι από άλλο υλικό, αυτό
που ο Πλάτων στην «Πολιτεία» ορίζει ως το χρυσό γένος. Δεν
φαντάζοµαι να εννοούσε αυτό ο κ. Τσίπρας. Αλλά το άλλο υλικό,
η άλλη στάση, η άλλη συµπεριφορά αποδεικνύεται καθηµερινά
µέσα στο αµόνι της πολιτικής πρακτικής και των πολιτικών αν-
τεγκλήσεων. 

Εάν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων, είστε από άλλο υλικό, θα πρέπει ακόµη και ως
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δείγµα εµπράκτου µετανοίας σήµερα να ψηφίσετε την πρόταση
για σύσταση προκαταρκτικής επιτροπής, σαν δείγµα, όχι ότι συµ-
µερίζεστε την άποψη ή τη φερόµενη κατηγορία, αλλά σαν δείγµα
στοιχειώδους ευθιξίας, η οποία έχει επιδειχθεί στο παρελθόν κατ’
επανάληψη από τη Νέα Δηµοκρατία όταν φερόµενες κατηγορίες
που τις αποκρούαµε, και έχετε κάθε δικαίωµα να τις αποκρούετε,
δεν µας απέτρεψαν από το να ψηφίσουµε θετικά για συγκροτή-
σεις εξεταστικών ή προκαταρκτικών επιτροπών. Το άλλο υλικό
περιλαµβάνει την ευθιξία. Και στο πρόσφατο λεξικό της Ακαδη-
µίας Αθηνών η λέξη «ευθιξία» είναι συνώνυµη µε το φιλότιµο.
Πρέπει, λοιπόν, όλα αυτά να αποδεικνύονται. 

Σήµερα η Νέα Δηµοκρατία συζητά και φέρει ενώπιόν σας, ενώ-
πιον ανθρώπων που φιλοδοξούν και εναβρύνονται ότι είναι από
άλλο υλικό, πρόταση σύστασης προκαταρτικής επιτροπής για
τους Υπουργούς κυρίους Κουρουµπλή, Ξανθό και Πολάκη για τα
φερόµενα αδικήµατα της απιστίας, τελεσθέντα µε τις επιβαρυν-
τικές περιπτώσεις του νόµου του 1950 που αφορά εις τους κα-
ταχραστές του δηµοσίου. Καταχραστές του δηµοσίου. Απιστία.
Αδικήµατα. Αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης το 2015 διά πα-
ραλείψεως. 

Το 2015 ο κ. Κουρουµπλής και ο κ. Ξανθός δεν φρόντισαν,
Υπουργοί Υγείας όντες, να υπογραφούν οι αποφάσεις για τον
καθορισµό τιµών, οι οποίες και είχαν αποφασιστεί νοµοθετικά το
2013 µε στόχο τη µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης. Η παρά-
λειψη αυτή -που δεν διορθώθηκε µε την υπογραφή τον Δεκέµ-
βριο αυτής της απόφασης γιατί αυτή η απόφαση εφαρµόστηκε
το 2016- στοίχισε σε αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης, στοί-
χισε σε κόστος για το δηµόσιο.

Φέρονται οι Υπουργοί οι οποίοι αναφέρονται στην πρότασή
µας και ιδιαίτερα ο κ. Κουρουµπλής, ο κ. Ξανθός και ο κ. Πολά-
κης, επίσης, µε βάση έγγραφο το οποίο συσχετίζεται από την ει-
σαγγελία διαφθοράς στη δικογραφία και τους κατηγορεί
ανωνύµως, όντως, αλλά τους κατηγορεί, για συγκεκριµένες κα-
ταστρατηγήσεις του νόµου περί ρύθµισης τιµών των φαρµάκων,
που επέφερε το 2016 ζηµιά τουλάχιστον 40 εκατοµµυρίων για
αύξηση φαρµάκων στο δηµόσιο ταµείο και τουλάχιστον 100 εκα-
τοµµυρίων στους κάνοντας χρήση φαρµάκων ιδιώτες. 

Φέρεται, επίσης, να έχουν διαπράξει αδικήµατα που στο-
χεύουν και κατατείνουν εις την αύξηση της φαρµακευτικής δα-
πάνης γιατί µε εγκύκλιο την οποία υπέγραψε συγκεκριµένα ο κ.
Κουρουµπλής αντικατέστησε στην απαίτηση για συνταγογρά-
φηση τη δραστική ουσία και επανέφερε στο καθεστώς της συν-
ταγογράφησης τη βάση της εµπορικής ονοµασίας του φαρµά-
κου.

Οι συγκεκριµένες, φερόµενες, κατηγορίες αφορούν το αδί-
κηµα της απιστίας, επιβαρυµένο -επαναλαµβάνω- µε τα στοιχεία
της περιπτώσεως των καταχραστών του δηµοσίου, λόγω του
ποσού της ζηµιάς που φέρεται να υπέστη το δηµόσιο και που ξε-
περνάει τα 150.000 ευρώ.

Κύριοι συνάδελφοι, όταν ψηφιζόταν ο ν.4213, ο οποίος ρύθ-
µισε την υποχρέωση της πολιτείας να κάνει δύο φορές τον χρόνο
τιµολόγηση φαρµάκων µε στόχο τη µείωσή της δαπάνης τους,
συνοδευόταν από µια εισηγητική έκθεση, η οποία έλεγε ότι µε
τις συγκεκριµένες διατάξεις βελτιώνεται το σύστηµα τιµολόγη-
σης και αποζηµίωσης φαρµάκων µε στόχο τον περαιτέρω εξορ-
θολογισµό και τη µείωση των δαπανών των φαρµάκων. Και η
Έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, η οποία συνο-
δεύει αυτές τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες, καταλήγει λέγοντας
ότι «Από τις προτεινόµενες ρυθµίσεις και ιδίως από εκείνες που
αναφέρονται στον επανακαθορισµό της τιµής των φαρµάκων,
πρωτότυπων και γενόσηµων, και των ποσών επιστροφής, επέρ-
χεται ετήσια εξοικονόµηση των προϋπολογισµών των φορέων
κοινωνικής ασφάλισης, του ΕΟΠΥΥ και των νοσηλευτικών ιδρυ-
µάτων - νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου επιχορηγούµενα από
τον κρατικό προϋπολογισµό. Η εξοικονόµηση αυτή εκτιµάται στο
ποσό των 480 εκατοµµυρίων ευρώ περίπου.». 

Η µη λήψη απόφασης για το 2015, ουσιαστικά, ώστε να έχουµε
µείωση της τιµής των φαρµάκων, όπως γινόταν από την πρώτη
στιγµή που εφαρµόστηκε ο ν.4213, επέφερε αυτή την αύξηση
της φαρµακευτικής δαπάνης χωρίς να ήταν απαραίτητο, παρα-
νόµως. Γι’ αυτό και η εισαγγελεύς του Αρείου Πάγου, όταν δια-

βιβάζει το φάκελο στη Βουλή στις 5-2-2018 -ξέρετε ποιον φά-
κελο, εκείνον που διεβιβάσθη µία µέρα µετά το συλλαλητήριο για
το θέµα της Μακεδονίας- ζητά να διερευνηθεί µεταξύ άλλων και
η τιµολόγηση φαρµάκων που είχε ως αποτέλεσµα την αύξηση
της ετήσιας φαρµακευτικής δαπάνης για το έτος 2015.

Πού βρισκόµαστε αυτή τη στιγµή; Αυτή τη στιγµή βρισκόµαστε
στο ότι η επίκληση του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, η
επίκληση του κ. Τσίπρα για «όλα στο φως», µέχρι στιγµής απο-
δεικνύεται ότι είναι µόνο, «όσο λάσπη µπορείτε στους πολιτικούς
µας αντιπάλους». Δεν τολµήσατε να αποδείξετε το «όλα στο
φως» και το άλλο υλικό, που φέρεσθε να είστε φτιαγµένοι, όταν
ζητήσαµε να γίνει επιτροπή εξεταστική για τον κ. Καµµένο, για
την εµπλοκή του στην υπόθεση του πλοίου «NOOR-1». Δεν τολ-
µήσατε και δεν δεχθήκατε να γίνει επιτροπή για να εξετάσει την
επιβολή των capital control και το τρίτο µνηµόνιο, τα οποία capital
control και οι πρώτοι µήνες του 2015 επέφεραν συγκλονιστική
ζηµιά στην εθνική οικονοµία και στον ελληνικό λαό. Οι τελευταίες
εκτιµήσεις ανεβάζουν αυτή τη ζηµιά τουλάχιστον στα 200 δισε-
κατοµµύρια. 

Εσείς που είστε από άλλο υλικό, προεξοφλήσατε ότι η εξετα-
στική που ζητήσαµε και την οποία παραµερίσαµε προς το παρόν
λόγω της εντάσεως που υπάρχει στο θέµα µε την Τουρκία -η εξε-
ταστική, δηλαδή, για την εµπλοκή του κ. Καµµένου στην πώληση
πολεµικού υλικού στη Σαουδική Αραβία- δεν θα γίνει δεκτή. 

Επίσης την ίδια στιγµή, εµείς που δεν είµαστε από άλλο υλικό,
ψηφίσαµε οµόφωνα όλες τις προανακριτικές και όλες τις εξετα-
στικές που σε αυτές τις θητείες φέρατε.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ψηφίσαµε για τον Παπαντωνίου. Ψηφίσαµε για τα δάνεια των

κοµµάτων και των µέσων ενηµέρωσης. Ψηφίσαµε την εξεταστική
για την Υγεία και ας θελήσατε να σταµατήσει, εσείς που είστε
από άλλο υλικό, το 2014 η έρευνα. Ψηφίσαµε την προκαταρκτική
για δύο πρώην Πρωθυπουργούς και οκτώ πρώην Υπουργούς, η
οποία προκαταρκτική εξελίσσεται στην ουσία σε µία καταστρα-
τήγηση της ίδιας της απόφασης της Βουλής και σε µία εργαλει-
οποίηση του κακόφηµου καταφύγιου της παραγραφής, το οποίο
κακόφηµο καταφύγιο της παραγραφής του άρθρου 86 στην
ουσία συνιστά χειρότερη επιλογή και από καταδίκη. Και ξέροντας
πολύ καλά αυτό το πράγµα, επικαλείστε το άρθρο 86 καταστρα-
τηγώντας τον νόµο και τις διαδικασίες της προκαταρκτικής, για
να µείνουν οι αντίπαλοί σας όχι µε τον έπαινο της αποκάλυψης
της σκευωρίας που πιστεύουµε, αλλά µε τον ψόγο του κακόφη-
µου καταφυγίου της παραγραφής. 

Όλες αυτές οι συµπεριφορές, όλη αυτή η σύγκριση των συµ-
περιφορών, όλη αυτή η χρονική συγκυρία δίνει σήµερα το δι-
καίωµα να λέει ο κάθε παρατηρητής των δηµοσίων πραγµάτων,
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ αξιοποιεί τα πάντα -από το άρθρο 86 του Συντάγ-
µατος µέχρι σοβαρά θέµατα εξωτερικής πολιτικής- για να µπο-
ρέσει να επιβάλλει σε µια χώρα που δεν µπορεί να σηκώσει
κεφάλι έπειτα από ουσιαστική χρεοκοπία, µια µικρογραφία και -
γιατί όχι;- µια συνολική αποµίµηση ό,τι χειρότερου υπήρχε στο
παρελθόν. Και στο παρελθόν, ως γνωστόν, δεν υπήρχαν µόνο
χειρότερα. Υπήρχαν και εξάρσεις, υπήρχαν και βελτιώσεις της
ζωής των Ελλήνων. Υπήρχαν και χειρότερα, τα οποία επικράτη-
σαν και έφεραν την ουσιαστική χρεοκοπία της χώρας. 

Αυτό µιµείστε σήµερα και χρησιµοποιείτε ως ασπίδα τη λάσπη
και τη συκοφαντία, την έλλειψη ευθιξίας, προστατεύοντας τους
δικούς σας, για να προφυλαχθείτε και να κρυφτείτε πίσω από
όλα αυτά. Τι θέλετε να κρύψετε; Το ότι η οικονοµία σέρνεται; Το
ότι η λυµφατική, η αναιµική ανάπτυξη, που επιβεβαιώθηκε, κάνει
τη χώρα τουλάχιστον εξαίρεση ανάπτυξης µέσα στις χώρες της
Ευρώπης;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Τασούλα, σας παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Θέλετε να κρύψετε την οικοδό-
µηση του κοµµατικού κράτους και την εύνοια προς συγγενείς; 

Τίποτα απ’ αυτά δεν θα κρυφτεί. Και σήµερα έχετε µια τελευ-
ταία ευκαιρία σε αυτό το θέµα να αποδείξετε αν όντως έχετε
στοιχειώδη ευθιξία. 

Καταλήγω µε το εξής: Πριν από λίγες µέρες, κύριοι συνάδελ-
φοι, στις 18 Φεβρουαρίου, ο Ευρωβουλευτής που εξελέγη µε τη
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σηµαία του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Χρυσόγονος, και µέλος της επιτροπής
σύνταξης της πρότασης του ΣΥΡΙΖΑ για τη συνταγµατική αναθε-
ώρηση, έγραψε στο «ΒΗΜΑ» ένα άρθρο. Αυτό το άρθρο το
έγραψε µε αφορµή την πρότασή σας για την προκαταρκτική για
τους δυο πρώην Πρωθυπουργούς και τους οκτώ πρώην Υπουρ-
γούς. «Είναι, µάλιστα, χαρακτηριστικό ότι οι Βουλευτές του κυ-
βερνώντος κόµµατος που υπογράφουν την πρόταση για σύ-
σταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής, διατρανώνουν ως
πολιτικά αυτονόητο ότι το άρθρο 86 του Συντάγµατος πρέπει να
αναθεωρηθεί µε την επόµενη συνταγµατική αναθεώρηση.» 

«Αν, όµως, είναι έτσι, τότε ανακύπτει..» κύριοι συνάδελφοι που
είστε από άλλο υλικό, «…το εξής ερώτηµα: για ποιο λόγο στην
προηγούµενη βουλευτική περίοδο –Ιανουάριος - Αύγουστος του
2015- το κόµµα αυτό δεν κατέθεσε πρόταση αναθεώρησης του
άρθρου 86; Αν το είχε πράξει και η πρόταση είχε υπερψηφιστεί,
τότε η παρούσα Βουλή θα ήταν αναθεωρητική και το άρθρο αυτό
θα µπορούσε να είχε αλλάξει πριν από τα τέλη του 2015, οπότε
και θα συζητούσαµε σήµερα σε τελείως διαφορετική βάση». 

Φαίνεται ότι από τα λόγια στις πράξεις υπάρχει κάποια από-
σταση. Ο κ. Χρυσόγονος καταλογίζει στο ΣΥΡΙΖΑ ότι όταν απο-
καλεί το άρθρο 86 κατάπτυστο, δεν το εννοεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Τασούλα, σας παρακαλώ, ολοκληρώστε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Στην ουσία ο ΣΥΡΙΖΑ, µε τη µέχ-
ρι τώρα στάση του, χρησιµοποιεί το άρθρο 86 για να πετάξει λά-
σπη στους αντιπάλους του. 

Η Νέα Δηµοκρατία καταθέτει την παρούσα πρόταση, εξαντ-
λώντας τις θεσµικές δυνατότητες. Εσείς εκµεταλλεύεστε και κα-
ταστρατηγείτε τις θεσµικές δυνατότητες. Και επειδή ευθιξία είναι
συνώνυµη µε το φιλότιµο, υπάρχει σήµερα και στις επόµενες δώ-
δεκα ώρες περιθώριο στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, που ενα-
βρύνονται ότι είναι από άλλο υλικό, να αποδείξουν ότι έχουν
φιλότιµο. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν ξε-

κινήσαµε καλά µε την τήρηση του χρόνου. Δεν ξέρω τι θα γίνει
στη συνέχεια.

Τον λόγο έχει ο κ. Λάππας από τον ΣΥΡΙΖΑ για δέκα λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτέλους σήµερα µάθαµε ότι

το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας είναι το κόµµα της ευθιξίας, του
φιλότιµου, της δηµοκρατικής ευαισθησίας και δεν έχει καµµία
απολύτως ευθύνη για ό,τι κακό συµβαίνει σε αυτή τη χώρα. Για
όλα ευθύνεται η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ κι όλα τα κακά συµβαί-
νουν από τον Γενάρη του 2015 και εντεύθεν. Ας το αντιµετωπί-
σουµε και να δούµε. 

Πρέπει να σας πω, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας,
ότι µερικές φορές η πραγµατικότητα εκδικείται βάναυσα και το
ψεύδος και την υποκρισία. Πριν από λίγες µέρες, ο Αρχηγός σας,
ο κ. Μητσοτάκης, είπε εδώ, από αυτό το Βήµα της Βουλής, ότι
«ποτέ δεν υπήρξε ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς». Κι ενώ επι-
χειρηµατολογούσε για την ανυπαρξία ηθικού πλεονεκτήµατος
της Αριστεράς, την ίδια ώρα έρχονταν τα νέα ντοκουµέντα και οι
νέες ειδήσεις από τη Γερµανία για το δικό σας ηθικό µειονέ-
κτηµα. Αφορά τις µίζες για το µετρό και το ξέρετε! 

Εδώ δεν µπορείτε να πείτε ότι έρχεται µία νέα σκευωρία. Διότι
στη «σκευωρία» αυτή δεν µπορεί να περάσει το αφήγηµά σας ότι
ο Παπαγγελόπουλος, ο Τσίπρας και η Τουλουπάκη συνιστούν συ-
νοµωσιολογικό πυρήνα και σκευωρούν, γιατί δεν τολµάτε να
πείτε ότι µπορεί να είναι σκευωρία, µε αρχισυµµορίτισσα τη Μέρ-
κελ. Καταπιείτε το κι αυτό. 

Και µάλιστα, προσφυώς, για το νέο αυτό σκάνδαλο γράφτηκε
στον Τύπο το εξής: «Στα εισαγγελικά γραφεία στενάζει η Ελλά-
δα. Διαφθορά, µίζες, εύκολος πλουτισµός, διασπάθιση δηµοσίου
χρήµατος, κολεγιές µε οικονοµικά συµφέροντα». Περί αυτών,
κύριε Τασούλα, τσιµουδιά. Δεν είπατε κουβέντα. 

Ο οµιλών συµφωνεί απόλυτα µε µία παρατήρηση από τη χθε-
σινή οµιλία του Πρωθυπουργού. «Το πέρασµα στο µέλλον δεν
προϋποθέτει µόνο να κοιτάζεις µπροστά. Απαιτεί να διευθετήσεις
στη συλλογική µνήµη και τις εκκρεµότητες, τους ανοικτούς λο-

γαριασµούς µε το παρελθόν». Κι αυτό επιβάλλεται να γίνει. Ξέ-
ρετε γιατί, κύριοι συνάδελφοι; Γιατί δεν είναι δυνατόν µία χώρα
βουτηγµένη σε σκάνδαλα, µίζες, ρεµούλα, απαξίωση, ταυτό-
χρονα να θέλουµε να είναι µία κανονική, µια ευνοµούµενη πολι-
τεία που κοιτάζει µπροστά και να θέλει να βγει από το οικονοµικό
αδιέξοδο. Δεν γίνεται οικονοµική προκοπή κι ευηµερία όντας
βουτηγµένη η χώρα µέσα στα σκάνδαλα και στη ρεµούλα. 

Εάν δεν τιθασεύσουµε το φαινόµενο της διαφθοράς, που,
όπως έλεγε σε έναν πρόλογό του ο κ. Βενιζέλος, στο σύγγραµµα
του Δηµόπουλου «Περί διαφθοράς», ότι κατατρώγει σαν σαράκι
το σώµα της κοινωνίας και της οικονοµίας, ποτέ δεν θα µπορέ-
σουµε να σταθούµε µε αξιοπρέπεια στα πόδια µας. Και συµφωνώ
απόλυτα µε τον κ. Βενιζέλο, τουλάχιστον ως προς αυτό. 

Άκουσα τώρα τον κ. Τασούλα και µου θύµισε κάτι από αυτό
που διαβάζαµε για τη σπηλιά του Πλάτωνα, όπου κάποιοι δεσµώ-
τες µέσα σε µια σπηλιά το µόνο που έβλεπαν και παρατηρούσαν
-λέει- ήταν κάποια σώµατα, όχι τα ίδια, αλλά τις σκιές τους. Έτσι,
συνέχισαν να ζουν µέχρι τον θάνατό τους σε µια σκιώδη, δηλαδή
εικονική, πραγµατικότητα. Αυτή είναι η δική σας πραγµατικότητα.
Τίποτα από αυτά που σας λέµε δεν βλέπετε κι εξακολουθείτε να
έχετε το ίδιο αφήγηµα, την ίδια επιχειρηµατολογία και να είστε
βουτηγµένοι στα ίδια αδιέξοδα. Συγχαρητήρια! 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Δεν το λέει έτσι η «Πολιτεία». Το έχετε
µπερδέψει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Καλά, κύριε Δένδια, ελάτε να µας το
πείτε εσείς ορθά.  

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Μην αναφέρεστε σε κάτι αν δεν το ξέ-
ρετε.  

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ελάτε να µας το πείτε εσείς σωστά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Δένδια, µην ξεκινάµε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ας πάµε τώρα στην πρόταση που

έχετε φέρει. 
Εκ προοιµίου δηλώνουµε και θεωρούµε ότι η πρότασή σας

είναι µία κίνηση αντιπερισπασµού, για να βγείτε από τη σωρεία
των σκανδάλων που βγαίνουν κάθε µέρα στην επιφάνεια και στην
επικαιρότητα. 

Γράφτηκε χθες σε φιλικό σας Τύπο, σε µία από τις ναυαρχίδες
του οµίλου «Μαρινάκη»: «Οι φερόµενοι ως εµπλεκόµενοι και τα
κόµµατά τους αγκάλιασαν το σωσίβιο της κουκούλας για να επι-
πλεύσουν στην επικοινωνιακή καθηµερινότητα». Όµως, και αυτή
η καθηµερινότητα, η καταραµένη, δεν σας αφήνει σε ησυχία,
όπως θα αναπτύξουµε παρακάτω. Και εννοούσε και τα νέα σκάν-
δαλα που ήρθαν κι έρχονται συνεχώς. 

Κρατάω, λοιπόν, στα χέρια µου την πρότασή σας, κύριοι συ-
νάδελφοι. Αρχίζει µε µία αναφορά -είναι πάνω, ως προµετωπίδα-
ότι αυτή εισάγεται σύµφωνα µε το άρθρο 86, παράγραφος 3 και
το άρθρο 5, του ν.3126/2013, «περί ευθύνης Υπουργών». 

Εισαγωγικά, σας λέµε για µία ακόµη φορά, πως εµείς, οι Βου-
λευτές και το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ -νοµίζω και των ΑΝΕΛ- έχουµε
τοποθετηθεί εδώ και πάρα πολλά χρόνια, δεκαετίες, ότι η πολι-
τική µας και η συνταγµατική µας θέση είναι πως οι διατάξεις
αυτές είναι κατάπτυστες, ότι προκαλούν το περί δικαίου λαϊκό
αίσθηµα. Ξέρετε γιατί; Γιατί έχουν διττό χαρακτήρα. Έναν προ-
νοµιακό, υπέρ των Υπουργών κι έναν δικονοµικό, όχι ουσιαστικό,
πλαίσιο απονοµής δικαίου. 

Και είναι προνοµιακό διότι είναι µόνο αυτή η εξαιρετική αρµο-
διότητα υπέρ της ταχύτατης εξάλειψης του αξιοποίνου για τους
Υπουργούς και δικονοµικό ακριβώς γιατί δίνει αυτή τη δυνατό-
τητα, µέσα σε δύο συνόδους, να παραγραφούν αδικήµατα τα
οποία θα χαρακτηρίζονταν ως ειδεχθή εγκλήµατα και κακουργή-
µατα. Κι αυτά, ακόµα, υποκύπτουν σε µια συντοµότατη παρα-
γραφή κι αυτό προκαλεί το περί δικαίου λαϊκό αίσθηµα.

Εµείς, λοιπόν, το λέµε εξ αρχής. Αυτές οι διατάξεις επιλέχθη-
καν από το παλιό πολιτικό σύστηµα, ακριβώς για να µην αποκα-
λυφθούν ποτέ αδικήµατα και σοβαρά εγκλήµατα. Έτσι µπορεί να
έχετε έναν εξαιρετικό χαρακτήρα αντιµετώπισης από την ποινική
δικαιοσύνη µε σώµατα και δοµές από το Κοινοβούλιο, όχι από
την κοινή δικαιοσύνη στην οποία τρέχουν οποιοσδήποτε, όλοι οι
κοινοί πολίτες. Είτε προστρέχουν για προστασία, είτε υπάγονται
για να δώσουν λόγο για αξιόποινες πράξεις και παραλείψεις. Το
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ίδιο, λοιπόν, πρέπει να ισχύει και για τους πολιτικούς και να εί-
µαστε σε αυτό κάθετοι και αµετάκλητοι. Τελεία και παύλα στο
θέµα αυτό.

Είπε κάτι ο κ. Τασούλας, ότι εµείς δεν το τονίζουµε για τη συν-
ταγµατική αναθεώρηση. Από την πρώτη ηµέρα που εκλέχθηκε
αυτή η Κυβέρνηση, δεν υπάρχει οµιλία του Πρωθυπουργού σε
ηµερίδες, διηµερίδες, συνέδρια ή εδώ στη Βουλή που να µην το-
νίζει εξ αρχής και εκ προοιµίου, σε κάθε οµιλία του, ότι για εµάς
το πρώτο, ο πυρσός ο φωτεινός, η αιχµή του δόρατος της συν-
ταγµατικής αναθεώρησης, είναι η κατάργηση αυτών των κατά-
πτυστων διατάξεων, που προκαλούν, όπως σας είπα πάλι, το
κοινό περί δικαίου αίσθηµα. Γιατί είναι µία εξαιρετική αρµοδιό-
τητα που δεν είναι δίκαιη, δεν είναι ισοπολιτεία, δεν είναι ισό-
νοµη. Γιατί να µη συµβαίνει για τους Υπουργούς και τα πολιτικά
πρόσωπα ότι συµβαίνει για τους κοινούς θνητούς και τους κοι-
νούς πολίτες; Για ποιον λόγο να έχουν ένα εξαιρετικό προνο-
µιακό δίκαιο οι Υπουργοί και τα πολιτικά πρόσωπα; Για να µπο-
ρούν να κρύβουν τα αδικήµατά τους; Αυτό αισθάνεται η κοινωνία
και σε αυτό οφείλουµε όλοι µία απάντηση. Και δώστε την.

Τώρα, κοιτώντας την πρότασή σας –βέβαια ο χρόνος είναι
αδυσώπητος- αναρωτιέµαι το εξής. Κύριοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας στην πρότασή σας είδατε ότι τα αδικήµατα που τυχόν λέτε
ότι φέρεται να τέλεσε ο κ. Κουρουµπλής του έχουν παραγραφεί;
Δεν µεσολάβησαν δύο σύνοδοι από τον Οκτώβριο του 2015
µέχρι σήµερα; Δεν είναι παραγεγραµµένα; Τι τα συζητάµε; Τώρα
επί της ουσίας, θα δώσει απάντηση ο ίδιος ο Υπουργός. Επειδή,
όµως, βλέπω στα µάτια νοµικούς, σοβαρούς ανθρώπους από το
κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας, είναι παραγεγραµµένα ή όχι τα
αδικήµατα που τελέστηκαν από την 1η Ιανουαρίου, από τον Γε-
νάρη του 2015 µέχρι τον Σεπτέµβριο του 2015 που ήταν Υπουρ-
γός ο κ. Κουρουµπλής; Μεσολάβησαν δύο σύνοδοι ναι ή όχι;
Πείτε το για να ακούσει ο ελληνικός λαός. 

Και να σας πω και κάτι σε σχέση µε αυτό που είπε ο κ. Τασού-
λας ότι δήθεν εµείς επικαλούµαστε το 1986 για να κρυφτούµε
εµείς –ποιοι; Εµείς!- από αυτό που καταγγέλλουµε δεκαετίες
ολόκληρες ότι είναι εξαιρετικό και προνοµιακό θεσµικό πλαίσιο
µόνο για τους Υπουργούς. Μακάρι να υπήρχε δυνατότητα να κα-
ταργηθεί αύριο το πρωί και το άρθρο 86 και ο ν.3126, άρθρο 5
που προβλέπει δήθεν περί ευθύνης Υπουργών, ενώ στην πραγ-
µατικότητα είναι περί του ανευθύνου και του ακαταδίωκτου των
Υπουργών και των πολιτικών προσώπων. Αυτός είναι ο πυρήνας
των νοµικών διατάξεων και είναι δικό σας πολιτικό τέκνο η τρο-
πολογία του 2001. Δικό σας πολιτικό τέκνο είναι αυτές οι επιλο-
γές. Και γι’ αυτά πείτε κάτι.

Άρα, λοιπόν, επειδή ο πυρήνας –θα έλεγα, η αιχµή του δόρα-
τος- της πρότασής σας είναι ό,τι συνέβη από τον Γενάρη του
2015 µέχρι τον Σεπτέµβριο του 2015, έχει παραγραφεί. Άρα, από
νοµική άποψη, αφήστε το στην πάντα.

Ο κ. Τασούλας εδώ πριν από λίγο εισηγητής του κόµµατος που
θέλει να υποστηρίξει την πρόταση που φέρνετε, δεν εκστόµισε
µία φορά το όνοµα κάποιου άλλου Υπουργού, του κ. Ξανθού, του
κ. Πολάκη και το ποια αδικήµατα φέρεται ότι βαρύνονται. Ούτε
µία στιγµή δεν το είπε. Ενέµεινε στη θητεία Ιανουάριος 2015
µέχρι Σεπτέµβριο του 2015. Θα τα δείτε αυτά. 

Πάµε στο δεύτερο κεφάλαιο της πρότασης. Κύριοι συνάδελ-
φοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ –γιατί βλέπω τον κ.
Λοβέρδο τώρα- επειδή µιλάµε για ποινική ευθύνη Υπουργών µπο-
ρούµε να προστρέξουµε στις διατάξεις του Κώδικα Ποινικής Δι-
κονοµίας, ναι ή όχι; Χωρίς καµµία συστολή, λέω ναι. 

Πάµε, λοιπόν, στο άρθρο 43 παράγραφος 4 του Κώδικα Ποινι-
κής Δικονοµίας. Τι λέει; «Μήνυση ή αναφορά η οποία υποβάλλε-
ται µε οποιονδήποτε τρόπο ανωνύµως ή µε ανύπαρκτο πρόσωπο,
τίθεται στο αρχείο». Ακούστε τη φράση «αµέσως στο αρχείο».
Είναι ο κανόνας. Υπάρχει εξαίρεση; Υπάρχει. Ποια; Πότε; Εάν
στην εισαγγελική παραγγελία ο εισαγγελέας αναλύει και αιτιο-
λογεί ειδικούς λόγους για τους οποίους δεν πρέπει να τεθεί η
υπόθεση στο αρχείο. Υπάρχουν εδώ στο εισαγωγικό έγγραφο
του εισαγγελέα τέτοιοι εξαιρετικοί λόγοι, ώστε να επικαλείται, να
αιτιολογεί και να ισχυρίζεται ότι εξαιρετικοί λόγοι δεν επιβάλλουν
να τεθεί στο αρχείο; Όχι.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Αυτό όταν κάνει προκαταρκτι-

κή…
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Το αντιλαµβάνεσθε πολύ καλά κύριε

Αθανασίου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Αθανασίου, σας παρακαλώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Μιλάµε, λοιπόν, για το άρθρο 43 πα-

ράγραφος 4.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Η επιτροπή θα το πει αυτό να

κάνει προκαταρκτική.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Το αναφέρω κύριε Αθανασίου, γιατί

οι Βουλευτές όταν φτάσουν στην κάλπη πρέπει να καταλαβαί-
νουν και να αντιλαµβάνονται ότι πρόκειται για µία αναφορά η
οποία θέλει να ερευνήσει ποινικές ευθύνες. Το έθεσα από την
αρχή σαν ερώτηµα, σαν προβληµατισµό. Θα εφαρµόσουµε, θα
φέρουµε στο νου µας, εµείς οι νοµικοί, τουλάχιστον, τις διατά-
ξεις του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας; Αυτό λέει ο Κώδικας Ποι-
νικής Δικονοµίας. Για κάθε µήνυση ή αναφορά, που µπορεί να
έχει ποινικό ενδιαφέρον και ποινική διάσταση, ισχύει η σχετική
διάταξη. Κοιτάω τον κ. Λοβέρδο τώρα και του το λέω. Αν ισχύει
κάτι διαφορετικό, να έλθει να µας το πει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Άρα, δύο πράγµατα είναι εδώ εξαιρετικά και σηµαντικά. Πρώ-

τον, να τεθεί στο αρχείο αµέσως -τονίζω τη λέξη «αµέσως»- και,
δεύτερον, από το έγγραφο της εισαγγελίας δεν υπάρχουν εξαι-
ρετικοί λόγοι, για τους οποίους δεν πρέπει να τεθεί στο αρχείο. 

Περιµένω, λοιπόν, τις απαντήσεις τους. 
Επίσης, η πρότασή σας στηρίζεται σε µια ανώνυµη καταγγε-

λία. Ξέρετε πώς αρχίζει αυτή η ανώνυµη καταγγελία, του ανώνυ-
µου επιστολογράφου; Ακούστε: «Στο τεραστίων διαστάσεων
σκάνδαλο της «NOVARTIS», το οποίο συγκλονίζει την Ελλάδα…
». Έτσι λέει το έγγραφο, στο οποίο στηρίζεστε. Θέλετε να µεί-
νουµε λίγο σε αυτό; Γι’ αυτό το τεραστίων διαστάσεων σκάνδα-
λο, το οποίο ταλανίζει τη χώρα, συµφωνεί και ο κ. Γεωργιάδης
και ο κ. Σαµαράς; Για να υπογράφουν την πρόταση -θα µου πείτε-
συµφωνούν. Εδώ η υποκρισία δεν έχει όρια, δεν έχει µέγεθος,
είναι στο άπειρο.

Ποιος συµφωνεί ότι είναι σκάνδαλο και, µάλιστα, σκάνδαλο
που συγκλονίζει την Ελλάδα; Ο κ. Σαµαράς, ο οποίος όχι µόνο
µήνυσε τους µάρτυρες, όχι µόνο µήνυσε τους εισαγγελικούς και
δικαστικούς λειτουργούς, µήνυσε και τον ίδιον τον Πρωθυπουρ-
γό, γιατί λένε ότι είναι σκάνδαλο.

Λύστε τις αντιφάσεις αυτές, τις αµφισηµίες -τα επιχειρήµατά
σας γρονθοκοπούνται ασυστόλως εδώ- και πείτε µας τι θέλετε
τελικά, τι πιστεύετε. Είναι σκάνδαλο ή δεν είναι; Συγκλονίζει την
Ελλάδα ή όχι; Πρέπει να το διερευνήσουµε ή όχι;

Μάλιστα, εδώ είπε ο κ. Τασούλας: «Εµείς ψηφίσαµε όλες τις
εξεταστικές και όλες τις προανακριτικές». Δεν στέγνωσε το µε-
λάνι στην απόφαση της Ολοµέλειας της Βουλής την προηγού-
µενη εβδοµάδα. Δεν ψηφίσατε. Και γιατί δεν ψηφίσατε; Διότι δεν
είχατε εµπιστοσύνη ούτε καν στη συνείδηση και στην ελεύθερη
βούληση των Βουλευτών σας. Φοβόσασταν το αποτέλεσµα της
κάλπης. Το τρέµατε. Και επιλέξατε παρουσία µη ψήφου. Συγχα-
ρητήρια!

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, µε µια διαπίστωση. Είπε ο κ. Τασού-
λας ότι η προανακριτική εξελίσσεται σε ένα κουκούλωµα και σε
µία παραγραφή, που µεθοδεύει ο ΣΥΡΙΖΑ. Θέλω να πω κάτι για
να το ακούσει ο ελληνικός λαός. Οποιοδήποτε αδίκηµα, όπου
ανάµεσα στο αδίκηµα και στη συζήτηση έχουν µεσολαβήσει δύο
σύνοδοι και παραµείνει σε επιτροπή της Βουλής -να το συζητάει,
δηλαδή, ένα Σώµα συναδέλφων Βουλευτών- έχει πάει στην πα-
ραγραφή. Άρα, οποιοδήποτε αδίκηµα κρίνει η προανακριτική ότι
έγινε κατά την άσκηση των καθηκόντων, αυτό είναι παραγεγραµ-
µένο. 

Αυτό επιδιώκουν τα πολιτικά κόµµατα, που άλλη στάση είχαν
πριν, στο σκάνδαλο µε τον κ. Παπαντωνίου. Το επιδιώκουν και
τώρα. Ε, αυτό δεν θα γίνει. Εµείς θα διερευνήσουµε τα πάντα,
όσα πρέπει να διερευνήσουµε και θα φροντίσουµε το συντοµό-
τερο η δικογραφία να πάει στην τακτική δικαιοσύνη. Ξέρετε γιατί;
Γιατί µόνο εκεί δεν υπάρχει παραγραφή, µόνο εκεί υπάρχει διε-
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ρεύνηση και µόνο εκεί υπάρχει τιµωρία των ενόχων. Και αν θέ-
λετε να το αποφύγετε, δεν θα µπορέσετε.

Όσον αφορά για το ηθικό πλεονέκτηµα που λέτε, όσο και να
αγωνίζεστε, αυτή η χώρα έχει τεράστια ιστορική -θα έλεγα και
θεσµική- µνήµη όχι ηµερών, όχι χρόνων, όχι αιώνων, αλλά χιλιε-
τηρίδων. Και τέτοια µνήµη ιστορική δεν θα µπορέσετε ποτέ, κύ-
ριοι συνάδελφοι, να τη σβήσετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο επό-

µενος οµιλητής είναι ο κ. Παπαθεοδώρου από τη Δηµοκρατική
Συµπαράταξη.

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η σηµερινή συζήτηση για τη σύ-

σταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προκαταρκτικής
εξέτασης για την ενδεχόµενη τέλεση αδικηµάτων κατά το έτος
2015 από τους Υπουργούς Υγείας Κουρουµπλή και Ξανθό για τη
µη τιµολόγηση φαρµάκων, που είχε ως αποτέλεσµα την αύξηση
της φαρµακευτικής δαπάνης, για εµάς εκκινεί και στηρίζεται στις
τρεις αναφορές στην εισαγγελέα διαφθοράς, που έγιναν από
τους συναδέλφους Ανδρέα Λοβέρδο, Βασίλη Κεγκέρογλου και
Εύη Χριστοφιλοπούλου στις 21-2-2017, 8-3-207, 13-4-2017.

Αυτές οι αναφορές, ενώ έπρεπε να συσχετιστούν άµεσα µε συ-
ναφείς δικαστικές έρευνες και να αποσταλούν αµελλητί στη
Βουλή, έφτασαν µε αδικαιολόγητη καθυστέρηση, σχεδόν ένα
χρόνο µετά, στο πλαίσιο της δικογραφίας για το σκάνδαλο «NO-
VARTIS». Περί αυτού εµείς θα µιλήσουµε. Γιατί; Γιατί σ’ αυτές τις
τρεις αναφορές υπήρχαν συγκεκριµένα στοιχεία, που µπορούν
να στοιχειοθετήσουν σήµερα όχι πολιτική ευθύνη, όπως ήλθε ο
κ. Πρωθυπουργός να µας πει την προηγούµενη φορά, αλλά ποι-
νική ευθύνη.

Η Δηµοκρατική Συµπαράταξη, η οποία δεν διαθέτει τον απαι-
τούµενο αριθµό Βουλευτών για να ζητήσει, να καταθέσει πρό-
ταση για σύσταση προκαταρκτικής επιτροπής, εννοεί να επιµείνει
στη συζήτηση του «δεν έγινε, γιατί η Πλειοψηφία δεν ήθελε να
την κάνει την προηγούµενη φορά».

Στη σηµερινή συνεδρίαση, λοιπόν, θα πάµε να δούµε αυτά τα
στοιχεία, τα οποία οδηγούν στο να καταδείξουµε ευθύνες των
Υπουργών εκείνης της περιόδου για αδικήµατα παραγεγραµµένα
και µη, κύριε συνάδελφε, και κυρίως να καταγγείλουµε τη µεθό-
δευση της Κυβέρνησης τύπου «τα καλά και συµφέροντα», τους
δικούς µας τους συγκαλύπτουµε, για τους υπολοίπους µπο-
ρούµε να µιλάµε για ενδεχόµενη τέλεση αδικηµάτων, ακόµη και
εάν αυτά έχουν παραγραφεί και να συγκαλύπτουµε επίσης
Υπουργούς της περιόδου 2015, αναφερόµενοι µόνο στα αρχικά
του ονόµατός τους, δηλαδή Π.Κ., χωρίς καµµία περιγραφή αδι-
κήµατος. 

Πάµε να δούµε, λοιπόν, τι έχει γίνει και ποια είναι η πραγµατι-
κότητα, γιατί αυτή θα συνδέσει την ευθύνη µε τα πρόσωπα: Από
την 21η Φεβρουαρίου 2017 οι τρεις Βουλευτές της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης έστειλαν στην Εισαγγελέα Διαφθοράς κ. Ράικου
συγκριτικά δεδοµένα σχετικά µε την τιµολόγηση των φαρµάκων
και ειδικότερα αυτών που αφορούν στη «NOVARTIS» για την πε-
ρίοδο 2009-2016. 

Επίσης, θέλησαν να υπογραµµίσουν την ύπαρξη ποινικών ευ-
θυνών σύµφωνα µε το άρθρο 15 του Ποινικού Κώδικα, για τους
κυρίους Κουρουµπλή και Ξανθό, για τη µη τιµολόγηση φαρµά-
κων επί ένα ολόκληρο έτος, το 2015, όπου η τιµολόγηση κατέ-
ληξε να γίνει στις 14 Δεκεµβρίου 2015. 

Το 2015 και το 2016 η φαρµακευτική δαπάνη του ασφαλιστι-
κού συστήµατος αυξήθηκε σε σχέση µε τα προηγούµενα χρόνια
και έκλεισε στα 2,6 δισεκατοµµύρια και 2,96 δισεκατοµµύρια αν-
τιστοίχως. Αντίθετα, είχε γνωρίσει σηµαντική µείωση κατά την
περίοδο 2009-2014, ειδικότερα µε νοµοθετικές παρεµβάσεις,
σύµφωνα µε το άρθρο 11 του ν.4052/2012, µε τον ν.3918/2011
που εισήγαγε το clawback και το rebate επί Υπουργίας Λοβέρ-
δου, δηλαδή τον κλειστό προϋπολογισµό του ασφαλιστικού συ-
στήµατος, πέραν του οποίου δεν καλύπτονταν οι δαπάνες, κα-
θώς και µια µορφή αυξηµένης φορολογίας επί των εισπράξεων
των φαρµακευτικών εταιρειών, δηλαδή το rebate.

Επίσης, η ασφαλιστική φαρµακευτική δαπάνη µειώθηκε ση-
µαντικά την περίοδο 2010-2014 µε επίταση της µείωσης από το
2010 µέχρι το 2012, ενώ ξαφνικά άρχισε να αυξάνεται το 2015
και το 2016.

Αυτά είναι τα στοιχεία, τα οποία καταθέτω, και δείχνουν για το
2015 ανά µήνα αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης, για να δείτε
ότι µόνο το πρώτο εξάµηνο είχαµε 150 εκατοµµύρια υπέρβαση
σε σχέση µε τον προηγούµενο χρόνο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Παπαθεοδώρου
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Τον Μάρτιο του 2012 µε τον ν.4052 αυξήθηκαν οι αναγκαίες
ετήσιες τιµολογήσεις, δηλαδή οι υποχρεωτικές τιµολογήσεις.
Έπρεπε να γίνουν έως τέσσερις τιµολογήσεις τον χρόνο. Το
2013, επί Υπουργίας του κ. Γεωργιάδη, αυτές προβλέφθηκαν σε
δύο υποχρεωτικές τιµολογήσεις. 

Η συγκεκριµένη υποχρέωση τιµολόγησης, γιατί γι’ αυτό µι-
λάµε, σε δύο φορές κατ’ έτος, ισχύει µέχρι και σήµερα. Σήµερα,
οφείλει ο Υπουργός Υγείας να τις εφαρµόσει. Ωστόσο, µε την
ανάληψη της διακυβέρνησης από τον ΣΥΡΙΖΑ το 2015 –και εδώ
είναι το πολιτικό δεδοµένο- και ενώ ο νόµος προέβλεπε δύο τι-
µολογήσεις κατ’ έτος, έγινε µόνο µία και αυτή πότε; Στις 14 Δε-
κεµβρίου του 2015, στην εκπνοή του έτους. 

Άρα, όλο το 2015 τα φάρµακα δεν ανατιµολογήθηκαν προς τα
κάτω, εποµένως διατήρησαν τις τιµές. Όλο το έτος αυτό παρέ-
µειναν οι τιµές των φαρµάκων µε τις τιµές του 2014, ενώ υπήρχε
νόµιµη υποχρέωση από τον Υπουργό να κάνει ανατιµολόγηση
προς τα κάτω.

Αυτό ξέρετε τι είναι και τι άµεσο αποτέλεσµα έχει; Λιγότερα
έσοδα για το κράτος, µεγαλύτερη επιβάρυνση για τον πολίτη και
βεβαίως περισσότερα χρήµατα στις πολυεθνικές φαρµακευτικές
εταιρείες, όλες όσες λειτουργούσαν στην Ελλάδα. 

Η παράνοµη αυτή πρακτική –διότι όταν ο νόµος υποχρεώνει,
η παράλειψη είναι παράνοµη- ως προς την τιµολόγηση των φαρ-
µάκων, όσο και ειδικότερα ως προς την τιµολόγηση των προϊόν-
των της εταιρείας «NOVARTIS», αλλά και των άλλων εταιρειών,
είχε αρνητικές συνέπειες για τους πολίτες, προκάλεσε, όπως
είπα, ζηµιά στο ελληνικό δηµόσιο και επέφερε µεγαλύτερα κέρδη
στις φαρµακευτικές εταιρείες.

Και επειδή έχει ακουστεί στην Αίθουσα αυτή ότι τάχα –δήθεν-
έγινε ανατιµολόγηση, βεβαίως και η απλή αναπλαισίωση, ανα-
µόρφωση του ΦΠΑ στα φάρµακα το 2015 δεν συνιστά ανατιµο-
λόγηση. Αυτό δεν είναι ανατιµολόγηση. Ανατιµολόγηση είναι σε
κάθε φάρµακο, ανάλογα µε τη δραστική του ουσία και τον χρόνο
που βρίσκεται στην αγορά, να µειώνεται η τιµή κατά τη διάρκεια
του έτους. 

Άρα, το συµπέρασµα είναι απλό: Η µη τιµολόγηση για το έτος
2015 είναι αυτή που στοιχειοθετεί και εξατοµικεύει την τέλεση
αδικηµάτων από τους τότε Υπουργούς Υγείας κ. Κουρουµπλή και
κ. Ξανθό, που είχαν την ιδιαίτερη νοµική υποχρέωση, κατά το
άρθρο 15 του Ποινικού Κώδικα, να προβούν στη µείωση των τι-
µών. 

Είναι, επίσης, γεγονός ότι από το 2015 και µετά η σχετική τιµο-
λόγηση αυξήθηκε. Υπήρξε αύξηση τιµών σε αρκετά πρωτότυπα
φαρµακευτικά προϊόντα όλων των εταιρειών και της «NOVAR-
TIS», επειδή τη συζητήσαµε. Ιδιαίτερα ο κ. Ξανθός, µετά την ανά-
ληψη των καθηκόντων του, όχι µόνο παρέλειψε την οφειλόµενη
από τον νόµο ενέργεια άµεσης έκδοσης δελτίου τιµολόγησης
φαρµάκων –ο κ. Κουρουµπλής έχει δηλώσει δηµόσια ότι την είχε
έτοιµη- αλλά αυτή την άµεση τιµολόγηση την είχε παρανόµως
καθυστερήσει και ο προκάτοχός του κ. Κουρουµπλής. Καθυστέ-
ρησε και ο ίδιος τρεις µήνες, από τον Σεπτέµβριο µέχρι τον Δε-
κέµβριο, να προκαλέσει τη µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης
και είχε αυτό ως αποτέλεσµα να ελαττωθούν τα έσοδα του δη-
µοσίου, να επιβαρυνθούν οι πωλήσεις και να αυξήσουν ή να δια-
τηρήσουν τα κέρδη τους οι φαρµακοβιοµηχανίες. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτή η πρακτική δεν οφείλεται
ούτε στα εµπόδια που έβαζε η τρόικα κατά την καταστροφική πε-
ρίοδο της διαπραγµάτευσης από τους ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ του 2015
ούτε στην αµέλεια των Υπουργών. Ήταν ενσυνείδητη πολιτική

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΔ’ - 8 ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 5841



επιλογή µε ποινικές συνέπειες και µε ωφελούµενους τις φαρµα-
κοβιοµηχανίες. Ήταν η αντίθετη πολιτική από αυτή που ακολού-
θησε η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ από το 2009 έως το 2012 και η
κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ - Νέας Δηµοκρατίας από το 2012 µέχρι το
2014. 

Η σωρευτική µείωση της δηµόσιας φαρµακευτικής δαπάνης
για τα έτη 2009-2012 ήταν πάνω από 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ
και ταυτόχρονα υπήρξαν και 773 εκατοµµύρια ευρώ επιστροφές
από το clawback και το rebate. 

Όµως, όταν όλες οι κυβερνήσεις, ανεξαιρέτως, από το 2009
έως το 2014 µείωναν τη φαρµακευτική δαπάνη, η οποία είχε προ-
ηγουµένως εκτροχιαστεί από την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας 2004-2009 ο κ. Τσίπρας και ο κ. Ξανθός κατήγγειλαν τις
µειώσεις στις δαπάνες για το φάρµακο. Ο κ. Τσίπρας ζητούσε
από τον υπηρεσιακό Υπουργό κ. Κίττα την άµεση αποπληρωµή
των οφειλών στις φαρµακευτικές εταιρείες, δήθεν για να µην
υπάρχουν ελλείψεις για τα φάρµακα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δείξτε την ανοχή σας για ελάχιστο χρόνο ακόµα, κυρία Πρό-
εδρε. 

Επίσης, ο κ. Τσίπρας ήταν αυτός που σε συνέντευξή του το
2013 αναγνώριζε τη µείωση του ασφαλιστικού φαρµάκου, αλλά
δήλωνε ταυτόχρονα ότι δεν τον αφορά η µείωση της δηµόσιας
δαπάνης, αλλά µόνο η ιδιωτική συµµετοχή των πολιτών και το
φθηνό φάρµακο µε µηδενική ή ελάχιστη συµµετοχή του κόσµου. 

Ήταν, επίσης, ο κ. Ξανθός που ήταν µαζί µε τους φαρµακοποι-
ούς και γιατρούς ενάντια στις µειώσεις της φαρµακευτικής δα-
πάνης. Και στις 28-11-2014 µιλούσε για υγειονοµική τραγωδία
και λειτουργικά ανασφάλιστους πολίτες λόγω της µείωσης της
κρατικής επιχορήγησης του ΕΟΠΥΥ κατά 107 εκατοµµύρια ευρώ
στον προϋπολογισµό του 2015. 

Και επειδή συνέβαιναν όλα αυτά, ξέχασαν ο κ. Κουρουµπλής
και ο κ. Ξανθός για έναν ολόκληρο χρόνο να εκδώσουν το δελτίο
τιµών φαρµάκων, ίσως για να εξισορροπήσουν τις προηγούµενες
µειώσεις και τις απώλειες κερδών για τις φαρµακευτικές εται-
ρείες. 

Τελικά, ήταν δέσµευση και έγινε πράξη. Περί αυτού επρόκειτο.
Αυτή ήταν η πολιτική επιλογή και συνειδητή πρακτική που γεννά
ποινικές ευθύνες σήµερα για τα αναφερόµενα πρόσωπα. Αυτά
δεν ήθελε η Κυβέρνηση, αυτά δεν ήθελε η Πλειοψηφία να συζη-
τήσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην προκαταρκτική για
τη «NOVARTIS». 

Επίσης, επειδή αυτά είναι αντικειµενικά γεγονότα -γιατί έτσι
συνέβησαν- τελικά αυτό που σας καλούµε να κάνετε είναι να πα-
ραπέµψετε και τη σηµερινή δικογραφία στην προκαταρκτική που
λειτουργεί για τη «NOVARTIS», για να τα δούµε όλα από την
αρχή. 

Να δούµε όλη την περίοδο για το φάρµακο, όλη την περίοδο
για τις ευθύνες του καθενός, ανάλογα µε την εξατοµίκευση αυ-
τών των ευθυνών και ανάλογα µε τη στοιχειοθέτηση και την τεκ-
µηρίωση των αδικηµάτων, ανεξαρτήτως εάν έχουν παραγραφεί
ή όχι, γιατί για να πάµε στην παραγραφή, θα πρέπει πρώτα να
συνδέσουµε τα αδικήµατα µε πρόσωπα, για να δούµε ποιες ευ-
θύνες έχουν.

Φαντάζοµαι ότι ενδιαφέρει και την κυβερνητική πλειοψηφία να
λάµψει η αλήθεια και όχι να κουκουλωθεί µε διαδικαστικά τεχνά-
σµατα περί αρµοδιότητος, παραγραφής και άλλων παρελκυστι-
κών δικαιολογιών. Η προκαταρκτική επιτροπή που ξεκίνησε
πρέπει να φτάσει µέχρι το τέλος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Παπαθεοδώρου, ολοκληρώστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Είναι η τελευταία φράση
µου, κύρια Πρόεδρε.

Η προκαταρκτική επιτροπή που ξεκίνησε πρέπει να φτάσει
µέχρι το τέλος, µε την κλήση των µαρτύρων, όλων των αναφε-
ρόµενων προσώπων και ενδελεχή έρευνα των αποδεικτικών στοι-
χείων. Εάν δεν το κάνετε, ο λαός θα καταλάβει ότι στήσατε µια
βιοµηχανία λάσπης, διαπόµπευσης των αντιπάλων σας και συγ-
κάλυψης των δικών σας και ψάχνετε αµήχανα να κλείσετε όπως
όπως τις εργασίες της επιτροπής. Εµείς αυτό δεν θα το επιτρέ-

ψουµε. Θα είµαστε απέναντι σε αυτές τις µεθοδεύσεις. 
Γι’ αυτό και µε το σκεπτικό που ανέλυσα προηγουµένως, όπως

το κάναµε και την προηγούµενη φορά, είµαστε θετικοί στη σύ-
σταση Προκαταρκτικής Επιτροπής. Φέρτε τα όλα να τα συζητή-
σουµε για να βγει η αλήθεια στο φως.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε τον κ. Παπαθεοδώρου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Ερευνάµε και συζητάµε για τον κυβερνήτη
Ιωάννη Καποδίστρια», που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, εί-
κοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί
από το Γυµνάσιο Νέας Περάµου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Ευάγγελος Καρακώστας για δέκα λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Η σηµερινή παράσταση –διότι

για να είµαστε ειλικρινείς και για λόγους τους οποίους θα εξη-
γήσω παρακάτω, περί παράστασης πρόκειται- σε τίποτα δεν δια-
φέρει από παρόµοιες παραστάσεις οι οποίες στήθηκαν αρκετές
φορές στα σαράντα τέσσερα έτη µεταπολιτευτικής πολιτικής
ιστορίας, παραστάσεις οι οποίες λαµβάνουν τον ποµπώδη τίτλο
«Σύσταση Ειδικών Κοινοβουλευτικών Επιτροπών» για διάφορα
σκάνδαλα και οι οποίες καταλήγουν στο ίδιο αποτέλεσµα: Στην
έκδοση διαφορετικών πορισµάτων από το κάθε κόµµα και στην
κοινή διαπίστωση ότι ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών δυστυχώς
δεν µας επιτρέπει να οδηγήσουµε σε δίωξη τα εµπλεκόµενα πο-
λιτικά πρόσωπα, διότι οι ευθύνες τους έχουν παραγραφεί.

Χαρακτηριστικά αυτής της διαχρονικής εξαπάτησης του ελλη-
νικού λαού από το καθεστώς της κλεπτοκρατίας είναι τα αδιά-
ψευστα στοιχεία τα οποία συνοδεύουν τις λεγόµενες εξεταστικές
ή προανακριτικές επιτροπές, οι οποίες έχουν λάβει χώρα κατά
το παρελθόν. Πρόκειται για ειδικές επιτροπές οι οποίες επί της
ουσίας αποτελούν τον πιο εύσχηµο τρόπο ξεπλύµατος της πολι-
τικής διαφθοράς.

Για του λόγου το αληθές παραθέτω µία σύντοµη, αλλά εξόχως
ενδεικτική ιστορική αναδροµή των περίφηµων εξεταστικών της
µεταπολιτευτικής περιόδου.

Από το 1974 και εντεύθεν έχουν συσταθεί περισσότερες από
δεκαπέντε εξεταστικές επιτροπές. Από αυτές µόνον δύο κατέλη-
ξαν σε παραποµπή και εκδίκαση: η υπόθεση Κοσκωτά και η υπό-
θεση Αθανασόπουλου για το γιουγκοσλαβικό καλαµπόκι. Σε
άλλες τρεις παραπέµφθηκαν στο ειδικό δικαστήριο ο Κωνσταν-
τίνος Μητσοτάκης για την υπόθεση των υποκλοπών και οι Υπουρ-
γοί Παλαιοκρασσάς και Ανδριανόπουλος για την πώληση της
ΑΓΕΤ.

Πλήθος άλλων εξεταστικών επιτροπών για µείζονα θέµατα
άφησαν στο απυρόβλητο τόσο τους ενόχους, όσο και εκείνους
που συµµετείχαν στη δηµιουργία εθνικών σκανδάλων, τα οποία
υπονόµευσαν τόσο το κύρος της χώρας, όσο βεβαίως και την οι-
κονοµία της. Για παράδειγµα, το 1986, για το Κυπριακό µε το πό-
ρισµα να παραµένει θαµµένο. Το 1987 για τις τηλεφωνικές υπο-
κλοπές Τόµπρα. Το 1989 για τις προµήθειες στα εξοπλιστικά. Το
ίδιο έτος, επίσης, εξεταστική επιτροπή για την «αγορά του
αιώνα» σε εξοπλιστικά. Το 1991 εξεταστική επιτροπή για τις προ-
µήθειες πετρελαιοειδών. Το ίδιο έτος εξεταστική επιτροπή για
την πώληση της ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ.Το 1992 για τις αγοραπωλησίες
αεροσκαφών της Ολυµπιακής. Το 1996 εξεταστική για το καζίνο
του Φλοίσβου. Το 1999 για την υπόθεση Οτσαλάν και το 2004 για
τα εξοπλιστικά, µε πόρισµα το οποίο τέθηκε στο αρχείο. Το 2005
εξεταστική για τα εξοπλιστικά και το 2010 εξεταστική για τη
«SIEMENS». 

Και φτάνουµε στο 2015 µε ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ να προαναγγέλ-
λουν προεκλογικά τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τα µνη-
µόνια και µετεκλογικά να ψηφίζουν δύο µνηµόνια. Επίσης
εξεταστική για τα δάνεια των µέσων µαζικής ενηµέρωσης και των
κοµµάτων, µια εξεταστική στην οποία αποκαλύφθηκε η διασπά-
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θιση δηµοσίου χρήµατος από κόµµατα και από ιδιοκτήτες µέσων
ενηµέρωσης, χωρίς φυσικά την παραµικρή τιµωρία. 

Από τα παραπάνω εξάγεται το ακόλουθο συµπέρασµα: Το µο-
ναδικό µέληµα των εκάστοτε κυβερνώντων που προχώρησαν στη
σύσταση αυτών των ειδικών κοινοβουλευτικών επιτροπών υπήρ-
ξε η επικοινωνιακή και µόνο εκµετάλλευση πραγµατικών σκαν-
δάλων, ενώ στο πεδίο της ουσιαστικής απόδοσης ευθυνών στό-
χος υπήρξε πάντοτε η πλήρης συγκάλυψη των ευθυνών πολι-
τικών και µη προσώπων, τα οποία συµµετείχαν στην καταλήστευ-
ση του δηµοσίου χρήµατος και στη λαφυραγώγηση της χώρας. 

Η περίπτωση Τσοχατζόπουλου παραµένει µοναδική και δεν
κάνει τίποτε άλλο παρά να επιβεβαιώνει τον κανόνα. Όταν το πο-
λιτικό σύστηµα θέλει να αµυνθεί, τότε βρίσκει τον πλέον εύκαιρο
αποδιοποµπαίο τράγο και του φορτώνει το σύνολο των αµαρτιών
του. Με τον τρόπο αυτό πλήθος άλλων πολιτικών και µη προσώ-
πων, µε τις ίδιες ή και περισσότερες ευθύνες, εξακολουθούν το
παρασιτικό και εθνικά, κοινωνικά και οικονοµικά καταστροφικό
τους έργο. 

Θυµίζουµε για παράδειγµα τι είχε πει ο κ. Βενιζέλος στο σχε-
τικό πόρισµα του ΠΑΣΟΚ στην εξεταστική για τον Τσοχατζό-
πουλο, για να καταλάβει ο ελληνικός λαός το βαθµό της πολιτι-
κής απάτης που το πολιτικό σύστηµα µεθοδικά οργανώνει µε τις
δήθεν εξεταστικές. Έλεγε: «Δεν προκύπτει κανένα στοιχείο πι-
θανής τέλεσης ποινικού αδικήµατος από τους κυρίους Τσοχα-
τζόπουλο και Παπαντωνίου, που επί µήνες προσεβλήθησαν και
διασύρθηκαν αδίκως». 

Στις 25 Φεβρουαρίου 2005, στην Ολοµέλεια της Βουλής, όταν
εισήχθη προς συζήτηση το πόρισµα της εξεταστικής, το ίδιο πο-
λιτικό πρόσωπο ανέφερε τα εξής: «Η υπόθεση αυτή ξεκίνησε ως
ένα τεράστιο πολιτικό και ενδεχοµένως ποινικό σκάνδαλο και σή-
µερα η υπόθεση αυτή έχει εξατµιστεί». Και κατέληγε: «Μας λέει
η Νέα Δηµοκρατία ότι υπάρχει ύποπτη διακίνηση χρηµάτων µε
δήθεν παραλήπτες, οι οποίοι µπορεί να είναι και πολιτικά πρό-
σωπα. Δεν υπάρχει τίποτα απολύτως». Τότε οι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας δεν χειροκροτούσαν τον κ. Βενιζέλο. Τον κα-
ταχειροκροτούν όµως σήµερα. 

Η δική µας θέση, εν αντιθέσει προς εκείνες των άλλων κοµµά-
των, ήταν και είναι διαχρονικά σταθερή. Όλα τα σκάνδαλα της
Μεταπολίτευσης, ανεξαρτήτως πολιτικής απόχρωσης και περιό-
δου, πρέπει να έρθουν στο φως της δηµοσιότητας και µάλιστα
όσα από αυτά δεν έχουν ήδη παραγραφεί µε τον κατάπτυστο
νόµο περί ευθύνης Υπουργών, να δικαστούν στην τακτική δικαιο-
σύνη, εκεί όπου δικάζονται όλα τα κακουργήµατα, εκεί όπου οι
παραγραφές είναι εικοσαετείς και όχι προσχηµατικές. 

Και φυσικά δεν έχουν αναφερθεί όλα τα παραπάνω προκειµέ-
νου να βρούµε εµείς, ως Χρυσή Αυγή, ένα πρόσχηµα για την κα-
ταψήφιση της σηµερινής πρότασης της Νέας Δηµοκρατίας. 

Η στήριξη όµως µιας πρότασης για παραποµπή πολιτικών στη
δικαιοσύνη είναι κενό γράµµα, όταν γίνεται για λόγους πολιτικής
προπαγάνδας και µάρκετινγκ και όχι για λόγους ουσίας. Μάρκε-
τινγκ της χειρότερης, της πιο αισχρής µορφής αποτελεί το γε-
γονός ότι η Ελλάδα ήταν, για παράδειγµα, η µόνη χώρα που στο
σκάνδαλο της πολυεθνικής «SIEMENS» δεν ζήτησε και δεν έλαβε
καµία αποζηµίωση για τα εγκλήµατα που τέλεσε η γερµανική
εταιρεία κατά του ελληνικού δηµοσίου, όταν αποζηµιώθηκαν
ακόµα και χώρες όπως η Ζιµπάµπουε. 

Η Ελλάδα είναι η µόνη χώρα η οποία δεν κινεί τις προβλεπό-
µενες από τον ποινικό νόµο διαδικασίες της παράστασης πολιτι-
κής αγωγής στα ποινικά δικαστήρια και η οποία δεν καταθέτει
αγωγές κατά όσων ζηµιώνουν το δηµόσιο, κατά δηλαδή των
ξένων εκείνων εταιρειών που παρανοµούν και των εν Ελλάδι συ-
νεργατών και συνεργών τους. 

Στην προκειµένη περίπτωση, προκαλεί εντύπωση το γεγονός
πως οι νοµικοί φωστήρες της Νέας Δηµοκρατίας, οι οποίοι συ-
νέγραψαν την πρόταση που συζητούµε, αναφέρονται αναπόδει-
κτα και αορίστως σε «40 εκατοµµύρια ευρώ ζηµία του δηµοσίου
και 100 εκατοµµύρια ευρώ ζηµίες των ασφαλιστικών ταµείων»
από την έλλειψη τιµολόγησης του 2015, χωρίς να στηρίζουν αυ-
τούς τους αριθµούς έστω σε µια έκθεση ορκωτού λογιστή, αλλά
σε εικασίες οι οποίες προκύπτουν από µια ανώνυµη καταγγελία. 

Αυτό που προτείνει η Χρυσή Αυγή, το χρήσιµο δηλαδή και ου-

σιώδες στην υπόθεση, όπως συνέβη και µε το πόρισµα που κα-
τέθεσε στην υπόθεση Παπαντωνίου και το οποίο αντέγραψε και
εφαρµόζει σήµερα η κυβερνητική Πλειοψηφία, είναι ότι η πρό-
ταση πρέπει να τεκµηριώνεται από εκθέσεις ορκωτών λογιστών
ή µελετητικών οίκων, οι οποίες θα αναλύσουν τα οικονοµικά δε-
δοµένα της ζηµίας του δηµοσίου µε στοιχεία που θα καταθέσουν
στις εισαγγελικές αρχές και που στη συνέχεια θα αξιοποιηθούν
µε την άσκηση από το δηµόσιο πολιτικής αγωγής στην προδικα-
σία, αλλά και στη διαδικασία στο ακροατήριο κατά των αυτουρ-
γών, πολιτικών και φυσικών προσώπων, εφόσον τα στοιχεία αυτά
προκύψουν από την ανάκριση.

Μια πολιτική αγωγή, η οποία δεν θα γίνει για τα µάτια του κό-
σµου, όπως έχετε συνηθίσει, αλλά για λόγους ουσίας, δηλαδή
για να ζητηθούν στη συνέχεια µε αστικές αγωγές οι ανάλογες
αποζηµιώσεις τόσο από τα φυσικά πρόσωπα που ενεπλάκησαν
όσο και από τις πολυεθνικές οι οποίες συµµετείχαν στο πάρτι
των τιµολογήσεων των φαρµάκων σε βάρος των ασφαλιστικών
ταµείων και της δηµόσιας περιουσίας.

Μόνο τότε η συµβολή µας θα είναι χρήσιµη και όχι για τις εν-
τυπώσεις, όπως είναι εκείνη των κοµµάτων που δήθεν κόπτονται
για τη δηµόσια περιουσία, ενώ την ίδια στιγµή επιχειρούν παν-
τοιοτρόπως, αφ’ ενός να γλιτώσουν όσους δικούς τους εµπλέκο-
νται, αφ’ ετέρου να περιορίσουν στο ελάχιστο ή να µηδενίσουν
την αποζηµίωση του δηµοσίου, απέχοντας από τις επιβεβληµέ-
νες νοµικές ενέργειες.

Αυτή η διαιώνιση του φαύλου πολιτικού συστήµατος, που ανα-
βαπτίζεται µέσα από εξεταστικές επιτροπές, έτσι ώστε να συνε-
χίζεται αδιατάραχτη η υποδούλωση της χώρας σε ξένα κέντρα,
θεωρούµε πως δεν µπορεί να αντιµετωπισθεί ούτε µε εξεταστι-
κές ούτε µε προανακριτικές επιτροπές, αλλά µε πλήρη αλλαγή
του πολιτικού συστήµατος, το οποίο εκτρέφει τη διαφθορά. Πότε
θα επέλθει η πλήρης αλλαγή του πολιτικού συστήµατος που
εκτρέφει τη διαφθορά; Θα επέλθει, όταν ένα αυθεντικά λαϊκό κί-
νηµα, το κίνηµα των Ελλήνων Εθνικιστών, υπερισχύσει του κόµ-
µατος των πολιτικών κοµµάτων, το οποίο όλοι εσείς εκπροσω-
πείτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό θα χρειαστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η Χρυσή Αυγή, η µοναδική πολιτική δύναµη η οποία έρχεται

αντιµέτωπη µε τις πλέον νοσηρές και παράνοµες µεθοδεύσεις
του παλαιού πολιτικού συστήµατος, το οποίο πνέει τα λοίσθια,
θα αγωνισθεί όπως πάντοτε για να αναδείξει τους υπεύθυνους
της καταλήστευσης και υποδούλωσης του ελληνικού λαού, δίχως
να τρέφει και συνάµα δίχως να καλλιεργεί φρούδες ελπίδες για
τη σκοπιµότητα και το αποτέλεσµα παρόµοιων διαδικασιών.

Στην παρούσα χρονική συγκυρία, εν µέσω µιας προειληµµένης
απόφασης για την εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας
στους Σκοπιανούς, την οποία καλύπτετε µε δήθεν διαπραγµα-
τεύσεις, οι οποίες γίνονται για το θεαθήναι, εν µέσω της πολυή-
µερης οµηρίας δύο Ελλήνων στρατιωτικών από τους Τούρκους,
για την οποία σφυρίζετε αδιάφορα, η σκοπιµότητα του διεφθαρ-
µένου πολιτικού συστήµατος είναι προφανής. Η ανάδειξη των
διαχρονικών πολιτικών, και ποινικών ευθυνών της Μεταπολίτευ-
σης είναι χρήσιµη µόνο στον βαθµό που ο ελληνικός λαός πλη-
ροφορείται µε τεκµηριωµένα στοιχεία το πώς µια πλούσια χώρα
µε αστείρευτες πηγές ενέργειας, µια χώρα ανυπέρβλητης ιστο-
ρικής, πολιτιστικής και µορφωτικής κληρονοµιάς µπορεί να κα-
ταντήσει µε ανάξιους ηγέτες, µέσα σε λίγες δεκαετίες, από
πρωτοπόρος που ήταν το 1974, σε ζητιάνο της Ευρώπης σήµε-
ρα.

Η µόνη, τρόπον τινά, εξεταστική ή προανακριτική η οποία θα
παράγει ουσιαστικό όφελος για την Ελλάδα και τους Έλληνες
είναι εκείνη στην οποία κριτής θα είναι ο κυρίαρχος λαός, είναι
δηλαδή η προσφυγή στις κάλπες και εκεί να είστε βέβαιοι ότι το
αντεθνικό και διεφθαρµένο κόµµα των πολιτικών κοµµάτων θα
δύσει και η Χρυσή Αυγή του ελληνισµού θα ανατείλει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-

γο έχει ο κ. Καραθανασόπουλος για δέκα λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
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εδρε.
Βεβαίως, µετά τον «Χρυσό Αιώνα» του Περικλέους είχαµε και

τη «χρυσή επταετία» της Χούντας µε τα ξερονήσια και τα βασα-
νιστήρια.

Πάντως, ανεξαρτήτως των όποιων αστεϊσµών, η σηµερινή πρό-
ταση της Νέας Δηµοκρατίας δεν είναι τίποτε άλλο παρά µία επα-
νάληψη που έρχεται ως φάρσα. Μάλιστα, οφείλουµε να οµο-
λογήσουµε ότι η Κυβέρνηση τρίβει τα χέρια της, γιατί πραγµα-
τικά δεν θα µπορούσε να βρει καλύτερο σύµµαχο από τη Νέα
Δηµοκρατία στην υλοποίηση της βαθιάς αντιλαϊκής πολιτικής,
αλλά και συνολικά των σχεδιασµών της. 

Με την πρόταση σήµερα η Νέα Δηµοκρατία διευκολύνει ακρι-
βώς την Κυβέρνηση να υλοποιήσει το συνολικό της σχέδιο. Δι-
ευκολύνει τη συγκυβέρνηση, για παράδειγµα, να συσκοτίσει τον
πραγµατικό υπεύθυνο των προβληµάτων που αντιµετωπίζει σή-
µερα ο ελληνικός λαός και στα ζητήµατα της υγείας, να συσκο-
τίσει δηλαδή ότι η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ συνεχίζει την ίδια
πολιτική και στα ζητήµατα της υγείας και στο ζήτηµα του φαρ-
µάκου, αλλά και συνολικότερα σε όλα τα θέµατα. 

Συνεχίζει την πολιτική που είχαν ακολουθήσει οι προηγούµε-
νες κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, ξεπλέ-
νοντας επί της ουσίας τον εκµεταλλευτικό χαρακτήρα του συστή-
µατος και θεωρώντας ότι όλα τα ζητήµατα που αντιµετωπίζει ο
λαός εντοπίζονται στην υπόθεση των σκανδάλων, της διαφθοράς
και της διαπλοκής που βεβαίως είναι υπαρκτά, αλλά αποτελούν
«παιδιά» του βάρβαρου χαρακτήρα του καπιταλιστικού συστή-
µατος. 

Διευκολύνει την Κυβέρνηση στο να προχωρήσει ένα βήµα πα-
ραπέρα τον αποπροσανατολισµό του λαού από τις επικίνδυνες,
πραγµατικά, εξελίξεις οι οποίες υπάρχουν στην περιοχή µας από
την ενεργό συµµετοχή της Ελλάδας στους αµερικανονατοϊκούς
ιµπεριαλιστικούς σχεδιασµούς και την αναβάθµιση του ρόλου
των Αµερικάνων και του ΝΑΤΟ στην περιοχή µας, µε τις διευκο-
λύνσεις τις οποίες παρέχει η Κυβέρνηση όχι µόνο στη Σούδα,
στον Άραξο αλλά και στη νέα βάση που ετοιµάζεται στην Αλε-
ξανδρούπολη, αλλά και τη στάθµευση των µη επανδρωµένων αε-
ροπλάνων, των πολεµικών αεροσκαφών, στο στρατηγείο της
Λάρισας.

Διευκολύνει την Κυβέρνηση ακριβώς στο πλαίσιο της τέταρτης
αξιολόγησης να κλιµακώσει την αντιλαϊκή επίθεση σε βάρος του
λαού, παίρνοντας µία σειρά νέα αντιλαϊκά, αντεργατικά µέτρα.
Όµως, ταυτόχρονα διευκολύνει όχι µόνο τον σχεδιασµό της Κυ-
βέρνησης, αλλά και συνολικά της αστικής τάξης, για να διαµορ-
φωθεί ένας αδιέξοδος για τις λαϊκές ανάγκες εγκλωβισµός στο
νέο διπολικό σύστηµα, το οποίο ετοιµάζουν ανάµεσα από τη µια
µεριά στη Νέα Δηµοκρατία και από την άλλη στον ΣΥΡΙΖΑ, ούτως
ώστε µε αυτόν τον τρόπο της άγονης αντιπαράθεσης ανάµεσα
στη Νέα Δηµοκρατία και στον ΣΥΡΙΖΑ να συγκαλύψουν επί της
ουσίας τη σύγκλιση των στρατηγικών επιλογών που έχουν αυτά
τα δύο κόµµατα στην υλοποίηση της αντιλαϊκής πολιτικής και τις
ευθύνες τις οποίες έχουν για τη ραγδαία επιδείνωση της θέσης
των λαϊκών στρωµάτων και επί της ουσίας να εγκλωβίσουν τη
λαϊκή δυσαρέσκεια στην επιλογή ανάµεσα στη Σκύλλα και τη Χά-
ρυβδη, στην ενσωµάτωση της λαϊκής δυσαρέσκειας στη βαρβα-
ρότητα του συστήµατος.

Επί της ουσίας, είχε ένα δίκιο ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρα-
τίας στη σηµερινή πρόταση. Είστε φτιαγµένοι από το ίδιο υλικό,
και η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ και τα υπό-
λοιπα κόµµατα, από αυτό το υλικό που επί της ουσίας εξυπηρετεί
ως πολιτικό προσωπικό του κεφαλαίου τις ανάγκες και τα συµ-
φέροντα των µονοπωλιακών οµίλων, γιατί, όπως σοφά λέει ο
λαός µας, «Τα στερνά τιµούν τα πρώτα». 

Δεν µπορείτε να καπηλεύεστε τους λαϊκούς αγώνες στεκόµε-
νοι σήµερα στην απέναντι όχθη και παίρνοντας µια σειρά αντι-
λαϊκών µέτρων κλιµακώνοντας την αντιλαϊκή επίθεση και ταυτό-
χρονα να µιλάτε για τις παραδόσεις των λαϊκών αγώνων, γιατί η
ηθική σας, κύριοι της Κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, δεν είναι τίποτε
άλλο παρά η ηθική βαρβαρότητα του συστήµατος. Δεν είναι τί-
ποτα άλλο παρά η ηθική βαρβαρότητα των ιµπεριαλιστικών επεµ-
βάσεων. Δεν είναι τίποτα άλλο παρά η ηθική των µονοπωλιακών
οµίλων να εκµεταλλεύονται τις αγορές, τις πλουτοπαραγωγικές

πηγές και τους εργαζόµενους. Αυτή είναι ακριβώς και η δική σας
ηθική. Είστε, λοιπόν, φτιαγµένοι από τα ίδια υλικά.

Βεβαίως και την προηγούµενη εβδοµάδα στη συζήτηση που
υπήρχε στην Ολοµέλεια για την πρόταση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ εί-
χαµε αναδείξει ότι υπάρχει πραγµατικά ένα σκάνδαλο, ένα πολύ
µεγάλο σκάνδαλο. 

Το σκάνδαλο αυτό είναι ότι το 2018 υπάρχουν ευρύτατα λαϊκά
στρώµατα που δεν µπορούν να ικανοποιήσουν τις στοιχειώδεις
ανάγκες συνολικά και στην υγεία και στο φάρµακο, που είναι
αποκλεισµένοι από την πρόσβαση σε αναβαθµισµένες παροχές
υπηρεσιών υγείας, που εµποδίζονται να έχουν ελεύθερη πρό-
σβαση στη φαρµακευτική θεραπεία γιατί ακριβώς εµπορευµατο-
ποιείτε όλο και περισσότερο την υγεία, εµπορευµατοποιείτε όλο
και περισσότερο το φάρµακο. Αυτό είναι ακριβώς το µεγάλο
σκάνδαλο, εάν το δέσουµε µε την ανάπτυξη των παραγωγικών
δυνάµεων, µε τις εξελίξεις στην επιστήµη και στην τεχνολογία,
που πραγµατικά σήµερα υπάρχουν όλες οι δυνατότητες να ικα-
νοποιηθεί το σύνολο των λαϊκών αναγκών. Εµπόδιο στην ικανο-
ποίηση αυτή δεν είναι τίποτα άλλο παρά το καπιταλιστικό κέρδος
που και εσείς, δηλαδή η Κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, υπηρε-
τείτε µε µεγάλη αυτοπεποίθηση.

Αυτά τα ζητήµατα τα οποία υπάρχουν στην τακτική, για παρά-
δειγµα, της «NOVARTIS» στο να µπορεί να προωθήσει τα φάρ-
µακά της, να αποκτήσει µεγαλύτερο µερίδιο της αγοράς, είναι
το σύνηθες, είναι η συνήθης πρακτική όλων των πολυεθνικών του
φαρµάκου, όλων των µονοπωλιακών οµίλων και των πολυεθνικών
και σε άλλους τοµείς και κλάδους της οικονοµίας. Το σκάνδαλο
της «SIEMENS», για παράδειγµα, αντίστοιχης λογικής και πρα-
κτικής ήταν. Επίσης, τα εξοπλιστικά σκάνδαλα. Από αυτή την
άποψη, λοιπόν, δεν βλέπουµε τίποτα άλλο παρά τη συνήθη πρα-
κτική την οποία εφαρµόζουν οι πολυεθνικές για να µπορέσουν
να έχουν µεγαλύτερο κοµµάτι της αγοράς. 

Δεύτερον, η αποκάλυψη των όποιων σκανδάλων δεν αποτελεί
τίποτα άλλο παρά µέρος του εµπορικού πολέµου ανάµεσα στις
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και την Ευρωπαϊκή Ένωση
από την άλλη. Δεν είναι τυχαίο ότι το σκάνδαλο για τη «SIE-
MENS» ξεκίνησε από ανταγωνίστριες εταιρείες αµερικάνικων
συµφερόντων. Το σκάνδαλο µε τη «NOVARTIS» είχε την ίδια ακ-
ριβώς πηγή. Για την «VOLKSWAGEN» αντίστοιχη διαδικασία ακο-
λουθήθηκε και αντίστοιχη αιτία υπήρχε. Και από την άλλη µεριά
υπάρχει η απάντηση των Ευρωπαίων µε τα πρόστιµα δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ που έχουν επιβάλει στις αµερικάνικες πολυεθνικές
της νέας τεχνολογίας, όπως την «APPLE», την «QUALCOMM» και
µια σειρά άλλες.

Από αυτή την άποψη, λοιπόν, η πρόταση της Νέας Δηµοκρα-
τίας δεν κάνει τίποτα άλλο παρά επί της ουσίας να βγάζει την Κυ-
βέρνηση από τη δύσκολη θέση. Να θυµίσω ότι στην προη-
γούµενη συζήτηση είχαν υποκριτικά οι εκπρόσωποι της Νέας Δη-
µοκρατίας αλλά και του ΠΑΣΟΚ ξεσηκώσει έναν κουρνιαχτό ότι
η προηγούµενη πρόταση βασιζόταν σε καταγγελίες ανώνυµων
µαρτύρων. Σήµερα η Νέα Δηµοκρατία, αλλά και το ΠΑΣΟΚ που
στηρίζει την πρότασή της, κάνει ένα βήµα παραπέρα: στηρίζει τη
σύσταση ειδικής προκαταρκτικής επιτροπής σε ανώνυµες καταγ-
γελίες. Ένα βήµα παραπέρα στον εκχυδαϊσµό και στον εκφυλι-
σµό της υπόθεσης αυτής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς ως κόµµα είχαµε δηλώσει και από την προηγούµενη
φορά ότι δεν θα νοµιµοποιήσουµε τις οποιεσδήποτε διαδικασίες
εκφυλισµού της λειτουργίας της ειδικής προκαταρκτικής επιτρο-
πής. Δεν θα νοµιµοποιήσουµε µε τη στάση µας και την παρουσία
µας ακριβώς τη συσκότιση των πραγµατικών υπευθύνων και των
πραγµατικών ζητηµάτων. Και φάνηκε ότι πολύ γρήγορα επιβε-
βαιωνόµαστε ως κόµµα. Ήδη µε ευθύνη των Βουλευτών της
Πλειοψηφίας η ειδική προκαταρκτική επιτροπή οδηγείται ακρι-
βώς σε εκφυλιστικές διαδικασίες, στη λογική τού αν έχει αρµο-
διότητα ή όχι στο να εξετάσει τα συγκεκριµένα σκάνδαλα. Και
ξαφνικά το ανακάλυψαν, µόλις δεκαπέντε ηµέρες µετά τη σύ-
σταση της προκαταρκτικής επιτροπής οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ
και των ΑΝΕΛ.

Ως κόµµα είχαµε δηλώσει έγκαιρα κατά τη διάρκεια της συζή-
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τησης στην Ολοµέλεια, πρώτον, ότι θέλουµε να υπάρξει πλήρης
και ουσιαστική λειτουργία της προκαταρκτικής επιτροπής. Θέ-
λαµε να υπάρξουν και να εξεταστούν όλα τα αδικήµατα, ασχέτως
αν κάποια τυπικά µπορεί να έχουν παραγραφεί. Άλλωστε µε
αυτόν τον τρόπο µπορούµε να βάλουµε απ’ έξω τα όποια εµπό-
δια βάζει ο κατάπτυστος νόµος «περί ευθύνης Υπουργών». Εί-
χαµε δηλώσει ότι πρέπει να εξεταστεί το σύνολο των µαρτύρων,
όλων των µαρτύρων, ακόµη και αυτοί που είναι προστατευόµε-
νοι, µε τη φυσική τους παρουσία και µε ονοµατεπώνυµο. Μάλι-
στα, είχαµε τότε προκαλέσει την Κυβέρνηση να εντάξει στην
ειδική προκαταρκτική επιτροπή όχι µόνο τα πρόσωπα τα οποία
ήταν υπό διερεύνηση αλλά και το σύνολο των Υπουργών και της
σηµερινής Κυβέρνησης. Και, µάλιστα, να διευρυνθεί ο χαρακτή-
ρας και ο ρόλος. Την ίδια ακριβώς πρόκληση είχαµε κάνει και για
τη διεύρυνση της ειδικής εξεταστικής επιτροπής για τα ζητήµατα
της υγείας την περίοδο που είναι στην εξουσία η σηµερινή Κυ-
βέρνηση και να εξεταστεί και αυτή η περίοδος. 

Από αυτή την άποψη, λοιπόν, µε ευθύνη και της κυβερνητικής
πλειοψηφίας, όχι µόνο δεν διευρύνεται και δεν ουσιαστικοποιεί-
ται η λειτουργία της ειδικής προκαταρκτικής επιτροπής αλλά
πάµε για εκφυλισµό. Εµείς το λέµε καθαρά: Όπως δεν θα βά-
λουµε πλάτη να νοµιµοποιήσουµε τις εκφυλιστικές κατευθύνσεις
της κυβερνητικής πλειοψηφίας για την ειδική προκαταρκτική επι-
τροπή, έτσι και δεν θα βάλουµε πλάτη στη σηµερινή ψηφοφορία,
στους σχεδιασµούς της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, µε
τη συγκεκριµένη της πρόταση. Μια πρόταση που αποπροσανα-
τολίζει τον λαό από τα πραγµατικά προβλήµατα και τις αιτίες,
που συσκοτίζει την ευθύνη και της σηµερινής Κυβέρνησης αλλά
και των προηγούµενων κυβερνήσεων, για τα προβλήµατα που
βιώνει ο λαός και που εγκλωβίζει τις λαϊκές συνειδήσεις σε µια
αδιέξοδη αντιπαράθεση ανάµεσα στη Σκύλλα και τη Χάρυβδη
του συστήµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-

γο έχει τώρα ο κ. Λαζαρίδης από τους Ανεξάρτητους Έλληνες.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κληθήκαµε σήµερα να εξετά-

σουµε, να συζητήσουµε και να αποφανθούµε στο τέλος για την
πρόταση που κατέθεσε η Νέα Δηµοκρατία για σύσταση επιτρο-
πής για προκαταρκτική εξέταση. 

Και πού στηρίζει αυτή την πρόταση; Τη στηρίζει σε µια ανώ-
νυµη επιστολή, την οποία κανονικά ο εισαγγελέας, µε βάση τις
διατάξεις του Ποινικού Κώδικα, έπρεπε να βάλει στο αρχείο.
Εκτός εάν συντρέχουν ειδικοί λόγοι, τους οποίους θα έπρεπε να
αιτιολογήσει. Τίποτε από όλα αυτά δεν έγινε.

Στηρίζεται, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία σε µια ανώνυµη επι-
στολή, η οποία βρίθει από ανακρίβειες. Και πραγµατικά είναι να
προβληµατίζεται κανείς. Μα, τόση προχειρότητα στη µεταλλαγ-
µένη νεοφιλελεύθερη Νέα Δηµοκρατία; Εκεί έφτασε, δηλαδή, η
Νέα Δηµοκρατία; Να προσπαθεί να δηµιουργήσει εντυπώσεις µε
πυρά αντιπερισπασµού; 

Πριν από δεκαπέντε ηµέρες τοποθετούνταν εδώ οι συνάδελ-
φοι της Νέας Δηµοκρατίας και αµφισβητούσαν τις καταθέσεις
των προστατευόµενων µαρτύρων, υπαρκτά πρόσωπα, τα οποία
για λόγους που προβλέπονται από τις διατάξεις και µάλιστα από
νόµους που ψήφισαν τα δύο αυτά κόµµατα, η Νέα Δηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ, προσωρινά τηρείται η ανωνυµία τους. Είναι επώ-
νυµα πρόσωπα. Έχουν έρθει όλα τα στοιχεία από το FBI. Και αµ-
φισβητούσαν τις καταθέσεις τους. Και έρχονται τώρα και
στηρίζουν την πρότασή τους σε µια ανώνυµη επιστολή. Και θα
τη δούµε την επιστολή, για να δείτε και το περιεχόµενο. Κανο-
νικά, όµως, δεν αξίζει καν συζητήσεως µια ανώνυµη επιστολή.
Αλλά θα τα δούµε.

Από τη µια µας ήρθαν τα στοιχεία, οι καταθέσεις κ.λπ. από το
FBI για το πάρτι που γινόταν στην υγεία, κάτι που ξέραµε όλοι
µας. Και το ήξεραν και οι συµπολίτες µας, οι συµπατριώτες µας
και στο τελευταίο ακριτικό χωριό της πατρίδας. Μόνο οι συνά-
δελφοι από αυτά τα δύο κόµµατα δεν είχαν πάρει χαµπάρι τι γι-
νόταν. Επίσης, πριν από µερικές ηµέρες µας ήρθαν στοιχεία και
από τη Γερµανία. Από παντού, από όλον τον κόσµο, µας έρχονται
στοιχεία. Αυτή τη φορά από τη Γερµανία µας ήρθαν στοιχεία για

το πάρτι που γινόταν µε το µετρό. Έδιναν, λέει, 5% έως 7% στο
κάθε κόµµα: στο ένα κόµµα, σε αυτό που ήταν στην αντιπολί-
τευση, για να εξασφαλίζουν τη σιωπή του και στο άλλο, που κυ-
βερνούσε, για να τους εξασφαλίζει δουλειές. Τόσο καλά τακτο-
ποιηµένα τα είχαν τα πράγµατα.

Κι ερχόµαστε τώρα εδώ να δούµε λιγάκι κάποια πράγµατα, τα
οποία έχει µέσα αυτή η επιστολή, η οποία, όπως σας είπα, βρίθει
από ανακρίβειες. Και δεν ξέρει κανείς τι να κάνει, να λυπάται ή
να γελάει µε το πού στηρίζεται η Νέα Δηµοκρατία, η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, και κατέθεσε την πρότασή της στηριζόµενη εδώ.

Εδώ θα ήθελα να σας πω και το εξής. Διαβάζοντας την επι-
στολή, την οποία επικαλείται η Νέα Δηµοκρατία, παραδέχεται
επικαλούµενη τα στοιχεία απ’ αυτή την επιστολή, το πάρτι που
γινόταν στην υγεία, το πού είχαν εκτοξευτεί οι τιµές. 

Τι θέλω να σας πω µ’ αυτό; 
Λέει αυτή η επιστολή σε κάποιο σηµείο: «Αν ελέγξετε το

Elatofen είχε προηγούµενη χονδρική τιµή 60,18 ευρώ και προτά-
θηκε να πάει στα 28,24 ευρώ. Προσέξτε. Είχε 60 ευρώ και προ-
τάθηκε να πάει στα 28. Ποιος την πήγε την τιµή στα 60 ευρώ;
Ποιοι κυβερνούσαν και έδωσαν αυτή την τιµή στα 60 ευρώ, κύ-
ριοι συνάδελφοι; Αυτά τα δύο κόµµατα δεν κυβερνούσαν; Αυτά
τα δύο κόµµατα κυβερνούσαν. 

Πάµε τώρα παρακάτω. Λέει εδώ η επιστολή 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν

κυκλοφόρησε ποτέ αυτό το φάρµακο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Θα φτάσω κι εκεί. Δεν κυκλοφόρησε

ποτέ αυτό το φάρµακο. Τώρα µιλάω για τις ανακρίβειες και πού
πήγαν τις τιµές. Τώρα θα καταθέσω και την καταγγελία.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα την προσοχή σας αλλά και των
πολιτών που παρακολουθούν. Λέει παρακάτω: «Πρέπει να ελέγ-
ξει κανείς όλα αυτά τα χρόνια τα φάρµακα που είχαν 50 ευρώ
και τώρα έχουν 3,5 ευρώ». Απίστευτα µεγέθη, κύριοι συνάδελ-
φοι! 

Την τιµή αυτή των 50 ευρώ ποιος την έδωσε, κύριοι συνάδελ-
φοι; Αυτά τα δύο κόµµατα δεν έδωσαν την τιµή; Αυτά τα δύο κόµ-
µατα µε αυτόν τον τρόπο κατέστρεψαν τη χώρα, κύριοι συνά-
δελφοι. Με αυτόν τον τρόπο. Κι έχουν το θράσος να έρχονται να
καταθέτουν αυτά και να ζητούν προκαταρκτική εξέταση; 

Για το προηγούµενο φάρµακο στο οποίο γίνεται αναφορά εδώ,
το Elatofen, µε στόχο να πλήξει την τιµή και την υπόληψη αυτής
της Κυβέρνησης, έχουµε επώνυµη καταγγελία. Έχουµε την
απάντηση της Πανελλήνιας Ένωσης Φαρµακοβιοµηχανίας στην
εφηµερίδα «ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ». Είναι εφηµερίδα η οποία βρίσκε-
ται απέναντι απ’ αυτή την Κυβέρνηση. Δεν πρόσκειται φιλικά
στην Κυβέρνηση. Λέει η απάντηση της Ένωσης Φαρµακοβιοµη-
χανίας: «Είναι χαρακτηριστικό των ανακριβειών της επιστολής το
γεγονός ότι το φάρµακο Elatofen, που αναφέρεται ως σκανδα-
λώδης εύνοια υπέρ ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας, δεν κυκλο-
φόρησε ποτέ στην Ελλάδα».

Δεν ξέρει κανείς από πού να αρχίσει και πού να σταµατήσει
κανείς. Καταθέτει ανακρίβειες και ψέµατα. Αυτά τα ψέµατα έρ-
χεται και τα επικαλείται η Νέα Δηµοκρατία, η νεοφιλελεύθερη µε-
ταλλαγµένη Νέα Δηµοκρατία. Το τονίζω για άλλη µια φορά. Σ’
αυτό το σηµείο έφτασε η Νέα Δηµοκρατία: να επικαλείται ψέ-
µατα! Καταθέτω στα Πρακτικά το δηµοσίευµα αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Λαζαρίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το αίτηµα της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση προανακριτικής
επιτροπής λέει: «Η εισαγγελέας κατά το διαβιβαστικό της δεν κα-
τονοµάζει τον Υπουργό αλλά αναφέρεται στο έτος 2015 και τους
κατά το διάστηµα αυτό διατελέσαντες Υπουργούς Υγείας.» Αυτό
τι είναι; Αοριστία δεν είναι αυτό; Γενικά και αόριστα εντελώς.
Φεύγω απ’ αυτό, γιατί είναι δικονοµικό. Εγώ θέλω πολιτικά να το
δούµε το θέµα, γιατί είναι καθαρά πολιτικό. 

Σε µια άλλη παράγραφο λέει η Νέα Δηµοκρατία: «Το συγκε-
κριµένο άρθρο 22 του ν.4213/2013 στην παράγραφο 5 µεταξύ
άλλων προβλέπει ρητώς ότι οι τιµές εκδίδονται εντός των χρονι-
κών ορίων που ορίζονται». Συνεχίζει «Πλήρεις αναθεωρήσεις
τιµών κ.λπ.». Κάνει µια επεξήγηση στη διάταξη αυτή του νοµο-
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σχεδίου η Νέα Δηµοκρατία και λέει: «ο νοµοθέτης θέλοντας να
περιορίσει τη φαρµακευτική δαπάνη υποχρέωσε τον εκάστοτε…
». Ποιος ανέβασε τη φαρµακευτική δαπάνη και χρειάζεται να µει-
ωθεί η φαρµακευτική δαπάνη; Είναι αυτά που λέγαµε προηγου-
µένως. Την ανέβασαν αυτά τα δύο κόµµατα. 

Και συνεχίζει εδώ και το ερµηνεύει όπως θέλει. «Ο νοµοθέτης,
λοιπόν, θέλοντας να περιορίσει τη φαρµακευτική δαπάνη υπο-
χρέωσε τον εκάστοτε Υπουργό Υγείας να προβαίνει…» –προ-
σέξτε, κύριε συνάδελφοι- «…σε αναθεωρήσεις τιµών προς τα
κάτω, δύο φορές τον χρόνο». Ποιον νόµο επικαλείται; Επικαλείται
τον ν.4213/2013. Και λένε από τη Νέα Δηµοκρατία ότι έβαλαν τον
νόµο αυτόν να αναθεωρεί προς κάτω.

Έχω εδώ µπροστά µου τον νόµο. Για να δούµε αν λέει που-
θενά αυτός ο νόµος αναθεωρήσεις προς τα κάτω. Πουθενά δεν
λέει αυτός ο νόµος αναθεωρήσεις προς τα κάτω. Λέει: «Οι τιµές
εκδίδονται εντός των χρονικών περιθωρίων που ορίζονται στην
κοινοτική οδηγία «περί διαφάνειας». Πλήρεις αναθεωρήσεις
τιµών πραγµατοποιούνται δύο φορές τον χρόνο και ενδιάµεσα
γίνονται τιµολογήσεις νέων φαρµάκων». Πού λέει για µειώσεις
εδώ; Λέει πουθενά για µειώσεις;

Είναι, πραγµατικά, εντυπωσιακό αυτό που κάνει η Νέα Δηµο-
κρατία. Δηλαδή, έρχεται και επικαλείται και καταθέτει ψεύδη,
προκειµένου να αποπροσανατολίσει τους συναδέλφους, για να
τους πείσει για πράγµατα τα οποία δεν είναι πραγµατικά, να δη-
µιουργήσει εντυπώσεις. 

Από την άλλη, έχουµε καταγγελίες, δηλώσεις του κ. Σαλµά.
Αυτό το λέω, γιατί επικαλούνται κάποιοι από την Αντιπολίτευση
ότι «ξέρετε, µειώσαµε τις δαπάνες». Κι έχουµε εδώ καταγγελία.
Δεν είναι καταγγελία ούτε από τον ΣΥΡΙΖΑ ούτε από τους Ανε-
ξάρτητους Έλληνες. 

Λέει ο κ. Σαλµάς: «Ο Άδωνις αύξησε το κόστος των φαρµάκων
για τους ασφαλισµένους.» Ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας χρεώνει αποκλειστικά την αύξηση συµµετοχής στον διά-
δοχό του Υπουργό Υγείας, στον κ. Γεωργιάδη. 

Λίγο την προσοχή σας, κύριοι συνάδελφοι. Συγκεκριµένα λέει:
«Παρέδωσα στον κ. Γεωργιάδη σταθµισµένη συµµετοχή των
ασθενών στα φάρµακα 21,2%, όπως προκύπτει από τα στοιχεία
της ΗΔΙΚΑ, η οποία σήµερα έχει ξεπεράσει το 28%, πλησιάζον-
τας προς το 30%». Και χρεώνει την αύξηση αυτή της συµµετοχής
αποκλειστικά στον διάδοχό του Υπουργό Υγείας.

Αυτή είναι η µείωση, κύριοι συνάδελφοι, που επικαλούνται.
Μείωσαν µεν το κόστος του δηµοσίου, αλλά αύξησαν τη δαπάνη
σε βάρος του πολίτη. Αντί να προστατεύσουν τον πολίτη που
τους εµπιστεύθηκε µε την ψήφο του, τον εξέθεσαν και τον τα-
λαιπώρησαν και τον υπέβαλαν σε δαπάνες αδικαιολόγητες. 

Επίσης, έχουµε το 2011 επερώτηση από την κ. Μπακογιάννη
και τον κ. Αυγενάκη, οι οποίοι -βέβαια, ήταν σε άλλο κόµµα τότε-
κατήγγειλαν ακριβώς τις υπερβολικές δαπάνες, τις υπερβολικές
τιµολογήσεις των φαρµάκων. 

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Δήλωναν εδώ ανυποψίαστοι στην προηγούµενη συνεδρίαση.

Όταν υπέγραφαν αύξηση µε τις τιµολογήσεις και είχαµε αύξηση
των δαπανών περί της υγείας πάνω από 2% -είχε φτάσει κοντά
στο 2,2% - 2,3%-, ενώ στην υπόλοιπη Ευρώπη έπαιζε στο 0,85%
- 0,90%, εννοώ σε σχέση µε το ΑΕΠ, δεν υποψιάζονταν κανείς τί-
ποτα. Αυτό γινόταν.

Και ξέρετε, εδώ όταν λέµε, κύριοι συνάδελφοι, ότι το 2000 η
δαπάνη ήταν στο 1%, το ΑΕΠ ήταν 158 δισεκατοµµύρια. Όταν το
2010 πήγε στο 2,10% του ΑΕΠ, το ΑΕΠ ήταν στα 222 δισεκατοµ-
µύρια. Υπολογίστε, κύριοι συνάδελφοι, για τι κατασπατάληση και
διασπάθιση δηµοσίου χρήµατος µιλάµε. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες των ΑΝΕΛ και του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-

γο έχει ο κ. Μάριος Γεωργιάδης για δέκα λεπτά, που ως Αντιπρό-
εδρος θα σεβαστεί!

ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε και χρόνια πολλά, βέβαια και σε
εσάς και σε όλες τις γυναίκες. Είµαστε κατά της βίας -δεν το συ-
ζητάµε αυτό- και αν µου επιτρέπετε µια συµβουλή προς τους άν-
τρες: τις γυναίκες τις έχουµε για να µας οµορφαίνουν τη ζωή.

Να τις συµβουλευόµαστε και να ακολουθούµε την έκτη αίσθηση,
γιατί είναι πολύ σηµαντική για εµάς. Και να µας συµπαραστέκον-
ται βέβαια. Χρόνια πολλά σε όλες σας! Να ξεκινήσουµε όµορφα,
γιατί θα πάµε τώρα στα δύσκολα.

Αγαπητοί συνάδελφοι Βουλευτές, στην αντίστοιχη συζήτηση
για τη «NOVARTIS», είχαµε προειδοποιήσει την Κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ ότι µε τις εµπνεύσεις και τις µεθοδεύσεις της επι-
λέγει συνειδητά την αποστασιοποίηση από τον υπόλοιπο πολι-
τικό κόσµο σε µια πάρα πολύ δύσκολη στιγµή για τη χώρα, ενώ
το µόνο που απαιτείται είναι σύµπνοια και οµόνοια. Θα αναφέρω,
µάλιστα, σχετικά παραδείγµατα. 

Δυστυχώς, όµως, η Κυβέρνηση διαχειρίζεται τα εθνικά µας θέ-
µατα µόνη της. Πολύ πρόσφατα γίναµε µάρτυρες ανεξήγητης
και ανεπίτρεπτης, πλην, όµως, σφοδρής επιθυµίας της Κυβέρνη-
σης να παραδώσει άρον-άρον στους Σκοπιανούς το όνοµα, την
ιστορία και τον πολιτισµό της Μακεδονίας. Αγνόησε ολόκληρο
τον ελληνικό λαό και προχώρησε σε µυστική διπλωµατία και κρυ-
φές συνοµιλίες και το µόνο που µαθαίναµε εµείς ήταν όποια
διαρροή υπάρχει από την πλευρά του κ. Νίµιτς.

Την ίδια αντιµετώπιση είχαµε και για τα θέµατα της ΑΟΖ της
Κύπρου, όπου ξαφνικά ξέχασαν ότι οι Κύπριοι είναι αδέρφια µας
και θυµήθηκαν ότι είναι ανεξάρτητο κράτος. Και τώρα το ξανα-
ζούµε τις τελευταίες ηµέρες µε την «αιχµαλωσία», γιατί εµείς δεν
αποκλείουµε και το θέµα της απαγωγής των δύο στελεχών των
Ενόπλων Δυνάµεων, του ανθυπολοχαγού Άγγελου Μητραιτώδη
και του λοχία ΕΠΟΠ Δηµήτρη Κουκλατζή, που για εµάς είναι ξε-
κάθαρο ότι την πρώτη µέρα της ξέφυγε της Κυβερνήσεως όλο
αυτό το θέµα και είχε εστιάσει στην πεφωτισµένη υπόθεση του
ανασχηµατισµού, αδιαφορώντας για την άγνοια και την αγωνία
των οικογενειών, του στρατεύµατος και των πολιτών. Και όταν
τα µάθανε, τρέχανε στα µέσα ενηµέρωσης για δηλώσεις κ.ο.κ..

Μου προκαλεί ιδιαίτερη εντύπωση -και θα καταθέσω αυτό το
δηµοσίευµα, για να µη φανεί ότι είναι µια είδηση, η οποία έχει
έρθει σαν κεραυνός εν αιθρία- ότι ο Αµερικανός πρέσβης επί
δυόµισι ώρες ενηµερωνόταν από τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ απόντος
του Υπουργού Εθνικής Άµυνας και για τα θέµατα των δύο παλι-
καριών που βρίσκονται στην Τουρκία –σε κάποιο κελί, δεν ξέρω
πού- χωρίς εµείς να ξέρουµε κάτι. Δεν ξέρω αν έχει ξαναγίνει
στην ιστορία αυτό. Ο Αµερικανός πρέσβης να ενηµερώνεται
απευθείας στο Πεντάγωνο από τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ, απόντος του
Υπουργού. 

(Στο σηµείο αυτό ο Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Μάριος
Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµο-
σίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ειλικρινά, ευχόµαστε αυτό που όλοι σκέπτονται αυτή τη
στιγµή, σύντοµα να λήξει αυτό το θέµα και τα Ελληνόπουλα να
επιστρέψουν στην πατρίδα µας. Θα µπορούσε, βέβαια, η Κυβέρ-
νηση να µας έχει όλους συµµάχους της και δεν ξέρω γιατί αρ-
νείται πεισµατικά τη σύσκεψη πολιτικών Αρχηγών, υπό το βλέµµα
του Προέδρου της Δηµοκρατίας για τα εθνικά ζητήµατα, της
Εθνικής Άµυνας και της εξωτερικής πολιτικής µας και επιλέγει
τη µοναχική πορεία, να τα συζητήσει και να τα λύσει όλα µόνη
της, χωρίς εµπειρία, χωρίς γνώσεις, χωρίς ικανότητα, χωρίς συµ-
µάχους, χωρίς φίλους.

Ας έρθω τώρα στα όχι και τόσο σοβαρά θέµατα. Η Κυβέρνηση,
λοιπόν, έχει να αντιµετωπίσει σήµερα άλλον έναν σκόπελο. Την
πρόταση των εβδοµήντα πέντε πλην ενός Βουλευτών της Νέας
Δηµοκρατίας για τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής επιτρο-
πής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης. Και προσέξτε,
σύσσωµη η Νέα Δηµοκρατία, που θεωρεί ένα τόσο σηµαντικό
θέµα ότι πρέπει να συζητηθεί στην Ολοµέλεια, έχει εδώ τρεις
Βουλευτές. Τρεις και ο κούκος δηλαδή! Είναι τόσο σηµαντικό το
ζήτηµα και έχουµε µόνο τρεις Βουλευτές από την Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση που υπογράφουν γι’ αυτή την επιτροπή.

Έµενε, βλέπετε, κάτι υπόλοιπο από την προηγούµενη συζή-
τηση, τη γνωστή µε τους ανώνυµους κουκουλοφόρους-µάρτυ-
ρες και από την επιπέδου καφενειακού τύπου επιχειρηµατολογία.

Κάποιος Υπουργός λέει, µε τα αρχικά Π.Κ., που στην αρχή δεν
έλεγαν ποιος είναι, αλλά µετά µας τον σύστησαν ως Παναγιώτη
Κουρουµπλή, φερόταν να ευθύνεται για τη µη τιµολόγηση των
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φαρµάκων κατά το έτος 2105, που είχε ως αποτέλεσµα, σύµ-
φωνα µε τα όσα αποδίδονταν, την υπερβολική αύξηση της ετή-
σιας φαρµακευτικής δαπάνης.

Έχουµε, επίσης, τους διατελέσαντες εκείνη την περίοδο
Υπουργό Υγείας κ. Ανδρέα Ξανθό και Αναπληρωτή Υπουργό κ.
Παύλο Πολάκη, να καταγγέλλονται ότι µε την καθυστερηµένη τι-
µολόγηση του δελτίου τιµών φαρµάκων, στην οποία προέβησαν
µόλις τον Δεκέµβριο του 2016, επέφεραν ζηµιά πολλών εκατοµ-
µυρίων ευρώ στο ελληνικό δηµόσιο και στους ασφαλισµένους.

Οπότε, λοιπόν, όποιος έχει µια σχετική διαστροφή να καθίσει
και να συγκρίνει τις δύο αυτές προτάσεις, τη µία που έφερε η
Κυβέρνηση πριν από δύο εβδοµάδες και αυτή που φέρνει η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση αυτή τη στιγµή, σίγουρα θα βρει πάρα πολ-
λές οµοιότητες, όπως την υψηλού επιπέδου τεκµηρίωση και
θεσµική αξιολόγηση των προκυπτουσών ενδείξεων του τύπου
«ράβδος εν γωνία, άρα βρέχει», τις ανώνυµες καταγγελίες, εµ-
πλεκόµενους σε επίπεδο Υπουργού, τα υψηλά ποσά ζηµιών του
δηµοσίου, το φάρµακο πάντα ως αντικείµενο εκµετάλλευσης και,
εννοείται, τους ασθενείς ως θύµατα και την πανταχού παρούσα
«NOVARTIS» και τον πανταχού παρόντα αντιπρόεδρό της.

Βέβαια, θα βρει και κάποιες διαφορές, όπως το ότι η σηµερινή
πρόταση δεν περιλαµβάνει κουκουλοφόρους, δεν έχει προστα-
τευόµενους µάρτυρες ή µάρτυρες δηµοσίου συµφέροντος, αφο-
ρά διαφορετική χρονική περίοδο, δεν παρεµβαίνουν στη δικαιο-
σύνη κυβερνητικά στελέχη και είναι περιορισµένου βεληνεκούς
-δεν είναι της ίδιας σηµασίας- διότι δεν εµπλέκεται το FBI και,
άρα, δεν έχει ασχοληθεί µαζί της η κοινή γνώµη και τα ΜΜΕ τόσο
πολύ ούτε τα φιλοκυβερνητικά έντυπα έχουν φροντίσει για να
υπάρχει απαραίτητο και πλούσιο υποστηρικτικό υλικό.

Εκεί, όµως, το ξεχωριστό και διαφορετικό που αναδύεται από
τη σηµερινή πρόταση και προκαλεί µεγάλη εντύπωση και απορία
είναι η διαχρονική και ακλόνητη άρνηση των στελεχών ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ είτε στην αντιπολίτευση παλαιότερα είτε τώρα ως Κυβέρ-
νηση από το 2015 να κάνουν οτιδήποτε, ώστε έστω και λίγο να
µειωθούν οι τιµές των φαρµάκων.

Όπως και να έχει, όµως, εµείς ως Ένωση Κεντρώων το έχουµε
πει: Τα θέλουµε όλα στο φως, σωστά, όµως, όχι για επικοινωνια-
κούς λόγους. Πάντα αναζητούµε την αλήθεια και πάντα αποδί-
δουµε την ίδια σοβαρότητα σε όλες τις υποθέσεις. 

Εποµένως και για τη σηµερινή υπόθεση, όπως και για την προ-
ηγούµενη, ζητούµε να χυθεί άπλετο φως, ώστε να µάθουµε επι-
τέλους, γιατί οι τιµές των φαρµάκων τα τελευταία χρόνια δεν
µειώνονται. Περιµένουµε, λοιπόν, το λογικό από τα στελέχη της
Κυβερνήσεως. Ποιος είναι αυτό, δηλαδή; Να ψηφίσει θετικά και
γι’ αυτή την επιτροπή, όπως ψήφισε και για την προηγούµενη. 

Και όπως ακριβώς τα στελέχη της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ απαιτούσαν από τους πρώην Υπουργούς της Νέας Δηµο-
κρατίας και του ΠΑΣΟΚ πριν από δύο εβδοµάδες να προσέλθουν
ασµένως στην επιτροπή, έτσι ακριβώς κι εµείς αναµένουµε από
τους σηµερινούς Υπουργούς να προσέλθουν στην επιτροπή, να
καταθέσουν τα όποια στοιχεία γνωρίζουν, να προσκοµίσουν τα
όποια στοιχεία υπάρχουν, εάν υπάρχουν, να αποδείξουν και οι
ίδιοι ότι είναι αθώοι, αν φυσικά είναι αθώοι, γιατί µόνο οι ίδιοι
γνωρίζουν και όλοι εµείς δεν ξέρουµε τίποτα.

Περιµένουµε, επίσης, και οι Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ, διότι όταν
ήσασταν αντιπολίτευση το ίδιο ζητούσατε, να πράξετε αυτό που
λέγατε από τους αντίθετους Υπουργούς που ήταν τότε: Να πα-
ραιτηθούν, ώστε ανεµπόδιστα να αφοσιωθούν στην υπεράσπισή
τους και να µη µείνει και µισός ο ανασχηµατισµός, να ολοκληρω-
θεί κάποια στιγµή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ως Ένωση Κεντρώων πιστεύ-
ουµε ότι όλα αυτά που συµβαίνουν σχετικά µε αυτές τις επιτρο-
πές µάλλον έχουν ξεφύγει από την όποια σοβαρότητα, από την
όποια αξιοπιστία, από την όποια ουσία, γεγονός που πρέπει να
µας προβληµατίζει πραγµατικά όλους. Άλλωστε, υπάρχουν δε-
κάδες πεδία, που η κάθε αντιπολίτευση µπορεί να πλήξει σε επί-
πεδο κοινοβουλευτικού ελέγχου την εκάστοτε κυβέρνηση.

Θα σας πω ένα παράδειγµα: Πριν από δύο ηµέρες πληροφο-
ρηθήκαµε ότι τα «Ελληνικά Πετρέλαια» διορίζουν τον οποιονδή-
ποτε µε ετήσιους µισθούς των 60.000 ευρώ, απλά φέρνοντας ένα
πιστοποιητικό ότι είναι στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, δεν θα καθυστερήσω πολύ και ευχαριστώ για
την ανοχή σας. 

Τελειώνοντας θα ήθελα να πω ότι παρά το γεγονός ότι στα παι-
δικά µας χρόνια πιστεύαµε ότι όποιος ξεκινά τον καβγά πρώτος,
αυτός έχει και άδικο- όχι ότι συµβαίνει πάντοτε- για άλλη µία
φορά εφιστούµε την προσοχή και στα δύο µεγάλα κόµµατα,
τόσο στη Νέα Δηµοκρατία όσο και στον ΣΥΡΙΖΑ, για τον τρόπο
που επέλεξαν να λύσουν τις διαφορές τους. 

Γιατί η πολιτική, κυρίες και κύριοι, που έχετε αποφασίσει να
ακολουθήσετε ο ένας στα χνάρια του άλλου, πολύ πιθανόν να
οδηγήσει στον ευτελισµό, όχι µόνο της πολιτικής αλλά και των
θεσµών, επηρεάζοντας πάρα πολύ τη δηµοκρατία µας. 

Και πάµε στο κερασάκι στην τούρτα. Συζητάτε αυτή τη στιγµή
για µία ακόµη προανακριτική επιτροπή και θέλω να ρωτήσω;
Έχουµε αρµοδιότητα ή όχι; Και δεν το λέω εγώ, δεν διαρρέω κά-
τι. 

Ορίστε τα δηµοσιεύµατα περί της αρµοδιότητάς µας ή µη –τα
καταθέτω στα Πρακτικά- για να µη λέτε ότι διαρρέουµε διάφορες
πληροφορίες.

(Στο σηµείο αυτό ο Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Μάριος
Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δη-
µοσιεύµατα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Για το εάν είµαστε αρµόδιοι να συνεχίσουµε την επιτροπή, την
οποία εσείς ζητήσατε και είπατε ότι θέλετε να έρθουν όλοι οι εµ-
πλεκόµενοι να ανακριθούν, το συζητάµε στην επιτροπή. 

Γι’ αυτή την πρόταση τώρα, είµαστε αρµόδιοι ή όχι; Πρέπει να
το αποφασίσουµε πριν αποφασιστεί εάν θα συσταθεί η επιτροπή.
Εδώ είµαστε για να παραγάγουµε έργο, κυρίες και κύριοι, όχι για
να ταλαιπωρήσουµε τον κόσµο. Και εγώ και εσείς, είµαι σίγουρος
ότι έχουµε καλύτερες δουλειές να κάνουµε. Και οι υπηρεσίες
εδώ, οι στενογράφοι και όλοι όσοι δουλεύουν στη Βουλή, έχουν
κάτι καλύτερο να κάνουν από το να εκτυπώνουν και να µας µοι-
ράζουν δικογραφίες, Πρακτικά και να κάθονται µέχρι αργά το
βράδυ, επειδή εµείς έχουµε κάποιο βίτσιο! 

Πραγµατικά, εσείς λέτε ότι είναι το µεγαλύτερο σκάνδαλο από
αρχής και σύστασης του ελληνικού κράτους, το φέρνετε στη
Βουλή, το συζητάµε επί έναν µήνα, ενώ ο κόσµος πεινάει, είναι
άνεργος και έχει άλλα προβλήµατα και ερχόµαστε στην επι-
τροπή, την οποία διενεργείτε και κατά τις εργασίες τις το πρώτο
πράγµα που θέτουµε είναι εάν θα είναι αρµόδια η επιτροπή ή όχι. 

Αυτή θα είναι αρµόδια; Είναι φιάσκο τύπου Παπαντωνίου!
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Θ’ Αντιπροέδρου της Βουλής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Γεωργιάδη, ολοκληρώστε!
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ολο-

κληρώνω σε δευτερόλεπτα. 
Επιτέλους! Σας παρακαλώ να σοβαρευτούµε. Εµείς δεν θα γί-

νουµε µάρτυρες και δεν θα συµµετάσχουµε στα δικά σας επικοι-
νωνιακά παιχνίδια. Εµείς είµαστε της ουσίας και όχι της επικοινω-
νίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Μαυρωτά, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ζούµε ένα κοινοβουλευτικό déjà vu µετά από δεκαπέντε ηµέ-

ρες, συζητώντας για τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής επι-
τροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για τρεις
Υπουργούς, τον κ. Κουρουµπλή, τον κ. Ξανθό και τον κ. Πολάκη,
για θέµατα που έχουν να κάνουν µε τη φαρµακευτική δαπάνη
από το 2015 και µετά. Έχει να κάνει µε ενδεχόµενες πράξεις ή
παραλείψεις τους κατά τη διάρκεια της υπουργικής τους θη-
τείας. 

Είναι σκάνδαλο; Να το δούµε. Μπορεί! Υπάρχουν ερωτήµατα;
Σαφώς και υπάρχουν και τα είχαµε θέσει και πριν δεκαπέντε ηµέ-
ρες, όταν συζητείτο η παραποµπή των δέκα και έλειπε ο ενδέκα-
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τος, ο κ. Κουρουµπλής, που ενώ υπήρχε στο παραπεµπτικό της
εισαγγελέως, τελικά δεν υπήρχε κάλπη µε το όνοµά του. 

Τότε, λοιπόν, λέγαµε: «Όλα στο φως!». Το ίδιο λέµε και τώρα:
Να διερευνηθούν και αυτές οι καταγγελίες. Εάν προκύψουν ευ-
θύνες από πράξεις ή παραλείψεις, να αποδοθούν, αλλά το κυ-
ριότερο να κλείσουµε τις τρύπες του συστήµατος, που δηµιουρ-
γούν στρεβλώσεις στη φαρµακευτική δαπάνη και δηµιουργούν
γκρίζες ζώνες, µέσα στις οποίες µπορεί να καθορίζουν τις απο-
φάσεις τα όποια συµφέροντα, που πολλές φορές είναι και αντι-
κρουόµενα. 

Ας ξεκινήσουµε µε τον κ. Κουρουµπλή. Είχαν γίνει αναφορές
από τον κ. Λοβέρδο, την κ. Χριστοφιλοπούλου και τον κ. Κεγκέ-
ρογλου στην κ. Ράικου πριν από έναν χρόνο περίπου. Αναφέρον-
ταν στην παράλειψη του κ. Κουρουµπλή να βγάλει δελτίο τιµών
στο πρώτο εξάµηνο του 2015 µε ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Το συζητήσαµε αυτό και πριν από δεκαπέντε ηµέρες. 
Λέγαµε και τότε ότι δεν θα έπρεπε να εξαιρεθεί από την πα-

ραποµπή και µάλιστα µε τη δική του υπογραφή στην πρόταση
των συναδέλφων του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα έπρεπε να εξαιρεθεί, για
να µας εξηγήσει πώς οι θεσµοί τον εµπόδισαν να συντάξει δελτίο
τιµών το πρώτο εξάµηνο του 2015. Αυτή ήταν και η δικαιολογία
που αναφέρθηκε στην πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για την καταστρα-
τήγηση του συγκεκριµένου νόµου. 

Και επειδή, όταν γίνεται η ανατιµολόγηση των φαρµάκων, οι
τιµές τους πέφτουν σε συντριπτικό ποσοστό, µε τη µη έκδοση
δελτίου τιµών οι τιµές δεν έπεσαν για µεγάλο χρονικό διάστηµα,
επιβαρύνοντας ασφαλισµένους και δηµόσιο, µε ένα µικρό ερω-
τηµατικό για το τελευταίο, γιατί µε κλειστό προϋπολογισµό και
clawback είναι δύσκολο να τεκµηριώσει κανείς ζηµιά δηµοσίου. 

Δεν υπάρχει, όµως, αµφιβολία ότι υπήρξε ζηµιά για τους πολί-
τες που αναγκάζονταν να βάζουν πιο βαθιά το χέρι στην τσέπη
για τη συµµετοχή τους ή την εξ ολοκλήρου δαπάνη για φάρµακα,
που µάλιστα τον τελευταίο καιρό έχει γίνει ακόµα µεγαλύτερη. 

Πάµε στον δεύτερο από τους αναφερόµενους Υπουργούς τον
κ. Ξανθό. Ο κ. Ξανθός ήταν Αναπληρωτής Υπουργός του κ. Κου-
ρουµπλή και µετά τον Σεπτέµβριο του 2015 ανέλαβε Υπουργός.
Έκανε την ανατιµολόγηση όχι αµέσως µόλις ανέλαβε, αλλά στις
14 Δεκεµβρίου 2015. Θα είχε, λοιπόν, ενδιαφέρον να ακούσουµε
–καλόπιστα πάντα- εφόσον προφανώς ήξερε για αυτή την παρά-
λειψη του κ. Κουρουµπλή, καθότι ήταν Αναπληρωτής Υπουργός
του, γιατί δεν προχώρησε αµέσως στην έκδοση δελτίου τιµών,
αλλά µεσολάβησαν περίπου δυόµισι µήνες. 

Το δεύτερο ερώτηµα που υπάρχει στην καταγγελία της Νέας
Δηµοκρατίας για τον κ. Ξανθό είναι αν µε το συµπληρωµατικό
δελτίο τιµών στις 23-12-2016 ευνόησε κατά την τιµολόγηση πε-
ρίπου διακόσια φάρµακα, όπως λέει η καταγγελία. Και επειδή
ανατιµολόγηση σηµαίνει συνήθως και µείωση της τιµής, ουσια-
στικά η κατηγορία είναι αν ήταν στο χέρι του να µειώσει περισ-
σότερο τις τιµές των φαρµάκων και δεν το έκανε. Δηλαδή, για να
γίνω κατανοητός, η κατηγορία είναι αν µπορούσε, παραδείγµα-
τος χάριν, να µειώσει τις τιµές κατά 50% και τις µείωσε µόνο κατά
25%. Φαντάζοµαι ότι θα µας τα εξηγήσει και ο ίδιος αργότερα. 

Τέλος, ο κ. Πολάκης εµπλέκεται επειδή είχε την εποπτεία του
ΕΟΠΥΥ και αποζηµίωνε τη φαρµακευτική δαπάνη, ενώ υποτίθεται
ότι ήξερε ότι ήταν φουσκωµένη και δεν έκανε κάτι γι’ αυτό. 

Κατά τη γνώµη µου ο κ. Πολάκης µπαίνει στο συγκεκριµένο
κάδρο µάλλον ως guest star, για να κόψει εισιτήρια η όλη διαδι-
κασία. Προσωπικά περισσότερο θα µπορούσα να τον κατηγο-
ρήσω για το κάπνισµα δηµοσίως σε κλειστούς χώρους και για
τους διάφορους διορισµούς γνωστών του παρά γι’ αυτό. Και
τώρα που το σκέφτοµαι µια εξεταστική για τη µη εφαρµογή του
αντικαπνιστικού νόµου διαχρονικά θα είχε νόηµα. Αυτό είναι ένα
πραγµατικό σκάνδαλο, κύριε Υπουργέ. 

Επιστρέφω στα σηµερινά. Οι δύο περιπτώσεις, της «NOVAR-
TIS» και η σηµερινή, έχουν οµοιότητες και διαφορές. Οι οµοιότη-
τες είναι ότι αφορούν στον ίδιο χώρο, το φάρµακο. Έχουµε και
εδώ ανώνυµες µαρτυρίες, πέρα από τα όποια γεγονότα. Διερευ-
νώνται και εδώ πράξεις ή παραλείψεις Υπουργών. Οι διαφορές
–γιατί υπάρχουν και διαφορές- είναι ότι µε τη «NOVARTIS»
έχουµε στοιχεία και απ’ έξω, από το εξωτερικό, ενώ στην περί-
πτωση που συζητάµε σήµερα δεν εµπλέκονται ξένες υπηρεσίες.

Μια άλλη διαφορά είναι ότι η περίπτωση «NOVARTIS» αφορά
δέκα πρόσωπα από διάφορα κόµµατα και τα τυχόν αδικήµατα
έχουν παραγραφεί, ενώ εδώ έχουµε µόνο τρία πρόσωπα από το
ίδιο κόµµα και τα ενδεχόµενα αδικήµατα δεν έχουν όλα παρα-
γραφεί. 

Οµοιότητες και διαφορές υπάρχουν, λοιπόν, αλλά νοµίζω ότι
η συµπεριφορά µας δεν µπορεί να είναι αλά καρτ. Και η δική µας
δεν θα είναι αλά καρτ. 

Για εσάς, όµως, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ,
το ζήτηµα είναι αν το «όλα στο φως» που λέγατε πριν από δεκα-
πέντε µέρες εξακολουθεί να ισχύει. Ισχύει, λοιπόν, το «όλα στο
φως» ή µήπως όταν πρόκειται για δικούς σας ανθρώπους σας
πιάνει µια φωτοφοβία; 

Πάµε, όµως, πέρα από τα πρόσωπα και στο αντικείµενο της
εξέτασης. Το θέµα του φαρµάκου είναι πολύ σοβαρή υπόθεση
για να το αφήσουµε σε κοκοροµαχίες πολιτικών αντιπάλων. Το
φάρµακο είναι θέµα δηµόσιας υγείας, κοινωνικής πολιτικής από
τα ασφαλιστικά ταµεία, αλλά και οικονοµικής δραστηριότητας.
Ο κλάδος, µάλιστα, της εγχώριας φαρµακοβιοµηχανίας είναι στα
συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα µε βάση τις οικονοµικές µελέτες
των τελευταίων ετών. Οι µελέτες των «McKINSEY» για το 2012,
ΙΟΒΕ για το 2013 και «ΔΙΑΝΕΟΣΙΣ» για το 2016, λένε το ίδιο.  

Αν θέλαµε να δούµε, λοιπόν, το θέµα εποικοδοµητικά και ου-
σιαστικά, θα έπρεπε να εστιάσουµε σε δοµές και διαδικασίες.
Παραδείγµατος χάριν, πώς θα προχωρήσει ο ηλεκτρονικός ια-
τρικός φάκελος, τα θεραπευτικά πρωτόκολλα, τα µητρώα ασθε-
νών, πώς µπορούµε να προωθήσουµε τα γενόσηµα, όπως γίνεται
παντού στην Ευρώπη. Πρέπει να δοθούν κίνητρα σε γιατρούς και
φαρµακοποιούς; Να τα δούµε όλα αυτά, γιατί αν δεν γίνουν αυτά
η θεραπευτική δαπάνη δεν θα βελτιστοποιείται, δεν θα πιάνει
τόπο, δηλαδή, εκεί που πραγµατικά χρειάζεται και όλο θα κυνη-
γάµε την ουρά µας για το τι υπέγραψε ο ένας Υπουργός και τι ο
άλλος. Διαφάνεια, λοιπόν, λογοδοσία, θεσµικά αντίβαρα, ώστε
οι «γκρίζες ζώνες» του συστήµατος, µέσα από τις οποίες κάποιοι
πάντα αντλούν εξουσία, να εξαφανιστούν.

Γι’ αυτό όταν συζητιόταν η εξεταστική επιτροπή για την υγεία
πέρσι τέτοια εποχή, που θα ερευνούσε την περίοδο 1997-2014,
είχαµε πει να επεκταθεί το χρονικό διάστηµα µέχρι το 2016 και
το 2017. Εκεί θα έπρεπε να βρίσκονται κανονικά και οι τρεις
αυτές περιπτώσεις που συζητάµε σήµερα. Από τη µία να αναζη-
τηθούν και να αποδοθούν ευθύνες, όπου και αν υπάρχουν, και
από την άλλη να βρούµε τις τρύπες του συστήµατος και να τις
κλείσουµε, να δηµιουργήσουµε θεσµούς και διαδικασίες που δεν
θα αφήνουν να µπαίνει το δάκτυλο στο µέλι. 

Αντί, λοιπόν, για το ηθικό πλεονέκτηµα, καλύτερα να αναζη-
τούµε το θεσµικό πλεονέκτηµα. Η πανοπλία άλλωστε του ηθικού
πλεονεκτήµατος που επικαλείται συνεχώς η Κυβέρνηση, καµµιά
φορά σκουριάζει και κάνει ρωγµές, όπως διαπιστώνουµε όλο και
πιο συχνά τελευταία. 

Θεωρώ ότι αν δεν υπήρχε η περίπτωση του ΣΥΡΙΖΑ για την
υπόθεση «ΝOVARTIS», δεν θα υπήρχε και η σηµερινή της Νέας
Δηµοκρατίας για τους Υπουργούς Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό που
αντιλαµβάνοµαι από την τροπή που παίρνει η υπόθεση της προ-
ανακριτικής επιτροπής για τη «ΝOVARTIS», όπου «ώδινεν όρον
και έτεκεν µυν», όπως φαίνεται, είναι ότι τελικά αυτά γίνονται για
το θεαθήναι ή καλύτερα για το «τηλεθεαθήναι», για να πουν οι
καινούργιοι πόσο βρώµικοι είναι οι παλιοί και για να πουν οι πα-
λιοί ότι δεν είναι τόσο άσπιλοι και οι καινούργιοι. «Οφθαλµόν αντί
οφθαλµού» και «προανακριτική αντί προανακριτικής»! 

Έτσι όµως θα πάµε; Με τόσα ανοιχτά µέτωπα, µε την οικονο-
µία σε κρίσιµη καµπή, µε αποφάσεις που πρέπει να παρθούν όχι
για τους επόµενους µήνες ή για τα επόµενα χρόνια, αλλά για τις
επόµενες γενιές, µε όλα αυτά ανοιχτά, εµείς θα κυνηγάµε την
ουρά µας; 

Μια µικρή παρένθεση εδώ, µιας και αναφέρθηκα στα εθνικά
θέµατα: Έχουµε κάνει, ως Ποτάµι, πρόταση νόµου από τον Δε-
κέµβριο του 2016 για τη σύσταση του Συµβουλίου Εθνικής Ασφά-
λειας. Την επανέφερε εχθές ο Πρόεδρος του Ποταµιού µε
επιστολή στον Πρόεδρο της Βουλής, ζητώντας τη σύστασή του.
Τις τελευταίες ηµέρες την αναγκαιότητα του Συµβουλίου Εθνι-
κής Ασφάλειας την επισήµαναν και ο Πρωθυπουργός ο κ. Τσί-
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πρας και ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Μητσο-
τάκης. 

Τι άλλο, λοιπόν, να περιµένουµε; Μήπως να το συζητήσουµε
κάποια στιγµή στη Βουλή σε κάποιο διάλειµµα από τις προανα-
κριτικές και τις εξεταστικές επιτροπές, στις οποίες αναλωνόµα-
στε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τριάντα δευτερόλεπτα ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολιτική σηµαίνει προτεραιότη-

τες. Πρέπει να κάνουµε ως πολιτικό σύστηµα µια επανεκκίνηση,
να δούµε τα πραγµατικά σηµαντικά για τη χώρα και όχι για τα
κόµµατά µας. Να βάλουµε το εθνικό αφήγηµα πάνω από τα κοµ-
µατικά αφηγήµατα. Να δούµε λίγο πέρα από τα κοµµατικά τείχη,
µε το βλέµµα στις νέες γενιές και όχι στις νέες κάλπες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 9ο Γυµνάσιο Λαµίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Νικολόπουλος, Ανεξάρτητος Βουλευτής,
επίσης για δέκα λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ιδιαιτέρως, όµως, ευχαριστώ τον κ. Βενιζέλο, γιατί η παρουσία

του στην Αίθουσα έφερε Βουλευτές από το κόµµα του κ. Μητσο-
τάκη. Είχαν τόσο ενδιαφέρον γι’ αυτή τη συζήτηση, που είχαν
αφήσει έναν «θαλαµοφύλακα»! Τώρα είναι επτά. Και αυτό χάρη
σε εσάς, γιατί είδα, περνώντας από εκεί, ότι σας ρωτούσαν εάν
θα είστε ο επόµενος οµιλητής. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Θα φύγουν και θα ξαναέρθουν δη-
λαδή. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θα προλάβουν σε δέκα
λεπτά. 

Πράγµατι, νόµιζα ότι ίσως θα έπρεπε να φορέσω κράνος, γιατί
θα είχε µεγάλο ενδιαφέρον αυτή η συζήτηση, θα είχε ανταλλαγή
επιχειρηµάτων, θα είχε πάθος κ.λπ.. Μια νέκρα υπάρχει στην Αί-
θουσα και, µάλιστα, αν δείξουν οι κάµερες… 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Για σένα ήρθαµε, κύριε Νικολό-
πουλε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Κυριαζίδη, σας παρακαλώ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: …θα δουν ποιο είναι το ενδια-
φέρον εκείνων που υπέγραψαν και ήθελαν πραγµατικά να ανα-
δείξουν το σκάνδαλο, να παρουσιάσουν τα στοιχεία. Οι καψεροί!
Ψάχνουν να βρουν τώρα πια αν ήταν Υπουργός αυτός που έγρα-
ψε την ανώνυµη καταγγελία, αν µάλιστα ήταν –λέει- και δικαστι-
κός, γιατί δεν µπορεί –λέει- οι φαρµακοβιοµήχανοι να απαντούν,
γιατί αυτοί δεν είναι συµµορίτες. 

Είναι δυνατόν να απάντησαν σηµείο προς σηµείο σε αυτή την
ανώνυµη επιστολή, που τυχαία κατετέθη στις 30-3-2017; Στις 21-
2-2017 στέλνει ο κ. Λοβέρδος. Στις 8-3-2017 και 13-4-2017 ενδια-
µέσως, µέσα σε αυτές τις λίγες µέρες λέει και η Νέα Δηµοκρατία
«να κάνουµε κάτι». Όµως εκείνη δεν βάζει την υπογραφή της.
Έρχεται να τη βάλει µετά, σήµερα δηλαδή, που φέρνει αυτή την
ανώνυµη επιστολή και την κάνει επώνυµη, παρ’ ότι οι κατσαπλιά-
δες οι φαρµακοβιοµήχανοι έχουν βγάλει επίσηµη ανακοίνωση και
ρωτάνε «ποιος έγραψε αυτή την επιστολή;. Μα, είναι γεµάτη ανα-
κρίβειες. Μα, εκτίθεσθε». 

Εσείς, ένα συντηρητικό κόµµα, µια συντηρητική παράταξη, δεν
µας µιλάτε, να σας πούµε, να σας ρωτήσουµε; Και τώρα ψάχνουν
να βρουν ποιος την έγραψε. Δεν το πιστεύω. Ενοχοποιούν κά-
ποιον που συνέχεια ενοχοποιούν. Είτε είναι για «παναθηναϊκάκη-
δες» είτε για άλλους, όλα τα φταίει αυτός. 

Μήπως όµως ο Τύπος, ο φιλικός προς την κεντροδεξιά, το έκα-
νε πρώτο θέµα; Όχι. Πού το έβαλε; Στην επαρχία λέµε «πίσω στις
κηδείες», γιατί εκεί βάζουν τα κοινωνικά. Γι’ αυτό µάλλον το έβα-
λαν εκεί. Καµµία εφηµερίδα δεν θεωρεί σήµερα ότι αυτό είναι
µείζον θέµα. 

Το ίδιο έγινε την προηγούµενη φορά; Τι λέτε; Όχι. Και εκείνοι
που συµφωνούσαν και εκείνοι που διαφωνούσαν ήταν στην
πρώτη γραµµή να δώσουν στοιχεία από το ρεπορτάζ στους πο-
λίτες και έλεγαν ότι τα πήραν πολιτικοί και έλεγαν ονόµατα. 

Εδώ δεν άκουσα κανέναν από τους πιο σκληρούς αντιπάλους
να σηκωθεί και να πει «τα πήρε ο Πολάκης», «τα πήρε ο Ξανθός»,
«τα πήρε ο φίλος µου ο Αιτωλοακαρνάνας». Δεν το είπαν. Δεν
τόλµησαν να πουν ούτε για βαλίτσες ούτε για τίποτα. Ξέρετε,
κάτι είναι και αυτό! 

Θυµάµαι ότι ο κ. Βενιζέλος µιλούσε για ανώνυµους µάρτυρες,
για να δώσει έµφαση στους προστατευόµενους. Εκείνος ξέρει
πολύ καλά ότι µε την ταυτότητά τους κατέθεσαν. Απλά η ανωνυ-
µία τους διατηρείται. Οι εισαγγελείς ξέρουν το όνοµά τους. Σή-
µερα η εισαγγελέας δεν ξέρει το όνοµα αυτού που υπογράφει
αυτή την ανώνυµη καταγγελία. Και ξέρετε, είναι εξαιρετικά ση-
µαντικό να το έχουµε στο µυαλό µας. 

Πριν από µερικές µέρες, τοποθετούµενος και πάλι από αυτό
το Βήµα για τη σύσταση της προκαταρκτικής και για τα πολιτικά
πρόσωπα που φαίνονται να εµπλέκονται στην υπόθεση της «NO-
VARTIS», είπα ότι δεν υπάρχει τίποτα καλύτερο για τη χώρα από
το να αποκαλύπτονται σκάνδαλα και οι ένοχοι, αλλά και να απο-
λαµβάνουν οι αθώοι το φως της αθωότητάς τους. 

Φαντάζοµαι ότι αυτό θα γίνει µε την προκαταρκτική, είτε µεί-
νουν οι Βουλευτές του Μητσοτάκη είτε φύγουν. Γιατί, λέει, θα
φύγουν. Γιατί θα διαµαρτυρηθούν, όπως διαµαρτυρήθηκαν προ-
χθές µε τις δέκα κάλπες, αλλά σήµερα το βράδυ θα τους δούµε
όλους, τον έναν πίσω από τον άλλον, να ψηφίζουν στις τρεις κάλ-
πες. 

Τώρα δεν πειράζει, όπως δεν πείραζε όταν ο κ. Βενιζέλος ζή-
τησε τις επτά κάλπες για να εκθέσει -έγραφαν οι εφηµερίδες τό-
τε- τον Καραµανλή. Τότε ήταν καλά οι επτά κάλπες. Μετά οι δέκα
κάλπες δεν ήταν καλά και απόψε οι τρεις κάλπες θα είναι καλά.
Αυτά τα λέω για να θυµόµαστε όλοι, µιας και θα το βλέπουµε.
Δεν χρειάζονται λόγια γι’ αυτό, φτάνουν οι εικόνες. 

Επιµένω, λοιπόν, σήµερα και ξαναλέω: Κάθε φορά και σε κάθε
περίπτωση, σε κάθε υπόθεση που άπτεται του δηµοσίου συµφέ-
ροντος και υπάρχει µια πιθανή ή και βέβαιη ζηµιά, υπογραµµίζω
-βεβαίως, µαζί µε όλους εσάς- την ανάγκη εις βάθος εξέτασης
και απονοµής δικαιοσύνης, πολύ περισσότερο όταν οι κατηγο-
ρίες αφορούν πολιτικά πρόσωπα, πολύ περισσότερο όταν δίκαια
ή άδικα η σκανδαλολογία περιτριγυρίζει τη Βουλή και τα κυβερ-
νητικά κτήρια.

Νοµίζω ότι ιδιαίτερα σε αυτές τις περιπτώσεις εµείς πρώτοι
πρέπει να επιζητούµε την έρευνα και την απόλυτη αλήθεια. Και
νοµίζω ότι εµείς πρώτοι είµαστε αυτοί που δίνουµε την εικόνα
στους πολίτες ότι πολλές φορές επιχειρούµε τη συγκάλυψη και
όχι την αποκάλυψη. Και αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
κάνουµε όχι µόνο µε επιτροπές που δεν καταλήγουν πουθενά,
µε πορίσµατα που δεν βγάζουν συµπεράσµατα ή µε µια σκανδα-
λολογία που εµείς ανατροφοδοτούµε, χωρίς ποτέ να µιλάµε ξε-
κάθαρα, αλλά και µε πρακτικές που επιχειρούν να θολώσουν τις
υποθέσεις ή µε πρακτικές που δείχνουν ότι µια πολιτική δύναµη
ενδιαφέρεται να πατσίσει την άλλη και όχι να φτάσει πραγµατικά
στην αλήθεια της υπόθεσης.

Πραγµατικά λυπάµαι που το λέω, αλλά αισθάνοµαι πως σή-
µερα είµαστε µπροστά σε µια τέτοια κατάσταση. Νοµίζω πως ο
κ. Μητσοτάκης κατρακυλάει και πάλι σε µια τακτική που δείχνει
µικροκοµµατικό παιχνίδι και όχι πραγµατική συνεισφορά στην
αποκάλυψη της αλήθειας. Και εκείνο που τουλάχιστον εγώ κα-
ταλαβαίνω είναι πως ο κ. Μητσοτάκης, είτε δεν κατανοεί ούτε
καν το συµφέρον το δικό του αλλά ούτε το συµφέρον του κόµ-
µατός του, είτε εµπιστεύεται πολύ κακούς συµβούλους.

Υποστηρίζει το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι
πρέπει να διερευνηθούν και πιθανές ευθύνες των πολιτικών ηγε-
σιών του Υπουργείου Υγείας της σηµερινής Κυβέρνησης για
ζηµιά του δηµοσίου. Και λέω εγώ: Όχι µία, αλλά χίλες φορές να
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διερευνηθούν. Όµως, να υπάρχει λόγος, βρε αδελφέ, να υπάρ-
χουν στοιχεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να υπάρχουν στοιχεία
που να µας ωθούν στην ανάγκη να στήσουµε όχι µία αλλά δέκα
επιτροπές. Πρέπει να έχουµε στα χέρια µας κάποιες σοβαρές
καταγγελίες ή ενδείξεις που θα µας επιτρέπουν να διερευνή-
σουµε τις ευθύνες χωρίς να κινδυνεύουµε να γίνουµε περίγελος
και χωρίς να εµφανίζεται ότι στήνουµε εξεταστικές επιτροπές,
επειδή δεν έχουµε τίποτε άλλο να κάνουµε στη Βουλή.

Υπάρχουν τέτοια στοιχεία για τα πρόσωπα που συζητούµε σή-
µερα; Έχετε να µας αναφέρετε ότι µπορεί να υπήρξε χρηµατι-
σµός κάποιου Υπουργού ή κάποιων άλλων κρατικών ή κυβερνη-
τικών παραγόντων υγείας, όπως ακούστηκε την προηγούµενη
φορά; Μήπως υπάρχουν µαρτυρίες και µάρτυρες, όπως συνέβη
στην υπόθεση «NOVARTIS», που συζητήσαµε προ ηµερών;

Ανώνυµη επιστολή. Μάλιστα. Όλοι, λοιπόν, ακούσαµε από το
Προεδρείο σήµερα το πρωί ότι η σηµερινή συζήτηση κινείται σαν
να είναι µια επίκαιρη επερώτηση. Άκουσα τον εισηγητή, τον κ.
Τασούλα, να λέει τα εξής: «Δεν θέλουν να γίνει κουβέντα. Θέλουν
να το κουκουλώσουν.». Ορίστε και η τηλεόραση εδώ είναι και οι
Βουλευτές εδώ είναι. Άρα υπάρχει πεδίο δόξης λαµπρό να πει ο
καθένας και να συνεισφέρει την πιο βαριά και σηµαντική καταγ-
γελία που έχει. Πού είναι; Λάκισαν. Δεν είναι, όµως, πουθενά.
Άδεια τα έδρανα από τους Βουλευτές του κ. Μητσοτάκη.

Εν πάση περιπτώσει, εσείς που καταγγείλατε και καταµηνύ-
σατε τον Αλέξη Τσίπρα, τους Υπουργούς του, ακόµα και την ει-
σαγγελέα κατά της διαφθοράς, την κ. Τουλουπάκη, για την
εµπλοκή πολιτικών προσώπων στη δικογραφία της «NOVARTIS»,
σήµερα, αλήθεια, γιατί δεν ασκείτε και αυτό το µεγάλο δικαίωµα
που έχει ο κάθε πολίτης; Γιατί δεν πάτε να τους µηνύσετε για τις
πράξεις και τις παραλείψεις που λέτε; Εσείς από εδώ δεν λέγατε,
«Θα σπάσουµε κόκκαλα», «Θα κάνουµε…»; Πηγαίνετε. Σας το
απαγορεύει κανένας;

Γιατί δεν απευθύνεστε, επίσης, και στις άλλες αρµόδιες ελεγ-
κτικές αρχές, όπως στο Σώµα Επιθεωρητών Υγείας ή στη Γενική
Επιθεωρήτρια Δηµόσιας Διοίκησης, όπως την προηγούµενη
φορά, εάν έχετε στοιχεία που τα κρατάτε σαν άσο στο µανίκι και
δεν θέλετε σήµερα να µας τα φανερώσετε; Ε, λοιπόν όταν τα φέ-
ρετε, εµείς θα είµαστε εδώ. Αν, όµως, ό,τι είχατε να πείτε, ήταν
αυτό, τζίφος! Άνθρακες ο θησαυρός!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να ολοκληρώσω, θέλω να
σας πω ότι αυτά τα παιχνίδια δεν θα τα παίξω, γιατί κανείς δεν
τα παρακολουθεί, διότι δεν έχουν αξία. Λέω ξανά ότι αν υπάρ-
ξουν στο µέλλον, αύριο, µεθαύριο, τέτοια στοιχεία, εδώ θα είµα-
στε να πούµε «ναι» και να ψηφίσω κι εγώ και µε τα δυο µου χέρια. 

Η άποψή µου είναι ότι η σηµερινή πρόταση αποτελεί ένα βεγ-
γαλικό. Πρόκειται για έναν ανούσιο και χαµηλού επιπέδου πολι-
τικό τακτικισµό, ο οποίος, µάλιστα, αν θέλουµε να τον κρίνουµε
πολιτικά, προσφέρει ουσιαστικά καλές υπηρεσίες στην Κυβέρ-
νηση σε πολιτικό και επικοινωνιακό πεδίο. Αυτό δεν το είπα µόνο
εγώ σήµερα, αλλά το είπαν κι όσοι πέρασαν από αυτό εδώ το
Βήµα, όλων των άλλων κοµµάτων. Μόνο ο Μητσοτάκης δεν το
καταλαβαίνει. 

Στο κάτω-κάτω, επειδή δεν µε ενδιαφέρουν κιόλας τα αυτογ-
κόλ του κ. Μητσοτάκη, θα σας πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
κάτι ακόµα. Τελικά, ξέρετε, είναι πιο τίµιο να λες «όχι» σε µία εξε-
ταστική επιτροπή που δεν την πιστεύεις, παρά να λες «ναι» και
να έρχεσαι στην εξεταστική επιτροπή και να γίνεσαι υπερασπι-
στής του Μπόµπολα, του Ψυχάρη και όλων όσους καλεί η εξε-
ταστική επιτροπή. 

Μας ακούν οι Έλληνες. Και κάθε βδοµάδα που παρακολου-
θούν την εξεταστική επιτροπή, βλέπουν εσάς, που λέτε «ναι»
στην εξεταστική επιτροπή, όταν παίρνετε τον λόγο να κάνετε τα
πάντα για να τα κουκουλώσουν και να µην αποκαλυφθούν οι ευ-
θύνες τους. Δεν έχει παρά να παρακολουθήσει κανένας τις εξε-
ταστικές επιτροπές. Γι’ αυτό λέω, λοιπόν, ότι είναι πιο τίµιο να
λες: «δεν συµφωνώ µε αυτή την εξεταστική επιτροπή, γιατί δεν
έχει σκάνδαλο», παρά να λες: «συµφωνώ», αλλά µέσα στην εξε-
ταστική επιτροπή να την υπονοµεύεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτές τις κρίσιµες στιγµές
που διανύει ο τόπος -και πιστεύω ότι παραµένουν κρίσιµες, παρά
την αισιοδοξία που εκφράζεται από την κυβερνητική πτέρυγα-
δεν χρειάζονται παιχνίδια ισοφάρισης των πολιτικών ευθυνών,
ούτε τακτικές που να δείχνουν ότι αντί για ξεκαθάρισµα επιχει-
ρείται µπουρδούκλωµα.

Επαναλαµβάνω για πολλοστή φορά ότι ούτε όλοι είµαστε ίδιοι
σ’ αυτή την Αίθουσα ούτε όλοι µαζί τα φάγαµε. Έχουµε την ευ-
θύνη να το λέµε αλλά και να το δείχνουµε. Ο καθένας µας µε-
τριέται πάντοτε µε τις ευθύνες του και τη συνείδησή του. 

Ειλικρινά, δεν ξέρω τι άλλο θα έπρεπε να πω, κοιτάζοντας τους
παλιούς συµµαχητές και παντοτινούς οµοϊδεάτες µου στα µάτια.
Τι άλλο µένει να δούµε ακόµα, αγαπητοί φίλοι; Μόνο θα πω, «θεέ
µου, τι άλλο θα δούµε σε αυτή την περίοδο που ηγείται ο Μη-
τσοτάκης ο µικρός;». 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ζητή-

σει ο κ. Βενιζέλος. Μετά ακολουθούν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρό-
σωποι. Τουλάχιστον ο κ. Λαγός έχει δηλώσει επιθυµία να µιλήσει.
Δεν ξέρω από τα άλλα κόµµατα.

Ορίστε, κύριε Βενιζέλο, έχετε τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ση-

µερινή συζήτηση είναι θεσµικού και αποδεικτικού χαρακτήρα. Η
πρόταση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας θα απορριφθεί
µε τις δεδοµένες ψήφους της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, µε ό,τι µάλιστα αυτό συνεπάγεται για τις συγκε-
κριµένες πράξεις και παραλείψεις των τριών σηµερινών Υπουρ-
γών κατά το άρθρο 86 του Συντάγµατος. 

Όµως, πολιτικά σήµερα η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ αναγκά-
ζεται να οµολογήσει πανηγυρικά ότι εξαπατά την ελληνική κοι-
νωνία, ότι δεν ενδιαφέρεται για καµµία διαφάνεια και για καµµία
αλήθεια. Παρεµποδίζει πάση δυνάµει την έρευνα για τους δικούς
της Υπουργούς Υγείας. Προστάτευσε στις 21 Φεβρουαρίου µε
δικονοµικά τεχνάσµατα τον κ. Κουρουµπλή. Αρνήθηκε και αρνεί-
ται πεισµατικά κάθε έρευνα για τη γνωστή υπόθεση της Σαουδι-
κής Αραβίας, όπως αρνείται πεισµατικά την κλήση των πρω-
ταγωνιστών της ενώπιον της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας,
παραβιάζοντας κατάφωρα τον Κανονισµό της Βουλής και ένα
από τα ελάχιστα δικαιώµατα της Μειοψηφίας.

Καθοδήγησε, όµως, ως Κυβέρνηση και οργάνωσε τη σκευωρία
κατά δέκα πολιτικών προσώπων, όχι τυχαίων. Μεταξύ αυτών είναι
πρόσωπα που εκφράζουν τη δηµοκρατική φιλοευρωπαϊκή Αντι-
πολίτευση. Εκπροσωπούν τη χώρα σε ευρωπαϊκούς θεσµούς.
Συµβολίζουν το κύρος της δικαιοσύνης. Κυρίως, όµως, πολλά
από τα πρόσωπα αυτά συµβολίζουν τον αγώνα της περιόδου
2010 - 2015 να σταθεί η πατρίδα όρθια, µένοντας µέσα στην Ευ-
ρώπη. 

Είµαστε οι αντίπαλοι των µεγάλων ψεµάτων που σας έφεραν
στην εξουσία, κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας. Η δική µας πα-
ρουσία υπενθυµίζει διαρκώς, όχι µόνο στους Έλληνες και τις Ελ-
ληνίδες αλλά και σε εσάς τους ίδιους, τη διάψευσή σας, την
τυχάρπαστη και τυχοδιωκτική πολιτική σας, τη βαριά βλάβη που
έχετε προκαλέσει στην ελληνική κοινωνία, οικονοµία και τις προ-
οπτικές της. 

Στους Δελφούς την προηγούµενη εβδοµάδα προσπάθησα να
είµαι επιεικής στις εκτιµήσεις µου για το µέγεθος της βλάβης
που έχει προκληθεί κυρίως το πρώτο εξάµηνο του 2015 αλλά και
όλη την τριετία. Σταµάτησα επιεικώς στα εκατόν ογδόντα δισε-
κατοµµύρια. Την επόµενη ηµέρα ο κ. Βίζερ, µε τη γνώση όλων
των πτυχών του ελληνικού δράµατος που έχει ως τρίτος που δια-
δραµάτισε πολύ σηµαντικό ρόλο, επέµενε στα τουλάχιστον 200
δισεκατοµµύρια, το λιγότερο 200 δισεκατοµµύρια! Και το επεξή-
γησε και χρηµατοοικονοµικά και αναπτυξιακά και δηµοσιονοµικά.

Τώρα, η σκευωρία κατά των αντιπάλων σας συνεχίζεται µε το
δικονοµικό τέχνασµα που πάτε να στήσετε στην επιτροπή προ-
καταρτικής εξέτασης. Το είχατε, άλλωστε, προαναγγείλει στην
Ολοµέλεια στις 21 Φεβρουαρίου, και µε την πρόταση των Βου-
λευτών σας στις 12 Φεβρουαρίου. Η πλειοψηφία της επιτροπής
δεν θέλει να διεξαχθεί καµµία ουσιαστική έρευνα. Θέλει να αφή-
σει τους ανώνυµους µάρτυρες ανώνυµους, άγνωστους και σιω-
πηλούς, όπως οι καταδότες της Ιεράς Εξέτασης. Θέλει να περιο-
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ρίσει το όλο ζήτηµα σε µια δήθεν νοµική συζήτηση για την αρ-
µοδιότητα της επιτροπής, χωρίς να εξεταστούν οι τρεις ανώνυ-
µοι, χωρίς να κληθούν άλλοι µάρτυρες, χωρίς τον κ. Φρουζή που
είναι στο επίκεντρο της όλης ιστορίας, χωρίς την παλιά και τη
σηµερινή διοίκηση της «NOVARTIS», χωρίς τα έγγραφα που η
«NOVARTIS» πήρε άδεια από την Αρχή Προστασίας Δεδοµένων
Προσωπικού Χαρακτήρα να διαβιβάσει στο Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης και την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς των Ηνωµένων Πολιτειών,
αλλά η Επιτροπή της Βουλής δεν θέλει να τα ζητήσει και να τα
αξιολογήσει. 

Εξαπατάτε, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, την κοινή γνώ-
µη. Αρνηθήκατε να ζητήσετε σύσταση προκαταρτικής επιτροπής
για την απιστία και τη βλάβη του συµφέροντος του δηµοσίου, λέ-
γοντας ότι έχει εξαλειφθεί το αδίκηµα, ότι πρακτικά έχει παρα-
γραφεί, άρα χωρίς απιστία και βλάβη του δηµοσίου συµφέ-
ροντος, δεν υπάρχει λόγος και αιτία ούτε δωροληψίας ούτε νο-
µιµοποίησης εσόδων ούτε κανενός άλλου αδικήµατος. 

Προσθέσατε τη νοµιµοποίηση εσόδων που δεν τη διεβίβασε
καν η εισαγγελία στη Βουλή, θεωρώντας ότι διατηρεί την αρµο-
διότητά της, για να έχετε τάχα µου δήθεν να πείτε ότι στέλνετε
πίσω στη δικαιοσύνη κάτι που η δικαιοσύνη δεν έστειλε ποτέ στη
Βουλή. Και πάτε να κατασκευάσετε µια δήθεν θεωρία για τις φε-
ρόµενες δωροληψίες που αντιβαίνει στην πάγια νοµολογία. Την
έδωσα την προηγούµενη φορά. Έδωσα τα τελευταία βουλεύ-
µατα, το 1440 του 10ου Συµβουλίου Εφετών Αθηνών και το 1 του
2011 του Συµβουλίου του Ειδικού Δικαστηρίου του άρθρου 86
του Συντάγµατος. Αντιβαίνει στην κοινοβουλευτική πρακτική, αν-
τιβαίνει στην επιστηµονική βιβλιογραφία και κυρίως αντιβαίνει σε
ρητές διατάξεις του Ποινικού Κώδικα που αποκρύψατε και από
την Ολοµέλεια της Βουλής και από την επιτροπή στην προηγού-
µενη συνεδρίασή της.

Ανοίξτε και διαβάστε, όχι τίποτε άλλο, αλλά το άρθρο 263β’πα-
ράγραφοι 4 και 5 του Ποινικού Κώδικα, που ρητά λέει: «Στις πε-
ριπτώσεις των άρθρων 235 έως 263 και 39, υπάρχει αρµοδιότητα
της Βουλής για Υπουργούς και Υφυπουργούς». Είναι ρητή διά-
ταξη που ισχύει από το 2010 και διατυπώθηκε ακόµη πληρέστερα
το 2014. Πώς τολµήσατε να αποκρύψετε από τους συναδέλφους
σας και από τη Βουλή ρητή διάταξη την οποία παραβιάζετε;
Ρητή, κατηγορηµατική, απολύτως ειδική και συγκεκριµένη!
Ντροπή! 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Σε εσένα! 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Ντροπή για τη Βουλή και την επι-

στήµη! Διότι η Βουλή έχει αρµοδιότητα, γιατί οι πράξεις αυτές
έχουν τελεσθεί κατά την άσκηση των καθηκόντων ή δεν υπάρχει
αδίκηµα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Αποκαλύψτε τα εσείς. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Διότι ο Ποινικός Κώδικας αξιώνει

στενή σύνδεση µε την αρµοδιότητα. 
Ο Ανδρέας Παπανδρέου δικάστηκε και αθωώθηκε το 1992 µε

την ίδια συνταγµατική διάταξη για παθητική δωροδοκία και δόλια
αποδοχή προϊόντων εγκλήµατος. Κατηγορήθηκε ο Κωνσταντίνος
Μητσοτάκης για τηλεφωνικές υποκλοπές. Κατηγορήθηκε Υπουρ-
γός, προσφάτως, για νόθευση εγγράφου. Αυτά, ξέρετε πόσο πε-
ρισσότερο απέχουν από την άσκηση των καθηκόντων, σύµφωνα
µε την θεωρία ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ από τις -δήθεν- δωροληψίες; 

Όµως, τι να συζητάµε όταν αγνοείτε σκοπίµως το άρθρο 263β’
του Ποινικού Κώδικα, το οποίο ισχύει και στην περίπτωση του
νέου αδικήµατος του άρθρου 159, της «δωροληψίας πολιτικού
αξιωµατούχου», που ρητά παραπέµπει στο 263β’; Να πιστέψω
ότι δεν ανοίγετε τον Ποινικό Κώδικα; Όχι. Δεν σας έχω για τόσο
ανίδεους. Η σκευωρία, όµως, σας παρασύρει σε αφέλειες, δο-
λιότητες, µε την προβιά της αφέλειας. 

Κοιτάξτε, λασπολογείτε, συκοφαντείτε, κοµπορρηµονείτε και
µετά, ως θρασύδειλοι, καταφεύγετε στη µόνη λύση που ξέρετε:
Αποφεύγετε την ουσιαστική διερεύνηση, την αναζήτηση της αλή-
θειας, την απόδειξη της αλήθειας. Θέλουµε έρευνα επί της ου-
σίας. Η έρευνα αυτή δικονοµικά µπορεί να γίνει µόνο στην
επιτροπή. Η δικαιοσύνη δεν έχει αρµοδιότητα. Είναι ρητές οι δια-
τάξεις. Όποιος κλείνει την επιτροπή µε νοµικίστικες συζητήσεις,
παιδαριώδεις, δεν θέλει έρευνα.

Εµείς θέλουµε έρευνα και για τα παραγεγραµµένα και για τις

απιστίες και για τη βλάβη του δηµοσίου συµφέροντος και για
όλους, για όλη την περίοδο µέχρι το 2018. 

Το οικοδόµηµα της σκευωρίας, όµως, είναι πολύ εύθραυστο,
δικονοµικά έωλο και εκθέτει ανεπανόρθωτα όσους συµµετείχαν
σε αυτό, πολιτικούς αλλά και ορισµένους δικαστικούς και εισαγ-
γελικούς λειτουργούς. 

Κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, για να το κρατήσετε ετοι-
µόρροπο αυτό το οικοδόµηµα της σκευωρίας, ευτελίζετε τη δι-
καιοσύνη και τους λειτουργούς της. Ανθίσταται, ευτυχώς, η
συντριπτική πλειονότητα των δικαστικών και εισαγγελικών λει-
τουργών. 

Μίλησα στις 21 Φεβρουαρίου για ζοφερή κατάσταση στο εσω-
τερικό της δικαιοσύνης, για πειθαρχικές και ποινικές διώξεις.
Πληθαίνουν τα δηµοσιεύµατα. Καταγγέλλεται η διευθύντρια του
Νοµικού Γραφείου του Πρωθυπουργού για παρεµβάσεις αδια-
νόητες στη δικαιοσύνη, οι οποίες έρχονται σε αντίθεση µε τις δι-
καστικές ενώσεις και µε τις αρµοδιότητες του Εφετείου Αθηνών
σε ολοµέλεια και συµβούλιο. 

Όµως, όλη αυτή η επιχείρηση είναι µια πολιτική επιχείρηση πό-
λωσης και διχασµού, είναι το υποκατάστατο µιας πολιτικής που
δεν οδηγεί πουθενά ούτε στην οικονοµία ούτε στην εξωτερική
πολιτική. Το αφήγηµα της «καθαρής εξόδου» ακυρώθηκε πλή-
ρως τις τελευταίες ηµέρες. Η καµπύλη οµολόγων βλέπετε πού
µας οδηγεί. Σκεφτείτε: Για την Ελλάδα, που πάντα ως χώρα του
Νότου ήθελε και θέλει ευρωοµόλογα και αµοιβαιοποίηση του
χρέους των χωρών-µελών της Ευρωζώνης -αντιδρούν οι Βόρειες
χώρες, αλλά εµείς το θέλουµε- τι συµφέρει; Η έξοδος στις αγο-
ρές της µοναχικής Ελλάδας ή η έξοδος µε την κάλυψη της Ευ-
ρωζώνης; Αυτό είναι το ερώτηµα.

Και ποιος είναι πιο αυστηρός; Οι εταίροι ή οι αγορές; Γιατί κα-
ταφύγαµε στους εταίρους; Γιατί, φυσικά, µας έδιωξαν οι αγορές.
Όποιος νοµίζει ότι είναι πράξη απελευθέρωσης και κυριαρχίας
η επαφή µε τις αγορές χωρίς δίχτυ προστασίας, είναι ανιστόρη-
τος και επικίνδυνος. 

Κι έχουµε µιλήσει πάρα πολλές φορές…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε νέο µνηµόνιο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ, µη δια-

κόπτετε. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Το νέο µνηµόνιο υπάρχει, κύριε Πα-

παδόπουλε. Υπάρχει ήδη. Το έχετε υπογράψει. Έχετε αναλάβει
ευθύνη για τεράστια πρωτογενή πλεονάσµατα. Υπάρχει. Το θέµα
είναι αν θα υπάρχει κάλυψη, όχι αν θα υπάρχει µνηµόνιο. Μνη-
µόνιο θα υπάρχει µε την υπογραφή σας. Και τη δική σας προσω-
πικά.

(Χειροκροτήµατα)
Ο κ. Τσακαλώτος θυµάστε τι τόλµησε να απαντήσει, να ψελλί-

σει, στη συζήτηση του προϋπολογισµού για τα ταµειακά διαθέ-
σιµα. Τον είπα ανεπίγνωστο. Κατέθεσα ερώτηση και του λέω:
«Πόσα θα είναι, πόσο θα διαρκέσουν, από πού θα αντληθούν, µε
τι κόστος, µε τι όρους;». Ζήτησα τα σχετικά έγγραφα. Δεν απάν-
τησε ποτέ. Πέρασαν δύο µήνες. Μετέτρεψα την ερώτηση και αί-
τηση κατάθεσης εγγράφων σε επερώτηση του άρθρου 134
παράγραφος 2 του Κανονισµού και ζήτησα από τον Πρόεδρο της
Βουλής διά της Διασκέψεως των Προέδρων να συζητηθεί η επε-
ρώτησή µου. Γίνεται µια παγκόσµια συζήτηση. Γίνονται δηµοσιο-
γραφικές συζητήσεις. Υπάρχουν δέκα δηµοσιεύµατα την ηµέρα.
Μπορεί να σιωπά η Βουλή, επειδή ο κ. Τσακαλώτος λέει: «Όλο
τον Μάρτιο θα κάνω απόρρητες διαπραγµατεύσεις»; Δεν έχετε
ούτε καν λύση τεχνική για το θέµα του ταµειακού αποθέµατος
ασφαλείας. Αρνείται ο Υπουργός να έρθει να συζητήσει, για να
καταλάβετε εσείς που καλείστε να ψηφίσετε και να αναλάβετε
ευθύνη.

Και, βέβαια, τα ίδια και χειρότερα, δυστυχώς, συµβαίνουν στην
εξωτερική  πολιτική. Είπα ότι δεν πρόκειται να έρθει λύση για το
ζήτηµα του ονόµατος. Ελπίζω να αποσυµφορηθεί η πίεση εν όψει
της Συνόδου Κορυφής του Ιουλίου στο ΝΑΤΟ. Θα δούµε ποια
κυβέρνηση θα έχει η χώρα τότε µε τον ρυθµό που παίρνουν οι
εξελίξεις. 

Αλλά το µεγάλο θέµα της εξωτερικής πολιτικής είναι οι ελλη-
νοτουρκικές σχέσεις, είναι η αλυσίδα γεγονότων…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Βενιζέλο, σας
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παρακαλώ να ολοκληρώνετε. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρό-

εδρε.
Μετά από µια αλυσίδα γεγονότων, µπορούµε να πούµε ότι

έχουµε, δυστυχώς, εθνικό στρατηγικό κενό. Περάσαµε µια δεκα-
πενταετία, που συµπίπτει περίπου µε την παρουσία του κ. Ερν-
τογάν στην εξουσία, χωρίς θερµό επεισόδιο στο Αιγαίο και την
Ανατολική Μεσόγειο. Η Τουρκία, όµως, άλλαξε. Πιέζεται παντα-
χόθεν. Έχει πρόβληµα εθνικής ακεραιότητας, εθνικής συνοχής,
κοινωνικής συνοχής. Ακόµη και η κεµαλική αντιπολίτευση πιέζει
προς σκληρή εθνικιστική κατεύθυνση. Και έχουµε µέσα σε εβδο-
µάδες το επεισόδιο «Ίµια 2», την αποχώρηση του γεωτρύπανου
από την ΑΟΖ της Κύπρου και τη σύλληψη των δύο παιδιών µας,
τα οποία είναι φυλακισµένα στην Αδριανούπολη.

Βλέπετε εσείς να υπάρχει µια συνεκτική, ώριµη, ολοκληρω-
µένη πολιτική ασφάλειας, την οποία να διαχειρίζεται η Κυβέρ-
νηση; Βγάζετε άκρη; Άρα αυτό που πρέπει να κάνουµε ως χώρα
είναι να καταλάβουµε ποιες είναι οι εσωτερικές πολιτικές, κοινω-
νικές και εθνικές προϋποθέσεις µιας τέτοιας στρατηγικής. Αυτές
τις προϋποθέσεις για την ασφάλεια και την προκοπή της χώρας
τις υπονοµεύετε και τις ευτελίζετε µε την πολωτική και διχαστική
γραµµή της συκοφαντίας, της λασπολογίας και, βεβαίως, της αµ-
φισβήτησης του κύρους του πολιτικού συστήµατος, που τελικά
θα σας καταπλακώσει. Γιατί την πληρώνετε κι εσείς τώρα ως
ασκούντες εξουσία µε την παλαιότατη µέθοδο, την οποία πάντα
θέλατε προφανώς να απολαύσετε. 

Κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, τελείωσε ο πολιτικός σας
χρόνος. Και ετοιµάζεστε όχι για την καθαρή έξοδο της χώρας
στις αγορές, αλλά για την βρώµικη, δυστυχώς, δική σας έξοδο
από την εξουσία. 

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Ιωάννης
Λαγός. Και θα ακολουθήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
από το Ποτάµι κ. Αµυράς. 

Κύριε Λαγέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Πριν ανέβω στο Βήµα είχα σκοπό να ξεκι-

νήσω λέγοντας πόσο προσχηµατικές και τελείως ψευδείς είναι
οι κατηγορίες που πετάει το ένα πολιτικό κόµµα προς το άλλο,
δήθεν κατακεραυνώνοντάς τους για ατιµίες που έχουν κάνει
κατά το παρελθόν. Ήταν ευχής έργον ότι πριν από µένα ανέβηκε
στο Βήµα της Βουλής για να µιλήσει ο Βενιζέλος. Ανέβηκε ο Βε-
νιζέλος να διαµαρτυρηθεί και να µας πει για σκάνδαλα που έχουν
γίνει κατά το παρελθόν και για το ότι η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ αυτή τη στιγµή κάνει πράξεις οι οποίες δεν είναι σύµφωνες
µε τον νόµο και όλα τα συναφή. 

Ο Βενιζέλος στις 25 Φεβρουαρίου 2005 στη συζήτηση της
προανακριτικής επιτροπής που είχε συσταθεί τότε για τα σκάν-
δαλα των εξοπλιστικών -σκάνδαλα τα οποία αποδείχθηκαν µετά
από πάροδο δώδεκα ετών περίπου όµως, γιατί τα συγκάλυπταν
όλοι- είχε πει κοµπάζοντας µέσα στην ελληνική Βουλή ότι δίπλα
στο όνοµα του Παπαντωνίου κάποιοι αριθµοί που υπήρχαν -που
ήταν τραπεζικοί λογαριασµοί, στους οποίους έπαιρνε µαύρο
χρήµα ο Παπαντωνίου και όχι µόνο- ήταν αριθµοί τηλεφώνων.
Αυτά έλεγε ο Βενιζέλος τότε, που πριν από δύο λεπτά είχε το
θράσος να είναι στο Βήµα αυτό και να µιλάει –αλλά έτσι έχουν
µάθει- και κανείς από κάτω να µην τον διακόπτει και να του πει
ότι είναι ένας ψεύτης, ο οποίος ηγείται ενός κόµµατος το οποίο
έχει εξαφανίσει γύρω στα 180-190 εκατοµµύρια ευρώ από τους
φίλους του τους µεγαλοτραπεζίτες από τους οποίους έπαιρνε
θαλασσοδάνεια. 

Είναι ο ίδιος ο οποίος έχει κρύψει στο συρτάρι µια έρευνα µε
ορκωτούς λογιστές που είχε βάλει κάποτε στα γραφεία του
ΠΑΣΟΚ, όταν ήταν Αρχηγός του ΠΑΣΟΚ. Έχουν εξαφανιστεί
άλλα 15-18 εκατοµµύρια ευρώ. Ήρθε και µας τα έλεγε αυτά εδώ
και δεν τον σταµάτησε κανείς από κάτω. Αλλά πώς θα τον στα-
µατήσει κάποιος από κάτω όταν, επαναλαµβάνω και πάλι, στις
25 Ιανουαρίου 2005 στη συζήτηση στην Ολοµέλεια, που ελάµ-
βανε τότε χώρα, ο Βενιζέλος µε το θράσος που έχει αλλά και µε
την ανοχή που έπαιρνε από τους τότε υπάρχοντες στη Βουλή,
το ΚΚΕ και τον ΣΥΡΙΖΑ, έβγαινε και δήλωνε το εξής. Σας το δια-

βάζω γιατί δεν θέλω να χαθεί ούτε ένα κόµµα. «Το µέτρο της αλή-
θειας σε πολύ µεγάλο βαθµό το δίνουν οι πορισµατικές απόψεις
που κατέθεσαν οι Βουλευτές εκπρόσωποι των κοµµάτων της
Ελάσσονος Αντιπολίτευσης στην Εξεταστική Επιτροπή, ο κ. Πα-
τσιλινάκος εκ µέρους του ΚΚΕ και η κ. Ξηροτύρη εκ µέρους του
Συνασπισµού». Επαναλαµβάνω για να τα ακούει ο κόσµος αυτά.
Αυτά είναι που συζητούνται µετά το σκάνδαλο των εξοπλιστικών
το 2005, που το είχαν καλύψει όλα τα κόµµατα τότε στο Κοινο-
βούλιο. Ο Πατσιλινάκος, λοιπόν, εκ µέρους του ΚΚΕ και η κ. Ξη-
ροτύρη εκ µέρους του Συνασπισµού λέει ο Βενιζέλος «γιατί εκεί
µε σαφήνεια διατυπώνεται η απάντηση στο βασικό πολιτικό ερώ-
τηµα. Διαπιστώνεται η ύπαρξη ενδεχοµένων ποινικών ευθυνών
για πρώην Υπουργούς ή όχι; Η απάντηση του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος και του Συνασπισµού, για να µην επικαλεστώ την απάν-
τηση του ΠΑΣΟΚ ή την απάντηση της κοινής γνώµης είναι «όχι,
δεν τίθεται καν παρόµοιο ζήτηµα»». 

Αυτά έλεγε ο Βενιζέλος που πριν από δύο λεπτά σας µάλωνε
εδώ. Αλλά κι εσείς τότε διά των εκπροσώπων σας συµφωνήσατε
και του δίνατε συγχωροχάρτι. Αυτός ήταν ο πολιτικός οχετός ο
οποίος υπήρχε µέσα σ’ αυτή την Αίθουσα. Οι πολιτικοί έκλεβαν
ασυστόλως την Ελλάδα. Έφτασαν τη χώρα µας να χρωστάει 320
εκατοµµύρια ευρώ και ο ένας κάλυπτε τον άλλον. Ο Γιάννος Πα-
παντωνίου τώρα σέρνεται πίσω από τη δικαιοσύνη και πολύ σύν-
τοµα έτσι όπως πάνε τα πράγµατα θα κλειστεί κι αυτός στη
φυλακή µαζί µε τον Τσοχατζόπουλο. Τότε τους καθαρίζατε όλοι
εσείς. Αλλά τότε δεν υπήρχε Χρυσή Αυγή στη Βουλή. Γιατί το
2005, αν υπήρχε Χρυσή Αυγή, όλα αυτά τα σκάνδαλα θα είχαν
βγει από τότε. Έχουν γίνει εκατοντάδες σκάνδαλα στο ελληνικό
Κοινοβούλιο, τα οποία καλύπτατε όλη η κοινοβουλευτική συµµο-
ρία η οποία λυµαίνεται την πατρίδα µας. 

Εν συνεχεία την ίδια µέρα έλεγε ο Παπαντωνίου κι αυτός µε
ύφος χιλίων καρδιναλίων τότε, γιατί όλοι αυτοί θεωρούσαν ότι
είναι στο απυρόβλητο: «Οφείλω όµως να αποδώσω τιµή και
στους Βουλευτές των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, του ΚΚΕ
και του Συνασπισµού, όχι µόνο για την ουσιαστική συµβολή της
στη διερεύνηση της αλήθειας αλλά και για τη γενναιότητα που
έδειξαν να δηλώσουν απερίφραστα ότι δεν διαπίστωσαν καµµία
απολύτως επιλήψιµη ενέργεια ή πράξη για τα πολιτικά πρόσωπα
που αφορούσε η έρευνα».  

Το καταθέτω για τα Πρακτικά, έτσι απλά για να υπάρχει και να
τα βλέπει κι ο ελληνικός λαός.  

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Λαγός καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όλοι εσείς, λοιπόν, τους αθωώνατε. Κι ερχόµαστε σήµερα να
συζητήσουµε µία πρόταση που έχει καταθέσει η Νέα Δηµοκρατία
και αφορά µία διενέργεια προκαταρκτικής επιτροπής, εξεταστι-
κής επιτροπής, πείτε την όπως θέλετε, γιατί σε αυτό το χρονικό
διάστηµα που είµαι Βουλευτής έχω συµµετάσχει σε κάποιες από
αυτές και αλλιώς ξεκινάνε, αλλιώς στην πορεία συνεχίζονται, µε
άλλο όνοµα ξεκινάνε. Κάνετε ό,τι µπορείτε για να καλύψετε τα
σκάνδαλα.

Κατ’ αρχάς να το τονίσουµε για να µην υπάρχει καµµία παρε-
ξήγηση. Εµείς είµαστε υπέρ του να διεξαχθεί και σήµερα, να
υπάρξει η σύσταση εξεταστικής επιτροπής. «Ναι» θα ψηφίσουµε.
Είναι ξεκάθαρο αυτό και το τονίζουµε. 

Να δούµε, όµως, την υποκρισία και της Νέας Δηµοκρατίας
τώρα εδώ. Η Νέα Δηµοκρατία φώναζε και χάλαγε τον κόσµο πριν
από έναν-ενάµιση µήνα, περίπου, για το γεγονός ότι µέσα στη
δικογραφία που είχε έρθει υπήρχαν ανώνυµοι µάρτυρες, ο άλφα,
ο βήτα, ο γάµµα και αυτό δεν ήταν σωστό και δεν θα έπρεπε να
γίνει, γιατί έτσι καταστρατηγούνται οι νόµοι της δικονοµίας και
χάνει τα δικαιώµατά του ο κάθε κατηγορούµενος. 

Έρχεται, όµως, η Νέα Δηµοκρατία και τι µας λέει σήµερα στην
πρότασή της; Λέει: «Περαιτέρω, καταγγέλλεται ζηµία του δηµο-
σίου εκατοντάδων εκατοµµυρίων». Εν συνεχεία λέει η πρότασή
της: «Η συγκεκριµένη ανώνυµη καταγγελία αναφέρεται σε πα-
ρανοµίες». Και εν συνεχεία γράφει ότι: «Η συγκεκριµένη καταγ-
γελία είναι τµήµα της δικογραφίας. Οφείλουµε ως Βουλή να
διερευνήσουµε τα καταγγελλόµενα σε αυτή». Κάπου, κάπως, κά-
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ποτε! Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν, πιθανότατα, ευθύνες.
Να διερευνηθούν. Να µη µας λέει, όµως, η Νέα Δηµοκρατία ότι
αυτά τα πράγµατα στέκουν και οι προστατευόµενοι µάρτυρες
δεν στέκουν. Γιατί εδώ φάσκουµε και αντιφάσκουµε. Ό,τι µας
συµφέρει!

Πάµε, λοιπόν, τώρα στην προανακριτική η οποία γίνεται τώρα
για την «NOVARTIS». Ερχόταν η Νέα Δηµοκρατία, ο Αρχηγός
της, ο Μητσοτάκης, και ο εκπρόσωπός της στην επιτροπή, ο Βο-
ρίδης, και διατυµπάνιζαν ότι θέλουν να είναι όλα στο φως. Πλή-
ρης διαλεύκανση -λέει- των γεγονότων. Όλα στο φως. 

Ακούστε στην πρώτη συνεδρίαση της επιτροπής τι ειπώθηκε
από τον Μάκη Βορίδη: «Όλη αυτή η διαδικασία πρέπει να είναι
µυστική και είναι υποχρεωτικά µυστική. Και στη διακριτική ευχέ-
ρεια ακόµα των εµπλεκοµένων να διαθέσουν αυτή τη µυστικό-
τητα, δεν µπορούν να το κάνουν». Συνεχίζει: «Θεωρώ ότι διαρ-
κούσης της διαδικασίας, τα µέλη της επιτροπής δεν θα έπρεπε
να κάνουν καν δηµόσιες τοποθετήσεις σχετικά µε τις εργασίες
της επιτροπής. Εποµένως η θέση µας εδώ είναι ότι η διαδικασία
πρέπει να είναι µυστική». Όλα στο φως. Αυτό είναι το «όλα στο
φως» της Νέας Δηµοκρατίας! 

Κι έρχεται από κάτω η Σία Αναγνωστοπούλου του ΣΥΡΙΖΑ –
γιατί σας έχουµε πει ότι είστε ένα παρεάκι και θα σας τα λέµε
συνέχεια- και λέει: «Πολύ σωστά, κύριε Βορίδη». Κι έρχεται ο
Νίκος Παρασκευόπουλος, ο οποίος είναι ο εισηγητής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αυτός που πρωτοστατούσε στο να έρθει η δικογραφία
αυτή και να εξεταστεί, και λέει: «Ακριβώς, κύριε Βορίδη. Συµφω-
νούµε». 

Ένα παρεάκι είσαστε, δεξιοί και αριστεροί, οι οποίοι τα κάνετε
όπως θέλετε για να κοροϊδεύετε τον απλό Έλληνα πολίτη. Θα
σας ξεσκεπάζει η Χρυσή Αυγή διαρκώς! 

Οι επιτροπές που σχηµατίζονται είναι προσχηµατικές. Αυτό
είναι ξεκάθαρο. Μία λύση υπάρχει για να υπάρχει κάτι το οποίο
θα γίνει σωστά. Άµεση κατάργηση του νόµου «περί ασυλίας Υ-
πουργών». Δεν υπάρχει τίποτε άλλο. Η Νέα Δηµοκρατία µε το
ΠΑΣΟΚ εδώ µαλώνουν τον ΣΥΡΙΖΑ µε τους ΑΝΕΛ. ΣΥΡΙΖΑ µε
ΑΝΕΛ ανεβαίνουν εδώ στο Βήµα της Βουλής και λένε «ναι,
σωστά, πρέπει να καταργηθεί». Κανείς, όµως, δεν τον καταργεί. 

Ας παρθεί µία απόφαση σήµερα. Μη φοβάστε, δεν θα σας κα-
τηγορήσει ο ελληνικός λαός ότι παρανοµείτε. Έχετε κάνει άλλα,
έχετε φάει λεφτά κι εκεί δεν κοκκινήσατε καθόλου. Ας κάνουµε,
λοιπόν, µία µικρή παρατυπία, παρανοµία, πείτε το όπως θέλετε.
Σήµερα και οι τριακόσιοι Βουλευτές, από όλες τις πολιτικές πτέ-
ρυγες, να ψηφίσουν ότι αυτός ο νόµος παύει να ισχύει, δε-
σµεύονται ηθικά και ό,τι έρθει από εδώ και πέρα, από σήµερα
ξεκινώντας, για Υπουργούς, για Βουλευτές και για οτιδήποτε
άλλο, θα πάρει τη διαδικασία και τον δρόµο που έχει για οποιον-
δήποτε Έλληνα πολίτη. 

Δεν κατάλαβα. Τι είσαστε οι Υπουργοί και οι Βουλευτές; Γιατί,
για εµάς, αφήστε το, δεν υπάρχει βουλευτική ασυλία και το δε-
χόµαστε και καλώς γίνεται έτσι. Για εσάς τους υπόλοιπους τι γί-
νεται εδώ; Εδώ κατηγορείτε ο ένας τον άλλο για σκάνδαλα. Δεν
κατηγορείτε ο ένας τον άλλο για σκάνδαλα; Κι αφού κατηγορείτε
ο ένας τον άλλο για σκάνδαλα, ποιον δικαιώνετε; Δικαιώνετε από-
λυτα τη Χρυσή Αυγή που σας φωνάζει τόσα χρόνια ότι εδώ µέσα
στο ελληνικό Κοινοβούλιο έχουν γίνει όργια.

Καταργήστε, λοιπόν, από σήµερα µε λόγω τιµής –που κάποιοι
δεν έχουν- ότι θα κρύβεστε πίσω από αυτόν τον επαίσχυντο νόµο
και ό,τι έρχεται, θα παίρνει τον δρόµο της δικαιοσύνης. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ φωνάζει και διαµαρτύρεται για την πρόταση της
Νέας Δηµοκρατίας σήµερα. Λέει «είµαστε ολοκάθαροι». Γιατί,
λοιπόν, δεν δέχεται, να ψηφίσουν και οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ
να συσταθεί αυτή η εξεταστική επιτροπή; Προανακριτική, πείτε
την όπως θέλετε και πάλι. Να γίνει, λοιπόν, η επιτροπή αυτή και
οι άνθρωποι αυτοί να φέρουν τα στοιχεία και να αποδειχθεί ξε-
κάθαρα ότι είναι αθώοι αν είναι αθώοι ή αν δεν είναι να έχουν τις
συνέπειες που πρέπει. Γιατί φοβούνται;

Ερχόµαστε, λοιπόν, εδώ για να δείτε τι γίνεται. Πριν από έναν
µήνα είχαν στηθεί δέκα κάλπες και η Νέα Δηµοκρατία φώναζε
και διαµαρτυρόταν: «Πω, πω, γιατί έχουν στηθεί δέκα κάλπες,
αυτό είναι προσβολή, οι άνθρωποι εκεί σπιλώνονται». Σήµερα η
Νέα Δηµοκρατία έρχεται να στήσει τρεις κάλπες µε τον ίδιο

τρόπο και να ψηφίσει. Ο ΣΥΡΙΖΑ που τότε υποστήριζε το ότι πρέ-
πει να υπάρχουν δέκα κάλπες, σήµερα διαµαρτύρεται. Δεν πρέ-
πει να υπάρχουν τρεις κάλπες. Πόσο, λοιπόν, ψεύτες είστε; Πόσο
νοµίζετε ότι µπορείτε να κοροϊδεύετε τους Έλληνες συνεχώς;
Πόσο; 

Είναι πολύ µεγάλο το θέµα και θα ήθελα να αναφερθώ σε
πάρα πολλά, αλλά δεν έχω χρόνο. Δώστε µου δύο λεπτά µόνο,
κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.

Υπήρξε προηγουµένως η εισήγηση του εκπροσώπου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Φώναζε και έλεγε, όπως χαρακτηριστικά γράφει εδώ «τι
συζητάµε;». Κατηγορούσε πριν από λίγο το άρθρο 86, τον νόµο
περί ασυλίας Υπουργών. Αφού πέρασε λίγο η ώρα και είπε και
άλλα πράγµατα, ρώτησε «τι συζητάτε, κύριοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας; Δεν βλέπετε εδώ ότι αυτά που κατηγορείτε σήµερα τον κ.
Κουρουµπλή, είναι παραγεγραµµένα;». Και πριν από λίγο κατη-
γορούσε αυτόν τον νόµο. Πόσο ψεύτες, πόσο υποκριτές µπορεί
να είστε; 

Πάµε τώρα σε δύο ζητήµατα επικαιρότητας για να τελει-
ώσουµε, τα οποία δεν αναφέρθηκαν όπως θα έπρεπε. Έχουµε
να κάνουµε µε µία αιχµαλωσία Ελλήνων στρατιωτικών. Είτε το
θέλουµε είτε δεν το θέλουµε, είναι έτσι, έχουν απαχθεί δύο Έλ-
ληνες αξιωµατικοί µας, που βρίσκονται αυτή τη στιγµή στις φυ-
λακές της Τουρκίας και ο Υπουργός εδώ που φόραγε κάτι τζάκετ
παραλλαγής και κάτι καπελάκια και πήγαινε επάνω σε κάτι πολε-
µικά πλοία και έκανε τον κοµάντο, έχει εξαφανιστεί. Τέσσερις-
πέντε ηµέρες τώρα έχει αφήσει αυτά τα παιδιά απροστάτευτα
στο στόµα των βροµερών Τούρκων. 

Είναι µία εθνοµηδενιστική Κυβέρνηση που ντροπιάζει την πα-
τρίδα, γιατί εκτός των άλλων είχε το θράσος να βγάλει και ανα-
κοίνωση, στην οποία τι έλεγε; Ότι έχουν δίκιο οι Τούρκοι και ότι
τα παιδιά, οι στρατιωτικοί πέρασαν στα εδάφη της Τουρκίας και
συνελήφθησαν. Μα πόσο ηλίθιοι πρέπει να είναι κάποιοι, για να
λένε αυτό το πράγµα και να δίνουν όπλα στη φαρέτρα των Τούρ-
κων αυτή τη στιγµή, για να εκµεταλλευτούν αυτούς τους ανθρώ-
πους και να τους κατηγορήσουν ακόµη και για κατασκοπεία;

Είσαστε και ηλίθιοι και ανίκανοι! Είναι ντροπιαστικό αυτό που
γίνεται. Η Ελλάδα πρέπει να λάβει µέτρα και πρέπει τα παιδιά
αυτά σύντοµα και όχι όποτε θέλουν οι Τούρκοι…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Τι είναι αυτά που λέτε τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κάτσε κάτω τώρα εσύ του ΣΥΡΙΖΑ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ,

κύριε συνάδελφε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κάτσε κάτω τώρα, που σας έδινε συγχαρη-

τήρια ο Βενιζέλος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Πρόεδρε, τι είναι αυτά τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Συγχαρητήρια σου έδινε ο Βενιζέλος, γιατί

τον αθώωσες και σήµερα πας να κάνεις προανακριτική εσύ; Άσε
τώρα!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Τι άσε τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Πρέπει, λοιπόν, αυτά τα παιδιά να γυρίσουν

άµεσα στην πατρίδα µας. Αυτοί οι ανίκανοι, όµως, που µας κυ-
βερνούν, δεν έχουν τις δυνάµεις και τις δυνατότητες να το κά-
νουν αυτό. 

Προς επίρρωση των όσων λέω, γιατί δεν είναι µόνο δικά µου
λόγια, εµφανίστηκε και ο επίτιµος Αρχηγός ΓΕΕΘΑ, ο κ. Παραγι-
ουδάκης, σήµερα και τι είπε; Είπε ακριβώς αυτά τα λόγια «οι Έλ-
ληνες αξιωµατικοί έχουν αιχµαλωτισθεί και έχουν απαχθεί µέσα
από τα ελληνικά εδάφη». Το ακούει η ελληνική Κυβέρνηση; Ο
Καµµένος µε τα τζάκετ πού είναι; Είναι πουθενά εδώ; 

Φροντίστε, λοιπόν, να ελευθερώσετε αυτούς τους ανθρώπους
άµεσα. Τους έχετε πετάξει σαν τα σκυλιά. 

Βγήκε σήµερα ο Φίλης και είπε ότι δεν είναι µείζον ζήτηµα
αυτό. Σοβαρά, Φίλη; Δεν είναι µείζον ζήτηµα για εσένα και για
την παρέα σου, είναι µείζον ζήτηµα για όλους τους Έλληνες –
για όλους τους απλούς Έλληνες πατριώτες- και είναι και για
όλους εµάς µείζον ζήτηµα. Εµείς θα κάνουµε ό,τι µπορούµε,
προκειµένου τα παιδιά αυτά να ξαναγυρίσουν γρήγορα στα σπί-
τια τους και τις υπηρεσίες τους. 

Προσέξτε πολύ καλά. Αυτά που κάνετε, δεν θα αποβούν µόνο
εις βάρος σας -κάτι που δεν µας ενδιαφέρει καθόλου και να δείτε
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εσείς τι θα κάνετε τότε, διότι καταρρακώνεστε πολιτικά- αλλά θα
αποβούν και εις βάρος της πατρίδας µας. Έχουν να κάνουν µε
την ακεραιότητα της Ελλάδος και αυτό το πράγµα η Χρυσή Αυγή
δεν θα σας το επιτρέψει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα πέντε µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί-εκπαιδευ-
τικοί από το Γυµνάσιο Μελίκης Ηµαθίας (πρώτο τµήµα) 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Ποταµιού,
ο κ. Αµυράς.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «ο ελλη-
νικός λαός έχει δικαίωµα και απαίτηση να βγουν όλα στο φως και
να µάθει την αλήθεια». Είναι ο τίτλος από το επίσηµο site του
Πρωθυπουργού για την οµιλία του κ. Τσίπρα στις 22 Φεβρουα-
ρίου σχετικά µε την  υπόθεση «NOVARTIS» από αυτό εδώ το
Βήµα. Αυτό, λοιπόν καλείστε να αποδείξετε σήµερα και εσείς, οι
συνάδελφοι  της Συµπολίτευσης, της κυβερνητικής πλειοψηφίας
ότι θέλετε όλα να τα βγάλετε στο φως, να µαθευτεί η αλήθεια
κατ’ απαίτηση του ελληνικού λαού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φοβάµαι, όµως, ότι εσείς η κυ-
βερνητική πλειοψηφία, περισσότερο νοιάζεστε για τις κοµµατικές
εντυπώσεις και όχι για τη διερεύνηση της αλήθειας και πολύ φο-
βάµαι, επίσης, ότι θα χρησιµοποιήσετε τη Βουλή και την Πλει-
οψηφία που σήµερα διαθέτετε κατά το δοκούν, γιατί ναι µεν
υποστηρίζετε µια προκαταρκτική επιτροπή για δέκα πολιτικούς
της Αντιπολίτευσης σε µια επιτροπή, που µάλλον τελικά θα πα-
ραπέµψει πίσω στη δικαιοσύνη τον φάκελο, ενώ είναι αστειότη-
τες οι καταγγελίες για τους τρεις Υπουργούς της σηµερνής Κυ-
βέρνησης. Υπάρχει µια ανισορροπία. Θέλω να πω, δηλαδή, ότι
αυτή η γραµµή αδικεί και τους µεν και τους δε.

Από τη στιγµή που, κυρίως, εσείς της κυβερνητικής πλειοψη-
φίας ζητάτε και απαιτείτε -και έτσι πρέπει- να µάθει ο λαός τα
πάντα, οφείλετε προς τους τρεις Υπουργούς της Κυβέρνησης,
για τους οποίους συζητάµε σήµερα, να υπερψηφίσετε τη σύ-
σταση προκαταρκτικής.

Πρώτα απ’ όλα όλες οι ενέργειές τους δεν έχουν παραγραφεί.
Εποµένως θα έχουν την απόλυτη ευχέρεια, να καταρρίψουν και
να αποκρούσουν κάθε σκιά υποψίας στο πλαίσιο της προκαταρ-
κτικής, αν την αποφασίσουµε, όχι βεβαίως για να αποδείξουν την
αθωότητά τους, όπως κατά κάποιον τρόπο ακούστηκε τις προ-
ηγούµενες µέρες -σε καµµία περίπτωση- αλλά για να υπερασπι-
στούν την τιµή τους.

Το τεκµήριο της αθωότητας υπάρχει µέχρι κεραίας. Θα σας
καλούσα, όµως, να δούµε, τι προέκυψε από την προηγούµενη
συνεδρίαση εδώ στη Βουλή για τη «NOVARTIS» έως σήµερα.

Ο Πρωθυπουργός αναρωτιόταν τότε στην οµιλία του στην
Ολοµέλεια, για το αν έχουµε σκάνδαλο ή αν έχουµε µια σκευω-
ρία. Είπε µάλιστα: «Υπάρχει κανείς που να αµφισβητεί σήµερα
τις αδιαφανείς πρακτικές της εταιρείας, τις παράνοµες πληρω-
µές χιλιάδων γιατρών που συνταγογραφούσαν και την ειδική µε-
ταχείρισης της εταιρείας; Όλα αυτά υπήρξαν ή δεν υπήρξαν;».
Αναρωτιόταν ο κ. Τσίπρας.

Λίγες µέρες αργότερα οι εισαγγελείς διαφθοράς πραγµατο-
ποίησαν νέα έφοδο στη «NOVARTIS» και τι βρήκαν εκεί; Διαβάζω
από την «ΑΥΓΗ», για να µην κατηγορηθώ για διασπορά fake news
και καταθέτω στα Πρακτικά το δηµοσίευµα της «ΑΥΓΗΣ»: «Οι ει-
σαγγελείς φέρονται να έχουν στα χέρια τους νέα λίστα µε ονό-
µατα τριακοσίων γιατρών του δηµοσίου αλλά και ιδιωτών, που
φέρεται να δωροδοκήθηκαν και να έπαιρναν από 1.000 έως 5.000
ευρώ ο καθένας την περίοδο Ιανουαρίου 2016-Ιανουαρίου 2017».
Δηλαδή µε άλλα λόγια το πάρτι διαφθοράς συνεχιζόταν και επί
ΣΥΡΙΖΑ, τουλάχιστον ως το 2017 ή είναι διαφορετικά;

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Αµυράς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται

στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αφού η «NOVARTIS», λοιπόν, φέρεται να δωροδοκούσε για-
τρούς και κατά τη θητεία των Υπουργών Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ, µή-
πως πρέπει να αναρωτηθούµε και να ψάξουµε, εάν το ίδιο έπρα-
ξαν και µε τωρινούς αξιωµατούχους; 

Λέω ξανά ότι το τεκµήριο αθωότητας ισχύει για τους πάντες
και το σέβοµαι απόλυτα. Όµως αν, πραγµατικά, δεν σηκώνετε
µύγα στο σπαθί σας, δεν είναι λογικό να απορρίπτετε τη σύ-
σταση της επιτροπής που συζητάµε σήµερα.

Υπάρχουν, όµως, και άλλες δύο απορίες πολύ σηµαντικές. Η
πρώτη είναι ότι ο Υπουργός, ο κ. Κουρουµπλής, σε παρέµβασή
του πριν από δύο εβδοµάδες στη συζήτηση για την προκαταρ-
κτική για τη «NOVARTIS», είχε τονίσει ότι τις τιµές των φαρµάκων
δεν τις αποφασίζουν οι Υπουργοί. Με αυτόν τον τρόπο, λοιπόν,
ο κ. Κουρουµπλής δικαίωνε τα επιχειρήµατα των εγκαλούµενων
Υπουργών -των δέκα- ότι δεν αποφάσιζαν οι ίδιοι τις τιµές αλλά
οι αρµόδιες επιτροπές. 

Φαντάζοµαι, βεβαίως, ότι ο κ. Κουρουµπλής και πιθανολογώ
ότι υπερψήφισε την πρόταση για την παραποµπή των δέκα.
Όµως πρέπει να µάθουµε πραγµατικά τι ισχύει. Αποφασίζει τε-
λικά ο εκάστοτε Υπουργός τις τιµές των φαρµάκων ή όχι; Δεν
πρέπει να το διερευνήσουµε και για τους Υπουργούς του ΣΥ-
ΡΙΖΑ; 

Ερώτηση τρίτη. Ο Πρωθυπουργός από αυτό το Βήµα, όπως
σας είπα, πριν από δύο εβδοµάδες που όλοι το θυµόµαστε, τό-
νισε και έφερε στην επιφάνεια την ανάγκη να συσταθεί η προ-
ανακριτική επιτροπή, τοποθετούµενος αναλυτικά στην έκθεση
Σούρλα.

Τι έλεγε, λοιπόν, η έκθεση Σούρλα, όπως ο κ. Τσίπρας ανέ-
γνωσε από αυτό εδώ το Βήµα; Έλεγε τα εξής: «Ο ΟΟΣΑ στην έκ-
θεσή του τον Ιούνιο του 2012 αναφέρθηκε σε πρόστιµα 350
εκατοµµυρίων δολαρίων, που επέβαλαν δικαστικές αρχές των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής σε πέντε πολυεθνικές εται-
ρείες που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα, εταιρείες που δω-
ροδοκούσαν Έλληνες λειτουργούς, προκειµένου να προωθή-
σουν τα δικά τους συµφέροντα».

Αυτά είχε πει ο Πρωθυπουργός τότε, επικαλούµενος την πα-
ρέµβαση Σούρλα. Λίγες ώρες αφού κατέβηκε από το Βήµα ο κ.
Τσίπρας, ο κ. Σούρλας εξέδωσε µία ανακοίνωση και είπε τα εξής:
«Πέρασαν τρία χρόνια διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, η κερδοσκο-
πία σε φάρµακα συνεχίζεται απροκάλυπτα και απρόσκοπτα,
όπως τότε που ανέφερα ότι, επί παραδείγµατι, ραδιοφάρµακο
που εισάγεται στην τιµή των 623 ευρώ, διατίθεται στους ασθενείς
στην Ελλάδα έναντι 3200 ευρώ, ενώ σε ευρωπαϊκές χώρες µε
1087 ευρώ. Δυστυχώς δεν έχουν αναρτηθεί ακόµη οι τιµές των
ραδιοφαρµάκων στο Παρατηρητηρίο Τιµών». Και συνεχίζει λέ-
γοντας: «Η διαφθορά και η διαπλοκή καλπάζουν». 

Αυτά έλεγε ο κ. Σούρλας, λίγες ώρες αφού κατέβηκε από το
Βήµα της Βουλής ο κ. Τσίπρας, ο Πρωθυπουργός, επικαλούµε-
νος την εντιµότητα και τα στοιχεία που ο κ. Σούρλας έχει εισφέ-
ρει στον δηµόσιο διάλογο εδώ και αρκετά χρόνια. 

Καταθέτω και τη σχετική ανακοίνωση του κ. Σούρλα µε θέµα:
«Απάντηση στην Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ για την κερδοσκοπία στα
φάρµακα και τη διαφθορά» 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Αµυράς καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ανακοίνωση, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Δεν µπορεί ο κ. Σούρλας να ήταν έντιµος µέχρι πριν δεκαπέντε
ηµέρες και επί Νέας Δηµοκρατίας και να µην είναι αξιόπιστος σή-
µερα, όταν αναφέρεται στα πεπραγµένα της Κυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Εποµένως εκτός από το έγγραφο που έφτασε στην εισαγγε-
λέα κ. Ράικου, έχουν προκύψει νέα στοιχεία, που επιβάλλουν τη
σύσταση της προανακριτικής. Η έφοδος της Εισαγγελίας Δια-
φθοράς στη «NOVARTIS» και η αποκάλυψη της συνεχιζόµενης
διαφθοράς µε γιατρούς του δηµοσίου έως και το 2017, οι δηλώ-
σεις Σούρλα σύµφωνα µε τις οποίες η κερδοσκοπία και η δια-
φθορά καλπάζουν επί ΣΥΡΙΖΑ στον χώρο της υγείας και, βε-
βαίως, οι επισηµάνσεις του κ. Κουρουµπλή ότι οι Υπουργοί δεν
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διαµορφώνουν τις τιµές. 
Είναι ευκαιρία, λοιπόν, να ξεκαθαρίσουν τα πράγµατα. Για

τους λόγους αυτούς θα πρέπει να ταχθούµε υπέρ της προανα-
κριτικής επιτροπής αλλά µε πλήρεις αρµοδιότητες. Δεν πρέπει
να συµβεί ξανά, αυτό που συνέβη και µε την προανακριτική επι-
τροπή για τον κ. Παπαντωνίου και µε την προανακριτική για τη
«NOVARTIS», που πριν από δύο εβδοµάδες αποφασίσαµε και
αυτή η προανακριτική από ό,τι φαίνεται, δεν θα έχει πολύ µέλλον
και µεγάλο βίο µπροστά της. 

Εποµένως όταν αναφέρουν, κυρίως, οι Βουλευτές της Συµπο-
λίτευσης ότι ο λαός πρέπει να µάθει όλη την αλήθεια, δεν θα πρέ-
πει να εννοούν αποκαλύψεις αλά καρτ. Όταν οι Υπουργοί του
ΣΥΡΙΖΑ αναλαµβάνουν δεσµεύσεις να έρθουν όλα στο φως, δεν
πρέπει να εξαιρούν την περίοδο της δικής τους διακυβέρνησης. 

Να σας πω και κάτι απλό; Όλα αυτά θα είχαν λυθεί και δεν θα
τα συζητούσαµε καν, εάν η εξεταστική επιτροπή που λαµβάνει
χώρα για τα σκάνδαλα στον χώρο της υγείας, δεν είχε σταµατή-
σει χρονικά το 2014 αλλά έφθανε έως και σήµερα. Θα τα συζη-
τούσαµε όλα εκεί στην επιτροπή, όλα θα έβγαιναν ή δεν θα
έβγαιναν στο φως και δεν θα υπήρχε αυτό το δικοµµατικό παι-
χνίδι, που –σας µιλώ ειλικρινά- δεν έχει να προσφέρει τίποτα όχι
µόνο στον πολιτικό βίο αλλά και στη διερεύνηση της αλήθειας. 

Διότι εάν είναι η διερεύνηση της αλήθειας, να πηγαίνει από τη
µία επιτροπή στην άλλη και µετά να επιστρέφει στη δικαιοσύνη
λόγω αναρµοδιότητας, τότε όλο αυτό που παίζουµε εδώ είναι θέ-
ατρο σκιών και όχι ο κοινοβουλευτικός µας ρόλος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας είπα ποια είναι η θέση µας.
Όλα στο φως, πλήρεις αρµοδιότητες και καµµία χρονική απά-
λειψη καµµίας περιόδου από τη διερεύνηση αυτού του χώρου.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Αµυρά και για την οικονοµία του χρόνου. 

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης κ. Ανδρέας Λοβέρδος. Θα ακολουθήσει ο
Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, κ. Παναγιώτης
Κουρουµπλής. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν ξεκινήσω την οµιλία µου για

το σηµερινό θέµα, είµαι υποχρεωµένος, ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, να κάνω µία ει-
σαγωγή ολίγων δευτερολέπτων σχετικά µε τα θέµατα εξωτερι-
κής πολιτικής που απασχολούν την πατρίδα. 

Δεν θα πω πολλά, αλλά καλώ όλους τους συναδέλφους, όλους
τους Βουλευτές του Σώµατος, να δουν τα πρακτικά της Επιτρο-
πής Εξωτερικών και Άµυνας, που συνεδρίασε πριν από δύο
µέρες. 

Προφανώς, βεβαίως, έγινε συζήτηση, για το θέµα που αφορά
τα δύο Ελληνόπουλα, τους δύο στρατιωτικούς που κρατούνται
σήµερα στην Τουρκία. Και η Βουλή από όλες τις πλευρές, όλοι
οι συνάδελφοι εκφράσαµε τη συµπαράστασή µας. Βεβαίως οι
ισχυρισµοί, τα όσα είπαν, οι δηλώσεις που έκαναν χθες ο ένας
πατέρας από τους δύο και σήµερα ο άλλος, αυτά που είπαν
αυτοί οι άνθρωποι, µάς κάνουν και εµάς υπερήφανους, γιατί βλέ-
πουν στα παιδιά τους ηρωισµό, βλέπουν ότι τα παιδιά τους έχουν
αναλάβει ένα χρέος, το οποίο παλεύουν να το φέρουν σε πέρας
µε τον καλύτερο τρόπο και η Βουλή είναι κοντά τους. Κάναµε
λόγο για αυτά; Προφανώς και εκτεταµένα. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητήσαµε τα πάντα και
το θέµα της FYROM και τα θέµατα της Τουρκίας, προφανώς της
Κύπρου, µε την παρουσία του Κυπρίου Υπουργού Εξωτερικών,
τα ενεργειακά και τα πολιτικά θέµατα της Ανατολικής Μεσογείου. 

Αξίζει τον κόπο η Εθνική Αντιπροσωπεία, αφού η συζήτηση
ήταν κεκλεισµένων των θυρών, να έχει µέλη, που έχουν υπ’ όψιν
τους πώς ακριβώς σταθήκαµε όλοι –ή σχεδόν όλοι- σε εκείνη τη
συνεδρίαση της περασµένης Τρίτης. 

Τώρα, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η σοβα-
ρότητα του θέµατος που συζητάµε, µου επιβάλλει να πω αυτά
που έχω να πω χωρίς περιστροφές. Η κυβερνητική πλειοψηφία
αυτή τη φορά, αυτή την περίοδο έχει υπερβεί επί τα χείρω, όλα
όσα έχει κάνει τα περασµένα τρία χρόνια. 

Στην Αίθουσα του ελληνικού Κοινοβουλίου πλανάται το φάσµα
της πολωτικής, διχαστικής, τραγελαφικής και σε επίπεδο τελευ-
ταίας ανάλυσης αυτοακυρωτικής διακυβέρνησης των ΣΥΡΙΖΑ και
ΑΝΕΛ. 

Έσείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Πλειοψηφίας, που σε
όλους τους τόνους διακηρύσσατε την πρόθεσή σας να ανοίξετε
µέτωπο κατά της διαφθοράς, το ανοίξατε –υποτίθεται- µόνο που
από τις προθέσεις σας εξαιρείτε απροκάλυπτα και αφτιασίδωτα
τους εαυτούς σας. 

Δυο µέτρα και δυο σταθµά! Αυτή θα είναι η οµιλία µου σήµερα.
Θα καταγράψω τα παραδείγµατα που συγκροτούν την πολιτική
σας. Για τα ίδια θέµατα δύο µέτρα και δύο σταθµά διαµετρικά
αντίθετα µεταξύ τους! Πολιτική σπίλωσης για τους αντιπάλους
και συγκάλυψης για τους «ηµετέρους». 

Ιδού, λοιπόν, όχι το ηθικό αλλά το απολύτως ανήθικο πλεονέ-
κτηµα αυτής της Κυβέρνησης. Συγκεκριµένα µόλις το προηγού-
µενο Σάββατο ο Πρωθυπουργός δήλωνε ότι η Κυβέρνηση και ο
ίδιος προσωπικά, θα επιµείνουν ως το τέλος. «Φως παντού, φως
σε όλα», είναι verbatim οι φράσεις του, οι λέξεις του. Παρέλειψε,
βεβαίως, ο κ. Τσίπρας να ξεκαθαρίσει ότι το φως για το οποίο
κάνει λόγο, δεν αφορά σε καµµία περίπτωση κάποιους δικούς
του συνεργάτες. Όταν πρόκειται για τα δικά του έργα, τότε το
δόγµα και το σύνθηµα πάει αλλιώς, «τα πάντα άδηλα» «εν κρυ-
πτώ και παραβύστω». 

Στο σηµείο αυτό θέλω να κάνω µια ακόµη επισήµανση. Στην
ίδια δήλωση ακριβώς στην ίδια δήλωση ο Πρωθυπουργός µίλησε
για συµµορία διαφθοράς. Του άρεσε ο όρος που χρησιµοποι-
ήσαµε εναντίον του στη Βουλή. «Συµµορία διαφθοράς» είπε. 

Θέλω να ξεκαθαρίσουµε όλοι µαζί ένα συγκεκριµένο πράγµα.
Μόνο σε µια συµµορία έχει δικαίωµα να αναφέρεται ο Πρωθυ-
πουργός και είναι αυτή που γνωρίζει ο ίδιος καλύτερα από τον
καθένα εδώ, είναι η δική του. Διότι τον τίτλο του αρχηγού της
συµµορίας τον έχει κερδίσει επάξια και αναµφισβήτητα ο κ. Τσί-
πρας, ένας Πρωθυπουργός αδύναµος κάτω από το βάρος των
προβληµάτων µε απαίσιες, όµως, µεθοδεύσεις για ηθική δολο-
φονία των πολιτικών του αντιπάλων, που κυβερνάει εναγκαλισµέ-
νος µε τον ακροδεξιό του συνεταίρο. 

Κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, ποιον νοµίζετε ότι κοροϊ-
δεύετε, όταν λέτε ότι µε το σκοτάδι τελειώσατε; Εξαιρείτε από
τη διερεύνηση πεισµατικά και αδιαπραγµάτευτα κάθε περίοδο,
κάθε θέµα, κάθε πρόσωπο που συνδέεται µε τη διακυβέρνησή
σας. 

Ακριβώς αυτή είναι η διαφορά µας. Θα το πω στη συνέχεια της
οµιλίας µου. Όπου εµείς χρειάστηκε να παρέµβουµε και για θέ-
µατα που αφορούν εµάς τους ίδιους, ήµασταν µε µία γραµµή, µε
µία πολιτική, «ναι σε κάθε µέτρο που βοηθάει τη διαφάνεια». 

Μιλάω, όµως, εγώ εδώ για εσάς και αναφέροµαι στα δύο
µέτρα και στα δύο σταθµά. 

Ελάτε να δούµε και άλλα παραδείγµατα που επιβεβαιώνουν
αυτό που υποστηρίζω.

Λέτε σήµερα όχι, σε µία ανώνυµη επιστολή που αναφέρεται
στον κ. Κουρουµπλή, προφανώς γιατί είναι ανώνυµη. Σωστά
ίσως. Όταν µιλούσε ο εκπρόσωπός σας και απευθύνθηκε σε
εµένα, του έκανα νεύµα ότι συµφωνώ µε κάποια από αυτά που
λέει. Για την ανωνυµία, όµως, που εξασφαλίζει η κουκούλα στους
ψευδοµάρτυρες της «ΝOVARTIS», δεν είχατε κανέναν ενδοι-
ασµό.

Επίσης λέτε σήµερα όχι στη δηµοσιότητα των εργασιών της
επιτροπής για την προκαταρκτική εξέταση, γιατί αυτό δήθεν προ-
σκρούσει στη νοµιµότητα. Σας ερωτώ. Στο πλαίσιο ποιας νοµι-
µότητας, πριν καν προλάβει να φτάσει η δικογραφία για τη
«ΝOVARTIS» στη Βουλή, «κελαηδούσαν» ορισµένοι εξ υµών για
το περιεχόµενό της και έκαναν και αξιολογήσεις;

Αφού παραµερίζετε τον Κανονισµό της Βουλής, που δίνει το
δικαίωµα να είναι δηµόσιες οι συνεδριάσεις της επιτροπής προ-
καταρκτικής εξέτασης και επικαλείστε την ιδιότητά της ως οιονεί
εισαγγελέας πρωτοδικών, τότε γιατί δεν πάτε κάτω κάτω στο
συµπέρασµα αυτό; Γιατί δεν λέτε να βγάλει αυτός ο εισαγγελέας
τις κουκούλες; Γιατί δεν λέτε ναι, στο να προσκληθούν οι κου-
κουλοφόροι στην επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης; Γιατί δεν
ζητάτε τις εισαγγελικές διατάξεις, βάσει των οποίων προστα-
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τεύονται οι κουκουλοφόροι, για να δούµε την επάρκεια της αι-
τιολογίας τους; Γιατί δεν τις έχουµε αυτές; Μπορεί να σβηστεί
το όνοµα του ψευδοµάρτυρα και να έρθει εδώ το περιεχόµενο
της εισαγγελικής διάταξης, για να δούµε την επάρκεια της αιτιο-
λογίας. Γιατί δεν λέτε ναι σε αυτά; Τι σας ενοχλεί, αφού είστε
υπέρ της νοµιµότητας, να την πάτε κάτω κάτω; 

Λέτε όχι στη διερεύνηση σε βάθος, ακόµα και για τα θέµατα
για τα οποία έχει υπάρξει παραγραφή και ενώ σας το ζητάµε. Θα
πάτε εκεί να συζητήσετε ένα µόλις θέµα. Γιατί την απιστία την
αφήνετε απέξω; Αν δεν υπάρχει απιστία, όλα τα υπόλοιπα δεν
έχουν νόηµα. Πώς υπάρχει απιστία, αν κάνεις µία πράξη, η οποία
βλάπτει αυτόν ο οποίος υποτίθεται ότι σε δωροδόκησε; Τι πράγ-
µατα είναι αυτά; Πώς τολµάτε να προβαίνετε σε τέτοιους ισχυ-
ρισµούς; 

Λέτε να µην καταθέσουν οι ψευδοµάρτυρες ενώπιον της επι-
τροπής προκαταρκτικής εξέτασης. Πώς το αιτιολογείτε αυτό,
αφού οι καταθέσεις τους είναι νοµικά άκυρες και εσείς τα θέλετε
όλα νόµιµα; Ο οιονεί εισαγγελικός λειτουργός που είναι η επι-
τροπή προκαταρκτικής εξέτασης, µπορεί να τις κάνει στην άκρη.
Επιβάλλεται να τις κάνει στην άκρη. Λέτε όχι σε όλα αυτά. Λέτε
όχι στο να βγει η κουκούλα. Λέτε όχι σε όλα όσα προείπα. 

Το µόνο που θέλετε να κάνει αυτή η επιτροπή, είναι να συζη-
τάει νοµικά θέµατα σαν να είναι δικαστικό συµβούλιο, ενώ είναι
επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης, για να µπορείτε να πετάτε
λάσπη µε βάση τις δήθεν σοβαρές της εργασίες. 

Τώρα, λοιπόν, όλοι αντιλαµβάνονται ότι ένα πράγµα θέλετε.
Θέλετε αφορµή για δηµαγωγία και µαύρη προπαγάνδα. Δύο
µέτρα και δυο σταθµά. Άλλα για εσάς και άλλα για τους υπολοί-
πους.

Άλλη µία απόδειξη. Ο Πρωθυπουργός στις 12 Φεβρουαρίου
στην Κοινοβουλευτική σας Οµάδα παρουσιάζει την πρότασή σας
για σύσταση επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης και λέει:
Όποιος επικαλείται παραγραφή, φωνάζει ενοχή. Αυτά τα λέει για
τους αντιπάλους. Πάµε τώρα για τον Υπουργό του. Αλλιώς ισχύει
η επίκληση παραγραφής για τους άλλους, αλλιώς για τον
Υπουργό του. Για τον Υπουργό του για τον οποίο το ίδιο το έγ-
γραφο της πρότασής σας µιλάει για παραγραφή, αυτό δεν πιά-
νεται, δεν µετράει. Αυτό δεν φωνάζει «ενοχή» κατά τον Πρω-
θυπουργό, γιατί αυτή είναι µια «καλή» παραγραφή. Είναι θεσµός,
που χρησιµοποιείται ευρύτατα στον χώρο του δικαίου. Είναι αυτό
που λέτε «ήταν δίκαιο και έγινε πράξη», συνάδελφε Παπαθεοδώ-
ρου. Και σε εµένα αυτή η φράση έχει χτυπήσει σαν «δεν ντρέπε-
στε». 

Πείτε µου κάτι ακόµα. Όλη αυτή η συζήτηση που κάνουµε για
τον κ. Κουρουµπλή, έγινε µε αφορµή µια αναφορά στη µη τιµο-
λόγηση φαρµάκων το 2015 -τα άλλα δεν µε απασχολούν-, που
έκανε η κ. Χριστοφιλοπούλου, ο κ. Κεγκέρογλου και εγώ. Πότε
την κάναµε αυτή την αναφορά; Την κάναµε όταν ο Πρωθυπουρ-
γός από αυτό το Βήµα, απαντώντας σε επίκαιρη ερώτηση Βου-
λευτή για άλλο θέµα –δεν θυµάµαι για ποιον Βουλευτή της
Αντιπολίτευσης επρόκειτο-, είπε ότι υπάρχουν φαύλες τιµολογή-
σεις και επικαλέστηκε και µία τιµολόγηση του 2012, που την είχα
κάνει εγώ και ήταν και η πιο σκληρή τιµολόγηση που είχα κάνει.
Τότε του έκανα δύο επίκαιρες ερωτήσεις, καταθέτοντας και όλα
τα στοιχεία που είχα. Δεν ήρθε. Δικαίωµά του.

Δεν ζήτησε όµως από Υπουργό του να έλθει να απαντήσει και
έτσι η µόνη δυνατότητα που είχαµε, ήταν να κάνουµε όχι µήνυση,
όπως λέτε, αλλά αναφορά, καταγραφή ειδήσεων, δεδοµένων
προς εισαγγελική αξιολόγηση. Πότε τα κάναµε αυτά; Τον Φε-
βρουάριο, Μάρτιο και Απρίλιο του 2017.

Προσέξτε µε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Φεβρουάριο, Μάρ-
τιο και Απρίλιο του 2017. Τι λέει το Σύνταγµα; Ότι ο φάκελος έρ-
χεται αµελλητί στη Βουλή. Πότε ήλθε ο φάκελος στη Βουλή; Τον
Φεβρουάριο του 2018. Υπάρχει κάποιος λόγος; Βεβαίως. Ο
λόγος είναι ότι τον Σεπτέµβριο του 2017 παραγράφηκε η δυνα-
τότητα της Βουλής να ασκήσει δίωξη και γι’ αυτό υπαιτίως
υπήρξε αυτή η καθυστέρηση, όλα να έλθουν µετά τον Σεπτέµβρη
του 2017, για να µην µπορεί η Βουλή να ασκήσει τα δικαιώµατά
της και να ισχυρίζεσθε και εσείς ότι υπάρχει παραγραφή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Η κ. Ράικου το έκανε αυτό;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτό έγινε µε δόλο, που συγκροτεί

κατάχρηση εξουσίας κακουργηµατικού τύπου, άρθρο 239β’ του
Ποινικού Κώδικα. Σας διαβεβαιώνω ότι κανείς δεν θα ξεφύγει
από την τιµωρία γι’ αυτή την κατάχρηση εξουσίας.

Κύριε Πρόεδρε, εµείς πορευόµαστε αταλάντευτα µε ένα και
µοναδικό κριτήριο και µέτρο. Διαφάνεια και χρηστή διοίκηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ανακαλώ στη µνήµη σας τα εξής: 
Υπόθεση Τσοχατζόπουλου. Εµείς κάναµε την επιτροπή προ-

καταρκτικής εξέτασης. Από εµάς έγινε η παραποµπή. Τότε ήµα-
σταν πλειοψηφία, ήµασταν κυβέρνηση. Παραπέµπαµε άνθρωπο
του δικού µας χώρου. 

Μετά ως Αντιπολίτευση, στην εξεταστική για πρώτο και δεύ-
τερο µνηµόνιο που προτείνατε, είπαµε «ναι». Για τη δανειοδότη-
ση κοµµάτων και ΜΜΕ είπαµε «ναι». Για την υγεία «ναι». Για τα ε-
ξοπλιστικά «ναι». Σε εξεταστικές και προανακριτικές είπαµε σε
όλες «ναι».

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ - ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ: Στη «NOVARTIS»
«όχι».

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αντίθετα εσείς έχετε διαχρονική στα-
θερά την επιδίωξη πολιτικής συγκάλυψης των δικών σας πολιτι-
κών πεπραγµένων.

Εξεταστική για το τρίτο µνηµόνιο; Όχι. Είναι καλό το τρίτο µνη-
µόνιο.

Εξεταστική για την υγεία από το 2015 και µετά; Όχι. 
Προκαταρκτική για το θέµα που εξετάζουµε σήµερα; Όχι. Σε

όλα όχι. Σε όλα φυγοµαχία, υπεκφυγή, προφανώς ενοχή.
Εµείς είµαστε ένα κόµµα, που έχουµε επιλέξει να πορευόµα-

στε µε φωτεινούς θαλάµους ακόµα και την ώρα της αυτοκάθαρ-
σης του χώρου ενώ εσείς σκοτάδι και κουκούλα, γιατί χρειάζεστε
πέπλα που θα καλύψουν τις ενέργειές σας.

Κυρίες και κύριοι της κυβερνητικής πλειοψηφίας, κλείνω. Μπο-
ρεί να είναι σκληρό αυτό που λέω, αλλά δεν είναι άδικο, είναι δί-
καιο. Ο τρόπος που πολιτεύεστε, επιβεβαιώνει ότι η καµαρίλα και
η µηχανορραφία της Κυβέρνησής σας ξεπερνούν ακόµα και εκεί-
νες των πιο αυταρχικών καθεστώτων της παγκόσµιας ιστορίας.
Με την άρνησή σας να διερευνώνται όλα όσα σας αφορούν, απο-
δεικνύετε ότι φοβάστε και µέσα από αυτόν τον φόβο αποκαλύ-
πτεται ότι δεν θέλετε τίποτα, που να µπορεί να παρενοχλεί τη
µαύρη σας προπαγάνδα.

Όµως οι χώρες δεν πάνε µπροστά έτσι. Έκανα εισαγωγή ανα-
φερόµενος σε άλλα θέµατα. Οι χώρες δεν πάνε µπροστά έτσι.
Αν το έχετε ξεχάσει αυτό, τα έχετε ξεχάσει όλα αυτά και τρέχετε
τον κατήφορο της καµαρίλας και της µηχανορραφίας µε σπα-
σµένα φρένα.

Κυρίες και κύριοι, η τελευταία φράση µου είναι αυτή. Ο πύρι-
νος κλοιός µέσα στον οποίο έχετε εγκλωβιστεί αυτήν την πε-
ρίοδο είναι το φιάσκο της «NOVARTIS» όχι του υπαρκτού σκαν-
δάλου, αλλά το φιάσκο αυτού που µηχανευτήκατε για την εξόν-
τωση των αντιπάλων σας. Είναι επίσης το σκοπιανό όπως εξελίσ-
σεται, οι σχέσεις µε την Τουρκία, η δήθεν έξοδος από τη µνη-
µονιακή περίοδο, οι περικοπές παντού, οι φόροι και η εισφορο-
επιδροµή, κλοιός πύρινος που κάθε µέρα γίνεται και πιο ασφυ-
κτικός.

Μέσα σε αυτό έχουµε τον Πρωθυπουργό να κάνει αναφορά
τώρα, στις 6 Φεβρουαρίου, για τα Panama Papers και τον Υ-
πουργό του, τον κ. Τσακαλώτο, να αποφασίζει στις 20-1-2018, να
εξαιρεθεί ο Παναµάς από τους φορολογικούς παραδείσους.
Μνηµείο υποκρισίας διπλών µέτρων και σταθµών, µνηµείο ανα-
ξιοπρέπειας, µνηµείο µιας Κυβέρνησης που απέρχεται!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε πο-

λύ.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής

κ. Κουρουµπλής και θα ακολουθήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος της Ένωσης Κεντρώων κ. Σαρίδης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
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φοι, δεν φανταζόµουν ποτέ στην πολιτική µου ζωή ότι θα βρεθώ
σε µία τέτοια θέση, από την πρωτοβουλία ενός κόµµατος που
ισχυρίζεται ότι στο DNA της πολιτικής του έχει το µέτρο.

Κύριε Πρόεδρε, συζητούµε µια πρόταση, που θα αποτελεί µνη-
µείο πολιτικού αντιπερισπασµού. Και θα εξηγηθώ.

Αν υποθέσουµε, λοιπόν, ότι η ανώνυµη καταγγελία φέρει φορ-
τίο αλήθειας, το έγκληµα συνετελέσθη, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, το 2015. Σωστά; Το 2016 πού ήσασταν; Δεν το πήρατε
χαµπάρι, δηλαδή; Δεν καταλάβατε ότι έγινε το 2015 µέγα έγκλ-
ηµα; Μέχρι τον Μάρτιο του 2017 πού ήσασταν; Το 2018; Έπρεπε
να έρθει, δηλαδή, µια ανώνυµη καταγγελία το 2017, για να πά-
ρετε την πρωτοβουλία πριν από δέκα µέρες και να παραπέµψετε
τρεις πολιτικούς σας αντιπάλους, γιατί προηγήθηκε µια δική σας
παραποµπή; Αν, δηλαδή, δεν υπήρχε η ανώνυµη καταγγελία, τι
θα γινόταν;

Και καλά ισχυρίζεστε και παραπονείστε -βεβαίως, για έναν
νόµο που ψηφίσατε εσείς- για τους προστατευόµενους µάρτυ-
ρες. Είναι το ίδιο ένας προστατευόµενος µάρτυρας µε µια ανώ-
νυµη, ασυνάρτητη και ανυπόστατη καταγγελία, που και ο χειρό-
τερος δικολάβος δεν θα µπορούσε να υποστηρίξει; Θα αποδείξω
τα λεγόµενα.

Κύριε Πρόεδρε, έγινε και κάτι άλλο. Επί έναν µήνα ο φιλικός
προς την Αξιωµατική Αντιπολίτευση Τύπος -δεν θέλω να κάνω
χαρακτηρισµούς- διακήρυττε ότι το έγγραφο αυτό απεκρύβη και
σήµερα µε την πρότασή της η Αξιωµατική Αντιπολίτευση λέει ότι
το έγγραφο αυτό ήταν στο διαβιβαστικό της εισαγγελέως. Άρα
δεν είχε αποκρυβεί.

Πάµε, λοιπόν, στη δηµιουργία του εγκλήµατος. Γιατί κατηγο-
ρούµεθα; Πρώτον, διότι δεν κάναµε τιµολόγηση, δεν βγάλαµε
την απόφαση της τιµολόγησης και δεύτερον, διότι ευνοήσαµε
ελληνικές εταιρείες, όπως ονοµάζετε στην καταγγελία.

Κύριε Πρόεδρε, όταν λέω ότι φάσκει και αντιφάσκει η Αντιπο-
λίτευση, έχει την εντύπωση ότι απευθύνεται σε χαχόλους. Αυτή
είναι η εντύπωση που µπορεί να έχει ένας τρίτος παρατηρητής.
Γιατί; Μέχρι χθες που ήθελαν να υπερασπιστούν τον εαυτό τους
έλεγαν «µα δεν υπάρχει ζηµία, το φάρµακο είναι κλειστός προ-
ϋπολογισµός 2 δισεκατοµµυρίων».

Πράγµατι είναι έτσι. Γι’ αυτό και εµείς και το 2015 επεκτείναµε
µέχρι το 2018. Πώς, λοιπόν, τώρα έγινε η ζηµία;

Ακόµα και καµµία τιµολόγηση να µη γινόταν -το ξέρουν αλλά
το αποκρύπτουν- η ζηµία θα υπήρχε, κύριε Δένδια, αν η δαπάνη
ήταν γύρω στα 1,8 ή 1,9 δισεκατοµµύρια. Όταν η δαπάνη έφθασε
στα 2,4 δισεκατοµµύρια, πού βρήκατε τη ζηµία;

Επειδή είστε έξυπνοι άνθρωποι, είµαι βέβαιος τι θα κάνατε το
2016, αν υπήρχε κάτι τέτοιο, αλλά δεν είχατε να πείτε τίποτα.
Τώρα προέκυψε η προανακρικτική. Εγώ εύχοµαι -δεν εκφράζω
µισαλλοδοξία, όπως εκφράζετε εναντίον µας- µέσα από αυτή τη
διαδικασία όλοι οι άνθρωποι να βγουν λευκοί και το πολιτικό σύ-
στηµα να διασωθεί από αυτόν τον οχετό κοινωνικής χολέρας,
που θα αναβλύσει αυτή η ιστορία, αφού διερευνηθεί σε βάθος
και όχι µόνο της «NOVARTIS» αλλά και άλλων πολυεθνικών εται-
ρειών, οι οποίες ρήµαξαν τον τόπο τα τελευταία δέκα χρόνια -
και το ξέρετε- µε όλα αυτά τα πάρτι. Παραπονείται ο φίλος µου,
ο κ. Λοβέρδος, ο παλιός µου σύντροφος.

Ας µε διαψεύσει ο κ. Γρηγοράκος και οι Βουλευτές εκείνης της
περιόδου, αν του έλεγα ή όχι: «Στείλε τους στον εισαγγελέα για
τα πάρτι». Ήµουν ο πρώτος που µίλησα για πάρτι από το 2009.
Ήµουν ο πρώτος που µίλησα για την κλοπή των πολυεθνικών και
τη φοροαποφυγή στον Καπελέρη, στον Διώτη, στον Θεοχάρη,
στη Σαββαΐδου, στον Βενιζέλο. Έχω τα στοιχεία. 

Μας κατηγορούν, λοιπόν, ότι κάναµε ζηµιά στο δηµόσιο. Όταν
υπάρχει, λοιπόν, το «clawback», ζηµία δεν υπάρχει. 

Με κατηγορούν και για κάτι άλλο, κύριε Πρόεδρε. Ειλικρινά
δεν θέλω να κάνω χαρακτηρισµούς, αλλά όταν λέτε εσείς και ο
φιλικός σας Τύπος ότι µε υπουργικές αποφάσεις ο Κουρουµπλής
παραβίασε τον νόµο και ευνόησε κάποιες εταιρείες –δεν ξέρω τι
λέτε εκεί- σας προτρέπω να µου πείτε, πού είναι οι αποφάσεις.
Φέρτε τις. Καταθέστε τις. Πείτε ποιο νόµο παραβίασα και ποιες
αποφάσεις είναι αυτές που εξέδωσα, διότι αποφάσεις χωρίς υπο-
γραφή Υπουργού και χωρίς δηµοσίευση δεν υπάρχουν. Φέρτε
τις, λοιπόν, καταθέστε τις και τότε να απολογηθώ. Ούτε το ένα

κάνατε ούτε το άλλο, γιατί ξέρετε ότι δεν υπάρχει αδίκηµα.
Κύριε Πρόεδρε, θα εξηγήσω, γιατί υπάρχει αυτή η µανία της

Νέας Δηµοκρατίας και του φιλικού της Τύπου απέναντί µου. Είναι
µια απορία για πολλούς ανθρώπους, γιατί γίνεται αυτό κάθε
φορά και βρίσκουν ευκαιρία να συγκεντρώνουν όλα τα πυρά
επάνω µου. Ξέρουν πολύ καλά ποια είναι η δική µου σχέση µε
την ευρύτερη κοινωνία στον χώρο της κεντροαριστεράς και αυτό
τους ενοχλεί. Δεν είναι τυχαίο τίποτα σ’ αυτή τη ζωή. 

Ανέλαβα, λοιπόν, µαζί µε τον κ. Ξανθό την πιο δύσκολη και
θυελλώδη πορεία της πολιτικής ζωής τα τελευταία σαράντα χρό-
νια. Ήταν µία Κυβέρνηση, που προσπαθούσε να διεκδικήσει το
δικαίωµα να αποφασίζει για την πατρίδα αυτή και η κόντρα ήταν
σφοδρότατη και την ξέρετε. Όµως δεν έχετε το κουράγιο να
πείτε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. 

Παρέλαβα ένα Υπουργείο διαλυµένο. Ήταν παραιτηµένος ο
διευθυντής της Διεύθυνσης Φαρµάκων, παραιτηµένος ο Πρό-
εδρος του ΕΟΦ, παραιτηµένοι οι πρόεδροι των επιτροπών τιµών.
Διατάσσω δεκατέσσερις ελέγχους σε διαφορετικούς φορείς και
σε αυτούς που προανέφερα. Διατάσσω πρώτο -και καλύτερο-
έλεγχο στο ΚΕΕΛΠΝΟ. 

Πείτε µου, καλοί µου συνάδελφοι –σας ρωτώ µε καλοπροαί-
ρετο τρόπο- από τότε που ιδρύθηκε το ΚΕΕΛΠΝΟ, έγινε ποτέ
έλεγχος µια φορά για αυτά που ακούγονταν; Μια φορά απετολ-
µήθη και απεσύρθη. Το σταµάτησαν. 

Εµείς, λοιπόν, δεν υποκύψαµε. Είπαµε ότι θα γίνει έλεγχος σε
βάθος. Κι εµείς δεχθήκαµε πιέσεις. «Θου, Κύριε, φυλακ� τω στό-
µατί µου»! Δεχθήκαµε πολλές πιέσεις. Προχωρήσαµε και προχω-
ρούµε. 

Για να εξηγήσω τη µανία ορισµένων δηµοσιογράφων, θα σας
πω και τι άλλο κάναµε. Δεν µίλησα ποτέ µέχρι σήµερα. Η εντολή
που έδωσα στην τότε Πρόεδρο, την κ. Κρεµαστινού, ήταν να µη
δοθεί ούτε 1 ευρώ για τη λεγόµενη «διαφηµιστική δαπάνη». Είτε
υπάρχουν τιµολόγια είτε δεν υπάρχουν, σταµατούν τα πάντα. 

Ξέρετε τι πίεση δέχθηκα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από
δηµοσιογράφους και από εκδότες για αυτή την απόφαση. Και
όµως δεν υποκύψαµε ούτε εγώ ούτε ο Ξανθός. Το ίδιο έγινε και
µετά από την επόµενη ηγεσία του Υπουργείου µέχρι σήµερα. 

Πρώτος µας στόχος, να κρατήσουµε όρθια τα χρεωκοπηµένα
νοσοκοµεία που µας αφήσατε και να µην αφήσουµε την πατρίδα
χωρίς φάρµακο. Είµαι περήφανος, είναι ό,τι καλύτερο προσέ-
φερα στην πατρίδα στην πιο δύσκολη συγκυρία µε αποκορύ-
φωµα τα capital controls. 

Ξέρετε τι έγινε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκείνη την πε-
ρίοδο; Καλέστε, λοιπόν, τον κ. Πλουµή,- έναν άξιο και λαµπρό
αξιωµατικό της Αστυνοµίας που ήταν Διευθυντής της Οικονοµι-
κής Αστυνοµίας-. Καλέστε τον κ. Ευαγγελάτο, που τον είχατε διο-
ρίσει εσείς υπεύθυνο της επιθεώρησης του Υπουργείου. Καθη-
µερινά από το πρωί ως το βράδυ να παρακολουθούµε τις φαρ-
µακαποθήκες. Είχαµε τις πολυεθνικές, που απειλούσαν µε τεχνη-
τές ελλείψεις για να ρίξουν την Κυβέρνηση. Δεν τους φοβηθή-
καµε ούτε τότε. Είµαι ο µόνος Έλληνας πολιτικός –να το ακού-
σετε καλά- που στη διακυβέρνηση τη δική σας όταν δηµιουργού-
σαν τεχνητές ελλείψεις, έκανα δύο µηνύσεις. Καλέστε τον κ.
Ντογιάκο να σας τα πει.

Στις 4 Ιουνίου, κύριε Πρόεδρε, εκδίδουµε δύο υπουργικές απο-
φάσεις. Και ήµασταν µπροστά σε δίλληµα. Γιατί η εισαγγελέας
θα ψάξει -και θα εξηγήσω µετά κάποια πράγµατα- ποιοι πείραξαν
τις τιµές της λίστας 23 Δεκεµβρίου του 2014. Ήµασταν αναγκα-
σµένοι τότε ή να αποδεχθούµε αυτό -οπότε θα πήγαινε στα ύψη
η συµµετοχή των πολιτών- ή να παγώσουµε τη συµµετοχή των
πολιτών. 

Τι έγινε, λοιπόν, από το 2012; Πάρτε, λοιπόν, τα στοιχεία του
ΕΟΠΥΥ, να δούµε τη συµµετοχή των πολίτων. Το 2012, 10% µε
15%. Έφτασε 20%η συµµετοχή των πολιτών στα φάρµακα το
2013. Το 2014 έφτασε 26%. Να τα διαψεύσετε, άµα τολµάτε. Να
βγείτε στο Βήµα και να τα διαψεύσετε ως άντρες προς άντρες
και όχι να λέτε ό,τι θέλετε. Δεν θέλω να λέω για Βουλευτές, αλλά
κάποιοι έρχονται αδιάβαστοι εδώ. Πάρτε τα στοιχεία και διαψεύ-
στε αυτό που λέω. 

Τι έγινε το 2015 στο οποίο µας εγκαλείτε; Από το 26% έπεσε
στο 24%. Αυτό έγινε. Και εδώ, λοιπόν, παιζόταν το παιχνίδι, κυ-
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ρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα τελευταία χρόνια. Βεβαίως δεν
αυξήθηκε η φαρµακευτική δαπάνη γιατί υπάρχει το clawback, και
καλώς έγινε, αλλά το παιχνίδι γινόταν αλλιώς µετά. Όσο αυξά-
νατε τη συµµετοχή των πολιτών, µειώνατε την επιβάρυνση των
πολυεθνικών. Αυτή είναι η αλήθεια. 

Επειδή µας κατηγορείτε γενικώς και αορίστως, σας καλώ, λοι-
πόν, να µας πείτε ένα φάρµακο ή µία εταιρεία, που έτυχε προνο-
µιακής µεταχείρισης την περίοδο που ήµασταν εµείς. Ξέρετε
πόσες θα βρεθούν από την έρευνα; Δεν θα πω τώρα γιατί θα
προσδιορίσω χρονικά, γιατί ξέρω, γιατί σας έχω ρωτήσει πολλές
φορές για διάφορα φάρµακα που έτυχαν ειδικής προνοµίας. 

Τι άλλο κάναµε, κύριε Πρόεδρε; Στις 19 Μαΐου δηµοσιεύεται
και θα καταθέσω στη Βουλή την απόφαση αυτή. 

Επίσης θα καταθέσω, κύριε Δένδια, και την απόφαση του 2014.
Με όλον τον σεβασµό. Δεν αναφέροµαι σε εσάς, κύριε Δένδια.
Ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο αναφέροµαι. Θα καταθέσω,
λοιπόν, την απόφαση. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολι-
τικής κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής καταθέτει για τα Πρακτικά
την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Τι έκαναν οι «κακοί» συριζαίοι Υπουργοί που τους εγκαλείτε;
Το χονδρεµπορικό κέρδος των πολυεθνικών όταν πουλούσαν

απευθείας στα φαρµακεία, που είναι έτσι έως 10 εκατοµµύρια
κάθε χρόνο, το παρακρατούσαν επί είκοσι χρόνια. Και επειδή εγώ
είµαι παλικάρι και τίµιος άνθρωπος, θα πω ότι ο κ. Γεωργιάδης
το 2013 πήγε να το αλλάξει, αλλά η επόµενη ηγεσία το επανέ-
φερε σε καθεστώς. Τι γινόταν; Το παρακρατούσαν οι πολυεθνι-
κές. Τι έκαναν οι συριζαίοι; Αυτή τη στιγµή τι γίνεται από τότε;
Είναι πόρος του ΕΟΠΥΥ. 

Κύριε Πρόεδρε, προχωρήσαµε και αλλάξαµε το θεσµικό πλαί-
σιο, διότι επί τρία χρόνια εκκρεµούσε και δεν λειτουργούσε η επι-
τροπή διαπραγµάτευσης. Τι σηµαίνει επιτροπή διαπραγµάτευ-
σης; Αυτό που δεν κάνατε εσείς, που βάζατε καινούργια φάρ-
µακα στη λίστα, επιβαρύνατε τον προϋπολογισµό µε 280 εκατοµ-
µύρια, χωρίς να αξιολογείται η επίδρασή τους στον ασθενή.
Εµείς, λοιπόν, συγκροτήσαµε µια επιτροπή διαπραγµάτευσης µε
τέσσερις υποεπιτροπές, για να µπορεί να ελέγχεται το κάθε φάρ-
µακο και να υπάρχει διαπραγµάτευση, όπως κάναµε µε φάρµακο
που το κρατούσατε σε αναµονή, για να ευνοήσετε πολυεθνική
εταιρεία µε 1900 ευρώ το φάρµακο της πολυεθνικής δεύτερης
και τρίτης γραµµής.  Ήταν πρώτης γραµµής αυτό που είχε η ελ-
ληνική εταιρεία, που το κρατούσατε σε αναµονή και είχε 900
ευρώ το φάρµακο της ελληνικής βιοµηχανίας. Και τι κάναµε
πρώτη φορά; Το στείλαµε στη διαπραγµάτευση. Όπως και τη
λίστα των νέων φαρµάκων  που παραλάβαµε, τη βάλαµε στη δη-
µόσια διαβούλευση. Ήταν η πρώτη φορά που έγινε κάτι τέτοιο. 

Η τρόικα, λοιπόν, µε την οποία ήµασταν σε κόντρα σφοδρό-
τατη, ζητούσε να αλλάξει ο νόµος, γιατί θεωρούσε ότι είχε προ-
στατευτικές διατάξεις. Και ψηφίστηκε στο µνηµόνιο το άρθρο 2,
παράγραφος 6, και σε δέκα ηµέρες στείλαµε στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως µε ΚΑΔ 7890, στις 27 Αυγούστου –αυτά είναι
όλα στοιχεία που µπορείτε να πάτε στο τυπογραφείο να τα
βρείτε- την απόφαση τιµολόγησης. Ποια καθυστέρηση υπήρξε;
Ήταν είκοσι ηµέρες στην ουσία. Δείτε τι έγινε µε εσάς το 2014
και εγκαλείτε µετά τον επόµενο Υπουργό. Από τη µια µεριά λέτε
«δεν κάναµε», από την άλλη µεριά λέτε «κάναµε». Σύγχυση µε-
γάλη. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τον Οκτώβριο του 2016 εκ-
δώσατε την περίφηµη «µαύρη βίβλο». Δεν προλάβαµε να
κυβερνήσουµε ενάµιση χρόνο κάτω από αυτές τις συνθήκες και
εκδώσατε την περίφηµη «µαύρη βίβλο». Ξέρετε τι λέτε εκεί; Λέτε,
λοιπόν, ότι καταστρέψαµε την ελληνική φαρµακοβιοµηχανία. Έρ-
χεστε τώρα και υιοθετείτε την ανώνυµη καταγγελία και λέτε ότι
την ευνοήσαµε, την ίδια περίοδο για την οποία δηµοσιεύτηκε η
περίφηµη «µαύρη βίβλος». Τι κάναµε από τα δυο πράγµατα; Δεν
µπορεί να κάναµε και τα δυο. Ή το ένα κάναµε ή το άλλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε πολλή προσοχή και
µε θλίψη, να γίνεται αναφορά στο όνοµά µου από τον κ. Βενιζέλο.
«Θού, Κύριε, φυλακή τω στόµατί µου». Κάποια στιγµή θα µιλήσω,
όχι τώρα. Όταν θα έρθει η ώρα, για να µάθουν κάποιοι ότι δεν

τους φοβόµαστε ούτε έχουµε κανένα λόγο να φοβόµαστε τίποτα.
Γιατί εµείς οι τρεις που µας εγκαλείτε, δεν θα µας βρείτε σε καµ-
µία λίστα, ούτε της «SIEMENS», που είχατε καταντήσει να παίρ-
νετε βραστήρες για αυγά ορισµένοι. Αυτό ήταν το κατάντηµά
σας. 

Κύριε Μητσοτάκη, εγώ δεν είµαι γιος Πρωθυπουργού ούτε
υπήρξα υιοθετηµένος κανενός οικονοµικού κύκλου. Στα Γλυκά
Νερά έµενα, στα Γλυκά Νερά µένω. Την ίδια ζωή έκανα, την ίδια
ζωή κάνω. Σας είπα, όµως, ότι κατάγοµαι από ένα περίεργο κρά-
µα Ποντίων και Ακαρνάνων, Βαλτινών και Ξηροµεριτών. Εάν θέ-
λετε να κάνουµε αντάρτικο, θα το κάνουµε. Θα προσέχετε, όµως,
πώς χρησιµοποιείτε το όνοµά µου. Γιατί το πρόσωπο το δικό µου
είναι κρυστάλλινο. Όταν λέω κρυστάλλινο, εννοώ κρυστάλλινο.
Σας προκαλώ για οτιδήποτε. 

Σέβοµαι, λοιπόν, τον καθένα, σέβοµαι κάθε συνάδελφο, αλλά
µέχρι ενός σηµείου οι καταγγελίες και ο τρόπος αυτός µε τον
οποίο επιχειρείτε να σπιλώσετε ανθρώπους, µε µία ανυπόστατη
καταγγελία, ανώνυµη, που έλεγε ότι ήµουν Υπουργός το 2016, -
τόσο σοβαρή καταγγελία υιοθετήσατε- που έλεγε ότι εξέδωσα
υπουργικές αποφάσεις, που παραβίασα τον νόµο. Και µέχρι
τώρα δεν έχετε το κουράγιο να πείτε συγγνώµη. Αν δεν πείτε
συγγνώµη, δυστυχώς, είστε συκοφάντες. Αυτή είναι η αλήθεια. 

Και ξέρετε πολύ καλά που απευθύνεστε. Ξέρουν και στην Ευ-
ρώπη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Γιατί πήγα ως Υπουργός
στο άτυπο Συµβούλιο Υπουργών Υγείας στη Λετονία και ετόλ-
µησα –και ήταν η πρώτη φορά στην Ευρώπη, σε διυπουργική,
που υπήρξε Υπουργός που το έκανε- και είπα στους Ευρωπαί-
ους: «Κύριοι, πρέπει να διαπραγµατευτούµε από κοινού την τιµή
των καινοτόµων φαρµάκων, για να είναι προσβάσιµα από όλους
τους πολίτες». 

Το ίδιο έκανα και στη συνέλευση του Παγκόσµιου Οργανισµού
Υγείας. Ξέρετε τι είπε ο τότε εκπρόσωπος των Ηνωµένων Εθνών
στον πρέσβη µας τον κ. Αλεξανδρίδη; Είπε: «Δεν άκουσα ποτέ
Υπουργό, να έχει τέτοιο κουράγιο, να λέει τέτοια πράγµατα».
Αυτά τους είπα κι εκεί. Γιατί είχα µια συνεχή συνεργασία και µε
τους ακτιβιστές των Βρυξελλών κατά των πολυεθνικών και της
αρπαγής που έκαναν.

Είναι ευκαιρία τώρα που ξεσπάει αυτό το σκάνδαλο, όχι µόνο
να υπάρξει ένα µεγάλο πρόστιµο σε όλους αυτούς τους κυρίους,
αλλά να προχωρήσουµε, επιτέλους, στηρίζοντας την παραγωγή
φαρµάκου στην Ελλάδα. Η Ελλάδα έχει όλες τις προϋποθέσεις,
να γίνει η Ελβετία του Νότου στο γενόσηµο, στο αξιόπιστο γενό-
σηµο φάρµακο. Πρέπει, όµως, παράλληλα να καταλάβουν ότι µε
τις ενδοοµιλικές συναλλαγές, δεν µπορούν να αρπάζουν το δη-
µόσιο χρήµα. 

Άκουσα και κάτι ακόµα, κύριε Πρόεδρε. Άκουσα µε έκπληξη
τον κ. Σαµαρά, να απευθύνεται στον κ. Τσίπρα λέγοντάς του:
«Κύριε Τσίπρα, στη δική µας περίοδο δεν υπήρξαν κέρδη των πο-
λυεθνικών. Στη δική σας υπήρξαν». Αυτό τι είναι; Εγκάλεσε τον
κ. Τσίπρα γιατί; Κάτω από την πίεση τη δική µας αναγκάστηκαν
για πρώτη φορά να παρουσιάσουν κέρδη και να υπάρξει φορο-
λόγηση από το ελληνικό κράτος οι εταιρείες που είχαν 400 εκα-
τοµµύρια τζίρο τον χρόνο. Τις είχατε αγγίξει; Τις είχατε πειράξει;
Αυτή είναι η αλήθεια. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ, µε
συγχωρείτε που σας διακόπτω. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
δώστε µου µισό λεπτό να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.
Περιµένει ένα σχολείο. Έχει πάνω από είκοσι λεπτά.

Σας ενηµερώνω κι εσάς ότι από το εικοσάλεπτο που είχατε στη
διάθεσή σας, ήδη φτάσατε τα εικοσιπέντε λεπτά. Απλώς προς
ενηµέρωσή σας να επισπεύδετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής των Ελλήνων, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί, από το Γυµνασίο Μελίκης Ηµαθίας
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(δεύτερο τµήµα). 
Η Βουλή τούς καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Συνεχίστε, κύριε Κουρουµπλή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω ψηλά
στη συνείδησή µου το αίσθηµα του τεκµηρίου αθωότητος, για
κάθε άνθρωπο που µπορεί να εγκαλείται. Γι’ αυτό και δεν βιάζο-
µαι να µιλώ. 

Εύχοµαι -και το εννοώ- αυτά να διερευνηθούν. Αλλά όχι ότι δεν
υπάρχει σκάνδαλο, όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι δεν ξέ-
ρουµε πώς λειτούργησε η ελίτ του ιατρικού κόσµου µε την πα-
θητική δωροδοκία και δεν µιλάει κανείς, όχι γιατί η Ελλάδα, κύριε
Πρόεδρε, δεν ήταν η χώρα που έκανε τα περισσότερα συνέδρια
από όλη την Ευρώπη και όλοι ξέρουµε, κύριε Πρόεδρε, και πώς
γινόντουσαν οι αδειοδοτήσεις των φαρµάκων, διότι εκεί γινόταν
το παιχνίδι το µεγάλο. Δεν έχουµε κανέναν λόγο να µη διερευ-
νηθούν. Να διερευνηθούν προς κάθε κατεύθυνση και τότε ο κα-
θένας θα αναλάβει τις δικές του ευθύνες. Πιστεύω, πολιτικές.
Μέχρι τότε δεν µπορεί κανείς να πει για κανέναν τίποτα. Αφού
γίνει η έρευνα, τότε και πάλι λέω ότι ο καθένας θα αναλάβει τις
ευθύνες του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ένωσης Κεντρώων, κ. Σαρίδης,
και θα ακολουθήσει ο Υπουργός Υγείας, ο κ. Ξανθός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, οι διαδικασίες κρίνονται

από την αποτελεσµατικότητά τους. Σήµερα επιλέγουµε να χρη-
σιµοποιήσουµε τη διαδικασία για ουσιαστικό λόγο; Σήµερα επι-
λέγουµε να χρησιµοποιήσουµε τις διαδικασίες για το δηµόσιο
συµφέρον; Σήµερα επιλέγουµε να χρησιµοποιήσουµε τις διαδι-
κασίες για κάποιο εθνικό θέµα; Όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι. Σήµερα µε ευθύνη των τριών κοµµάτων εξουσίας συντηρεί-
ται ένα κλίµα διχασµού, ένα κλίµα αποπροσανατολισµού, ένα
κλίµα πολιτικού ευτελισµού. Σήµερα συντηρούµε την οπισθοδρό-
µηση, θάβουµε την ελπίδα και κλείνουµε µία από τις λιγοστές χα-
ραµάδες, που έχουν µείνει ανοικτές για την αναγέννηση της
χώρας µας. Εγκλωβισµένοι στους εγωισµούς µας συντηρούµε
το µίσος µέσα σε αυτή την Αίθουσα. Την απαξίωση. Στερούµε τη
χώρα και τους πολίτες από το δικαίωµα να αισθάνονται υπερή-
φανοι και να έχουν αξιοπρέπεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το βράδυ της 28ης Φεβρουαρίου
διάβαζα στις αναφορές των συνεργατών µου για τα ζητήµατα
που στο πλαίσιο των κοινοβουλευτικών µου υποχρεώσεων, στο
πλαίσιο των ευθυνών µου, προσπαθώ να παρακολουθώ επιµε-
λώς, από πάρα πολύ κοντά θα έλεγα. Ανάµεσα, λοιπόν, στις σε-
λίδες αυτές υπήρχε µια χειρόγραφη σηµείωση κόκκινου χρώµα-
τος ενός συνεργάτη. Δίπλα από το κείµενο που εξέταζε τις πιθα-
νές αρνητικές επιπτώσεις, που µπορεί να είχε η αποχώρηση του
κ. Βίτσα από τη θέση του Αναπληρωτή Υπουργού Εθνικής Άµυ-
νας για το πολύ σηµαντικό έργο το οποίο είχε ξεκινήσει επί θη-
τείας του. Το έργο αυτό ήταν και συνεχίζει να είναι πολύ ση-
µαντικό, καθώς αυτό στηρίζεται σε δύσκολες συνεργασίες, σε
συναινέσεις και σε ευρύτερες διακοµµατικές συναινέσεις στο
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας και ως εκ τούτου ελπίζαµε βάσιµα,
πως θα οδηγούσε κάποια στιγµή στην επίλυση πολύ σηµαντικών
προβληµάτων των στελεχών µας.

Η σηµείωση, λοιπόν, αυτή έγραφε -ενός συνεργάτη µου ση-
µείωση-ότι αναµένεται αυξηµένη τουρκική δραστηριότητα µε
αφορµή την ορκωµοσία Κουβέλη και µε σκοπό να σταλεί ένα
τουρκικό µήνυµα «καλωσορίσµατος» στη νέα ηγεσία του Υπουρ-
γείου. Την εποµένη το βράδυ της 1ης Μαρτίου θυµάµαι να διαπι-
στώνω, πως ήταν θετικό σηµάδι το ότι τελικά οι γείτονες δεν
επέλεξαν να τηρήσουν την καλή τους παράδοση, να προχωρούν,
δηλαδή, σε προκλητικές παραβιάσεις, την ώρα που στην Αθήνα
λαµβάνουν χώρα επίσηµες, θεσµικού περιεχοµένου, τελετές. Δυ-
στυχώς, όµως, οι Τούρκοι όχι απλά τήρησαν την παράδοση, προ-
χώρησαν και ένα βήµα πιο πέρα.

Όταν διάβασα, αγαπητοί συνάδελφοι, την ανακοίνωση του Γε-

νικού Επιτελείου πάγωσα. Πάγωσε ο χρόνος. Όσες ώρες είναι
Υπουργός ο κ. Κουβέλης, τόσες ώρες βρίσκονται στη φυλακή οι
δύο Έλληνες στρατιωτικοί. Δεν µιλάµε για παιδιά. Μιλάµε για δύο
Έλληνες στρατιωτικούς που φοράνε την ελληνική στολή! Γι’ αυ-
τούς µιλάµε.

Σας ρωτώ, λοιπόν. Βρίσκονται εκεί επειδή ήταν δηµοσιογράφοι
και ενοχλούσαν µε τα λεγόµενά τους, όπως ο Γερµανός; Βρί-
σκονται εκεί, επειδή ήταν πάστορες και το κήρυγµά τους ενο-
χλούσε το καθεστώς, όπως ο Αµερικάνος; Βρίσκονται στη φυλα-
κή, επειδή είναι δήθεν οπαδοί του Γκιουλέν, όπως χιλιάδες άλλοι
δάσκαλοι, δηµοσιογράφοι και δικαστές; Μήπως βρίσκονται στις
φυλακές υψίστης ασφαλείας της Αδριανούπολης, επειδή ήταν
Κούρδοι, επειδή ήταν τροµοκράτες; Μήπως βρίσκονται εκεί,
επειδή έχασαν τον δρόµο ή επειδή δεν είχαν επαρκή εκπαίδευση; 

Όχι, αγαπητοί συνάδελφοι. Ο µόνος λόγος που βρίσκονται στη
φυλακή, είναι γιατί αποφάσισαν οι Τούρκοι, να µας στείλουν ένα
σαφές µήνυµα. Πράγµατι η απειλή τους είναι ξεκάθαρη. Ή υπο-
κύπτουµε και αναγνωρίζουµε τα δικαιώµατα της Τουρκίας στη
συνδιαχείριση στο Αιγαίο ή κάποια στιγµή µοιραία θα οδηγη-
θούµε σε ρήξη, σε πόλεµο. 

Όποιος φέρει θέση ευθύνης και συνεχίζει να αναρωτιέται
δήθεν για το τι επιδιώκει η Τουρκία, είναι επικίνδυνος. Η απάντη-
ση για το πού µπορεί να φτάσει η Τουρκία, για το πού είναι απο-
φασισµένη να φτάσει, βρίσκεται εκεί στις φυλακές της Αδριανού-
πολης.

Πλέον τίθεται ένα και µοναδικό ερώτηµα, που θα έπρεπε να
µας απασχολεί σήµερα εδώ, σε αυτή εδώ την Αίθουσα. Αν ένα
από αυτά τα παιδιά, αγαπητοί συνάδελφοι, ήταν δικό σας παιδί,
τι θα λέγατε σήµερα από αυτό το Βήµα; Τι θα φωνάζατε µε όλη
σας τη δύναµη; Τι θα µας έλεγαν οι πατεράδες των δυο αυτών
στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων, αν ερχόντουσαν εδώ; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Έχει µιλήσει ήδη ο πατέρας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μη διακόπτετε, πα-

ρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Μίλησε για σύνεση και υποµονή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Οι πατεράδες, αγαπητέ συνάδελφε, µί-

λησαν µε υπερηφάνεια για το χρέος των παιδιών τους. Εµείς για
ποιο χρέος είµαστε υπερήφανοι µέσα σε αυτή την Αίθουσα; Γι’
αυτό µιλήσαν οι πατεράδες!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί δυόµισι χρόνια τρέχω σε
γραφεία, στέκοµαι σε ουρές, περιµένω σε διαδρόµους, διαβάζω
όσα δεν διάβασα ποτέ στη ζωή µου. Το κάνω, ειλικρινά, για το
καλό των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων, ως Τοµεάρχης Εθνι-
κής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων. 

Πώς θα πάω αύριο, να πείσω τον κ. Πετρόπουλο για τις παρά-
νοµες παρακρατήσεις των εθελοντών µακράς θητείας; Πώς θα
πάω να πιάσω τον κ. Τσακαλώτο, να του ζητήσω να στηρίξει την
προσπάθεια του Υπουργού Εθνικής Άµυνας για την εξαγορά των
δανείων των στρατιωτικών; Με τι ψυχή θα ζητήσω συνάντηση
από τον κ. Κουβέλη, για να µάθω αν θα στηρίξει την προσπάθεια
για την καθιέρωση του αµετάθετου στα τριάντα χρόνια ή για τη
βελτίωση του νόµου περί συνδικαλισµού; 

Δεν νιώθω πια ότι έχω το δικαίωµα να µιλάω εξ ονόµατος των
στελεχών µας για την οποιαδήποτε διεκδίκησή τους, διότι αυτή
τη στιγµή τα στελέχη µας µετράνε ώρες µαζί µε τους δύο στρα-
τιωτικούς. Ο χρόνος να ξέρετε -εάν δεν το ξέρετε- έχει παγώσει
µέσα τους. Η Τουρκία επιτίθεται και το πρώτο θύµα -το πρώτο
θύµα!- που επιδιώκει, είναι το ηθικό των Ενόπλων Δυνάµεών µας.
Και εµείς εδώ µέσα µε τι ασχολούµαστε τόσο καιρό; 

Δεν χρειάζοµαι περισσότερο χρόνο, για να σας δείξω πώς αι-
σθάνεται το σύνολο του ελληνικού λαού. Δεν χρειάζοµαι, ειλι-
κρινά, περισσότερο χρόνο, για να σας δείξω πόσο λυπάµαι και
πόσο θυµώνω για όσα συµβαίνουν. 

Η Ένωση Κεντρώων δίνει -και θα συνεχίσει να δίνει- έναν µε-
γάλο αγώνα, έναν δύσκολο και έντιµο αγώνα όχι για τις καρέ-
κλες, όχι για την εξουσία, αλλά γι’ αυτόν εδώ τον τόπο, γι’ αυτή
εδώ τη χώρα, γι’ αυτή εδώ την πατρίδα, γι’ αυτόν εδώ τον λαό!

Όσον αφορά, λοιπόν, στην ηµερήσια διάταξη, ένα µόνο σχόλιο
έχω να κάνω ως ένδειξη διαµαρτυρίας για την έλλειψη σοβαρό-
τητας σε αυτή την Αίθουσα. Ως ελεύθερος πολίτης, ως ελεύθε-
ρος άνθρωπος εγώ, προσωπικά, θα αποχωρήσω και ως Κοινο-
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βουλευτικός Εκπρόσωπος θα πάω να βρω τον Πρόεδρό µου, τον
Βασίλη τον Λεβέντη, και θα ζητήσω να αποχωρήσει από την ψη-
φοφορία όλη η Ένωση Κεντρώων. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο Υ-

πουργός Υγείας, ο κ. Ξανθός. Θα ακολουθήσει ο Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, ο κ. Παπαχριστό-
πουλος. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητοί συνάδελ-

φοι, νοµίζω ότι από την εξέλιξη της συζήτησης σήµερα, ήδη έχει
καταρρεύσει αυτός ο ατεκµηρίωτος, άγαρµπος και αδέξιος πο-
λιτικός αντιπερισπασµός που επιχείρησε η Νέα Δηµοκρατία, προ-
σπαθώντας, ακριβώς, να αντιστρέψει το σε βάρος της αρνητικό
κλίµα από όλη τη συζήτηση της προηγούµενης περιόδου για τα
σκάνδαλα στον χώρο της υγείας, για το σκάνδαλο «NOVARTIS»
και τις παρεπόµενες εµπλοκές στελεχών, πολιτικών προσώπων,
που τώρα πλέον επίσηµα, µε θεσµικό τρόπο έχει ανοίξει η διε-
ρεύνησή τους. 

Κατέρρευσε, λοιπόν, αυτός ο αντιπερισπασµός, επειδή έχουν
καταρρεύσει όλες οι γραµµές άµυνας, που χρησιµοποίησε µέχρι
τώρα η Νέα Δηµοκρατία. 

Η πρώτη γραµµή άµυνας, ήταν ότι δεν υπάρχει σκάνδαλο, ότι
είναι σκευωρία. Από την προηγούµενη συζήτηση αυτή η υπόθεση
αποδείχθηκε πόσο γελοία και αστήρικτη ήταν. 

Η δεύτερη γραµµή άµυνας, ήταν ότι υπάρχει σκάνδαλο αλλά
αυτό δεν αφορά πολιτικά πρόσωπα. Είναι µία ιστορία συναλλα-
γής φαρµακευτικών εταιρειών µε γιατρούς. Και αυτό, επίσης,
αποδείχθηκε εντελώς αδύναµο και αβάσιµο, να το υπερασπιστεί
οποιοσδήποτε. Διότι καταλαβαίνουν όλοι ότι οι φαρµακευτικές
εταιρείες, που έχουν επενδύσει εκατοµµύρια ευρώ, επενδύουν
κάθε χρόνο στη διαµεσολάβηση και στην προώθηση των προϊόν-
των τους, είναι σαφές ότι έχουν προνοήσει να υπάρχει πολιτικό
χρήµα, το οποίο κατευθύνεται σε αυτούς που διαµορφώνουν το
παιχνίδι και βάζουν τους κανόνες. 

Η τρίτη γραµµή άµυνας, ήταν αυτή που επιχείρησε αυτές τις
ηµέρες ότι υπάρχει σκάνδαλο, υπάρχουν προφανώς και εµπλο-
κές πολιτικών που πρέπει να διερευνηθούν αλλά και εσείς τα ίδια
κάνετε. Αυτό µας είπε χοντρικά µε την πρότασή της. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτή η επιχειρηµατολογία καταρρέει,
επειδή ακριβώς προσβάλλει τον κοινό νου. Και τι λέει ο κοινός
νους; Εδώ είχαµε για χρόνια µία εστία ανοµίας στο δηµόσιο βίο,
είχαµε καταγεγραµµένες άνοµες συµπεριφορές, υπήρχε πάρτι
στον χώρο της υγείας και του φαρµάκου και αυτή η Κυβέρνηση,
για πρώτη φορά, άνοιξε µέτωπο µε τη διαφθορά, µε τις παθογέ-
νειες, µε τις στρεβλώσεις, µε την προκλητή ζήτηση, µε τη σπα-
τάλη στον τοµέα της υγείας. 

Είναι, λοιπόν, καταφανώς ανυπόστατη η προσπάθεια, να εγ-
καλεστούν αυτοί οι οποίοι έβαλαν την ατζέντα της ηθικοποίησης
στο σύστηµα υγείας, ότι και αυτοί είναι µέρος του πάρτι και µέ-
ρος αυτής της φαυλότητας. 

Γι’ αυτό κατέρρευσε, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµο-
κρατίας, µε ηχηρό και παταγώδη τρόπο αυτή η προσπάθειά σας. 

Στις δύο υποτιθέµενες βασικές κατηγορίες ήδη έχει απαντήσει
ο Παναγιώτης Κουρουµπλής και νοµίζω εξαιρετικά. 

Ήταν προφανώς αδύνατο, ήταν αντικειµενικά αδύνατο µέσα
στο πρώτο εξάµηνο του 2015, σε συνθήκες γενικευµένης αστά-
θειας, όταν η τιµολόγηση και η αρχιτεκτονική της αποτελούσε
αντικείµενο διαπραγµάτευσης µε τους θεσµούς, να υπάρξει έκ-
δοση δελτίου τιµών. Μόλις ολοκληρώθηκε η συµφωνία, µόλις ψη-
φίστηκε ο ν.4336 τον Αύγουστο, δροµολογήθηκε η διαδικασία.
Και, φυσικά, βγήκε το δελτίο τιµών µετά από µία διαδικασία τε-
χνικής προετοιµασίας και διαβούλευσης, που κρατάει δύο µε
τρεις µήνες. Αυτό γίνεται πάντα. 

Απορώ που ρώτησαν οι συνάδελφοι από το Ποτάµι, γιατί κα-
θυστέρησε και ο Ξανθός να βγάλει το δελτίο τιµών. Η απάντηση
είναι, γιατί τόσο χρειάζεται και γιατί ειδικά σε αυτό το δελτίο
τιµών υπήρχαν επιπλέον τεχνικές δυσκολίες. Διότι για πρώτη φο-
ρά, αγαπητοί συνάδελφοι, είχε ψηφιστεί η ρύθµιση που έπρεπε
ο ΕΟΦ να πάρει όχι µόνο τις τρεις χαµηλότερες τιµές των on
patent φαρµάκων από την Ευρώπη, αλλά έπρεπε να πάρει και τις

τρεις χαµηλότερες στα off patent και έπρεπε να διασταυρώσει
σε πόσα από αυτά υπήρχαν γενόσηµα, για να βάλει το 50%, το
οποίο εφαρµόστηκε για πρώτη φορά η µείωση δηλαδή του 50%
σε σχέση µε την τιµή του πρωτότυπου φαρµάκου. 

Υπήρχαν, λοιπόν, ιδιαιτερότητες και έγινε µια τεράστια προ-
σπάθεια από τον υπηρεσιακό µηχανισµό του ΕΟΦ και µπορέ-
σαµε, πραγµατικά, µέσα στον Δεκέµβριο να βγάλουµε το δελτίο
τιµών, όπως βγαίνουν όλα τα δελτία τιµών του δεύτερου εξαµή-
νου όλες τις χρονιές. Παραµονές Χριστουγέννων βγαίνουν τα
δελτία τιµών. 

Εξηγήθηκε ότι δεν υπάρχει, ότι δεν µπορεί να τεκµηριωθεί, ότι
είναι αστήρικτη, είναι ασύντακτη αυτή η αναφορά στην πρόταση
της Νέας Δηµοκρατίας, ότι δηλαδή δεν µειώθηκε η φαρµακευ-
τική δαπάνη από τη µη έκδοση τιµών. Έχει εξηγηθεί ότι από τα
πρώτα µνηµονιακά χρόνια -και ειδικά από το 2015 και µετά-
έχουµε σταθερή, κλειστή δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη εξωνο-
σοκοµειακή της τάξης των 1,945 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 

Δεν υπάρχει, λοιπόν, ζηµία. Τα ίδια λεφτά πληρώνει κάθε χρό-
νο το κράτος διά των νοσοκοµείων και του ΕΟΠΥΥ. 

Βεβαίως δεν µπορεί να προκύψει ελάττωση εσόδων του δηµο-
σίου, όπως αναφέρεται τελείως ασύντακτα και παραπειστικά.
Στοιχειωδώς οι συντάκτες του κειµένου δεν έχουν επίγνωση του
τι λένε, λες και έχει έσοδα το δηµόσιο από την αγορά φαρµάκων. 

Νοµίζω ότι ήταν και αυτό αποτέλεσµα µιας πρόχειρης και προ-
σανατολισµένης σε µια επικοινωνιακή προσπάθεια να «πετά-
ξουµε λίγο λάσπη», «να θολώσουµε τα νερά», «να µειωθεί το
πολιτικό κόστος το οποίο έχουµε υποστεί την προηγούµενη πε-
ρίοδο».  

Το δεύτερο σηµείο για το οποίο µας εγκαλούν, είναι γιατί -προ-
σέξτε!- στο δελτίο τιµών του 2016 δεν υπήρξε η ενδεδειγµένη
µείωση. Υπήρξε µείωση, αλλά δεν ήταν η ενδεδειγµένη. Να το
πούµε, λοιπόν, για να το καταλάβει όλος ο κόσµος: Τον Αύγου-
στο του 2015, στο πλαίσιο της οδυνηρής συµφωνίας, για πρώτη
φορά αυτή η Κυβέρνηση έβγαλε από τη µέση τον ακρογωνιαίο
λίθο των στρεβλώσεων στην τιµολόγηση και στην αποζηµίωση
των φαρµάκων, που ήταν η προστασία των off patent και των γε-
νοσήµων φαρµάκων, που είχαν εγκριθεί για κυκλοφορία πριν το
2012. 

Αυτή ήταν µία διάταξη που είχαν βάλει οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις και προστάτευε από τις συνεχείς ανατιµολογήσεις την
πλειονότητα των κυκλοφορούντων φαρµάκων. 

Η τρόικα απαίτησε αυτή η στρέβλωση να µην υπάρχει. Και
τότε, βεβαίως, συµφωνήσαµε, επειδή ακριβώς θέλαµε να απο-
φύγουµε ένα ραγδαίο και ανεξέλεγκτο ντάµπινγκ τιµών, το οποίο
θα έβγαζε φθηνά και αποτελεσµατικά φάρµακα από την κυκλο-
φορία, θα τα υποκαθιστούσε µε ακριβότερα πρωτότυπα και άρα
θα επιβάρυνε και τη συνολική δαπάνη και την τσέπη των ασφα-
λισµένων, ότι αυτή η σταδιακή αποµείωση των τιµών θα γίνει σε
βάθος διετίας, τριετίας, βάζοντας φίλτρα που δεν θα επιτρέπουν
την απότοµη πτώση των τιµών, για να παραµείνουν στην αγορά
τα αξιόπιστα και ποιοτικά φάρµακα, τα οποία κάλυπταν ένα πολύ
µεγάλο κοµµάτι ιδιαίτερα των χρονίως πασχόντων. 

Ορίσαµε, λοιπόν, ότι σε κάθε ανατιµολόγηση η µέγιστη µείωση
θα είναι 10%. 

Στο συγκεκριµένο δελτίο τιµών λόγω στρεβλώσεων που είναι
τώρα δύσκολο να εξηγήσει κανένας, δόθηκε η δυνατότητα -κάτι
το οποίο προέβλεπε απολύτως, ρητά ο νόµος και ήταν και υπο-
χρεωτικό για τον Υπουργό Υγείας να το αποδεχθεί- σε φαρµα-
κευτικές εταιρείες, να κάνουν µεγαλύτερη µείωση από την τιµή
που τους έβγαλε αρχικά ο ΕΟΦ. 

Αυτό οδήγησε για αυτά τα υποτιθέµενα διακόσια φάρµακα,
στα οποία αναφέρεται το κατηγορητήριο, σε µία µείωση γύρω
στο 25% µε 30%, όταν ο µέσος όρος της µείωσης των γενόση-
µων στο ίδιο δελτίο τιµών ήταν 7,15%. Τα συγκεκριµένα φάρ-
µακα, δηλαδή, µειώθηκαν τέσσερις φορές παραπάνω σε σχέση
µε τα υπόλοιπα γενόσηµα. 

Πολύ σωστά επισήµανε ο κ. Κουρουµπλής ότι στη «µαύρη
βίβλο», που έβγαλε τον Φλεβάρη του 2016 η Νέα Δηµοκρατία,
έλεγε ρητά ότι προβλέπεται στο επόµενο δελτίο τιµών δραµατική
οριζόντια µείωση στις τιµές των γενοσήµων, µε αποτέλεσµα τη
συρρίκνωση της ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας και την απώλεια
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χιλιάδων θέσεων εργασίας. Αυτή η «δραµατική µείωση» στο κα-
τηγορητήριό σας γίνεται «µη ενδεδειγµένη µείωση». 

Σοβαρευτείτε, αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί σας παρακολουθεί
ο κόσµος και εκτίθεστε!

Και ξέρετε ποιο είναι το πολιτικό συµπέρασµα που βγάζω εγώ
από αυτή την ιστορία; Είναι πως όταν ζοριστεί η Νέα Δηµοκρα-
τία, όταν αρχίσει ο έλεγχος της δικαιοσύνης και της Βουλής να
πλησιάζει, τότε πουλάει παραδοσιακά κοινωνικά της στηρίγµατα,
παραδοσιακές κοινωνικές συµµαχίες της, ενοχοποιεί συλλήβδην
την εγχώρια φαρµακοβιοµηχανία, ενοχοποιεί τους γιατρούς,
προκειµένου να σώσει το πολιτικό της σαρκίο. 

Αυτή είναι η ουσία, αγαπητοί συνάδελφοι. Και είναι, πραγµα-
τικά, ένα τεράστιο ζήτηµα αξιοπιστίας γι’ αυτή την παράταξη,
που θέλει µε αυτούς τους όρους να κυβερνήσει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Γελάει ο κόσµος, όταν ακούει το επιχείρηµα ότι εσείς είστε

απηνείς διώκτες της φαρµακοβιοµηχανίας και ότι ο ΣΥΡΙΖΑ τα
έχει βρει µαζί τους, τα έχει βρει µε το κεφάλαιο και τους κάνει
τα χατίρια. Ποιον σοβαρό πολίτη, ποιον σοβαρό επιχειρηµατία,
εσείς που µιλάτε για επενδύσεις, για επιχειρηµατικότητα, για
ιδιωτική οικονοµία της αγοράς, για απασχόληση πείθετε; Κοροϊ-
δεύετε τον κόσµο, επειδή ακριβώς έχετε βρεθεί σε δύσκολη
θέση. Αυτή είναι η ουσία του θέµατος.

Το µεγάλο ερώτηµα, βεβαίως, το οποίο απασχολεί τον κόσµο,
είναι ότι σε αυτή τη συζήτηση περί διαφθοράς, περί πάρτι στον
χώρο της υγείας, περί συναλλαγών, δεν µπαίνει ως πολύ κρίσιµη
παράµετρος η όντως πολύ σηµαντική οικονοµική επιβάρυνση
που έχουν δεχθεί οι πολίτες αυτά τα χρόνια. 

Εµείς, λοιπόν, αναγνωρίζουµε ότι υπάρχει πολύ σηµαντική οι-
κονοµική επιβάρυνση. Μεσοσταθµικά είναι στο 25%. Ήταν γύρω
στο 10%-12% στην αρχή της κρίσης, µε δικά σας µέτρα πολιτι-
κής. Ένα ευρώ ανά συνταγή, διαφορά λιανικής ασφαλιστικής
τιµής, ένταξη στην αρνητική λίστα πολλών κατηγοριών φαρµά-
κων, στρεβλώσεις στον αποζηµιωτικό µηχανισµό κ.λπ.. Ο κόσµος
επιβαρύνθηκε. Το 2015, ήταν περίπου 25%-26% και σε αυτά τα
επίπεδα έχει παραµείνει µεσοσταθµικά η συµµετοχή των πολιτών
στο κόστος της αγοράς φαρµάκων. 

Εµείς αναγνωρίζουµε ότι δεν µπορέσαµε αυτή την περίοδο να
υπάρξει µία σοβαρή ανακούφιση. Και αυτό γιατί ήταν σκληρό το
πλαίσιο, υπήρχαν στρεβλώσεις, υπήρχαν δηµοσιονοµικοί περιο-
ρισµοί και απαιτούνταν ισοδύναµα για κάθε ελάφρυνση.

Είµαστε όµως περήφανοι, γιατί σε αυτή τη δύσκολη περίοδο
κάναµε µία παρέµβαση - τοµή. Διασφαλίσαµε την καθολική πρό-
σβαση των ανασφάλιστων πολιτών στη συνταγογράφηση φαρ-
µάκων όσο ακριβά κι αν είναι. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Αυτό, βεβαίως, οδήγησε σε µία συνολική αύξηση της δαπάνης,

για την οποία παραπειστικά µάς κατηγορείτε, όταν ξέρετε πολύ
καλά ότι τα λεφτά που πλήρωσε το κράτος ως δηµόσιο και ως
ΕΟΠΠΥ, ήταν ακριβώς τα ίδια, σταθεροποιηµένα στο 9,45%. Γι’
αυτό και κατά την άποψή µας το στοίχηµα της επόµενης περιό-
δου είναι, µε έναν συνδυασµό παρεµβάσεων, να πάµε σε µία στα-
διακή αποκλιµάκωση αυτής της επιβάρυνσης. 

Αυτό για το οποίο συνεννοούµαστε τώρα και µελετάµε σε συ-
νεννόηση και µε τη φαρµακοβιοµηχανία και µε τους θεσµούς,
είναι να πάµε σε µία προοπτική, όπου θα έχουµε ελαχιστοποι-
ηµένη ή και µηδενική συµµετοχή, όταν ο πολίτης επιλέγει γενό-
σηµα, διασφαλίζοντας µε αυτόν τον τρόπο και την αυξηµένη
διείσδυση ποιοτικών γενοσήµων στην ελληνική αγορά, άρα δια-
σφαλίζοντας και τη δηµόσια υγεία και τη βιωσιµότητα της εγχώ-
ριας βιοµηχανικής παραγωγής, που είναι όντως ένας τοµέας
προνοµιακός για την παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας, µε
υψηλή προστιθέµενη αξία, µε εξαγωγές, µε θέσεις εργασίας
κ.λπ..

Είχαµε πει από την αρχή ότι αυτή η συζήτηση για τα σκάνδαλα
για εµάς, δεν είναι ένα εργαλείο για να εγκαλέσουµε τους πολι-
τικούς µας αντιπάλους, να τους αποδώσουµε µοµφές και να τους
εκθέσουµε στην κοινωνία. Άλλωστε οι πολιτικές τους ευθύνες,
όπως είχαµε πει και τότε, είναι αυταπόδεικτες. 

Εµείς, κυρίως, κάναµε αυτή τη διερεύνηση και θα συνεχίσουµε
να την κάνουµε µέχρι το τέλος, πρώτον, για να µην υπάρξει η πα-

ραµικρή σκιά συγκάλυψης και οµερτά στο πολιτικό σύστηµα και
δεύτερον, για να εντοπίσουµε τα θεσµικά ελλείµµατα και να θω-
ρακίσουµε το σύστηµα.

Το είπα και την προηγούµενη φορά και ήταν εύστοχη η παρα-
τήρηση του κ. Μαυρωτά. Εµείς όντως έχουµε θεσµικό πλεονέ-
κτηµα στο πεδίο του φαρµάκου, διότι αυτά τα χρόνια παρά τις
δυσκολίες και τις αντιξοότητες καταφέραµε µε µία δέσµη παρεµ-
βάσεων για πρώτη φορά, να µπουν ασφαλιστικές δικλίδες και κα-
νόνες.

Έχουµε µία διαφανέστατη διαδικασία τιµολόγησης από τον
ΕΟΦ, µε εξαιρετική δουλειά του επιστηµονικού δυναµικού και µε
την εγγύηση της διοίκησής του, ιδιαίτερα της Προέδρου του, της
Κατερίνας Αντωνίου, που είναι ένα πρόσωπο µε υψηλό επιστη-
µονικό κύρος, µε κατάρτιση, ήθος διακυβέρνησης, εντιµότητα
και θεσµική αξιοπιστία. Γιατί το ήθος και το ηθικό πλεονέκτηµα
της Αριστεράς έχει και ταυτότητα, προσωποποιείται σε αυτή τη
χώρα και το ξέρουµε πάρα πολύ καλά.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Έχουµε, λοιπόν, διαφανέστατη διαδικασίας τιµολόγησης.

Έχουµε βγάλει πέντε δελτία τιµών και δεν έχει πει κανείς κου-
βέντα, κανένας από τα αλληλοσυγκρουόµενα και αντιτιθέµενα
επιχειρηµατικά συµφέροντα.

Έχουµε κάνει πρώτη φορά στη χώρα διαδικασία αξιολόγησης
των νέων καινοτόµων φαρµάκων, για να γίνεται η συζήτηση για
τη θεραπευτική τους αξία και όχι µόνο για το κόστος τους.
Έχουµε κάνει την επιτροπή διαπραγµάτευσης, για να έχουµε
προσιτές τιµές στα ακριβά φάρµακα. Έχουµε πάρει και διεθνείς
πρωτοβουλίες. Σε αυτό αναφέρθηκα την προηγούµενη φορά.

Ενσωµατώνουµε σοβαρά θεραπευτικά πρωτόκολλα στο σύ-
στηµα ηλεκτρονικής συνταγογράφησης. Οργανώνουµε ξανά το
τοπίο στον χώρο της ιατρικής εκπαίδευσης, στα ιατρικά συνέ-
δρια. Επιβάλλουµε δηµοσιοποίηση των οικονοµικών συναλλαγών
των εταιρειών µε γιατρούς, µε επιστηµονικές εταιρείες και άλ-
λους εµπλεκόµενους στον χώρο του φαρµάκου.

Αυτή είναι, λοιπόν, η αλήθεια. Ο χώρος του φαρµάκου µε
αυτές τις παρεµβάσεις στον βαθµό που προχωρούν και ολοκλη-
ρώνονται προφανώς οχυρώνεται και θωρακίζεται απέναντι στις
εστίες ανοµίας και διαφθοράς.

Επιτρέψτε µου να τελειώσω, λέγοντας ότι, πραγµατικά, µαται-
οπονείτε, αν νοµίζετε ότι µπορεί να πιάσει τόπο η προσπάθεια
συµψηφισµού ευθυνών, αν νοµίζετε ότι µπορεί να πείσετε ακόµα
και έναν καλοπροαίρετο πολίτη αυτής της χώρας ότι είµαστε
όλοι το ίδιο. Δεν είµαστε όλοι το ίδιο και αυτό έχει ιδεολογική,
πολιτική, προγραµµατική, συλλογική και προσωπική αξιοπιστία.

Όταν εσείς, αγαπητοί συνάδελφοι, αφήνατε τον κόσµο ακάλυ-
πτο από φαρµακευτική περίθαλψη, εµείς πρωτοστατούσαµε
στην ίδρυση κοινωνικών ιατρείων και φαρµακείων και ένα από τα
πρώτα πράγµατα, που κάναµε, µια από τις πρώτες προτεραιότη-
τες, που αναλάβαµε, ήταν να εξαλείψουµε την υγειονοµική φτώ-
χεια στη χώρα. Όταν εσείς, µε σχέδιο αποδιοργανώνατε τη
δηµόσια περίθαλψη, κλείνατε νοσοκοµεία, κλείνατε δηµόσιες
δοµές πρωτοβάθµιας φροντίδας, διώχνατε χιλιάδες γιατρούς
έξω από το σύστηµα, καταργούσατε κλίνες, συγχωνεύατε, πα-
γώνατε τις προσλήψεις, υποχρηµατοδοτούσατε δραµατικά το
σύστηµα, εµείς δίναµε αγώνες για τη δηµόσια περίθαλψη και
όταν αναλάβαµε, η πρώτη µας προτεραιότητα ήταν να είµαστε
µεροληπτικοί υπέρ του ΕΣΥ, να κινητοποιήσουµε πόρους -αν-
θρώπινους και υλικούς- να στηρίξουµε ένα σύστηµα που παρέ-
παιε και το οποίο κρατήθηκε όρθιο, λειτουργικό, αξιόπιστο χάρη
στην εξαιρετική δουλειά του προσωπικού του -των γιατρών και
των υπόλοιπων εργαζοµένων- και κυρίως, το καταστήσαµε προ-
σβάσιµο σε όλους τους πολίτες, για να σταµατήσει αυτή η βαρ-
βαρότητα του αποκλεισµού των ανασφάλιστων ανθρώπων.

Εσείς, λοιπόν, συγκαλύπτατε το πάρτι. Το γιατί ακριβώς θα το
διερευνήσουµε και θα βρούµε τις άκρες. Εµείς, αυτό το πάρτι το
φέραµε µπροστά στον δηµόσιο βίο, το κάναµε κεντρική πολιτική
συζήτηση, βάλαµε µπροστά θεσµικές διαδικασίες διερεύνησης,
ελέγχου και απόδοσης ευθυνών. Αυτή είναι η τεράστια πολιτική
µας διαφορά.

Εµείς, λοιπόν είτε το θέλετε είτε όχι, έχουµε και το ηθικό και
το προγραµµατικό και το αξιακό πλεονέκτηµα να προχωρήσουµε
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στο επόµενο διάστηµα και να αναµορφώσουµε πλήρως, να εξυ-
γιάνουµε αυτό το φαύλο τοπίο στον χώρο της υγείας και του
φαρµάκου, διασφαλίζοντας ότι οι φορολογικές επιβαρύνσεις των
πολιτών αυτής της χώρας πιάνουν τόπο και δεν πάνε σε τσέπες
«ηµετέρων».

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων κ. Παπαχριστόπουλος και θα ακολουθήσει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Παύλος Πολάκης.

Ορίστε, κύριε Παπαχριστόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Επειδή τυχαίνει να είµαι στην επιτροπή για τα θέµατα της

υγείας και έχουµε ήδη ξοδέψει κάµποσους µήνες πρώτα για το
«ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ», µετά για το ΚΕΕΛΠΝΟ και στη συνέχεια για
το φάρµακο και τη «NOVARTIS», θέλω να εστιάσω τουλάχιστον
σε συγκεκριµένα γεγονότα. Δεν θα κουράσω µε τις δικές µου
εκτιµήσεις. Μόνο γεγονότα θα εκθέσω.

Έχω µπροστά µου την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, που αναφέρεται στο ΚΕΕΛΠΝΟ και µιλάει για άντρο
διαφθοράς. Έχω µπροστά µου άλλη µια έκθεση του ΣΕΥΠ εκα-
τόν έξι σελίδων που µιλάει για το ΚΕΕΛΠΝΟ ως άντρο διαφθο-
ράς. Έχω µπροστά µου όλες τις εκθέσεις των ορκωτών λογιστών
που για τέσσερα χρόνια δεν τους επιτρεπόταν να το ερευνήσουν,
οι οποίοι µιλούν για άντρο διαφθοράς. Έχω µπροστά µου τις
κραυγές αγωνίας µιας Υφυπουργού, που είχε προτείνει τότε το
ΚΕΕΛΠΝΟ σχεδόν να αλλάξει, µε ειδική έκθεση, γραµµένη! Είδε
και έπαθε αυτή η γυναίκα και τελικά, τα παράτησε και έφυγε!
Άντρο διαφθοράς! Ακόµα και συνδικαλιστές της ΟΕΝΓΕ µιλού-
σαν για άντρο διαφθοράς. 

Πάνω απ’ όλα, όµως, υπήρξαν και δύο εισαγγελείς. Λέω ξανά
ότι οι δικές µου εκτιµήσεις είναι περιττές. Όταν τόλµησε ο Γρη-
γόρης Πεπόνης, αφού ο Γενικός Γραµµατέας Διαφάνειας Γιώρ-
γος Σούρλας του έστειλε µια έκθεση-καταπέλτη, δεν πρόλαβε να
κάνει τίποτα. Παροπλίστηκε, αναβαθµιζόµενος. Έφυγε από Ει-
σαγγελέας Διαφθοράς. Ακόµα, ρωτήστε πώς ο Βασίλης Φλωρί-
δης εκπαραθυρώθηκε από την επιτροπή, που ήταν έτοιµη να
διερευνήσει τα σκάνδαλα. 

Και όταν ρωτήσαµε έναν Υπουργό εκείνης της εποχής, αν κα-
τάλαβε τι ακριβώς ήταν το ΚΕΕΛΠΝΟ, που ήταν κάτω από τη δι-
καιοδοσία του, δείτε στα Πρακτικά ποια ήταν η απάντησή του.
Καµµία απάντηση!

Δεν σας κρύβω ότι διερευνώντας την υπόθεση της υγείας δεν
µπορούσαµε να καταλάβουµε τότε τι σήµαινε αυτή η απίστευτη
επικοινωνιακή δαπάνη σε πάρα πολλούς δηµοσιογράφους. Δεν
µπορούσαµε να την εξηγήσουµε. Συγκεκριµένοι νόµοι από το
1995 απαγορεύουν για θέµατα δηµόσιας υγείας να δίνεις έστω
και µισό ευρώ. Και έφευγαν εκατοµµύρια ευρώ από ένα ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ που δεν ήταν στο δηµόσιο λογιστικό και πήγαιναν σε δηµο-
σιογράφους. Δεν τα έκλεβαν οι άνθρωποι, αλλά έκαναν άλλου
είδους δηµοσιογραφία. Χρειάστηκε να έλθει η υπόθεση της «NO-
VARTIS», για να καταλάβουµε τι σήµαιναν αυτά τα µεγάλα ποσά
σ’ αυτούς τους δηµοσιογράφους. Μάθαµε, λοιπόν, µε λεπτοµέ-
ρεια πώς ξέπλεναν τα χρήµατα τότε ο Φρουζής και άλλοι, µέσω
των δηµοσιογράφων.

Θα σας πω και κάτι ακόµα. Υπήρξαν κάτι περίεργοι θάνατοι,
που δεν µπορούσαµε τότε να τους συνδυάσουµε. Υπήρξε ένα
“cayenne”, κάποιου µακαρίτη που εκβίαζε, αλλά που στην ουσία
ξέπλενε χρήµατα και ένα άλλο περίεργο τροχαίο ατύχηµα ενός
νεαρού µε µια µηχανή BMW ενός χρόνου, ολοκαίνουργια, ο
οποίος πήγαινε και έφερνε τον τότε Πρόεδρο του ΚΕΕΛΠΝΟ -
σύµφωνα µε τη µαρτυρία του πατέρα του και όχι του Προέδρου-
από το πρωί ως το βράδυ. Συνεπώς, ήξερε τα ραντεβού και όλα
αυτά. 

Ο Πρόεδρος του ΚΕΕΛΠΝΟ είναι υπόδικος, για πολύ βαριά κα-
κουργήµατα. Κατά περίεργο τρόπο, έπιασε φωτιά η µηχανή του
νεαρού µοτοσικλετιστή, χωρίς να συµβεί ατύχηµα!

Κατ’ αρχάς, να πω κάτι; Εµείς δεν κάνουµε µηνύσεις ούτε σε
εισαγγελείς ούτε σε κανένα. Βάζουµε τα πράγµατα και µιλάµε
µε στοιχεία. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τον Βαξεβάνη βάζετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Αν έχετε πρόβληµα µε

τον Βαξεβάνη, να τον µηνύσετε. Ξέρετε, δεν έχει ασυλία. Μηνύ-
στε τον και κλείστε τον µέσα. Επειδή µε προκαλείτε, λοιπόν, σας
λέω ότι έχει δεχθεί πάνω από εβδοµήντα µηνύσεις. Πρόσφατα,
καταδίκασε και την κ. Στουρνάρα. Αν δεν το ξέρετε, µάθετέ το.
Μη µε διακόπτετε όµως. Εγώ µιλάω ανοιχτά, δεν κρύβοµαι.

Θέλω να δώσω µερικά στοιχεία µε νούµερα. Χρηµατοοικονο-
µική θέση, ταµειακά διαθέσιµα του 2015, λίγο πριν είχε αναλάβει
η Κυβέρνηση: πλην 940, δηλαδή έλλειµµα κοντά 1 δισεκατοµµύ-
ριο. Έναν χρόνο µετά αυτή η Κυβέρνηση, οι άνθρωποι που εγ-
καλούνται, έχουν 35 εκατοµµύρια πλεόνασµα. Στο τέλος του
2017 έχουν 400 εκατοµµύρια πλεόνασµα. Όχι δικιά µου εκτί-
µηση. Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.

Πάµε παρακάτω. Έχει µεγάλη σηµασία. Είµαι από αυτούς που
έχω ζήσει µόνο το ΕΣΥ, πάνω από τριάντα πέντε χρόνια. Δεύτερό
µου σπίτι ήταν ο «Ευαγγελισµός». Αγαπάω τη δηµόσια υγεία, µε
αυτή είχα ασχοληθεί. Χρόνια ήταν αιτήµατα, που τα ζητούσαµε
και βλέπαµε το ΕΣΥ να µαραζώνει, έτοιµο να σαπίσει. 

Θα µπορούσα να σας µιλάω µέχρι το πρωί. Δεν θέλω να στα-
θώ, όµως, στις λεπτοµέρειες: Πως ήταν εµπόλεµη ζώνη τα τµή-
µατα επειγόντων, που σήµερα ανεξαρτητοποιούνται. Πως οι αε-
ροδιακοµηδές γινόντουσαν µε κίνδυνο να πεθάνει κόσµος. Χρό-
νια ζητούσαµε στη Σύρο να γίνεται αεροδιακοµιδή. Χρόνια ζη-
τούσαµε απίστευτα πράγµατα. Βλέπαµε φτωχούς ανθρώπους να
µη µπορούν να πληρώσουν. Εγώ ήµουν κάποτε στη Νίκαια και
έδινα ψεύτικες διευθύνσεις, γιατί δεν υπήρχε νόµος να καλύπτει
τους φτωχούς, τους ανασφάλιστους. Και δίναµε στους τσιγγά-
νους ψεύτικες διευθύνσεις, για να µην πληρώσουν.

Ποιος έκανε δυόµισι εκατοµµύρια Έλληνες, µε απλό ΑΜΚΑ, να
παίρνουν φάρµακα και να πηγαίνουν να θεραπεύονται στα δηµό-
σια νοσοκοµεία; Ποιος το έκανε; Γιατί δεν το κάνατε εσείς επί
σαράντα χρόνια; Να σας πω στοιχεία; Ένα εκατοµµύριο ανασφά-
λιστοι µόνο µε το ΑΜΚΑ συνταγογραφήθηκαν. Τα φάρµακα άξι-
ζαν 165 εκατοµµύρια. Ναι, τα πλήρωσε το δηµόσιο, και έκανε
πολύ καλά, γι’ αυτούς τους ανθρώπους, µε µηδενική συµµετοχή
σε κάποιους από αυτούς. Θα µπορούσα να σας πω και άλλα, και
άλλα, και άλλα. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Φαίνεται ήσουν σε αυτά τα κόµµατα και
ξέρεις.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να µιλήσουµε,
κυρία συνάδελφε; Θέλετε να µιλήσουµε; Εγώ δεν έχω πρόβληµα.
Δεν αφήνω τίποτα να πέσει κάτω. Εγώ µένω σε πενήντα τετρα-
γωνικά, ενώ κάποιοι άλλοι! Στα πενήντα µένω, το ξαναλέω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ, κύριε
Παπαχριστόπουλε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν προκαλούµαι, θα
µιλάω, ειδικά µε εµένα. Στα πενήντα τετραγωνικά µένω και ζω µε
τον µισθό µου. Δεν έχω ούτε βουλευτικό αυτοκίνητο ούτε αστυ-
νοµικούς ούτε εξαργυρώνω τη βουλευτική µου ιδιότητα µε κο-
νόµες.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Γιατί φωνάζετε; Από πριν φωνάζατε. Κα-
τεβάστε τον τόνο της φωνής σας. Δεν µπορούµε άλλο αυτή την
κατάσταση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Απαντάω. Καλά κάνω.
Δικαίωµά µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μη διακόπτετε από
κάτω.

Ελάτε, κύριε Παπαχριστόπουλε, συνεχίστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε λίγο. Θέλω να

δώσω ένα χειροπιαστό παράδειγµα για το πώς κυβερνιόταν η
χώρα. Διαβάζω ακριβώς έναν νόµο και αξίζει τον κόπο να τον µά-
θουµε. Μάρτιος του 2012, στην παράγραφο 7 του άρθρου 21 του
ν.4052 ορίζεται ότι, προϋπόθεση για να µπουν στον θετικό κατά-
λογο τα λεγόµενα φάρµακα αναφοράς και φάρµακα για σοβαρές
ασθένειες, είναι να καλύπτονται από τα ασφαλιστικά ταµεία στα
δύο τρίτα των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή τουλά-
χιστον σε δώδεκα κράτη-µέλη. 

Σε αυτή την πραγµατικότητα, λοιπόν, προστέθηκαν τρεις λε-
ξούλες και ο νόµος άλλαξε και έγινε ως εξής: Προϋπόθεση να
αποζηµιώνονται «στα δύο τρίτα των κρατών µελών της Ευρωπαϊ-
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κής Ένωσης, στα οποία κυκλοφορούν ή τουλάχιστον σε δώδεκα
κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης». Οι λέξεις είναι «στα οποία
κυκλοφορούν».

Η διάταξη αυτή, σε έξι µήνες άλλαξε, εξαφανίστηκε, έφυγε.
Έτσι κυβερνιόταν η χώρα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ποιοι είναι οι Υπουργοί; Πείτε µας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε λίγο, οι τρεις

λέξεις εξαφανίστηκαν. Όµως, στο µεταξύ εντάχθηκαν στη θετική
λίστα φάρµακα, που πήραν ασφαλιστική τιµή, ακόµα και αν κυ-
κλοφορούσαν σε δύο χώρες. Έτσι κυβερνούσε η παράταξη, που
σήµερα εγκαλεί αυτήν τη Κυβέρνηση. 

Τι έλεγε το «Harvard Project»; Ότι πρέπει στο δεκάµηνο να εν-
ταχθούν αυτά τα φάρµακα. Εντάχθηκαν; Ναι. Τι άλλο έλεγε το
«Harvard Project», για όσους δεν το ξέρετε;  Να σας πω εγώ: To
«Gilenya», ένα φάρµακο που το ξέρουν όσοι έχουν σκλήρυνση
κατά πλάκας, µε χειρόγραφη υπογραφή προστέθηκε στον κατά-
λογο. Βρείτε ένα τέτοιο στοιχείο γι’ αυτούς τους ανθρώπους και
να τους εγκαλέσω εγώ τώρα. Το «Gilenya» στοίχιζε τρεις φορές
επάνω από τα ανταγωνιστικά του φάρµακα. Ποιος µήνυσε; Ο αν-
ταγωνιστής της «PHARMA GENESIS», που το δικό του φάρµακο
µπήκε µετά από ενάµισι-δύο χρόνια, αλλά η «NOVARTIS» κέρ-
διζε.

Θέλετε και άλλη αξιοπιστία των µαρτύρων; Ακούγεται πως το
think tank του τότε Πρωθυπουργού ήταν ο Φρουζής. Εγώ -είµαι
συνήγορός του- δεν πιστεύω ότι πήρε χρήµατα. Τι πιστεύω όµως;
Τι δουλειά είχε ο Παπασταύρου, σύµβουλος για τις διεθνείς σχέ-
σεις, να µπει για το φάρµακο, για τις τιµές του; Τι δουλειά είχε;
Θέλετε να σας διαβάσω την απόφαση που υπέγραψε ο Λυκου-
ρέντζος; Και ακόµη, πόσα ραντεβού είχε ο Φρουζής µε τον Πα-
πασταύρου, πόσα µε τον Χρύσανθο τον Λαζαρίδη, πόσα µε τον
Πτωχό; Είναι αξιοπιστία αυτό, που δείχνει ένδειξη; 

Θέλω να σας θυµίσω, γιατί ακούω συνέχεια για σκευωρίες και
τέτοια. Φτιάξατε σε έναν νόµο, έναν κατάπτυστο νόµο, το άρθρο
86, ενώ το πληµµέληµα παραγράφεται σε πέντε χρόνια –σας τα
είπε πριν ο Σπύρος Λάππας- µε δύο αλλαγές βουλευτικές, παρα-
γράφονται κακουργήµατα δισεκατοµµυρίων. Ντροπή και κατάν-
τια! Ποιος έφτιαξε τον νόµο; Ποιος είχε την πατρότητα; Όχι αυτή
η Κυβέρνηση. Σκάψατε όµως, έναν λάκκο, γιατί αµελλητί πήγαι-
ναν αυτά τα ονόµατα στη Βουλή, αλλιώς δεν γινόταν. 

Ακούω τώρα κάποιες θεωρίες, ότι «θέλετε να συγκαλύψετε»
κ.λπ.. Όλος ο κόσµος τι λέει απ’ έξω; Πρέπει, ναι ή όχι, οι Υπουρ-
γοί, οι Βουλευτές, τα πολιτικά πρόσωπα, να πηγαίνουν στην τα-
κτική δικαιοσύνη; Πρέπει ή δεν πρέπει; Εγώ λέω ότι πρέπει. Αυτό
θέλουµε εµείς, λοιπόν.

Και λέω το εξής. Μιλάνε για σκευωρία. Ποια σκευωρία; Επτά
ονόµατα τα δίνει το FBI. Μάλιστα, ο Πικραµµένος, ο Βενιζέλος
και ο Κουτρουµάνης δεν είναι στα επτά, είναι συνεργάτες τους
και το επικαλέστηκαν. Σκευωρία είναι, το Υπουργείο Δικαιοσύνης
των Ηνωµένων Πολιτειών, το FBI και η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς;
Ούτε καν ενδιαφέρεται η Αµερική για τα όποια πρόσωπα. Την εν-
διαφέρει ότι η «NOVARTIS» µε βρώµικο τρόπο ανεβάζει την µε-
τοχή και κερδίζει. Απλά ελληνικά µιλάµε. Και λυπάµαι που το λέω:
Εάν δεν είχε µεσολαβήσει η αµερικάνικη δικαιοσύνη, πιθανόν να
µην είχαµε τίποτε. 

Και έρχεται το καινούργιο µε το µετρό. Δεν είναι 370.000 η δω-
ροδοκία, είναι πάνω από 75 εκατοµµύρια. Ακούστε τι λέει η
Γιάννα Παπαδάκου. Και ακόµη, γιατί πιστεύω ότι κάποιο,ι προ-
σπαθώντας να κάνουν αντιπερισπασµό -λυπάµαι που το λέω- αγ-
γίζουν τα όρια πολιτικής ανοησίας. Πρέπει να σας συµβουλεύουν
άσχετοι άνθρωποι, γι’ αυτά που κάνετε. Εγκαλείτε ποιους και
γιατί; Εσείς, που το 120% του ΑΕΠ το κάνατε 180%; Εσείς, που
µας κληροδοτήσατε 425.000.000.000; Εσείς, που είσαστε τζιµά-
νια της αγοράς και φτάσατε την ανεργία στο 28%; Κάντε την αυ-
τοκριτική σας.

Εγώ θα το πω και το πιστεύω: Σε όλα τα κόµµατα υπάρχουν
έντιµοι πολιτικοί και µερικοί, για λόγους κοµµατικής πειθαρχίας,
δεν µιλάνε αυτή τη στιγµή. Κάθαρση, γιατί ακούω την εξής κου-
βέντα: «Σήµερα που έχουµε τους Τούρκους», «πάµε να βγούµε
από τα µνηµόνια» κ.λπ., δεν επιτρέπεται! Όχι, κύριοι, δηµοκρατία
µε διαφθορά δεν υπάρχει. Ρωτήστε αυτούς που επενδύουν. Ο
Γουόρεν Μπάφετ πάει και επενδύει στη Σουηδία, στη Δανία, στην

Ολλανδία, εκεί που δεν υπάρχει διαφθορά. Απαραίτητη προϋπό-
θεση. Εάν το καταλάβετε και κάνετε την αυτοκριτική σας, δεν θα
συντάσσεστε µε τόση ευκολία. 

Θα πω κάτι για την Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, την κ. Γεννηµατά.
Με έχει ενοχλήσει πάρα πολύ, γιατί βλέπω κουνάει πολύ το δά-
χτυλο τώρα τελευταία. Θα της πω, λοιπόν, φόρα παρτίδα, ότι ο
σύζυγός της για κάµποσο χρονικό διάστηµα ήταν αργόµισθος
στο «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ». Έτσι, για να συνεννοούµαστε, ποιοι µι-
λάνε και τι λένε. 

Συγχωρήστε µου την ένταση, αλλά στη Βουλή δεν ήρθαµε κά-
ποιοι για να πλουτίσουµε. Θα µπει τάξη. Θα ξεβρωµίσει το τοπίο,
εδώ και τώρα. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριά-
ντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από οµάδα Ιταλών µαθητών.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Πολάκης.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι, µετά τις οµιλίες των προλαλη-

σάντων από εµένα Υπουργών, δεν αξίζει τον κόπο να σταθώ στο
επί της ουσίας της κατηγορίας για τη σύσταση προανακριτικής
επιτροπής, που έφερε η Νέα Δηµοκρατία, µε όλες, πλην µίας,
υπογραφές των Βουλευτών της. 

Νοµίζω ότι απάντησαν διεξοδικά και νοµίζω ότι η εικόνα της
Βουλής αυτή τη στιγµή δείχνει τι «κεφαλοκλείδωµα» υπέστη ο κ.
Μητσοτάκης από τον κ. Σαµαρά και τον κ. Γεωργιάδη, προκειµέ-
νου σε µια επίδειξη πανικού, να προκαλέσει αυτή την πρόταση
για συµψηφισµό. Κι αυτό φαίνεται από το ότι εδώ µέσα αυτή τη
στιγµή -απ’ ότι βλέπω- βρίσκονται έξι-επτά Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας, γι’ αυτό το πρωτοφανές σκάνδαλο, για το οποίο
πρέπει να συσταθεί προανακριτική επιτροπή. 

Κύριοι συνάδελφοι, ξέρω γιατί µας κατηγορείτε. Δεν µας κα-
τηγορείτε γι’ αυτά, που γράφετε σε αυτό το ασύντακτο κείµενο,
αξιοποιώντας την ανώνυµη επιστολή. Αν οι προστατευόµενοι
µάρτυρες είναι «κουκουλοφόροι», ο ανώνυµος επιστολογράφος
τι είναι; Γερµανοτσολιάς; Δεν µας κατηγορείτε γι’ αυτά που γρά-
φουν εκεί µέσα. Ούτε οι ίδιοι δεν τα πιστεύετε. 

Θα σας πω εγώ, αναλυτικά, για τι πράγµα µας κατηγορείτε.
Θα το πω αναλυτικά. Πάρτε βαθιά ανάσα, καθίστε αναπαυτικά
στις πολυθρόνες σας και ξεκινάµε.  

Μας κατηγορείτε γιατί, πρώτον, µας παραδώσατε νοσοκοµεία
µε 740 εκατοµµύρια ευρώ χρέη, περάσαµε µια τροµερή και φο-
βερή χρονιά το 2015, που αυτό το χρέος έφτασε στα 935 εκα-
τοµµύρια, το 2016 είχαµε 35 εκατοµµύρια θετικό πλεόνασµα, για
πρώτη φορά στην ιστορία του υγειονοµικού συστήµατος της
χώρας και στις 31-12-2017 είχαµε 370 εκατοµµύρια θετικό πλε-
όνασµα. Μας κατηγορείτε γι’ αυτό. 

Δεύτερον, µας κατηγορείτε γιατί µας παραδώσατε µια πρωτο-
βάθµια, στην οποία ένας προκάτοχός µας Υπουργός, σε µια
εβδοµάδα απέλυσε δυόµισι χιλιάδες ανθρώπους, έκλεισε εκα-
τοντάδες δοµές σε όλη τη χώρα και παρέδωσε αυτό το κοµµάτι,
πολύ περισσότερο από πριν, στον ιδιωτικό τοµέα.

Εµάς µας κατηγορείτε, γιατί έχουµε στήσει ήδη τριάντα ΤΟΜΥ,
έχουµε ενισχύσει την πρωτοβάθµια, γιατί έχουµε φέρει δεκατρει-
σήµισι χιλιάδες άτοµα στο σύστηµα υγείας και ισορρόπησε από
την αποστελέχωση, που προξένησαν οι πολιτικές σας το προ-
ηγούµενο διάστηµα.  

Μας κατηγορείτε, γιατί διαγράψαµε τα χρέη των ανασφάλι-
στων, που τους είχατε χρεώσει στην εφορία, ύψους 180 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Γι’ αυτό µας κατηγορείτε. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Μας κατηγορείτε γιατί βάλαµε δύο χιλιάδες τριακόσιους επι-
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κουρικούς γιατρούς στο σύστηµα υγείας, ως άµεση λύση κι
έχουµε προκηρύξει άλλες δύο χιλιάδες επτακόσιες εξήντα µόνι-
µες θέσεις, προκειµένου να µπορέσει το σύστηµα να στηριχθεί
στα πόδια του και να αναπτυχθεί.

Μας κατηγορείτε, γιατί µέσα στα µνηµονιακά πλαίσια αυξή-
σαµε κατά 55 εκατοµµύρια ευρώ τη χρηµατοδότηση των νοσο-
κοµείων για πληρωµή εφηµεριών και υπερωριών, από τα 297
εκατοµµύρια που το παραλάβαµε στα 355 φέτος, χωρίς να υπο-
λογίζω τα 60 εκατοµµύρια ευρώ περίπου, που πληρώσαµε στους
συναδέλφους, γιατρούς και λοιπό προσωπικό, σε απλήρωτες
εφηµερίες και υπερωρίες που έγιναν, επειδή αυτοί οι άνθρωποι
έβαλαν πλάτη να σταθεί το σύστηµα όρθιο, στα δικά σας χρόνια
διακυβέρνησης και που τότε δεν τους πληρώνατε.

Μας κατηγορείτε, γιατί επαναφέραµε και αυξήσαµε το επί-
δοµα άγονου αγροτικού -δίνουµε µε µισθό το επίδοµα και σε
οπλίτες γιατρούς- σε τετρακόσια αγροτικά ιατρεία στη χώρα και
αυτή τη στιγµή νησιά και ορεινές περιοχές, που είχαν να δουν
χρόνια γιατρό, τώρα έχουν έναν και δύο γιατρούς. Μιλάω για τα
Ψαρρά, µιλάω για την Τήλο, µιλάω για τη Γαύδο, µιλάω για τα
Αντικύθηρα και για πάρα πολλές ορεινές περιοχές σ’ αυτή τη
χώρα. Μας κατηγορείτε γι’ αυτό.

Μας κατηγορείτε, γιατί πήραµε έναν διαγωνισµό, που από το
2007 τον ολοκληρώσαµε µέσα σε δυόµισι µήνες, τον Οκτώβρη
µε Δεκέµβρη του 2015, για να προλάβουµε τη χρηµατοδότηση,
και το ΕΚΑΒ προµηθεύτηκε ενενήντα ασθενοφόρα, γιατί εσείς
από το 2007 έως το 2014 δεν µπορούσατε να το ολοκληρώσετε,
γιατί δεν τα έβρισκαν στις µίζες αυτοί, που είχατε βάλει από
κάτω. Μας κατηγορείτε γι’ αυτό. Αλλά αυτή τη στιγµή, αυτά τα
ασθενοφόρα κυκλοφορούν στην Ελλάδα. 

Μας κατηγορείτε, γιατί σε λιγότερο από χρόνο από την ανα-
κοίνωσή της, ήδη εκατό από τα εκατόν σαράντα τρία ασθενο-
φόρα της δωρεάς του Νιάρχου έχουν παραδοθεί, έχουν πάει
στις θέσεις τους και έχουν ενισχύσει τον στόλο του ΕΚΑΒ.

Μας κατηγορείτε, γιατί ένα αίτηµα των Κυκλαδιτών επί σα-
ράντα χρόνια, να φτιάξουµε σταθµό αεροδιακοµιδών στη Σύρο,
που έχει µειώσει στο µισό τον χρόνο ανταπόκρισης, έγινε και λει-
τουργεί ήδη ενάµιση χρόνο και έχουν µειωθεί τα έσοδα από κάτι
καϊκτζήδες εκεί γύρω-γύρω, που βυσσοδοµούσαν στον ανθρώ-
πινο πόνο και τα οποία τα πληρώνατε από τους προϋπολογι-
σµούς του ΕΚΑΒ.

Μας κατηγορείτε, γιατί αυξήσαµε 13 εκατοµµύρια ευρώ τον
προϋπολογισµό του ΕΚΑΒ, µέσα από µεταφορά πόρων από τον
ΕΟΠΥΥ προς αυτό, και ξεπληρώνουµε 48 εκατοµµύρια χρέη, που
είχατε δηµιουργήσει εσείς, ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία. Το σύ-
νολό του ήταν περίπου 95 εκατοµµύρια και σε συµφωνία µε το
Εθνικής Άµυνας θα δώσουµε 48 εκατοµµύρια, για να τελειώσει
αυτή η ιστορία. Ήδη έχουν δοθεί 26 εκατοµµύρια.

Μας κατηγορείτε, γιατί φτιάξαµε πολλούς τοµείς του ΕΚΑΒ,
σε πάρα πολλές περιοχές της χώρας, µε τελευταίο αυτόν της
Θάσου, ενισχύοντας το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών µας εκεί
και όλων των επισκεπτών, αποτελώντας ένα βασικό αναπτυξιακό
µέτρο σε όλη τη διαδικασία της χώρας, της καινούργιας χώρας
που φτιάχνουµε. 

Μας κατηγορείτε, και έχετε κάνει «νυν υπέρ πάντων ο αγών»
εσείς και κάποιοι άλλοι, επειδή διώξαµε τους εργολάβους από
τα νοσοκοµεία. Σε εβδοµήντα µέχρι στιγµής. Και θα τους είχαµε
διώξει όλους, αν το ΣτΕ δεν έριχνε τον πρώτο νόµο και αν µια
σειρά από δικαστές δεν έβγαζαν αποφάσεις ότι µε αυτό που κά-
νουµε -το οποίο δίνει 300 µε 400 ευρώ παραπάνω σε εργαζόµε-
νους και εξοικονοµεί 25% µε 30% τον χρόνο για κάθε νοσο-
κοµείο, που το κάνει αυτό- υπονοµεύουµε το κέρδος του ιδιωτι-
κού τοµέα. Μας κατηγορείτε γι’ αυτό. Το ξέρουµε.

Μας κατηγορείτε, γιατί γλιτώσαµε µόνο από την 1η και 2η Υγει-
ονοµική Περιφέρεια γύρω στα 5 εκατοµµύρια ευρώ νοίκια, από
κτήρια που νοίκιαζαν αυτές οι υπηρεσίες, γιατί µεταφερθήκαµε
σε κτήρια, που υπήρχαν και ήταν άδεια. Είναι 5 εκατοµµύρια
ευρώ αυτά.

Μας κατηγορείτε, γιατί ολοκληρώσαµε τον ορολογικό έλεγχο
του αίµατος και εκεί που δίναµε 26 εκατοµµύρια ευρώ, κάνουµε
την ίδια δουλειά µε 4.800.000 ευρώ. Είναι βαριές κατηγορίες
αυτές. 

Μας κατηγορείτε, γιατί δώσαµε το 2016 6,5 εκατοµµύρια ευρώ
από το αποθεµατικό του Υπουργείου Υγείας. Το 2017 δώσαµε 12
εκατοµµύρια ευρώ από το αποθεµατικό του Υπουργείου Υγείας.
Το 2016 δώσαµε 4 εκατοµµύρια ευρώ από το Πρόγραµµα Δηµο-
σίων Επενδύσεων, γιατί τότε το πήραµε χαµπάρι. Το 2017 δώ-
σαµε 13 εκατοµµύρια ευρώ. Το 2018 ήδη έχουµε δεσµεύσει πά-
νω από 10 εκατοµµύρια ευρώ από το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων του Υπουργείου Υγείας για έργα υποδοµών και
αγορά νέου ιατροτεχνολογικού εξοπλισµού στα δηµόσια νοσο-
κοµεία.

Είναι χρήµατα τα οποία τα κάνατε «κόλλυβα» τα προηγούµενα
χρόνια: Χρηµατοδοτούσατε κάτι µελέτες, δίνατε κάτι εφάπαξ, δί-
νατε κάτι µισθούς σε ανθρώπους που µεταφέρατε από άλλους
φορείς στο Υπουργείο κ.λπ.. Το ξέρω ότι µας κατηγορείτε γι’
αυτό, γιατί είναι ένα άλλο δείγµα διακυβέρνησης. 

Μας κατηγορείτε, γιατί για πρώτη φορά νοµοθετήσαµε και το
εφαρµόζουµε να µπορούν οι περιφέρειες από ίδιους πόρους να
χρηµατοδοτούν τέτοιους διαγωνισµούς, όπως τα 40 εκατοµµύ-
ρια ευρώ από την Περιφέρεια Αττικής, από την κ. Δούρου, που
βγαίνει τις επόµενες µέρες, παρά το λυσσώδη πόλεµο, που έγινε,
για να µην υλοποιηθεί αυτός ο διαγωνισµός και αντίστοιχα από
την Περιφέρεια Δυτικής Μακεδονίας µε περίπου άλλα 2,5 εκα-
τοµµύρια. Όχι από ΕΣΠΑ, αλλά από ίδιους πόρους χρηµατοδο-
τούν και ενισχύουν το Σύστηµα Υγείας.

Μας κατηγορείτε, γιατί ανοίξαµε το Νοσοκοµείο Σαντορίνης,
το οποίο ήταν έτοιµο από το 2009, αλλά είχατε ετοιµαστεί να το
πουλήσετε, για να γίνει ξενοδοχείο και SPA. Όµως, αυτήν τη
στιγµή λειτουργεί και έχει µειώσει τον τζίρο του διπλανού µαγα-
ζιού πάνω από 60%. Πρόκειται για ένα µαγαζί, το οποίο φτιά-
χτηκε από τον ιδιοκτήτη µιας µεγάλης κλινικής στην Αθήνα, που
ήταν µέλος της Κεντρικής Επιτροπής του ΠΑΣΟΚ, που είχε δα-
νειοδοτηθεί από τον κ. Λάµπρου από την Αγροτική, την περίοδο
του Χρηµατιστηρίου. Έφτιαξε, λοιπόν, αυτήν την κλινική, αγό-
ρασε αυτό το µαγαζί εκεί κάτω και κάθε χρόνο έκανε τεράστιους
τζίρους, γιατί δεν άνοιγε το νοσοκοµείο. Και το ανοίξαµε και λει-
τουργεί και έχει και αξονικό και κάνει χειρουργεία και κάνει τα
πάντα και καλύπτει το νησί. Και βρήκατε ότι αυτός που στείλαµε
τώρα διοικητή είχε –λέει- βουλκανιζατέρ. Και βγάζετε αυτά τα
σαπισµένα µέσα, τα οποία σας στηρίζουν και που θα πω µετά για
τι άλλα µας κατηγορείτε. Πρόκειται για έναν µηχανολόγο-µηχα-
νικό, που είχε βάλει πλάτη στο να ανοίξει το νοσοκοµείο, που
ξέρει πάρα πολύ καλά όλες τις δοµές στο Αιγαίο και ο οποίος
πάει για να ανεβάσει παραπάνω τη λειτουργία του. Γιατί τέτοια
κάνατε.

Μας κατηγορείτε γιατί σπάσαµε το απόστηµα και έχει χυθεί
όλο το πύον από την offshore του Υπουργείου Υγείας, που ήταν
το ΚΕΕΛΠΝΟ. Μας κατηγορείτε γι’ αυτό. Το ξέρω. Μας κατηγο-
ρείτε γιατί φέραµε στην επιφάνεια την αµαρτωλή σύµβαση
ΟΚΑΝΑ–ΚΕΕΛΠΝΟ, την οποία από το 2012 ψάχνατε και ακόµη
δεν έχει τελειώσει. Όµως, τελειώσαµε εµείς κάποια πορίσµατα
και θα προχωρήσει περαιτέρω. Φαίνεται από το πρώτο πόρισµα
-έχει βγει από το 2013, αλλά ήταν χαµένο σε κάτι δικαστικούς
διαδρόµους- ότι µε απόφαση του κ. Λοβέρδου ξεκίνησε µια δια-
δικασία, που το ΚΕΕΛΠΝΟ χρηµατοδότησε τον ΟΚΑΝΑ µε 10
εκατοµµύρια, για να αναπτύξει νέες δοµές και να προσλάβει προ-
σωπικό. Δεν προσέλαβε άνθρωπο και στα πρώτα τιµολόγια, για
7 εκατοµµύρια δαπάνη, δεν υπάρχει τιµολόγιο. Δεν ξέρω πού
πήγαν. Για να µην προχωρήσουν τότε σε άσκηση δίωξης ζήτησαν
νέο πόρισµα και τρίτο πόρισµα και πάνω στο πόρισµα, άλλο ένα
πόρισµα για να καθυστερούµε. Γι’ αυτό µας κατηγορείτε.

Μας κατηγορείτε, γιατί αποκαλύψαµε το πόρισµα του ΣΕΥΥΠ,
που µίλαγε για τις διαφηµιστικές δαπάνες για τη γρίπη και για
τον ιό του AIDS, όπου εκεί πήραν 1,5 και 2 εκατοµµύρια κ.λπ. για
διαφηµιστικά µηνύµατα υγειονοµικού περιεχοµένου κάποιες
εταιρείες, µεταξύ αυτών και της κ. Νικολοπούλου-Στουρνάρα -
µεταξύ αυτών και της κ. Νικολοπούλου-Στουρνάρα, το επανα-
λαµβάνω και θα πω γι’ αυτό µια κουβέντα πιο ιδιαίτερα- που δεν
έπρεπε να τα πάρουν, γιατί έπρεπε να προβληθούν δωρεάν, γιατί
είναι υγειονοµικά µηνύµατα.

Και ήρθε προχθές ο κ. Στουρνάρας, ο Διοικητής της Τράπεζας
της Ελλάδας, εδώ να µας πει -λες και µιλούσε σε χαχόλους- ότι
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έχει πληρώσει η γυναίκα του σε δέκα χρόνια 1.700.000 ευρώ φό-
ρους, δηλαδή 170.000 ευρώ τον χρόνο, δηλαδή µικτά κέρδη
650.000, και να µας λέει ότι από αυτά που περιγράφονται στη δι-
κογραφία για τη «NOVARTIS», τι έβγαλε; Δύο χιλιαρικάκια στο
ένα και πέντε χιλιαρικάκια στο άλλο µικτά. Δηλαδή, πόσα έκανε
τον χρόνο, για να βγαίνουν αυτοί οι φόροι για να πληρωθούν. Σε
ποιους απευθύνονται; Μας κατηγορείτε για όλα αυτά, βέβαια,
γιατί τα βγάζουµε στη φόρα. 

Μας κατηγορείτε, γιατί διώξαµε τον διαχρονικό διακινητή του
µαύρου χρήµατος εκεί, τον κ. Παπαδηµητρίου, που δεν τον
ακούµπαγε κανένας σας ούτε το ΠΑΣΟΚ ούτε η Νέα Δηµοκρατία,
γιατί ερχόταν και σας προσέφερε τις υπηρεσίες του, όπως «να
αγοράσω εγώ τα εµβόλια γρήγορα και εκτός δηµοσίου λογιστι-
κού». Αν δείτε το χαρτί, µε το οποίο το Υπουργείο Υγείας ζήτησε
200 εκατοµµύρια ευρώ δάνειο µε υπογραφές του τότε Υπουργού
Υγείας και του Διευθυντή του µέσω του ΚΕΕΛΠΝΟ, είναι σαν το
µπακαλόχαρτο ή το χαρτί που κάνουµε τα ψώνια στο σούπερ
µάρκετ. Έτσι ήταν. Περιέγραφαν 200 εκατοµµύρια, λες και ήταν
φασόλια. Και δανειοδοτήθηκε. Και το «έκαναν χουµά» όλο αυτό.
‘Εµειναν 40 εκατοµµύρια και είπαν πως θα τα φάµε. Και έκαναν
την τροποποίηση, για να µπορεί να χρηµατοδοτεί και τον ΟΚΑΝΑ
και τα υπόλοιπα. Και τον οποίον τον διώξαµε και σπάσαµε έναν
µηχανισµό.

Μας κατηγορείτε, γιατί αποκαλύψαµε ότι υπήρχαν κάποια
άτοµα, τα οποία έχουν οργανική και πολιτική θέση µε τον δικό
σας χώρο και έδινε ο κουνιάδος στον γαµπρό τη δουλειά της σί-
τισης στον ξενώνα του ΚΕΕΛΠΝΟ, αγοράζοντας 12 ευρώ τη µε-
ρίδα τα µπιζέλια, 12 ευρώ τις φακές, 12 ευρώ το µπιφτέκι και 12
ευρώ το κοτόπουλο. «Ό,τι πάρεις τρία φράγκα», που έλεγε κά-
ποτε ο Χάρυ Κλυν, µια φορά και έναν καιρό!

Μας κατηγορείτε που το αποκαλύψαµε αυτό το πράγµα.
(Χειροκροτήµατα)

Μας κατηγορείτε και µιλάτε για «Καρανίκες», για το ένα, για
το άλλο, για ξαδέλφια και συγγενείς, που είναι ψευτιές από πάνω
µέχρι κάτω όλα και αποδείξαµε ότι είκοσι τρία άτοµα, που υπο-
τίθεται ότι ήταν στις δοµές του ΚΕΕΛΠΝΟ δεξιά και αριστερά,
ήταν στο γραφείο του κ. Γεωργιάδη η συντριπτική τους πλειοψη-
φία σαν έξτρα προσωπικό συνεργατών του. 

Και µας κατηγορείτε ότι αυτό είναι από χορηγίες, ενώ τελικά,
είναι από πληρωµή από τα ταµεία του ΚΕΕΛΠΝΟ και από την
κρατική επιχορήγηση, η οποία είχε και τα υπόλοιπα. 

Μας κατηγορείτε ότι αποκαλύψαµε το γλέντι της διαφηµιστι-
κής δαπάνης του ΚΕΕΛΠΝΟ, για την οποία δίνατε από 5 έως 20
εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο, που ήταν ο µηχανισµός µε τον
οποίο εξασφαλίζατε τη συναίνεση από τα ΜΜΕ, την περίοδο που
ρίχνατε κατά 25% το ΑΕΠ της χώρας, την περίοδο που ανεβά-
ζατε την ανεργία στο 27%, την περίοδο που ξεσκίζατε ανάγκες
και δικαιώµατα αυτής της κοινωνίας. 

Αποκαλύψαµε ότι έφευγαν τα εικοσαχίλιαρα σαν το χαλάζι, µε
ρυθµούς πολυβόλου. «Δώσε και εµένα µπάρµπα»! Οκτακόσιες
και εννιακόσιες συµβάσεις τον χρόνο επαναλαµβανόµενες, πεν-
τοχίλιαρα, δεκαχίλιαρα για κάτι µπάνερ, που είναι τα πιο µεγάλα
τους και έχουν και µαύρο πολιτικό χρήµα. 

Αποκαλύψαµε ότι υπάρχουν µία σειρά από site, ειδικά από τον
Νοέµβριο του 2014 µέχρι τον Φεβρουάριο του 2015, τα οποία
πήραν έναν σκασµό λεφτά και τα οποία κλείσανε! Για παρά-
δειγµα, το site «www.ellinesdimarhoi.gr» πήρε καµµία ογδονταριά
χιλιάδες. Τι είναι αυτό; Δεν υπάρχει! Υπάρχουν και διάφορα άλ-
λα. Ή κάποιο άλλο site κάτω στη Ρόδο, που το είχε η γυναίκα
του, είχε γραµµατέα τη γιαγιά του -δεν ξέρω και εγώ τι. Έκανε
τις εκλογές, φαίνεται, και το έκλεισε! Γιατί αυτό ήταν και πολιτικό
χρήµα. 

Μας κατηγορείτε για όλα αυτά, γιατί τα φέραµε στην επιφά-
νεια. Μας κατηγορείτε, γιατί µας παραδώσατε έναν ΕΟΠΥΥ δια-
λυµένο, ο οποίος είχε 2.150.000.000 ληξιπρόθεσµα χρέη και αυτή
τη στιγµή έχει λιγότερα από 300.000.000.

Μας κατηγορείτε, επειδή φτιάξαµε έναν σύστηµα, που το πα-
ρουσίασε και το Ελεγκτικό Συνέδριο, ως πρότυπο τρόπο εκκα-
θάρισης σε πανευρωπαϊκό συνέδριο, αυτό που κάνει ο ΕΟΠΥΥ
µε την ηλεκτρονική υποβολή, τα συγκεκριµένα φυσικά παραστα-
τικά, τον δειγµατοληπτικό έλεγχο των φυσικών παραστατικών,

4%-8%, που αποζηµιώνει κάθε πάροχό του, τους οποίους διπλα-
σίασε -γιατί κάνει συµβάσεις µε όλους, παρά τις αντιστάσεις που
υπάρχουν από συντεχνιακές οµάδες- για να µην πληρώνουν οι
ασθενείς πρώτα και να έρχονται να τα παίρνουν. Και τώρα κάνει
πλήρη εκκαθάριση και από τον Ιανουάριο του 2016 δεν βάζει νέο
χρέος. 

Μας κατηγορείτε για τον ΕΟΠΥΥ, γιατί αλλάξαµε το clawback
του 2014, που είχε γίνει ένα deal εκεί µε κάτι καθηγητάδες που
είχατε και που σας έβγαζαν τους τύπους και που κάποιες κλινικές
έπαιρναν 7% clawback και κάποιες άλλες έπαιρναν 50%. Το ισορ-
ροπήσαµε αυτό, γιατί κάνουµε δίκαιη κατανοµή και δίκαιο µοί-
ρασµα για πραγµατικές υπηρεσίες των χρηµάτων, τα οποία δια-
χειριζόµαστε. 

Ξέρω ότι µας κατηγορείτε πάρα πολύ για όλα αυτά. Μας κα-
τηγορείτε, γιατί πήραµε ένα σύστηµα, το οποίο το είχατε ρίξει
στα Τάρταρα, το στήσαµε στα πόδια του και αρχίζουµε να το
αναπτύσσουµε. 

Μας κατηγορείτε, γιατί αλλάξαµε τον νόµο για τις προµήθειες
και τον οποίο σιγά-σιγά, µε δυσκολία και µε µεγάλη αντίσταση
από τα οργανωµένα τοπικά κυκλώµατα, τον προχωράµε και βγαί-
νουν και πολλά άλλα στη φόρα κάθε ηµέρα που περνάει. 

Φτιάξατε ένα κράτος, ένα σύστηµα που, όπως έχω πει χιλιάδες
φορές, όποια πέτρα και αν σηκώσεις, από κάτω έχει φίδια, σκορ-
πιούς, έχιδνες και σαρανταποδαρούσες. Όλοι έτρωγαν. Αυτή η
δουλειά γινόταν! Και µας κατηγορείτε επειδή το αποκαλύψαµε.

(Χειροκροτήµατα)
Μας κατηγορείτε –κάποια τα έχω ξαναπεί, αλλά η επανάληψη

είναι η µητέρα της µαθήσεως- ότι δεν κάναµε την τιµολόγηση
τότε που διαπραγµατευόταν ο Κουρουµπλής την αλλαγή της αρ-
χιτεκτονικής του τρόπου του δελτίου τιµών. Και εµείς σας λέµε
συγκεκριµένα –και µας κατηγορείτε για αυτό- ότι αυτό το φάρ-
µακο, το «Lucentis», µε µία υπουργική απόφαση, που πέρασε
µέσα στην απόφαση της τιµολόγησης, µπορούσε να τιµολογηθεί
είτε έτσι είτε αλλιώς. Με το έτσι, ο ΕΟΦ λέει «509 ευρώ», µε το
αλλιώς, που τιµολογήθηκε είπε ο Υπουργός µε την υπογραφή
του τελικά «780 ευρώ». Και µετά µας λέτε γιατί δεν πέφτει. Διότι
το 780 ευρώ το πήραν και άλλοι µετά. Το πήραν και άλλοι. Και
αν ο µέσος όρος είναι ψηλός, δύσκολα κατεβαίνει. Σας το λέµε
συγκεκριµένα και µας κατηγορείτε ότι εµείς βολέψαµε τη φαρ-
µακοβιοµηχανία. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Θ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ) 

Μας κατηγορείτε και σας το λέµε συγκεκριµένα: Στις 5 Ιουνίου,
λίγες µέρες πριν να φύγει, υπογράφει µια απόφαση ο Υπουργός
κ. Γεωργιάδης, πριν έρθει ο Βορίδης, που λέει ότι τα φάρµακα
υψηλού κόστους θα πωλούνται πλέον έτσι, δηλαδή θα πωλούνται
τα φαρµακεία κατά 11% ακριβότερα. Την πιάνει τη δουλειά ο Βο-
ρίδης µετά και το αλλάζει µε µια διάταξη. Αυτό δεν ήταν πράξη
απιστίας, επειδή δεν έγινε; Χαίρω πολύ! 

Το ίδιο λέτε και για τον Καµµένο, την ίδια λογική δηλαδή χρη-
σιµοποιείτε. Το διόρθωσε µετά, γιατί από τα 68 εκατοµµύρια
ευρώ ήταν να πάρει 65 εκατοµµύρια ευρώ. Λένε οι µάρτυρες
µέσα ότι το «Harvard Project» είναι αυτό. Έγινε µε ακρίβεια ηµε-
ροµηνίας. Έλεγε σε δέκα µήνες. Σε δέκα µήνες είχε γίνει µε τις
τρεις λέξεις που άλλαξε, που είπε ο Θανάσης Παπαχριστόπου-
λος µετά, «πάρε τα φάρµακα µέσα, πάρε και τιµή» και µόλις τε-
λειώνει η δουλειά, αλλάζει ξανά η διάταξη, για να µην µπει άλλος. 

Και µας κατηγορείτε που τα λέµε όλα αυτά. 
Ακούστε, λοιπόν: Όσους πληρωµένους κονδυλοφόρους και αν

βάλετε, όποιες προσπάθειες δολοφονίας χαρακτήρα και αν κά-
νετε, όσα τηλεφωνήµατα και αν κάνετε, µε απόκρυψη στο κινητό
µου ή σε κινητά συγγενικών µου προσώπων τα βράδια, όσα µη-
νύµατα και αν στείλετε δεξιά και αριστερά, όσο και αν έχετε
ψάξει σε πέντε γενιές οριζοντίως και δέκα γενιές καθέτως, δεν
µας βρίσκετε πουθενά, γιατί δεν χρωστάµε πουθενά! Πάρτε το
χαµπάρι! 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Ακόµη και να αρχίσετε να σκάβετε ένα τούνελ από εδώ και να

βγείτε στην απέναντι µεριά της γης, εµάς µέσα δεν θα µας
βρείτε! 

Η γελοιότητα της πρότασης φαίνεται από το ότι κολλήσατε και
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εµένα στο τέλος. Συλλογική είναι η απόφαση. Ναι, για εµένα δεν
λέτε πράµα και κάποιοι δεν είπαν κιόλας. 

Όσον αφορά τον Ανδρέα, που ήµασταν σύντροφοι και τώρα,
µετά από δυόµισι χρόνια, έχουµε γίνει και αδέλφια, ό,τι κάνει ο
Ανδρέας το ξέρω εγώ και ό,τι κάνω εγώ το ξέρει ο Ανδρέας, γιατί
εµείς δεν µοιράζουµε µήτε βιλαέτια µήτε ξανοίγουµε προσωπι-
κές στρατηγικές. 

Ό,τι και να κάνετε, όσο και να ψάξετε, δεν χρωστάµε! Πάρτε
το χαµπάρι! Σας φαίνεται αδιανόητο, αλλά δεν χρωστάµε εµείς,
για να έχουµε ανάγκη κάποιους άλλους! 

Γι’ αυτό, λοιπόν, θέλω να τελειώσω και εγώ και να σας αφιε-
ρώσω µια µαντινάδα, την οποία αφιερώνω και στον Ανδρέα και
σε όλους τους συντρόφους της Κυβέρνησης: «Δεν θέλω δανεικά
φτερά, πετώ µε τα δικά µου. Γι’ αυτό πολλοί ζηλεύουνε εµέ, το
πέταγµά µου». Να είστε καλά! 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Μαντάς για δώδεκα λεπτά. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θεώρησα

δεοντολογικά σωστό να µιλήσει τελευταίος ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, που κάνει και την πρόταση
για τη σύσταση της προκαταρκτικής επιτροπής και δηλώνω από
την αρχή ότι θα µείνω µόνο σε αυτό το θέµα. Δεν θα µιλήσω για
άλλα ζητήµατα, που αφορούν την επικαιρότητα, πολύ σηµαντικά
θέµατα που βρίσκονται σε εξέλιξη. Φαντάζοµαι ότι θα µιλήσουν
και από την Κυβέρνηση και άλλοι για αυτά τα ζητήµατα. 

Έρχεται, λοιπόν, σήµερα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µία
πρόταση από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση
Προκαταρκτικής Επιτροπής για τη διερεύνηση του αδικήµατος
της απιστίας από τρεις Υπουργούς των κυβερνήσεών µας. 

Νοµίζω ότι είναι πλέον, απολύτως φανερό σε όποιον παρακο-
λουθεί αυτή τη συζήτηση ότι πρόκειται πραγµατικά για µια φω-
τοβολίδα –θα έλεγα- τραγικά τραγελαφική, υποκριτική, άσφαιρη,
µια φωτοβολίδα αντιπερισπασµού, που έσβησε νωρίς, πριν την
ώρα της. Αυτό νοµίζω ότι είναι φανερό και από αυτό που βλέ-
πουµε στην Αίθουσα. 

Αυτοί, λοιπόν, που δεν έβλεπαν όταν τα τρένα της διαφθοράς,
τα υποβρύχια, οι βαλίτσες του πολιτικού χρήµατος περνούσαν
και «περί άλλων ετύρβαζαν», αυτοί που απειλούν τους αρµόδιους
δικαστικούς λειτουργούς από το πρωί έως το βράδυ, κάνουν µη-
νύσεις σε δήθεν κουκουλοφόρους προστατευόµενους µάρτυ-
ρες, ενώ οι ίδιοι θεσµοθέτησαν αυτή τη δυνατότητα, που ισχύει
σε όλες τις χώρες του κόσµου και το γνωρίζουν, αυτοί που βασί-
ζονται σε µία ανώνυµη επιστολή, την οποία, αν διαβάσει κανείς
από την αρχή µέχρι το τέλος προσεκτικά, θα δει ότι είναι απολύ-
τως έωλη και για τις ηµεροµηνίες, στις οποίες αναφέρεται για
τους αντίστοιχους Υπουργούς και για το συγκεκριµένο φάρµακο,
στο οποίο αναφέρεται το οποίο ποτέ δεν κυκλοφόρησε και για
πάρα πολλά άλλα, αυτοί που όταν η φαρµακευτική δαπάνη
έπαιρνε την ανηφόρα και είχε φτάσει πάνω από το 2% του ΑΕΠ,
αυτοί έρχονται να µας κουνήσουν το δάκτυλο και να µας επικρί-
νουν για δύο ζητήµατα. 

Εγώ, ισχυρίζοµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η πραγµα-
τική σκευωρία επιχειρήθηκε να γίνει σε αυτήν εδώ την περίπτωση
και θα σας αποδείξω γιατί. 

Δεν ξέρω ποιος ακριβώς συνέλαβε αυτήν την ιδέα. Δεν µπορώ
να καταλάβω γιατί πολύ σοβαροί συνάδελφοι από τη Νέα Δηµο-
κρατία, από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που ξέρουν να δια-
βάζουν και ξέρουν πολύ περισσότερα νοµικά προφανώς από
εµένα, αλλά ίσως και πολύ περισσότερα ιατρικά από εµένα, συ-
νέλαβαν αυτήν την ιδέα και τη σκέψη, να εγκαλέσουν τους
Υπουργούς µας για δύο ζητήµατα, που τα θεώρησαν ζητήµατα
απιστίας.

Πρώτα απ’ όλα, νοµίζω ότι είναι ορθό να επαναλάβω κάτι, για
να γίνει απολύτως σαφές, που το γνωρίζουν όλοι σε αυτήν την
Αίθουσα και µάλιστα, το γνωρίζουν και οι συνάδελφοι της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης, οι οποίοι µίλησαν για τις αναφορές
τους, στις αναφορές, που έκανε ο κ. Λοβέρδος, η κ. Χριστοφιλο-
πούλου και ο κ. Κεγκέρογλου και όχι τόσο πολύ στην πρόταση

της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί και οι ίδιοι το αναγνωρίζουν στην
πρώτη αναφορά τους.

Ακούστε τι λένε: Σύµφωνα µε τα στοιχεία του ΣΦΕ, το έτος
2015 και το έτος 2016 η φαρµακευτική δαπάνη του ασφαλιστικού
συστήµατος –αυτό ακριβώς δεν το καταλαβαίνω τι ακριβώς ση-
µαίνει, είναι ακατανόητο- αυξήθηκε σε σχέση µε τα προηγούµενα
χρόνια και έκλεισε στα 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ και 2,96 δισε-
κατοµµύρια ευρώ αντιστοίχως. Από τους νόµους, βέβαια, που ει-
σήγαγαν µε το clawback, το rebate κ.λπ. το υπερβάλλον ποσό
-προσέξτε το λένε οι ίδιοι στις αναφορές τους- δεν προκαλεί αύ-
ξηση της δηµόσιας δαπάνης, που έκλεισε στα 2 δισεκατοµµύρια
ευρώ και 1,945 δισεκατοµµύρια ευρώ αντιστοίχως. Και µετά -
αυτό είναι σαφές νοµίζω και δεν χωράει καµµία αµφιβολία- λένε
και µία φρασούλα: Πάντως, αυξάνεται η συµµετοχή των ασφαλι-
σµένων. 

Εδώ θέλω να εξηγήσω σε ένα λεπτό τι ακριβώς γίνεται µε τη
συµµετοχή των ασφαλισµένων. Η συµµετοχή των ασφαλισµένων
προσδιορίζεται µε δύο τρόπους: Ο ένας είναι το ποσοστό ανά-
λογα µε την ασθένεια που πληρώνουν ως συµµετοχή στα φάρ-
µακα που παίρνουν και, ναι, πράγµατι αν υπάρξει αύξηση της
τιµής του φαρµάκου, µπορεί µέσα από αυτόν τον µηχανισµό να
υπάρξει αύξηση της συµµετοχής των ασφαλισµένων.

Ταυτόχρονα, πληρώνουν και τη διαφορά λιανικής και ασφαλι-
στικής τιµής. Πάρα πολλοί άνθρωποι που µε ακούνε και που το
ζουν αυτό, θα καταλαβαίνουν. 

Άρα, είναι ένας συνδυασµός και των δύο πραγµάτων και µάλι-
στα, αυτό που επιβαρύνει πιο πολύ στη συµµετοχή των ασφαλι-
σµένων -όπως είπαν και οι Υπουργοί, είναι ένα σηµαντικό πρό-
βληµα που έχουµε µπροστά µας και θα µιλήσω γι’ αυτό- είναι
αυτή η διαφορά. Γιατί είναι αυτή η διαφορά, για να ανοίξω όλη
τη βεντάλια; Διότι αυτό που συµβαίνει στη χώρα µας, στη λει-
τουργία του φαρµάκου θα πω εγώ, όχι της φαρµακευτικής αγο-
ράς, είναι αποτέλεσµα πάρα πολλών στρεβλώσεων και καθυ-
στερήσεων, που έρχονται να συσσωρευτούν τα τελευταία χρό-
νια. 

Διότι η πραγµατικότητα είναι ότι µέχρι και σήµερα, έχουµε δι-
είσδυση των γενοσήµων φαρµάκων κοντά στο 20%, ενώ στις
υπόλοιπες χώρες αυτή η συµµετοχή των γενοσήµων φαρµάκων
φτάνει σε πολύ υψηλά ποσοστά, πάντως σίγουρα πάνω από 50%
µε 60%. 

Δεύτερον, υπάρχει µια πρακτική που συνδέεται και µε αυτά
που συζητάµε, το σκάνδαλο δηλαδή, που έχει επέκταση προφα-
νώς και σε δηµόσιους λειτουργούς, πέρα από τα πολιτικά πρό-
σωπα, µιας -θα έλεγα- και νοοτροπίας και ενός στάτους, που
υπάρχει να µην γράφονται τα γενόσηµα φάρµακα, να τα στέλ-
νουµε «στο πυρ το εξώτερον» και να γράφονται φάρµακα, όχι
από εκείνη τη φαρέτρα. Αυτό θέλει δουλειά, για να ανατραπεί.
Εν πάση περιπτώσει, ξαναλέω ότι δεν υπάρχει βλάβη του δηµο-
σίου σε καµµία, µα καµµία περίπτωση. 

Πάµε παρακάτω. Το δεύτερο πράγµα για το οποίο εγκαλούνται
οι Υπουργοί µας είναι ότι δεν εφάρµοσαν έναν νόµο του 2013, ο
οποίος προέβλεπε τη µείωση της τιµής των φαρµάκων σε ένα
ποσοστό 65% και µάλιστα των γενοσήµων φαρµάκων. Ο Υπουρ-
γός κ. Ξανθός νοµίζω ότι εξήγησε απολύτως τι συνέβη από το
2015 και µετά και τι συνέβη –κυρίως θα έλεγα εγώ- µετά το τρίτο
µνηµόνιο, σε σχέση µε αυτό το ζήτηµα. 

Εµείς σωστά διαπραγµατευτήκαµε, αυτή η µείωση να µην γίνει
µε έναν απότοµο τρόπο. Διότι αν γινόταν µε έναν απότοµο τρό-
πο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τότε οι τιµές των γενοσήµων
φαρµάκων -που σας είπα ποια είναι η διείσδυσή τους στην
αγορά, δηλαδή αυτό το 20%- θα έπεφτε µε ραγδαίο τρόπο. 

Πράγµατι, υπήρχε κίνδυνος, όχι µόνο να κλείσουν οι βιοµηχα-
νίες και να απολυθεί κόσµος, αλλά και ο κίνδυνος, κυρίως φτηνά
και αποτελεσµατικά φάρµακα να αντικατασταθούν µε νέα φάρ-
µακα –και ξέρουµε πώς ακριβώς λειτουργούν οι πολυεθνικές
εταιρείες σε αυτό το θέµα- άρα να εκτινάξουν ξανά τη φαρµα-
κευτική δαπάνη προς τα πάνω. 

Συνεπώς, θα έλεγα ότι και οι δύο κατηγορίες ή εν πάση περι-
πτώσει εγκλήσεις –για να είµαι πιο συγκεκριµένος, γιατί έτσι αν-
τιλαµβάνοµαι την πρόταση για προκαταρκτική επιτροπή- είναι
απολύτως, µα απολύτως, στον αέρα. Δεν έχουν καµµία βάση. 
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Να πάω και σε δύο άλλα ζητήµατα, για τα οποία εγκαλούµαστε
και να πω δύο, τρία πράγµατα, που νοµίζω ότι είναι σηµαντικά. 

Μας λένε από το πρωί ως το βράδυ: «Τότε που εµείς παίρναµε
τις αποφάσεις, για να µειώσουµε τη φαρµακευτική δαπάνη, εσείς
ουρλιάζατε σε όλους τους τόνους, για να µην γίνει αυτό». 

Τον Νοέµβριο του 2013 γινόταν αυτή η συζήτηση στη Βουλή
για το clawback και το rebate. Δεν θέλω να σας θυµίσω ποια ήταν
η κατάσταση. Έχουν περιγράψει οι ίδιοι οι Υπουργοί ποια ήταν
η κατάσταση στο δηµόσιο σύστηµα υγείας, στην υγεία γενικά και
πώς αυτό εξελισσόταν. 

Διαβάζω όµως –και έχει µια σηµασία- τι είπε ο σηµερινός
Υπουργός Υγείας σ’ αυτή τη συγκεκριµένη συζήτηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν µου επιτρέπετε, θέλω ένα-δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Διαβάζω: «ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Η φαρµακευτική δαπάνη ήταν

πραγµατικά υψηλή. Υπήρξε µια φούσκα. Ήταν 5,3 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ. Υπήρξε πάρτι στον χώρο του φαρµάκου. Αυτό το πάρτι
έχει πολιτικό ονοµατεπώνυµο και το ξέρουµε. Και σωστά µει-
ώθηκε σήµερα και έχει πάει στα 2,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτό
που αποκρύπτεται συστηµατικά…» -λέει ο Ανδρέας Ξανθός, ο ση-
µερινός Υπουργός Υγείας- «…είναι ότι αυτήν την περίοδο που
µειώνεται η δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη, αυξάνεται η ιδιωτική
φαρµακευτική δαπάνη. Αυτό γίνεται για πολλούς λόγους». 

Και εξηγεί παρακάτω τι σχέση έχει αυτό ακριβώς µε όλα αυτά
που µας λέτε. Το ότι δεν ψηφίσαµε τις συγκεκριµένες διατάξεις
ήταν διότι, αυτές εµπεριέχοντο σε ένα συνολικό σχέδιο απαξίω-
σης και διάλυσης του δηµόσιου συστήµατος υγείας. 

Θα πω δύο πράγµατα ακόµα -και θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε-
αναφορικά µ’ αυτό που επιχείρησαν να πουν µέσα από τις ανα-
φορές τους οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ –άκουσον, άκουσον- ότι
δηλαδή επί δικής µας διακυβέρνησης αυξήθηκε, λέει, η δαπάνη
στα πρωτότυπα φάρµακα και µάλιστα στα φάρµακα της «NO-
VARTIS». 

Κάνουν, λοιπόν, την εξής πονηριά. Βάζουν δύο στήλες από
αποφάσεις τιµολόγησης φαρµάκων. Ξέρετε τι ξέχασαν; Ξέχασαν
µια τρίτη στήλη, που υπήρξε ενδιάµεσα. 

Θα καταθέσω, λοιπόν –για να το µελετήσουν όλοι οι συνάδελ-
φοι- ότι υπήρξε µια ενδιάµεση αύξηση της δαπάνης, ειδικά των
σκευασµάτων της «NOVARTIS» και µετά, επί δικής µας διακυβέρ-
νησης, είναι «ένα-ένα». Είναι απάντηση σ’ αυτά, που έχουν κατα-
θέσει οι συνάδελφοι από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη, για το
πώς δηλαδή παρέλειψαν αυτήν την ενδιάµεση στήλη, για να πουν
ότι εµείς αυξήσαµε τη δαπάνη στα συγκεκριµένα φάρµακα της
συγκεκριµένης εταιρείας. 

Κύριε Πρόεδρε, το καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαντάς καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα πω και κάτι τελευταίο. Επειδή, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, έγινε πάρα πολύς λόγος για την προκαταρτική επιτροπή,
θέλω να σας πω το εξής: Εγώ νοµικός δεν είµαι. Φαντάζοµαι ότι
άλλοι συνάδελφοι είναι πολύ πιο ειδικοί από εµένα. Όµως,
υπήρξε µια αναφορά στο άρθρο 263 Β του Ποινικού Κώδικα. Ξέ-
ρετε πώς περιγράφεται αυτό το άρθρο του Ποινικού Κώδικα; Πε-
ριγράφεται ως: «Μέτρα επιείκειας για όσους συµβάλλουν στην
αποκάλυψη πράξεων διαφθοράς». Ξέρετε τι λέει στην παρά-
γραφο 4; Λέει ότι αν κάποιος από τους υπαίτιους των εγκληµά-
των των άρθρων 235-261 και 390 ή πράξεων νοµιµοποίησης
εσόδων, που προέρχονται άµεσα από τις συγκεκριµένες εγκλη-
µατικές δραστηριότητες, εισφέρει αποδεικτικά στοιχεία για τη
συµµετοχή στις πράξεις αυτές προσώπων, που διατελούν ή διε-
τέλεσαν µέλη κυβέρνησης ή Υφυπουργοί, έχουν τις παρακάτω
πρόνοιες, επιείκειες κ.λπ.. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Αν θέλετε, ολοκληρώ-
στε, σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δεν ξέρω τι ακριβώς εννοούσε ο συνάδελφος που έκανε αυτήν

την αναφορά. Δεν το ξέρω. Όµως, θα έλεγα ότι µε βάση αυτή
την αναφορά, υποθέσεις, όπως η υπόθεση Τσοχατζόπουλου, για

παράδειγµα, βρήκαν διέξοδο και ήρθαν στο φως.
Σε κάθε περίπτωση, θα πω το εξής για την προκαταρτική επι-

τροπή. Ακούστε: Πολλοί ήρθαν να µιλήσουν γι’ αυτό εδώ πέρα,
γιατί αυτό είναι που καίει, από ό,τι φαίνεται, η προκαταρκτική επι-
τροπή και για τη δήθεν, λέει, προσπάθεια να κουκουλώσουµε και
κλείσουµε άρον-άρον.

Ξέρετε ποια είναι η µπλόφα; Ποια είναι η µπλόφα; Η µπλόφα
είναι ότι, αν αυτό περιοριστεί στα πλαίσια της προκαταρκτικής
επιτροπής, εκεί θα επέλθει παραγραφή και τίποτα δεν θα διερευ-
νηθεί πιθανά. Κανένα από τα ενδεχόµενα αδικήµατα, που τελέ-
στηκαν, δεν θα ερευνηθεί.

Εµείς, λοιπόν, τηρώντας το Σύνταγµα αυστηρά -αυτό για το
οποίο ασκούµε πολύ συγκεκριµένη κριτική και θα το αλλάξουµε
και για το άρθρο 86- και τον Κανονισµό, θα φτάσουµε τα πράγ-
µατα µέχρι το τέλος, η υπόθεση αυτή θα αποκαλυφθεί και όσοι
είναι αθώοι θα αθωωθούν, όσοι είναι ένοχοι αυτό θα κριθεί, βε-
βαίως, από τη δικαιοσύνη στο τέλος της µέρας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαντά.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Δένδιας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλή-
θεια είναι ότι η κατακλείδα του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
του ΣΥΡΙΖΑ µας µπέρδεψε λίγο.

Διότι η διακήρυξη, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ότι «θα το φτά-
σουµε µέχρι το τέλος» έχει µια ασυµβατότητα µε την αρχική το-
ποθέτηση του εισηγητή της Πλειοψηφίας εδώ, ο οποίος, αν
κατάλαβα καλά, µας είπε ότι ο σκοπός σας δεν είναι να φτάσετε
κάτι ούτε µέχρι τη µέση ούτε µέχρι το τέλος, αλλά να το επιστρέ-
ψετε στη δικαιοσύνη. Τουλάχιστον εγώ, αυτό κατάλαβα. Αν τώρα
µε την τοποθέτησή σας «θα φτάσουµε µέχρι το τέλος» αναφέρε-
στε στην ελληνική δικαιοσύνη, φαντάζοµαι ότι παρά τη συνήθεια,
που έχει αποκτήσει ο ΣΥΡΙΖΑ τελευταία, δεν είναι δουλειά σας
να προκαθορίζετε το πώς και µέχρι πού θα φτάσει η δικαιοσύνη.

Εκλαµβάνω, λοιπόν, ότι αυτό το οποίο θέλετε να κάνετε είναι
απλώς αυτό που γενικά λέτε «θα τα φέρετε όλα στο φως», που
στην πραγµατικότητα το µόνο που σηµαίνει είναι να δηµιουργή-
σετε θόρυβο και να ρίξετε λάσπη στους πολιτικούς σας αντιπά-
λους.

Σε τέτοιες συζητήσεις -οι οποίες δεν είναι κοµµατικές συζητή-
σεις ή εν πάση περιπτώσει, δεν πρέπει να είναι κοµµατικές συζη-
τήσεις- προσπαθώ πάντα να κρατήσω τους τόνους εξαιρετικά
χαµηλά, διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θέλω να σας
είµαι ειλικρινής. Δεν χαίροµαι που είµαι εδώ σήµερα. Δεν χαίρο-
µαι που έχω µπροστά µου αυτή την πρόταση, την οποία καλούµαι
να υποστηρίξω, όπως δεν ήµουν καθόλου χαρούµενος την προ-
ηγούµενη εβδοµάδα, όταν συζητήσαµε µια άλλη πρόταση.

Δεν επιχαίρω, όταν στοιχεία δικογραφιών οδηγούν στην
ανάγκη να εξετάσουµε ευθύνες συναδέλφων και δεν επιχαίρω,
όχι από εσφαλµένα εννοούµενη συναδελφική αλληλεγγύη, αλλά
δεν επιχαίρω, διότι αντιλαµβάνοµαι πάρα πολύ καλά σε ποια δύ-
σκολη θέση βρίσκονται κατ’ αρχάς αυτοί, οι οποίοι κατηγορούν-
ται, αλλά κυρίως πόσο άσχηµο µήνυµα δίνεται στην κοινωνία, σε
αυτή τη συγκυρία. Όµως, σε ορισµένες περιπτώσεις, υπάρχει η
ευρύτερη, η ύψιστη υποχρέωση επιτέλεσης καθήκοντος.

Ερώτηµα, λοιπόν: Η Νέα Δηµοκρατία, καταθέτοντας αυτή την
πρόταση, την οποία υπογράφει το σύνολο, όπως σωστά παρα-
τηρήθηκε, πλην ενός της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, διεξάγει
αγώνα αντεκδίκησης ή επιτελεί καθήκον;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το άρθρο του Κανονισµού της
Βουλής είναι σαφές. Λέει, κατ’ αρχάς, τι πρέπει να έχει µια πρό-
ταση. Διότι ελέχθη εδώ προηγουµένως ότι η πρόταση αυτή δεν
αντέχει σε κριτική και διάφοροι χαρακτηρισµοί. Τι λέει ο Κανονι-
σµός της Βουλής; Λέει ότι πρέπει να προσδιορίζει µε σαφήνεια
τις πράξεις ή τις παραλείψεις και να µνηµονεύει τις διατάξεις.

Εδώ, σε αυτή την πρόταση αναφέρονται συγκεκριµένα πρά-
ξεις -για την ακρίβεια, παραλείψεις- και οι διατάξεις, ναι ή όχι;
Αναφέρεται συγκεκριµένα η παράλειψη έκδοσης δελτίου τιµών
φαρµάκων, ναι ή όχι; Θα οδηγούσε η συγκεκριµένη πράξη στη
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µείωση της τιµής των φαρµάκων, ναι ή όχι; 
Από εκεί και πέρα, επειδή η απάντηση είναι προφανής και θα

µου επιτρέψετε να µη τη δώσω εγώ, υπάρχει υπερασπιστικός
ισχυρισµός. Ποιος είναι ο υπερασπιστικός ισχυρισµός; Το διατύ-
πωσε και ο αγαπητός συνάδελφος προηγουµένως και ο εισηγη-
τής, αν θυµάµαι καλά, και τουλάχιστον δύο από τους τρεις
οµιλήσαντες Υπουργούς. Δεν υπέστη βλάβη το δηµόσιο. Γιατί
δεν υπέστη βλάβη το δηµόσιο; Γιατί υπάρχει το clawback.

Τι είναι το clawback, για τους πολίτες που ακούν και δεν ασχο-
λούνται πολύ µε αυτά; Είναι το ανώτατο όριο. Έχει πει το δηµό-
σιο ότι εµείς θα πληρώνουµε µέχρι τόσο. Από εκεί και πέρα,
λοιπόν, λέγεται, ό,τι και αν χρεωθεί παραπάνω έχει καµµιά ση-
µασία, αφού τελικά το δηµόσιο δεν θα τα πληρώσει; Άρα, δεν
υπάρχει ζηµία, δεν υπάρχει αδίκηµα. Γιατί φέρνετε την πρόταση;
Θα µπορούσε να είναι πειστικό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν
δεν ήταν τόσο εσφαλµένο.

Το ερώτηµα δεν είναι µόνο η ζηµία του δηµοσίου, είναι και το
όφελος, και το όφελος συγκεκριµένης εταιρείας. Εάν οι τιµές
ενός φαρµάκου είναι ψηλότερες και ενός άλλου δεν είναι ψηλό-
τερες, βεβαίως, το συνολικό ποσό είναι το ίδιο, αλλά η κατανοµή
του δεν είναι η ίδια, όπως δεν είναι ίδια και η πληρωµή από την
πλευρά των ασφαλισµένων του υπολοίπου ποσού. Άρα, µπορεί
µεν να µην υπάρχει ζηµία, αλλά υπάρχει όφελος. Εφόσον υπάρ-
χει όφελος, υπάρχει ζήτηµα. Και όσο υπάρχει παράνοµη παρά-
λειψη, η οποία δηµιουργεί όφελος, υπάρχει, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µεγάλο ζήτηµα.

Εµείς, η Νέα Δηµοκρατία, δεν θέλουµε να καταλήξουµε εδώ
σε δικανική κρίση. Δεν είναι η δουλειά µας. Τι λέµε; Λέµε, κυρίες
και κύριοι της Πλειοψηφίας, ότι έρχεται εδώ ένα έγγραφο προ-
ερχόµενο από εισαγγελικό λειτουργό, το οποίο θέτει ορισµένα
θέµατα. Τι σας καλούµε; Σας καλούµε να διερευνήσουµε αυτά
τα θέµατα. Και υπό ποιους όρους να τα διερευνήσουµε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι; Υπό τους όρους δικής σας πλειοψηφίας. 

Φαντάζοµαι δεν διαφεύγει της προσοχής σας ότι αν συµφω-
νήσετε να συσταθεί αυτή η επιτροπή, εσείς θα έχετε την πλει-
οψηφία σε αυτή την επιτροπή, όχι η Αντιπολίτευση, η οποία
καταθέτει την πρόταση. Και αν η Αντιπολίτευση θα ήθελε να και-
ροσκοπήσει, δεν θα έφερνε την πρόταση, όταν εσείς έχετε την
πλειοψηφία, θα την κρατούσε για τη στιγµή που θα ανατραπεί
αυτή η αριθµητική σας υπεροχή µετά τις επόµενες εκλογές. Αυτή
θα ήταν η καιροσκοπική τακτική της αντεκδίκησης, η πολιτικάν-
τικη τακτική. Η Νέα Δηµοκρατία δεν κάνει αυτό. Έρχεται ευθέως
και σας λέει: Διαπιστώνεται κάτι, πάµε να το διερευνήσουµε υπό
τους δικούς σας όρους. Άρα, εδώ το µόνο πράγµα που κρίνεται
είναι η δική σας συµπεριφορά, απέναντι σε µια τέτοια πρόταση,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τίποτε άλλο.

Θα µου πείτε: Πέραν της εισαγγελικής αντίληψης και της ανάγ-
κης να σταλεί εδώ, σύµφωνα µε τους όρους του Συντάγµατος
και του νόµου περί ευθύνης Υπουργών, είναι τελείως έωλη ίσως;
Μα, εδώ προηγουµένως, από αυτό το έδρανο συνάδελφος
άλλου κόµµατος, του ΠΑΣΟΚ, σας είπε ότι «αυτήν την αναφορά,
επί της οποίας εδράζεται τελικά η διαδικασία σήµερα, την κά-
ναµε εµείς», δηλαδή οι τρεις συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. Από τη µια
πλευρά, λοιπόν, έχετε προστατευόµενους µάρτυρες και από την
άλλη έχετε τρεις Βουλευτές, οι οποίοι σας λένε ότι εδώ υπήρξε
παράνοµη πράξη, επωνύµως, µε όνοµα, επώνυµο, υπογραφή και
αναφορά, την οποία συνέταξαν και απέστειλαν. 

Άρα, από πού πηγάζει αυτή η αλαζονεία απόρριψης; Τι είναι
αυτό που σας δίνει το ηθικό δικαίωµα να λέτε: Εµείς αυτό το πε-
τάµε στον κάλαθο των αχρήστων και αρνούµαστε να το ψάξουµε;
Μάλιστα, διότι εδώ είναι η πρόκληση, το κάνετε επ’ ονόµατι κά-
ποιας δική σας αντίληψης περί ηθικής σας υπεροχής, την οποία
οφείλω να σας πω ότι, όσο προχωράει η διακυβέρνησή σας και
οδεύει προς το τέλος, τόσο πιο δύσκολα µπορώ να την κατα-
λάβω. Και θα σας έλεγα, υπό µορφή συµβουλής -διότι δεν υπάρ-
χει ποτέ συλλογική ευθύνη- να είστε εξαιρετικά προσεκτικοί.
Αναφέροµαι στους κυρίους και κυρίες συναδέλφους της Κυβέρ-
νησης, στις αλαζονικές δηλώσεις περί της υπεροχής. «Έσσεται
ήµαρ», θα έρθει η µέρα. 

Πάµε, όµως, τώρα στο προκείµενο. Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, εµείς, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αντιµετωπίσαµε σωρεία

δικών σας προτάσεων για διερεύνηση τριών, τεσσάρων διαφο-
ρετικών θεµάτων. Δεν θα τα κατονοµάσω. Δεν έχει αξία εδώ. Το
θυµάστε και εσείς και εµείς. 

Δεν υπήρξαµε ποτέ αρνητικοί. Επ’ ονόµατι της γενικής προ-
γραµµατικής µας θέσης για διαφάνεια ψηφίσαµε πάντοτε τις
προτάσεις σας και τις ψηφίσαµε, αντιλαµβανόµενοι ευθέως τον
κίνδυνο των στελεχών µας. Γιατί; Διότι αυτές οι επιτροπές είτε
εξεταστικές είτε προανακριτικές, θα γίνονταν µε δική σας κοινο-
βουλευτική πλειοψηφία. Όχι, αν θέλετε, µε τη φιλική προστασία
των προσκείµενων Βουλευτών σε αυτούς, οι οποίοι εξετάζονται
ή κατηγορούνται.

Ουδέποτε αρνηθήκαµε την ψήφο µας. Αντιθέτως, εσείς, όποια
φορά και αν ήλθε το ζήτηµα στην Ολοµέλεια, αρνηθήκατε πάντα.
Αρνηθήκατε εξόφθαλµες περιπτώσεις, όπως την περίπτωση
Υπουργού συνοµιλούντος µε καταδικασµένο βαρυποινίτη, το
οποίο θεωρήθηκε –και µάλιστα, µε πρωθυπουργική τοποθέτηση
επ’ αυτού- ως φυσιολογική συµπεριφορά σε ευρωπαϊκή χώρα. 

Αρνηθήκατε οποιαδήποτε σχέση και ανάγκη έρευνας για το
θέµα του πρώτου εξαµήνου του 2015, για την οικονοµική κατάρ-
ρευση της χώρας, για το κλείσιµο του τραπεζικού συστήµατος,
για καταστροφές. Τίποτα δεν υπήρξε, που να άξιζε να ελεγχθεί.
Μια στέρεη πλειοψηφία εκατόν πενήντα τριών ή εκατόν πενήντα
δύο –εξαρτάται- Βουλευτών αρνήθηκε πάντοτε κάθε έλεγχο. Και
θεωρείτε –εδώ είναι η πλάνη σας- ότι αυτό είναι ωφέλιµο. Και θε-
ωρείτε ότι αυτό είναι κοινοβουλευτικά ορθό. Και θεωρείτε ότι
αυτό πολιτικά σας ωφελεί. Οι λεονταρισµοί εντός της Αιθούσης,
περί υπεροχής και περί διαφορετικού και περί άλλου τύπου αν-
θρώπου, όπως είπε ο εισηγητής µας, ο κ. Τασούλας, θεωρείτε
ότι σας προσδίδουν κάποιο κύρος στην κοινωνία, ότι έτσι µπο-
ρείτε να πορευθείτε και προς τις επόµενες εκλογές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ξαναλέω, καταλήγοντας ότι
εγώ δεν επιχαίρω, που βρισκόµαστε σήµερα εδώ. Θα ευχόµουν
για τον κ. Κουρουµπλή, τον κ. Ξανθό, εµµέσως τον κ. Πολάκη -
διότι ως προς αυτόν είναι διαφορετική η διατύπωση, αφορά άλλο
θέµα- να είχε εκδοθεί το δελτίο, να µην υπήρχε η αναφορά των
συναδέλφων, να µην υπήρχε η εισαγγελική παραγγελία, να µην
χρειαζόταν να βρίσκοµαι εδώ σε αυτή τη θέση και να αναπτύσσω
αυτό το θέµα. Όπως θα ευχόµουν, βέβαια, και εσείς την προ-
ηγούµενη εβδοµάδα να είχατε δει µε ευθυκρισία την υπόθεση,
την οποία στείλατε σε προανακριτική επιτροπή, γιατί δεν είχε τα
απαραίτητα στοιχεία για να γίνει κάτι τέτοιο. Τα απαραίτητα στοι-
χεία εναντίον δύο Πρωθυπουργών και οκτώ Υπουργών. 

Όµως, σήµερα βρισκόµαστε µε αυτήν την πρόταση εδώ, για
λόγους απολύτως αντικειµενικούς, µε ένα αδίκηµα, το οποίο είναι
πρόδηλο, γιατί αφορά την έκδοση ή µη ενός δελτίου. Από εκεί
και πέρα, όλοι οι υπόλοιποι υπερασπιστικοί ισχυρισµοί ή ισχυρι-
σµοί των συναδέλφων, µπορούν κάλλιστα να διατυπωθούν και
βεβαίως, να ακουστούν. Εµείς, στη Νέα Δηµοκρατία, πάντοτε δε-
χόµαστε το τεκµήριο της αθωότητος. Αυτό το οποίο είχε πει στην
προηγούµενη διαδικασία ο µη ων στην Αίθουσα αυτή τη στιγµή
Υπουργός Δικαιοσύνη,ς ότι πρέπει οι κατηγορούµενοι να απο-
δείξουν ότι είναι αθώοι, για µας αποτελεί ανάθεµα.

Ευχόµαστε, λοιπόν, στην πορεία αυτής της διαδικασίας η
Βουλή να αποδείξει ότι είναι απολύτως αθώοι και ότι άλλα γεγο-
νότα, ανεξάρτητα της βούλησής τους, οδήγησαν στη µη έκδοση
του συγκεκριµένου δελτίου. Όµως, η επιτροπή πρέπει να γίνει
και πρέπει να ψηφιστεί. Άλλως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –
το καταλαβαίνετε, δεν το καταλαβαίνετε, δεν έχει σηµασία, έχω
βέβαια την υπόνοια ότι σιγά-σιγά το διαισθάνεσθε- πηγαίνετε ένα
βήµα ακόµη προς την κοινοβουλευτική αυθαιρεσία, η οποία µπο-
ρεί µεν να σας εξασφαλίζει επιβίωση εντός της Αιθούσης, αλλά
σας διαβεβαιώνω ότι σας οδηγεί σε µια βεβαιότατη εκλογική συν-
τριβή µετά από λίγο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Δένδια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα πέντε µα-
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θήτριες και µαθητές και πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από
το Γυµνάσιο Μούδρου Λήµνου και το Εργαστήρι Ειδικής Επαγ-
γελµατικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης Δρεπανιδίου Λήµνου.

Είναι στα πλαίσια του προγράµµατος φιλοξενίας του ιδρύµα-
τος στη Βουλή.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος κ. Παφίλης έχει τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αν δεν κάνουµε λάθος –και δεν κά-
νουµε- είναι η τρίτη φορά που στην Ολοµέλεια συζητάµε τα θέ-
µατα της υγείας. Το πρώτο ήταν εξεταστική για τα θέµατα της
υγείας συνολικά, που πρότεινε ο ΣΥΡΙΖΑ, το δεύτερο η «NOVAR-
TIS» και το τρίτο σήµερα η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας.

Θα προσπαθήσουµε να κάνουµε µία ανακεφαλαίωση σε αυτή
την «σκληρή» σύγκρουση, που γίνεται ανάµεσα στην Κυβέρνηση,
στη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και σε άλλες πολιτικές δυνά-
µεις. 

Ποια είναι τα δεδοµένα αυτής της σύγκρουσης; 
Πρώτο δεδοµένο: Ανεξάρτητα από επιµέρους διαφορές, που

µπορεί να έχετε -υπαρκτές ή µη- η Κυβέρνηση µε τη Νέα Δηµο-
κρατία, ένα είναι που αποδέχεστε και οι δύο. Ποιο είναι αυτό; Ότι
η υγεία, το φάρµακο συνολικά -για να µιλήσουµε συγκεκριµένα
για το φάρµακο- τι είναι; Είναι εµπόρευµα. Ναι ή όχι; Το δέχεστε
όλοι, πλην ΚΚΕ; Το δέχεστε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν το δεχόµαστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το δέχεστε. Μπορεί να λέτε ό,τι θέ-

λετε. Στην πράξη τι κάνετε. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αφού

µας ρωτάτε!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι εµπόρευµα.
Και αφού λέτε ότι δεν το δέχεστε, ποιος το παράγει αυτό το

εµπόρευµα; Το παράγει µία κοινωνικοποιηµένη φαρµακευτική
βιοµηχανία και το παρέχει δηµόσια και δωρεάν στον λαό ή το
φάρµακο και η υγεία -και θα το πω και πιο χοντρά- η ζωή και ο
θάνατος, βρίσκεται στα χέρια των πολυεθνικών, αλλά και επιµέ-
ρους, γενικά των πολυεθνικών, δηλαδή, στα χέρια της καπιταλι-
στικής ιδιοκτησίας; Και πώς καθορίζει την παραγωγή του φαρµά-
κου; Με βάση τι, ποιον νόµο; Με βάση την ικανοποίηση των αν-
θρώπινων αναγκών ή µε τον νόµο του κέρδους; Με τον νόµο του
κέρδους. 

Υπάρχει κανένας σοβαρός εδώ, που µπορεί να µας πει ότι όλα
τα µεγαθήρια, σε όλη την ανθρωπότητα, λειτουργούν για κοινω-
νικούς σκοπούς και πως δεν λειτουργούν για την τσέπη τους;
Λειτουργούν για την τσέπη τους. 

Αποδέχεστε, λοιπόν, αυτό το καθεστώς, ναι ή όχι; Το αποδέ-
χεστε. Το αποδέχεστε όλοι στην πράξη. Γιατί στη θεωρία, µπορεί
να λέω και εγώ ότι είµαι αστροναύτης, αλλά δεν είµαι. Αυτά τα
αποδεικνύουν οι ίδιες οι πρακτικές που ακολουθούν. 

Ένα, λοιπόν, το κρατούµενο: Ο καυγάς γίνεται στο ίδιο γήπεδο
και εποµένως, ο ελληνικός λαός πρέπει να βγάλει ορισµένα συµ-
περάσµατα.

Δεύτερο θέµα: Η σύγκρουση η µεγάλη, που γίνεται, είναι στα
πλαίσια της γενικότερης πολιτικής -βγαίνει κάτι εδώ, το είχα ξα-
ναπεί και την προηγούµενη φορά- ποιος µείωσε περισσότερο την
φαρµακευτική δαπάνη. Έτσι δεν είναι; Και αρχίζει ο καυγάς. Όλη
η ιστορία της οικονοµικής κρίσης -λέει ο ΣΥΡΙΖΑ- και στον τοµέα
της υγείας, δεν αφορά συνολικά το ποιοι έχουν στα χέρια τους
το φάρµακο για την υγεία του λαού και ποια είναι η τάση του
ίδιου του συστήµατος όλο και περισσότερο –δηλαδή η ιδιωτικο-
ποίηση- αλλά τις µίζες και τα σκάνδαλα. Υπάρχουν µίζες και
σκάνδαλα; Βεβαίως και υπάρχουν. Αυτό είναι συστατικό στοιχείο
της λειτουργίας του ίδιου του συστήµατος.

Επειδή, λοιπόν, φωνάζετε όλοι -και η Νέα Δηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ και η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ- πείτε µας πώς γίνεται
να µειώνεται συνεχώς η δηµόσια, η κρατική φαρµακευτική δα-
πάνη -µειώθηκε κατά 45%- και ταυτόχρονα, να αυξάνεται η συµ-
µετοχή των εργαζοµένων κατά 56%. Πώς γίνεται αυτό; Και αυτό
πρέπει να το πούµε στον κόσµο. Και ο κόσµος γνωρίζει πολύ
καλά τι πληρώνει σήµερα.

Τρίτο θέµα: Ποιος διαπραγµατεύεται και µε ποιους; Κοιτάξτε

τώρα, και οι µεν και οι δε, χρησιµοποιείτε αυταπάτες και κόλπα.
Η Νέα Δηµοκρατία πιο ιδεολογικά - είναι καθαρή σε αυτό και δεν
έχουµε σε αυτό να κρύψουµε τίποτε ή να πούµε κάτι- λέει ότι κι-
νητήρας και στον τοµέα της υγείας και του φαρµάκου είναι η
ατοµική ιδιοκτησία στα µέσα παραγωγής συνολικά, είναι οι κα-
πιταλιστές, είναι οι µεγάλες επιχειρήσεις, οι οποίες αναπτύσσουν
την παραγωγή και αναπτύσσοντας την παραγωγή και κυνηγών-
τας το κέρδος, ικανοποιούν και τις ανάγκες του λαού. Ψέµα µε-
γάλο! Αποδεικνύεται.

Τι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ από την άλλη µεριά; Ότι µπορεί, έχοντας σαν
δεδοµένο ότι αυτοί κρατάνε στα χέρια τους την οικονοµία, αξιο-
ποιώντας τις επιµέρους αντιθέσεις, να κάνει καλύτερες διαπραγ-
µατεύσεις και έτσι να βελτιωθεί το επίπεδο του λαού, προσωρινά
τουλάχιστον. 

Δεν είναι έτσι όµως. Δεν είναι έτσι, κύριε Πολάκη. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Είναι

και έτσι, κύριε Παφίλη. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν είναι έτσι, διότι η τάση λέει µεί-

ωση της δηµόσιας δαπάνης, από µνηµόνια κ.λπ.. Την εφαρµό-
ζετε, ναι ή όχι; Και µάλιστα, ανταγωνίζεστε. «Τη µειώσαµε…».  

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυ-
ξήθηκε 1 δισεκατοµµύριο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πόσο αυξήθηκε η συµµετοχή του
λαού; Πήγε 57% πιο πάνω όλα αυτά τα χρόνια, ναι ή όχι; Πήγε.
Πληρώνει περισσότερο ο κόσµος στο σύνολό τους. Και πληρώνει
από δυο πλευρές. Και µέσα από τα ασφαλιστικά ταµεία -που είναι
δικά του, δεν είναι των βιοµήχανων- και µέσα από την ιδιωτική
συµµετοχή, σε µη συνταγογραφούµενα, σε µια σειρά πράγµατα,
που δεν έχω χρόνο να αναλύσω.

Άρα, όταν κινείσαι -θα το πω έτσι- στις ίδιες ράγες, στο ίδιο
τρένο, υποχρεωτικά θα ακολουθήσεις και την ίδια κατεύθυνση,
η οποία λέει κέρδη, κέρδη, κέρδη και δυστυχία για τον λαό. 

Τι λέει, λοιπόν, το ΚΚΕ; Υπάρχουν σκάνδαλα; Βεβαίως, υπάρ-
χουν σκάνδαλα. Ποιος λέει ότι δεν υπάρχουν; Καλά, αιφνιδιάζε-
στε; Τι πάθατε ξαφνικά όλοι; Ανακαλύψατε τη «NOVARTIS»; Δεν
ξέρω να πω και δέκα εταιρείες ακόµα. Όλες δεν λαδώνουν, σε
όλον τον κόσµο, σε όλη την ανθρωπότητα; Δεν είναι συστατικό
στοιχείο του συστήµατος; Γιατί λαδώνουν; Γιατί θέλουν να ξοδέ-
ψουν τα λεφτά τους; Όχι. Λαδώνουν για να βγάλουν µεγαλύτερα
κέρδη. 

Τι λέµε, λοιπόν, εµείς. Λέµε ότι σήµερα -και παλιότερα, αλλά
ιδιαίτερα σήµερα- οι συνθήκες που υπάρχουν στην ανθρωπότητα
µε την επιστηµονική και τεχνική εξέλιξη, µπορούν να δηµιουργή-
σουν -και δηµιουργούν- τις δυνατότητες για δηµόσιο, δωρεάν
φάρµακο σε όλον τον κόσµο, για ανάπτυξη της τεχνολογίας της
παραγωγής, όχι µε κριτήριο το κέρδος, αλλά µε κριτήριο την κά-
λυψη των αναγκών των ανθρώπων. 

Αυτό, όµως, δεν µπορεί να πραγµατοποιηθεί. Γιατί δεν µπορεί
να πραγµατοποιηθεί; Θα σας απαντήσω αντικειµενικά. Διότι είναι
στα χέρια του κεφαλαίου, που δεν τον νοιάζει αυτό το πράγµα,
όπου το κριτήριο και το κίνητρο είναι το ίδιο το κέρδος. 

Γι’ αυτό, αν δεν κοινωνικοποιηθεί, αν δεν ανατραπεί αυτή η κα-
τάσταση, θα βιώνουµε όλα τα υπόλοιπα και θα τσακώνεστε για
το ποιος µπορεί να δώσει ασπιρίνη για τον καρκίνο. Και το λέω
έτσι απλά. Αυτή είναι η ουσία. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό
είναι ιδεολογία, δεν είναι πολιτική. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μη µε προκαλείτε, κύριε Πολάκη.
Είναι τραγικό να υπερασπίζεστε σήµερα ένα σύστηµα βάρ-

βαρο, απάνθρωπο, αδίστακτο, πρόστυχο, που έχει ξεφύγει -κι
έχει ξεφύγει γιατί έχει χρεοκοπήσει ιστορικά- ότι µπορείτε να του
βάλετε κανόνες. Δεν υπάρχουν κανόνες. Όσο σαπίζει, τόσο χει-
ρότερο θα είναι. 

Είναι τραγικό σήµερα να πεθαίνουν άνθρωποι γιατί δεν µπο-
ρούν να πληρώσουν για τη ζωή τους. Είναι τραγικό να ζητάνε
50.000 ευρώ από κάποιον, για να κάνει εγχείρηση στον εγκέ-
φαλο. Τα ξέρετε αυτά. Κι αν δεν τα δώσει, θα πεθάνει. Αυτό είναι.
Το λέω µε ένα απλό παράδειγµα, που είναι και πραγµατικό. Και
το γνωρίζουµε. Είναι πραγµατικό ή όχι; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Δωρεάν είναι! Δεν πληρώνουν τίποτα!     
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Για εσάς είναι χειρότερα ακόµα, γιατί
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εσείς είστε κυνικοί, κύριε Βρούτση. Εσείς είστε κυνικοί. Εσείς ξέ-
ρετε τι λέτε; Λέτε: «Τι να κάνουµε,: Να πεθάνει, αφού δεν έχει».
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εδώ

και ενάµισι χρόνο, αυτό εδώ δεν υπάρχει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ και κύ-

ριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ να µην διακόπτετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και

είναι βάρβαρη η πραγµατικότητα. Πόσες χιλιάδες άνθρωποι πε-
θαίνουν, σαν πειραµατόζωα από τις πολυεθνικές εταιρείες;
Ποιος βγήκε από εσάς να µιλήσει ποτέ; Πόσοι άνθρωποι δυστυ-
χούν κάθε µέρα, που δεν έχουν ούτε την παραµικρή δυνατότητα
να ζήσουν; Πόσοι ζουν σε καταστάσεις µεσαίωνα; 

Αυτό το σύστηµα υπερασπίζεστε. Και οι µεν λέτε: «Εµείς το
χειριζόµαστε καλύτερα» και οι άλλοι λένε, «Εµείς θα το διαχειρι-
στούµε ακόµα καλύτερα».   

Να κάνουµε και ανακεφαλαίωση µε βάση αυτά, γιατί αυτή είναι
η πραγµατικότητα: 

Έρχεται, λοιπόν, πρόταση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ για εξεταστική επι-
τροπή για την υγεία, να δούµε τι συνέβη όλα αυτά τα χρόνια µε
τις σπατάλες, µε τις µίζες κι όλα τα υπόλοιπα. Για το ότι µπορεί
να υπήρχαν και µίζες, δεν αµφιβάλουµε. Μπορεί να υπήρχαν,
λέω. Αυτό θα αποδειχθεί κι όποιος είναι, θα πάει εκεί που χρει-
άζεται να πάει, στη φυλακή και να καταδικαστεί. Ποια, όµως, είναι
η στόχευση η ιδεολογική και η πολύ ύπουλη; Είναι το ότι τελικά,
φτάσαµε εδώ, γιατί έπεφταν οι µίζες. 

Όταν ξέσπασε η κρίση, τι είπε ο ΣΥΡΙΖΑ; Εµείς είπαµε ότι είναι
κρίση του καπιταλιστικού συστήµατος, υπερσυσσώρευση κεφα-
λαίου, αδιέξοδα κ.λπ.. Τι είπε ο ΣΥΡΙΖΑ στον λαό; Είπε ότι η κρίση
είναι κρίση διαχείρισης και ότι φταίει το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµο-
κρατία που ήταν κακοί διαχειριστές. Αν αλλάξει αυτό κι έλθουµε
εµείς, που είµαστε καλοί διαχειριστές, τότε όλα θα πάνε καλά και
ωραία.

Φτιάχνει, λοιπόν, την επιτροπή. Εµείς συµφωνούµε να διερευ-
νηθούν όλα. Και ρωτάω πολύ απλά: Γιατί δεν θέλατε να διερευ-
νηθεί µέχρι το 2017; Τι πρόβληµα έχετε; Εγώ δεν λέω ότι είναι
κανένας ένοχος. Γιατί το απορρίψατε; Για να δώσετε επιχειρή-
µατα στη Νέα Δηµοκρατία και να έλθει σήµερα εδώ. Γιατί δεν εί-
πατε, «Βεβαίως, εµείς δεχόµαστε και µέχρι το 2017»; Τι πρό-
βληµα έχετε;

Σκάει το σκάνδαλο «NOVARTIS». Εγώ λέω τώρα το τι λέµε ε-
µείς. Το τι κάνατε εσείς, τα εξηγήσατε. Θα τα πω απλά για να κα-
ταλαβαίνει και ο κόσµος. Σκάει το σκάνδαλο «NOVARTIS». Σιγά
τα ωά, δηλαδή, που δεν το ήξερε κανένας! Από πού; Made in
United States of America, σε γνήσια ελληνικά, όπως και η
«SIEMENS». Πλακώνονται οι εταιρείες, ανταγωνίζονται για την
αγορά που είναι 1,5 τρισεκατοµµύριο και µετά τι γίνεται; Βγαίνει
το σκάνδαλο στη φόρα.

Θέλω να πω και κάτι παρενθετικά. Η µεγάλη ηθική δύναµη, οι
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, το πιο αναπτυγµένο καπιτα-
λιστικό κράτος, πώς τις κλείνει αυτές τις υποθέσεις; Λέει, «Δώστε
300, 200, 100, 50 δισεκατοµµύρια» και όλα καλά καµωµένα.

Σκάει, λοιπόν, το σκάνδαλο και έρχεται η πρόταση στη Βουλή.
Ποιοι αναφέρονται; Αναφέρονται οι τάδε δέκα. Τι λέει το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας; Λέει, «Βεβαίως, υπάρχει, να το διε-
ρευνήσουµε». Πώς, όµως; Και τι κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, η Κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ; Πάει στην επιτροπή και δροµολογεί κατάσταση
Παπαντωνίου. Έτσι φαίνεται ότι πάει. 

Εµείς λέµε να διερευνηθούν όλα και η επιτροπή να εξετάσει
και αυτούς που φέρονται και ονοµάζονται και τους µάρτυρες,
τους κουκουλοφόρους, που δεν θέλει να βγάλει τις κουκούλες.
Εσείς τι φωνάζετε; Εσείς δεν ψηφίσατε τον νόµο, εσείς και το
ΠΑΣΟΚ; Δεν είπατε ότι αυτοί οι µάρτυρες µπορούν να καταθέ-
σουν για λόγους δηµοσίου συµφέροντος ή οτιδήποτε άλλο; Τρο-
µονόµος ήταν. Και τώρα, «όποιος κατουράει  στη θάλασσα, το
βρίσκει στο αλάτι», για να το πω τώρα µε απλή λαϊκή παροιµία.
Τώρα έρχεται η σειρά σας να το αµφισβητήσετε.

Έρχεται, λοιπόν, τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ και πάει να κλείσει αυτήν την
επιτροπή, αφού έχει γίνει όλος αυτός ο θόρυβος και να τη γυρί-
σει στη δικαιοσύνη. 

Κατά τη γνώµη µας, αυτός είναι µεγάλος τακτικισµός και δεν
πρόκειται να τον νοµιµοποιήσουµε. Εµείς βάλαµε προϋποθέσεις.
Ψηφίσαµε, πήγαµε στις κάλπες και βάλαµε µια προϋπόθεση: Ότι
ψηφίζουµε µε την προϋπόθεση ότι θα κληθούν όλοι να καταθέ-
σουν, ακόµα και οι ανώνυµοι, χωρίς κουκούλες. Και αφήστε τα
κόλπα ότι θα τους φάνε λάχανο, γιατί αν θέλουν να τους φάνε,
τους τρώνε όποτε θέλουν. Εντάξει, να µιλάµε µεταξύ µας µε
ανοιχτά χαρτιά και όχι να λέτε: «Ξέρετε, εµείς δεν έχουµε αρµο-
διότητα και το γυρίζουµε στη δικαιοσύνη». Αυτό είναι κόλπο και
υπηρετεί τακτικισµούς του ΣΥΡΙΖΑ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Παφίλη, ολοκλη-
ρώστε  αν θέλετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εντάξει. Δεν θα µιλήσει και ο αρχηγός
του κόµµατός µας, οπότε δώστε µου λίγο περιθώριο.

Πώς απαντάει η Νέα Δηµοκρατία; Με αυτήν την πρόταση τη
σηµερινή. Τι λέει; Α, έτσι είσαστε εσείς; Τώρα κι εγώ πρόταση
για τους δύο Υπουργούς και µε ανώνυµη καταγγελία. Μάλιστα,
τις ανώνυµες καταγγελίες τις κατήγγειλε πριν από δεκαπέντε
µέρες, µαζί µε το ΠΑΣΟΚ, ότι είναι απαράδεκτες και δεν µπορούν
να στηριχθούν.

Άρα τι έχουµε εδώ; Έχουµε µπαλάκι, πινγκ-πονγκ. Πώς έλεγαν
το παιχνίδι που παίζαµε µικροί; «Μας πήρατε, µας πήρατε φλουρί
κωνσταντινάτο». Και απαντούσαν οι άλλοι: «Μας πήρατε, µας πή-
ρατε βαρέλι δίχως πάτο». 

Αυτό το παιχνίδι παίζετε µπροστά στον ελληνικό λαό, οι µεν
από εκεί και οι δε από εδώ. Και όλοι µαζί µε αυτούς τους τακτι-
σµούς τι κάνετε; Κουκουλώνετε την πραγµατική αιτία. Και ναι µεν
η Νέα Δηµοκρατία το κάνει για ιδεολογικούς λόγους, ο δε ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ο οποίος προσήλθε, µάλιστα, πολύ φρέσκος και υπηρετών-
τας καλύτερα τα συµφέροντα του κεφαλαίου, βάζει στο απυρό-
βλητο τη βάση των σκανδάλων και λέει ότι θα διαχειριστεί καλύ-
τερα.

Εµείς, λοιπόν, για να ξεκαθαρίσουµε τη θέση µας, ενδιαφερό-
µαστε να διαλευκανθούν. Έχουµε κάνει προσπάθειες, όπως είναι
γνωστό, συµµετέχοντας σε εξεταστικές επιτροπές κ.λπ.. Όµως
εάν νοµίζετε ότι θα παίξουµε τον ρόλο του κοµπάρσου σε αυτή
την κόντρα, κάνετε λάθος! 

Εµείς σε αυτό το πολιτικό παιχνίδι, που θέλει να εγκλωβίσει
τον λαό σε ψεύτικη αντιπαράθεση, δηλαδή ποιος διαχειρίζεται
καλύτερα τη δυστυχία και τη βαρβαρότητα, δεν συµµετέχουµε.
Και δεν πρόκειται να αποδεχθούµε ούτε στην επιτροπή τους τα-
κτικισµούς του ΣΥΡΙΖΑ να το κλείσει άρον-άρον και να το γυρίσει
πίσω, ούτε βέβαια στην Ολοµέλεια το κόλπο της Νέας Δηµοκρα-
τίας, γιατί κόλπο είναι…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Το ψηφίσατε, όµως!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ψηφίσαµε µε προϋποθέσεις σοβαρές,

όταν εσείς λέγατε διάφορα. 
Όµως δεν πρόκειται τώρα να πέσουµε σε αυτή την παγίδα, γι’

αυτό και δεν θα πάρουµε µέρος. Θα σηκωθούµε και θα φύγουµε.
Το λέω πάρα πολύ απλά. Και θα καλέσουµε τον λαό να κλείσει
τα αυτιά του σε αυτή την ψεύτικη αντιπαράθεση, να δει πώς δια-
µορφώνεται ζωή του συνεχώς, να συσπειρωθεί, να παλέψει κατά
του πραγµατικού αντιπάλου, που είναι το ίδιο το σύστηµα, το ίδιο
το καπιταλιστικό κέρδος, που τον στέλνει στη φτώχεια και στη
δυστυχία, όταν η ανθρωπότητα έχει τεράστιες δυνατότητες. Το
1% του παγκοσµίου πληθυσµού κατέχει το 90% του παγκόσµιου
ΑΕΠ. Και αυτό πρέπει να ανατραπεί. Πρέπει να ανατραπεί επα-
ναστατικά το σύστηµα, µε την πάλη των λαών.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να πω το εξής, και σας ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε, για τον χρόνο: Γίνεται πολλή συζήτηση για το
ηθικό πλεονέκτηµα. Κατ’ αρχάς, να ξεκαθαρίσουµε ότι ηθικοί άν-
θρωποι, µε την έννοια ότι δεν είναι κλέφτες, δεν είναι απατεώνες
κ.λπ., µπορεί να υπάρχουν παντού. Το ηθικό πλεονέκτηµα δεν
κρίνεται εκεί. Πολιτικά εννοώ. Το ηθικό πλεονέκτηµα κρίνεται µε
το ποιο σύστηµα υπηρετείς. Όταν υπηρετείς ένα σύστηµα σαν
αυτό που ζούµε σήµερα, όπου η ανθρωπότητα έχει τεράστιες
δυνατότητες, όπου αυτοί που παράγουν τον πλούτο ζουν µε 100
και 200 ευρώ, όταν 20% είναι άνεργοι, όταν δυστυχούν, όταν χύ-
νουν το αίµα τους, όταν σκοτώνεται εκατοµµύρια κόσµος κάθε

5870 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ηµέρα, για να µοιραστούν οι ενεργειακές και οι πλουτοπαραγω-
γικές πηγές, για να υπάρξει γεωστρατηγικός έλεγχος και σε τε-
λευταία ανάλυση, για να διατηρηθεί µέσα από το αίµα των
ανθρώπων η εξουσία αυτών των λίγων, τότε δεν µπορείς να µιλάς
για ηθικό πλεονέκτηµα, ούτε µπορεί να αναφέρεσαι ιστορικά σε
κάποια πράγµατα. 

Γιατί, ξέρετε, ιστορικά εκείνοι που είχαν το ηθικό πλεονέκτηµα
δεν δίστασαν να στηθούν τα εκτελεστικά αποσπάσµατα, για να
µην βάλουν µία υπογραφή. Δεν δίστασαν να χαραµίσουν τη ζωή
τους στη φυλακή για πολλά χρόνια, υπερασπίζοντας τις ιδέες,
µε όλα τα προβλήµατα και τις αδυναµίες της κοινωνικής απελευ-
θέρωσης. 

Σταµατήστε, λοιπόν, και οι µεν και οι δε αυτά για τα ηθικά πλε-
ονεκτήµατα! Ηθικό πλεονέκτηµα έχει αυτός ο οποίος υπερασπί-
ζεται την ανθρώπινη αξιοπρέπεια, υπερασπίζεται το ότι ο εργα-
ζόµενος πρέπει να απολαµβάνει αυτά που παράγει και όχι να του
κλέβουν τον ιδρώτα του. 

Και όσον αφορά στο ότι δεν είµαστε όλοι ίδιοι, έχω να πω ότι
κανένας δεν είναι ίδιος µε τον άλλο, ούτε είναι ίδια τα πολιτικά
κόµµατα. Όµως όταν κινείσαι στις ίδιες ράγες, είτε λες το ένα
είτε λες το άλλο, ουσιαστικά ταυτίζεσαι στρατηγικά µε τη βαρ-
βαρότητα αυτού του συστήµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παφίλη, που ήταν ο τελευταίος των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώ-
πων. 

Θα περάσουµε στους πολιτικούς αρχηγούς και αποµένουν α-
κόµη δύο Υπουργοί, ο κ. Παπαγγελόπουλος και ο κ. Τζανακόπου-
λος, για να ολοκληρώσουµε τη σηµερινή συνεδρίαση. 

Η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ -
ΔΗΜΑΡ κ. Φώφη Γεννηµατά έχει τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά. 

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε σήµερα για τη συγκρό-
τηση µίας ακόµη προκαταρκτικής επιτροπής. Δεν έχουµε, βέ-
βαια, την ψευδαίσθηση ότι θα γίνει αποδεκτή από την κυβερ-
νητική πλειοψηφία. Βλέπετε, ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ θέλουν διαφάνεια
αλά καρτ. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ) 

Όµως και η Νέα Δηµοκρατία έχει επιλεκτική µνήµη. Τονίζω
πως µόνο εµείς έχουµε πει «ναι» σε κάθε πρόταση ελέγχου. 

Με ευθύνη της Κυβέρνησης βιώνουµε ξανά ένα κλίµα σκανδα-
λολογίας, προσωπικών επιθέσεων, που δηλητηριάζουν τον δη-
µόσιο βίο. Η δε Αξιωµατική Αντιπολίτευση, µε τη σειρά της,
φαίνεται ότι έχει παγιδευτεί στη λογική της ρεβάνς. Η Κυβέρνηση
είναι φανερό ότι προσπαθεί να εξοντώσει τους πολιτικούς της
αντιπάλους. Όλοι στα «µανταλάκια» µε κατασκευασµένες κατη-
γορίες, σκιές και ψιθύρους παντού, µε τη βοήθεια βέβαια του κί-
τρινου Τύπου και στο τέλος κατάληξη καµµία, αλλά η συκοφα-
ντία, πες-πες, µένει τελικά να αιωρείται.

Το επαναλαµβάνω, λοιπόν, για µία ακόµη φορά: Εµείς µε τίπο-
τα δεν θα επιτρέψουµε να µετατραπεί η πολιτική ζωή του τόπου
σε ρωµαϊκή αρένα.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ και του Ποταµιού)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κάποια στιγµή σε αυτή τη χώρα
πρέπει να ακουστούν επιτέλους αλήθειες, να σταµατήσει το
φθηνό πολιτικό θέατρο, η εκµετάλλευση των θεσµικών διαδικα-
σιών για µικροπολιτικές σκοπιµότητες. Το έχουµε ξαναδεί αυτό
το έργο τόσες φορές στο παρελθόν. Από το βρώµικο ‘89 µέχρι
σήµερα φαίνεται, δυστυχώς, ότι τα παθήµατα αυτού του τόπου
και του πολιτικού συστήµατος δεν έχουν γίνει µαθήµατα. Και κά-
ποιοι επιµένουν να ακολουθούν τους ίδιους αδιέξοδους δρό-
µους, τις ίδιες αποτυχηµένες συνταγές: Λάσπη, συκοφαντία,
συνωµοσιολογία.

Οκτώ χρόνια βυθισµένη στην οικονοµική και πολιτική κρίση
αυτή η χώρα, επιτέλους αξίζει καλύτερα. Οι πολίτες οφείλουν να
ακούσουν, να µάθουν πώς οδηγηθήκαµε ως εδώ. 

Αλήθεια, πότε επιτέλους θα κάνουµε µια σοβαρή και επιστη-
µονικά τεκµηριωµένη αποτίµηση της οικονοµικής πολιτικής σε

βάθος εικοσαετίας; Όχι για να ποινικοποιήσουµε την πολιτική
ζωή του τόπου, αλλά για να µην επαναλάβουµε ποτέ τα λάθη του
παρελθόντος.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, παρακαλώ.
ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-

τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ): Τι φοβάστε τέλος πάν-
των και δεν υπερψηφίζετε την πρότασή µας για σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής για το σύνολο της πορείας της ελληνικής οι-
κονοµίας; Γιατί αρνείστε να εξετάσουµε τι έγινε στον τόπο από
το 2001 µέχρι σήµερα; Ποιους και τι προσπαθείτε να καλύψετε,
τελικά; Και απευθύνοµαι κυρίως, γιατί καταλαβαίνω τη στάση της
Νέας Δηµοκρατίας πως θέλει να καλύψει τις ευθύνες της κυβέρ-
νησής της από το 2004 ως το 2009, που έχει µεγάλη ευθύνη για
τον εκτροχιασµό της οικονοµίας, αλλά απευθύνοµαι σε εσάς
τους Βουλευτές της Πλειοψηφίας που καµαρώνετε ότι είστε αρι-
στεροί και αδιάφθοροι. Γιατί είστε αλλεργικοί στην αλήθεια; Γιατί
δεν θέλετε να εξεταστούν οι ευθύνες και της δικής σας περιό-
δου; Τι φοβάστε;

Και επειδή πολλά λέγονται στο δηµόσιο διάλογο για τα οικο-
νοµικά των κοµµάτων, ακούστε: Εµείς προτείνουµε και προκα-
λούµε όλα τα πολιτικά κόµµατα να προχωρήσουν σε ελέγχους
από ανεξάρτητες ελεγκτικές αρχές και τα πορίσµατα να δοθούν
στη δικαιοσύνη, όπως ακριβώς πράξαµε και εµείς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Κι αν σήµερα δεν πάρουµε απαντήσεις -δεν είµαι τόσο αισιό-
δοξη, δεν πιστεύω ότι θα πάρουµε καµµία συναινετική απάντηση-
, να γνωρίζετε ότι θα βρίσκεται την πρότασή µας συνεχώς µπρο-
στά σας. Ιδού η Ρόδος, λοιπόν! Όλα στο φως! Εµείς δεν έχουµε
να φοβηθούµε τίποτα και κανέναν!

Κύριε Πρωθυπουργέ, όσες επιλεκτικές διώξεις κι αν µεθοδεύ-
σετε, όσες φορές κι αν κλείσετε τα µάτια προκλητικά, απροσχη-
µάτιστα στις δικές σας πράξεις και παραλήψεις, δεν θα κατα-
φέρετε να αποφύγετε τις τεράστιες ευθύνες σας. Τα αποτελέ-
σµατα της πολιτικής σας είναι ορατά σε όλους τους τοµείς της
πολιτικής.

Η επιθετικότητα της Τουρκίας κλιµακώνεται επικίνδυνα. Παρα-
βιάζει κάθε αρχή διεθνούς δικαίου, αγνοεί επιδεικτικά τις αρχές
και τις τοποθετήσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και µε τη σύλ-
ληψη των δύο στρατιωτών, αµφισβητούν ευθέως την εθνική µας
αξιοπρέπεια. Οι δύο Έλληνες στρατιωτικοί θα πρέπει άµεσα να
επιστρέψουν στην πατρίδα µας ασφαλείς. Δεν µπορεί η Τουρκία
να χρησιµοποιεί το περιστατικό ως µέσο πίεσης της χώρας µας,
να επιχειρεί να διασύρει το στράτευµα.

Η Κυβέρνηση δεν πρέπει να υποβαθµίσει το ζήτηµα. Αυτό που
δεν επιτρέπεται αυτήν τη στιγµή είναι η αδράνεια. Ναι, απαιτείται
ψυχραιµία, αλλά και εγρήγορση και αποφασιστικότητα.

Η κυβέρνηση των Σκοπίων από την άλλη, προκαλεί διαρκώς µε
τις δηλώσεις της. Όχι µόνο δεν έχουν αναλάβει καµµία δέσµευση
για να µπει  τέλος στον αλυτρωτισµό σε βάρος της χώρας µας,
αλλά τώρα ανοίγουν και θέµατα του ελληνικού Συντάγµατος. 

Στην οικονοµία, το τέλος του προγράµµατος σε καµµία περί-
πτωση δεν σηµαίνει την οριστική και ασφαλή έξοδο της χώρας
από την κρίση. Η επιτροπεία θα συνεχιστεί. Το γνωρίζουµε όλοι.
Έχει δεσµευτεί η Κυβέρνηση αυτή, όπως έχει δεσµευτεί σε ένα
τέταρτο, άτυπο µνηµόνιο, το οποίο µάλιστα δεν συνοδεύεται και
από χρηµατοδότηση.

Οι Έλληνες πολίτες υποφέρουν: φτώχεια, ανεργία, εξοντωτική
φορολόγηση, νέες µειώσεις στις συντάξεις, πλειστηριασµοί των
κατοικιών, χωρίς καµµία προστασία της πρώτης κατοικίας. Όλα
αυτά δηµιουργούν αδιέξοδα. Θα περίµενε, λοιπόν, κανείς ότι η
Κυβέρνηση που είναι φανερό ότι δεν µπορεί να αντιµετωπίσει
όλα αυτά τα ζητήµατα, θα έπαιρνε ειλικρινείς πρωτοβουλίες συ-
ναίνεσης και συνεννόησης. Αυτό απαιτεί το εθνικό συµφέρον και
επιτάσσει η κοινή λογική. Όµως φαίνεται πως κανείς δεν νοιάζε-
ται ούτε για το εθνικό συµφέρον ούτε ακολουθεί την κοινή λο-
γική. Δεν γίνεται αυτό. 

Αντίθετα ο κ. Τσίπρας τι κάνει; Αναζητά τη σωτηρία µέσα από
την πόλωση, µέσα από το διχασµό. Είστε µια Κυβέρνηση που δεν
κυβερνά, αλλά αντιπολιτεύεται συστηµατικά και κατ’ επάγγελµα.
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Και αυτό δεν το κάνετε πλέον από ανεπάρκεια, ανικανότητα ή
απειρία. Γίνεται βάσει σχεδίου. Ανοίγετε µόνο µέτωπα. Όµως το
βλέπετε, δεν σας βγαίνει τίποτα. Όλα γυρνούν µπούµερανγκ. Βυ-
θίζεστε κάθε µέρα και περισσότερο στη λάσπη που εσείς οι ίδιοι
δηµιουργήσατε. Γι’ αυτό όσο πιο γρήγορα φύγετε, τόσο καλύ-
τερα για την Ελλάδα. Ό,τι και να κάνετε η αντίστροφη µέτρηση
έχει αρχίσει. Κανένας αστείος ανασχηµατισµός δεν πρόκειται να
σας σώσει. Είστε µια Κυβέρνηση σε αποδροµή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Δηµοκρατική Συµπαράταξη, το
Κίνηµα Αλλαγής θα στηρίξει την πρόταση αυτή ως προς το
µέρος που αφορά στη µηνυτήρια αναφορά των Βουλευτών µας.
Η υπόθεση αυτή σε κάθε περίπτωση πρέπει να διερευνηθεί. Και
θα το επιδιώξουµε, παρά τον στρουθοκαµηλισµό που διακρίνει
τη Νέα Δηµοκρατία και την πρόταση της. 

Δεν βρήκε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ούτε µια λέξη να πει
για την πηγή γνώσης της πάνω στο ζήτηµα. Για τους Βουλευτές
µας, τον κ. Λοβέρδο, τον κ. Κεγκέρογλου, την κ. Χριστοφιλοπού-
λου, που πρώτοι ανακίνησαν το θέµα, µε αναφορά τους προς την
τότε εισαγγελέα διαφθοράς, κατά της τέως και νυν πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου Υγείας. Αυτήν τη συναίνεση και αυτό το
νέο πνεύµα συνεργασίας ευαγγελίζεται, από ό,τι φαίνεται, η
Δεξιά του κ. Μητσοτάκη: Αυτοδυναµία και στο µονοπώλιο της
αλήθειας.

Επιστρέφω στο θέµα, όµως, γιατί οι τρεις Βουλευτές µας τεκ-
µηρίωσαν τη δραστική µείωση, πριν από όλα, της δηµόσιας φαρ-
µακευτικής δαπάνης και των φαρµάκων της «NOVARTIS»,
συνολικά κατά 3,1 δισεκατοµµύρια το χρόνο, από το 2010 έως
το 2014, χωρίς επιβάρυνση των ασφαλισµένων, αντίθετα µε την
πρακτική που ακολούθησε σε συνέχεια η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ –
ΑΝΕΛ. Αλλά και ενηµέρωσαν την εισαγγελέα διαφθοράς ότι οι
αρµόδιοι Υπουργοί των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ δεν τήρησαν τον νόµο,
που σαφώς επέβαλε να προβούν σε συγκεκριµένο αριθµό τιµο-
λογήσεων των φαρµάκων µέσα στο 2015.

Η καταγγελία µας ήταν επώνυµη. Και αφορά τις πολιτικές ηγε-
σίες του Υπουργείου Υγείας και κατά την πρώτη περίοδο των ΣΥ-
ΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και µετά τις εκλογές του Σεπτεµβρίου του 2015.
Είναι απόλυτα σαφές ότι οι κύριοι Υπουργοί µη εφαρµόζοντας
τον νόµο, µε αστείες δικαιολογίες, επέτρεψαν σε κάποιους να
πλουτίσουν, ευνόησαν δηλαδή σαφώς τις πολυεθνικές εταιρείες
φαρµάκου. Αλλά εσείς τι λέτε; «Έλα, µωρέ, τώρα δεν πειράζει.
Δικοί µας είναι θα τους καλύψουµε ό,τι και να γίνει». Δύο µέτρα
και δύο σταθµά, αντιλήψεις όµως, που απαξιώνουν ακόµα περισ-
σότερο την πολιτική ζωή του τόπου στα µάτια των πολιτών. Πο-
λιτικές κινήσεις που σας εκθέτουν ανεπανόρθωτα. Δεν τολµάτε.
Φοβάστε τη διαφάνεια, όταν δεν ελέγχετε µε στηµένες καταστά-
σεις τις εξελίξεις.

Και κάτι άλλο. Αλήθεια δεν κάνει σε κανέναν εντύπωση ότι η
εισαγγελέας διαφθοράς δεν έστειλε αµελλητί την αναφορά της
στη Βουλή, αλλά περίµενε να την εντάξει µέσα στις κατασκευές
των κουκουλοφόρων µαρτύρων και µάλιστα µε έναν χρόνο κα-
θυστέρηση;

Είναι προφανές ότι το ηθικό πλεονέκτηµα των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ
είναι ένα σλόγκαν για αφελείς. Μας είπε προχθές, µάλιστα, ο κ.
Τσίπρας προσπαθώντας να επιχειρηµατολογήσει για το αντίθετο
ότι άλλοι παραιτούνται για 23.000 ευρώ και άλλοι κάνουν τον Κι-
νέζο για 23 δισεκατοµµύρια ευρώ. Εγώ ρωτώ και απάντηση δεν
έχω πάρει: Πώς αισθάνεστε, κύριε Τσίπρα, που κάθεστε στην κα-
ρέκλα του Πρωθυπουργού, ενώ έχετε ζηµιώσει τη χώρα µε 200
δισεκατοµµύρια ευρώ;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Και µάλιστα, αυτά είναι εκτιµήσεις Ευρωπαίων αξιωµατούχων,
όχι δικοί µας υπολογισµοί. Είναι τακτικές που αποδεικνύουν ότι
δεν πρόκειται για το νέο, αλλά για την παρακµιακή εκδοχή του
παλιού.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε την ευκαιρία θέλω να ανα-
φερθώ στις προχθεσινές εξελίξεις στην προκαταρκτική επιτροπή
για τη «NOVARTIS». Οι πρώτες αναφορές της κυβερνητικής πλει-
οψηφίας απλά επιβεβαιώνουν όσα αναφέραµε στη Βουλή από
αυτό το Βήµα λίγες ηµέρες πριν, δηλαδή ότι θα γίνουν δύο, τρεις
συνεδριάσεις και θα επιστραφεί ο φάκελος πίσω. «Fake» προκα-

ταρκτική, περιορισµένων αρµοδιοτήτων, περιορισµένης διάρ-
κειας και περιορισµένης ευθύνης!

Και εγώ ερωτώ και πάλι τους Βουλευτές των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ:
Δεν σας ενδιαφέρει να διερευνήσετε αυτήν την υπόθεση σε
βάθος; Δεν σας ενδιαφέρει να ακούσετε τους µάρτυρες; Πάτε
µήπως να κλείσετε άρον-άρον την υπόθεση βλέποντας ότι δεν
σας βγαίνει, αλλά µε διαδικασίες που θα αφήσετε και πάλι µια
σκόνη να αιωρείται, συκοφαντίες να αιωρούνται; 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στον ψεύτικο διπολισµό που στή-
νουν Κυβέρνηση και Αξιωµατική Αντιπολίτευση αντιτάσσουµε
σθεναρά τη δική µας ρεαλιστική πρόταση. Καλούµε ξανά, προ-
καλώντας τα λοιπά κόµµατα και κυρίως ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµο-
κρατία, να στηρίξουν τη δική µας πρωτοβουλία για την συγκρό-
τηση διακοµµατικής επιτροπής για τη διερεύνηση της διαχρονι-
κής πολιτικής που ακολουθήθηκε όλα αυτά τα χρόνια, µέχρι και
σήµερα στον χώρο του φαρµάκου.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ και του Ποταµιού)

Να ανιχνεύσουµε επιτέλους τα κενά και τα σφάλµατα, να απο-
φασίσουµε από κοινού τρόπους αντιµετώπισης από δω και πέρα,
να δράσουµε αποτελεσµατικά. 

Επαναλαµβάνω και σήµερα και τις δύο άλλες προτάσεις που
κατέθεσα την προηγούµενη εβδοµάδα στη συζήτηση. Θα πρέπει
να τεκµηριωθεί, χωρίς άλλη καθυστέρηση, η συγκεκριµένη ευ-
θύνη της εταιρείας «NOVARTIS» και να αναληφθούν όλες οι νο-
µικές ενέργειες σε βάρος της εταιρείας ώστε να εξασφαλιστεί η
αποζηµίωση του δηµοσίου. 

Τέλος, να ζητήσει αµέσως η Κυβέρνηση, όπως µπορεί και
οφείλει, από την Επιτροπή Ανταγωνισµού να εξετάσει την οµαλή
λειτουργία του ανταγωνισµού στην ελληνική αγορά φαρµάκου
και να υποδείξει τα µέτρα που θα πρέπει να ληφθούν από την πο-
λιτεία.

Είναι φανερό ότι οι συνθήκες έχουν ωριµάσει. Ας µιλήσουµε,
επιτέλους για όλους και για όλα, για την πολιτική του φαρµάκου,
για ολόκληρο το οικοδόµηµα της υγείας, το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, το ΕΚΑΒ, τις δοµές που νοσούν σοβαρά µε ανθρώπινο
κόστος ακόµα -το ζήσαµε και αυτό λίγες µέρες πριν-, για την οι-
κονοµική τελµάτωση, για την υπανάπτυξη, για την αποεπένδυση,
για το µέλλον του τόπου, για τα παιδιά µας που έχουν εγκατα-
λείψει τη χώρα και γι’ αυτά που ετοιµάζονται να την εγκαταλεί-
ψουν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχω τη βαθιά πεποίθηση -και
δουλεύουµε στο Κίνηµα Αλλαγής σ’ αυτήν την κατεύθυνση- ότι
η χώρα πρέπει να αφήσει πίσω της το χθες και να προχωρήσουµε
µπροστά. Και έχει δυνάµεις να το πράξει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ και του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το 2ο Γυµνάσιο Πτολεµαΐδας (πρώτο τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει, παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να σας ενηµερώσω για την οικονο-
µία της συνεδρίασης, εν συνόλω, για να ξέρουµε όλοι πού θα
πάει: Αµέσως µετά θα µιλήσει ο Υπουργός κ. Παπαγγελόπουλος,
ο Πρόεδρος κ. Μητσοτάκης, ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος κ.
Τσίπρας, ο Πρόεδρος κ. Θεοδωράκης, ο κ. Μιχαλολιάκος, ο Πρό-
εδρος κ. Λεβέντης και θα κλείσει ο Υπουργός κ. Τζανακόπουλος.

Η συνεδρίαση µπορεί -µε ευλυγισία µπορεί να πει κανείς- µέχρι
τις 21.00’ η ώρα να έχει λήξει και να µπουν οι κάλπες. Δύο πολι-
τικοί αρχηγοί δεν θα µιλήσουν. Μας είπε ο κ. Παφίλης για τον κ.
Κουτσούµπα και εξ όσων γνωρίζω και ο κ. Καµµένος ο οποίος,
αν δεν κάνω λάθος, απουσιάζει στο εξωτερικό. 

Άρα παρακαλώ πολύ να τηρηθούν και οι χρόνοι, να ειδοποι-
ηθούν οι Βουλευτές -είµαστε στην τελική φάση της συνεδρία-
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σης-, έτσι ώστε κάπως νωρίς σήµερα και χωρίς άλλα να κλεί-
σουµε τη συνεδρίαση.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
Ορίστε, κύριε Παπαγγελόπουλε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
προτείνει να συγκροτηθεί Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για
τη διενέργεια προκαταρκτικής έρευνας, προκειµένου να διερευ-
νηθεί τυχόν τέλεση της αξιόποινης πράξης απιστίας περί την
υπηρεσία από τους Υπουργούς Παναγιώτη Κουρουµπλή, Ανδρέα
Ξανθό και Παύλο Πολάκη. 

Η πρόταση αυτή -δεν µπορώ να πω- είναι καλογραµµένη και
είναι προφανές ότι προέρχεται από ικανό νοµικό µε µεγάλη εµ-
πειρία στον χώρο της δικαιοσύνης. Όµως νοµικά είναι έωλη και
λογικά εντελώς ανακόλουθη. Η πρόταση της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης στηρίζεται αποκλειστικά στο µε αριθµό πρωτοκόλ-
λου 980/30-3-2017 εισερχόµενο έγγραφο στο γραφείο της εισαγ-
γελίας εγκληµάτων διαφθοράς. 

Ας δούµε, λοιπόν, τι είναι το έγγραφο αυτό. Είναι µία και µο-
ναδική σελίδα από τις επτά χιλιάδες περίπου σελίδες της δικο-
γραφίας που σχηµατίστηκε για το σκάνδαλο της «NOVARTIS» και
ήδη έχει διαβιβαστεί στη Βουλή. Σε αυτήν τη µία και µοναδική
σελίδα από επτά χιλιάδες σελίδες αποτυπώνεται µια ανώνυµη
καταγγελία γεµάτη ανακρίβειες…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Τι σηµασία έχει αυτό; Αν ήταν
εκατό σελίδες, θα ήταν σηµαντικό έγγραφο;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, ησυχία. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Το να µε διακόπτετε εγώ ως νέος στο Κοινοβούλιο –µεγάλος
στην ηλικία- το εκλαµβάνω ως µάθηµα δηµοκρατικού ήθους. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατ’ αρχάς, δεν είστε Βουλευτής.
Όταν γίνετε Βουλευτής, µετά το συζητάµε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ! Τι συνέβη
ξαφνικά; 

Παρακαλώ, συνεχίστε, κύριε Παπαγγελόπουλε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Πρόκειται για µια ανώνυµη καταγγελία, γεµάτη ανακρίβειες, εν-
τελώς αβάσιµη και µε προφανέστατες στοχεύσεις, όπως θα εκ-
θέσω στη συνέχεια. 

Ας δούµε, λοιπόν, επί τροχάδην την ανώνυµη καταγγελία του
θαρραλέου συντάκτη της, ο οποίος δεν έχει καµµία σχέση µε
τους κουκουλοφόρους µάρτυρες, όπως αποκαλούν κάποιοι τους
προστατευόµενους µάρτυρες, υπερτερεί σε αξιοπιστία από τους
προστατευόµενους κουκουλοφόρους µάρτυρες και ως εκ τού-
του πρέπει να τον λάβουµε σοβαρά υπ’ όψιν µας. 

Κατ’ αρχάς, ο συντάκτης της ανώνυµης καταγγελίας ζητά από
την εισαγγελέα, στο τεράστιο σκάνδαλο της «NOVARTIS», το
οποίο συγκλονίζει την Ελλάδα -όπως αναφέρει ο ίδιος αυτολε-
ξεί- να προσθέσει και την παράµετρο ότι το ίδιο κάνουν όλες οι
εταιρείες. Οπότε η εστίαση σε µία εταιρεία και µόνο δεν πρόκει-
ται να ωφελήσει τη δηµόσια υγεία. 

Είναι προφανές ότι ο θαρραλέος ανώνυµος συντάκτης, που
αναλαµβάνει πλήρως τις ευθύνες των καταγγελιών του, πετάει
τη µπάλα στην εξέδρα και προσπαθεί να αποπροσανατολίσει την
εισαγγελική έρευνα εµπλέκοντας κι άλλες εταιρείες, ώστε δια
της διαχύσεως των ευθυνών να περιορίσει κατά το δυνατόν τις
ευθύνες της «NOVARTIS». 

Στο σηµείο αυτό πρέπει να επισηµανθεί ότι στη συνέχεια της
ανώνυµης καταγγελίας καταγγέλλονται εντελώς αόριστα ελλη-
νικές παραγωγικές φαρµακοβιοµηχανίες και υιοθετείται πλήρως
το αίτηµα των πολυεθνικών εταιρειών στον χώρο του φαρµάκου
για αύξηση του µεριδίου τους στην ελληνική αγορά, σε βάρος
των ελληνικών εταιρειών. Ικανοποίηση, όµως, του αιτήµατος
αυτού θα έχει ως συνέπεια αρχικά τη συρρίκνωση των ελληνικών
φαρµακοβιοµηχανιών και την εξαφάνισή τους τελικά µε κατα-
στροφικές συνέπειες για τους ασθενείς, το σύστηµα υγείας της
πατρίδας µας και την ελληνική οικονοµία. 

Αναρωτιέµαι αν η Νέα Δηµοκρατία συµφωνεί και σε αυτό το

σηµείο της ανώνυµης καταγγελίας που υιοθέτησε και στοιχίζεται
πίσω από τα πολυεθνικά συµφέροντα. 

Ας δούµε, όµως, και δύο άλλα σηµεία της ανώνυµης καταγγε-
λίας ενδεικτικά όχι µόνο του αβάσιµου, αλλά και της γελοιότητας
των καταγγελλοµένων σε αυτήν την ανώνυµη καταγγελία.

Πρώτον, αναφέρεται στον Παναγιώτη Κουρουµπλή και σε
ενέργειες ή παραλείψεις του για χρονική περίοδο που δεν ήταν
Υπουργός Υγείας.

Δεύτερον, αναφέρεται στο φάρµακο Elatofen, που το καταγ-
γέλλει ως σκανδαλώδη εύνοια υπέρ ελληνικής φαρµακοβιοµη-
χανίας, το οποίο όµως δεν κυκλοφόρησε ποτέ στην Ελλάδα. 

Γι’ αυτήν, λοιπόν, την εντελώς αβάσιµη στην ουσία της, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 43 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας και παν-
τελώς γελοία σύµφωνα µε τους κανόνες της κοινής λογικής
ανώνυµη καταγγελία, πρέπει να συγκροτηθεί Ειδική Κοινοβου-
λευτική Επιτροπή για τη διενέργεια προκαταρτικής έρευνας;

Κυρίες και κύριοι, για την υπόθεσης της «NOVARTIS» κατα-
βλήθηκαν, καταβάλλονται και θα καταβληθούν απεγνωσµένες,
αλλά -πιστέψτε µε- ανεπιτυχείς προσπάθειες, να εµφανιστεί ως
σκευωρία ένα σκάνδαλο. Δεν πρόκειται να επαναλάβω όσα είπα
ενώπιον σας πριν λίγες µέρες και να θέσω και πάλι τα ερωτήµατα
που αποδεικνύουν την αστειότητα των ισχυρισµών περί δήθεν
σκευωρίας. Έτσι και αλλιώς, ουσιαστικές απαντήσεις δεν θα δο-
θούν, απλώς κάποιοι πανικόβλητοι θα επιδοθούν σε υλακές,
ύβρεις, απειλές, γραφικούς κουτσαβακισµούς και έξαλλα παρα-
ληρήµατα. Εν µέρει τους καταλαβαίνω. Ο πανικός πάντα είναι
πολύ κακός σύµβουλος.

Θέλω, όµως, να επισηµάνω ότι οι απειλές, οι εκβιασµοί και η
τροµοκρατία µπορεί να φοβίσουν, µπορεί και όχι. Η αλητεία,
όµως, στοχοποίησης αθώων και άσχετων προσώπων προκαλεί
µόνο αηδία, αναγούλα και ό,τι προέρχεται από αυτές.

Ας αναρωτηθεί, λοιπόν, κάθε νοήµων Έλληνας πολίτης τα ακό-
λουθα: 

Μια δικογραφία επτά χιλιάδων σελίδων περίπου µε τρεις προ-
στατευόµενους µάρτυρες στην Ελλάδα, οι καταθέσεις των
οποίων ελήφθησαν σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία η οποία
προϋπήρχε της σηµερινής Κυβέρνησης, µε άλλους τρεις προ-
στατευόµενους µάρτυρες του FBI στην Αµερική είναι σκευωρία; 

Μια δικογραφία µε σηµαντικά ευρήµατα από τις έρευνες τόσο
στην Ελλάδα όσο και στις Ηνωµένες Πολιτείες από το FBI είναι
σκευωρία; 

Είναι σκευωρία µια έρευνα η οποία ολοκληρώθηκε µεν από τη
σηµερινή εισαγγελέα κατά της διαφθοράς, αλλά ξεκίνησε από
άλλην εισαγγελέα, την προηγούµενη εισαγγελέα κατά της δια-
φθοράς; Η προηγούµενη, µάλιστα, εισαγγελέας σε ανύποπτο
χρόνο, πριν ένα έτος, είχε δηλώσει -αυτολεξεί πάλι επαναλαµ-
βάνω- ότι η υπόθεση «NOVARTIS» είναι η κορωνίδα της διαφθο-
ράς στην Ελλάδα, εµπλέκονται στην υπόθεση κατά πάσα
πιθανότητα πολιτικά πρόσωπα και ήδη είχαν εντοπιστεί µίζες 28
εκατοµµυρίων ευρώ.

Πώς είναι όµως, δυνατόν, ολόκληρη η ογκώδης δικογραφία
των επτά χιλιάδων σελίδων να είναι προϊόν σκευωρίας πλην µιας
και µόνης σελίδας, µιας και µόνης σελίδας ανώνυµης, αβάσιµης
και γεµάτης ανακρίβειες καταγγελίας;

Επίσης, πώς είναι δυνατόν αυτή η ανώνυµη καταγγελία µε τα
προαναφερόµενα χαρακτηριστικά να θεωρηθεί σοβαρό στοιχείο
ικανό να δικαιολογήσει τη συγκρότηση της προτεινόµενης Ειδι-
κής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής;

Τέλος, πώς είναι δυνατόν κάποιοι µέχρι πρότινος να απειλούν
τους ανώνυµους κουκουλοφόρους, δηλαδή τους προστατευό-
µενους µάρτυρες για αυτά που θα υποστούν -επαναλαµβάνω τα
λόγια τους- εάν εµείνουν στις καταθέσεις τους και τώρα να υιο-
θετούν αβασάνιστα την αβάσιµη, γεµάτη ανακρίβειες, ανώνυµη
καταγγελία;

Τι γνώµη έχουν, άραγε, για την ανώνυµη καταγγελία της µιας
σελίδας όσοι δηµόσια λοιδόρησαν τους εισαγγελείς κατά της
διαφθοράς που δέχτηκαν να πάρουν καταθέσεις από ανθρώπους
που ζήτησαν να προστατευθεί η ανωνυµία τους, σύµφωνα µε την
ισχύουσα νοµοθεσία;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης):  Σας παρακαλώ, κάντε
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ησυχία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Τι έχουν να πουν για την ανώνυµη, αβάσιµη και ανακριβή καταγ-
γελία αυτοί που εναγωνίως αναζητούν κάθε τυπική παρατυπία
που θα οδηγούσε τις καταθέσεις των προστατευοµένων µαρτύ-
ρων σε ακυρότητα;

Κυρίες και κύριοι, κατανοώ πλήρως τη δυσχερή θέση κάποιων.
Κατανοώ επίσης τη συστράτευση µαζί τους µέρους του συστη-
µικού έντυπου και ηλεκτρονικού Τύπου. Οι λόγοι της συστράτευ-
σης βέβαια ποικίλλουν. Σε άλλους υπάρχει ιδεοληπτική εµµονή
κατά της σηµερινής Κυβέρνησης. Δεν µπορούν να χωνέψουν ότι
έγινε Κυβέρνηση, δεν µπορούν να χωνέψουν ότι δεν αποτέλεσε
«παρένθεση», όπως ήλπιζαν και εύχονταν, παρ’ όλες τις αντιξο-
ότητες και τον βρώµικο πόλεµο που δέχθηκε και δέχεται η Κυ-
βέρνηση. Τέλος, δεν µπορούν να χωνέψουν ότι θα παραµείνει
Κυβέρνηση για πολύ καιρό ακόµα και θα είναι αυτή που θα απαλ-
λάξει την Ελλάδα από τα δεσµά που άλλοι της επέβαλαν και µε-
ρικοί προσπαθούν ακόµα και τώρα, δυστυχώς, να τα διατηρή-
σουν. 

Άλλοι πάλι από τους εκπροσώπους του Τύπου είναι υπέρ της
θεωρίας της σκευωρίας, εξαιτίας προσωπικής ή πολιτικής φιλίας
µε τους εµπλεκόµενους. 

Θα µπορούσε βέβαια κάποιος κακόπιστος να ισχυριστεί ότι
υπάρχουν και πιο ιδιοτελή κίνητρα για µερίδα του Τύπου. Η «NO-
VARTIS» διέθεσε τεράστια ποσά όχι µόνο σε δωροδοκίες αλλά
σε εταιρείες επικοινωνίας και σε δηµοσιογράφους, για να εξα-
γοράσει τις υπηρεσίες τους. 

Αντιλαµβάνοµαι, επίσης, την προσπάθεια υποβάθµισης και πα-
ραποίησης των συντριπτικών στοιχείων της µέχρι τώρα έρευνας,
µε στρεψοδικίες, δικολαβίστικες θεωρίες και µεθόδους. Δείγµα
πανικού και έλλειψη σοβαρής και αποτελεσµατικής υπερασπιστι-
κής γραµµής κι αυτό. Όµως τα στοιχεία της έρευνας παραµέ-
νουν κι έχουν αρχίσει να αναδεικνύονται από τη µερίδα του
Τύπου που ανταποκρίνεται στην αποστολή του για έγκυρη και
αµερόληπτη ενηµέρωση. 

Θα µπορούσα να επικαλεστώ µερικά ατράνταχτα στοιχεία απ’
αυτά που έχουν δει το φως της δηµοσιότητας, όµως δεν πρόκει-
ται να παραβιάσω και στο ελάχιστο το τεκµήριο της αθωότητας.
Προτιµώ να περιµένω την ολοκλήρωση της έρευνας της Προκα-
ταρτικής Επιτροπής που έχει ήδη συσταθεί και της Δικαιοσύνης.
Κάποιοι που βιάστηκαν να µιλήσουν για σκευωρία θα εκτεθούν
ανεπανόρθωτα. 

Μετά απ’ όσα εξέθεσα προηγουµένως, είµαι απόλυτα βέβαιος
ότι ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, του οποίου τις
καλές προθέσεις για τη διαλεύκανση του σκανδάλου δεν αµφι-
σβητώ, δεν έχει τη σωστή ενηµέρωση για την υπόθεση αυτή.
Θεωρώ σχεδόν βέβαιο ότι κάποιοι, που το πολιτικό τους µέλλον
εξαρτάται από την εξέλιξη της έρευνας, του αποκρύπτουν στοι-
χεία και τον παραπληροφορούν. Μήπως θα έπρεπε η Νέα Δηµο-
κρατία να αναθέσει και σε κάποιους άλλους έµπειρους και ικα-
νούς νοµικούς, που δεν έχουν συµφέρον από την έκβαση της
υπόθεσης, να µελετήσουν τη δικογραφία και να τον ενηµερώ-
σουν σχετικά;

Κυρίες και κύριοι, η πρόταση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
που συζητάµε σήµερα και η οποία αποκλειστικά στηρίζεται στην
ανώνυµη καταγγελία, έρχεται σε πλήρη αντίθεση µε τη µέχρι
τώρα επιχειρηµατολογία της Νέας Δηµοκρατίας περί κουκουλο-
φόρων µαρτύρων, σκευωρίας και πολιτικών διώξεων. Αποδει-
κνύει δε ότι όλα αυτά ήταν προσχηµατικά και απεγνωσµένες
προσπάθειες να µην ερευνηθούν οι τεράστιες ευθύνες κάποιων. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε όσα προαναφέρθηκαν, η πρόταση της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για συγκρότηση της Ειδικής Κοινο-
βουλευτικής Επιτροπής για να διερευνηθεί τυχόν τέλεση αξιό-
ποινης πράξης από τους Υπουργούς Παναγιώτη Κουρουµπλή,
Ανδρέα Ξανθό και Παύλο Πολάκη, πρέπει να απορριφθεί. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο έχει ο Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Νέας Δηµο-
κρατίας, κ. Κυριάκος Μητσοτάκης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όλοι οι Έλληνες παρακολου-
θούµε µε µεγάλη ανησυχία τις εξελίξεις γύρω από την περιπέτεια
κράτησης των δύο στρατιωτικών µας από τις τουρκικές αρχές
και θέλω προσωπικά και από το Βήµα της Βουλής να εκφράσω
τη στήριξή µου στους δύο αξιωµατικούς αλλά και στις οικογέ-
νειές τους. Η συνεχιζόµενη κράτησή τους είναι απαράδεκτη και
επιβαρύνει ακόµα περισσότερο τις ήδη τεταµένες ελληνοτουρ-
κικές σχέσεις. Το περιστατικό αυτό αποδεικνύει ότι η εποχή µας
απαιτεί σοβαρότητα, υπευθυνότητα, εγρήγορση αλλά και απο-
φασιστικότητα. 

Δυστυχώς για την πατρίδα µας, σε αυτή την κρίσιµη εποχή, η
σηµερινή Κυβέρνηση δεν διαθέτει αυτά τα χαρακτηριστικά. Οι
χειρισµοί της στα εθνικά θέµατα είναι ανεύθυνοι και επιπόλαιοι
και στοχεύουν πρωτίστως σε µικροκοµµατικούς τακτικισµούς. 

Αυτό δείξατε, κύριε Τσίπρα, από το θέµα µε τα Σκόπια µέχρι
τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. 

Αναρωτιέµαι αν συνεχίζετε και σήµερα εσείς και ο Υπουργός
Εξωτερικών και ο Υπουργός Άµυνας να αισθάνεστε ικανοποίηση
για τα αποτελέσµατα του ταξιδιού του κ. Ερντογάν στην Αθήνα
πριν από λίγους µήνες, να φτάνουµε στο σηµείο ένα χαµηλής ση-
µασίας περιστατικό στον Έβρο να µην µπορεί να επιλυθεί αµέ-
σως µε αµοιβαία συνεννόηση, χωρίς εντάσεις και περιπλοκές,
όπως συνέβαινε πάντα σε αντίστοιχες περιπτώσεις στο παρελ-
θόν. 

Οι ευθύνες σας είναι βαριές. Δείξατε αναξιοπιστία απέναντι σε
όλους. Επιτρέψατε στον Υπουργό Εθνικής Άµυνας να επιδίδεται
σε ανούσιους λεονταρισµούς και στη συνέχεια αφήσατε να επι-
κρατήσει ένα κλίµα εφησυχασµού, ενώ η τουρκική προκλητικό-
τητα εντείνεται διαρκώς. 

Υποτιµήσατε το περιστατικό της σύλληψης των δύο αξιωµατι-
κών, όπως είχατε υποτιµήσει και τον προκλητικό εµβολισµό του
σκάφους του Λιµενικού από τουρκικό πλοίο. Ήσασταν απόντες,
εξαφανισµένοι, για αρκετές ηµέρες. 

Ειλικρινά αναρωτιέµαι: Γιατί όλα αυτά τα περιστατικά δεν συ-
νέβαιναν τα προηγούµενα χρόνια; Γιατί ξαφνικά η χώρα µας εκ-
πέµπει τόσο µεγάλη αµηχανία; Μήπως αυτό οφείλεται στο γεγο-
νός ότι ουδέποτε θελήσατε να διαµορφώσετε ένα αρραγές
εθνικό µέτωπο, όπως έκαναν όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις
σε εθνικά θέµατα, ένα µέτωπο το οποίο θα µπορεί να ακολουθεί
µε συνέπεια και µε αποφασιστικότητα µία µακροπρόθεσµη εθνι-
κή στρατηγική; 

Στην οικονοµία σάς πληρώσαµε µε δύο άχρηστα µνηµόνια,
που µας φορτώσατε για πολλά χρόνια ακόµα. Στα θέµατα εξω-
τερικής πολιτικής, όµως, η αδυναµία σας µπορεί να έχει πολύ µε-
γαλύτερο κόστος για τη χώρα. Και οφείλετε, έστω και µε µεγάλη
καθυστέρηση, να προβείτε σε όλους τους αναγκαίους χειρι-
σµούς ώστε να επιστρέψουν άµεσα στην πατρίδα µας οι δύο άν-
τρες των Ενόπλων Δυνάµεων και σε θεσµικό επίπεδο, κύριε
Τσίπρα, να προχωρήσετε επιτέλους άµεσα στη συγκρότηση
Εθνικού Συµβουλίου Ασφάλειας, όπως έχουµε προτείνει από το
2016.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν είµαστε οι µόνοι που έχουµε κάνει αυτή την πρόταση. Την

έχει καταθέσει και ο κ. Θεοδωράκης, περίπου την ίδια χρονική
στιγµή που την ανέφερα εγώ για πρώτη φορά από αυτό το Βήµα,
και όλοι αποδέχονται σήµερα ότι είναι µία αναγκαία θεσµική
τοµή, για να µην κάνει, κύριε Τσίπρα, ο καθένας του κεφαλιού
του, όπως δυστυχώς συµβαίνει σήµερα µε τους Υπουργούς Εξω-
τερικών και Άµυνας, που έχουν διαφορετικές απόψεις για µία
σειρά από κρίσιµα θέµατα. 

Η Τουρκία οφείλει να σέβεται εµπράκτως τις φιλειρηνικές σχέ-
σεις µε τους γείτονές της και να µην αναζητά αφορµές οξύτητας
και αντιπαράθεσης. 

Βεβαίως, είναι αναµφίβολο, είναι πραγµατικό ότι η Τουρκία
τους τελευταίους µήνες αυξάνει την προκλητικότητά της, αλλά
από αυτό το Βήµα θέλω να στείλω ένα σαφές µήνυµα προς
όλους: Οι Έλληνες ξέρουµε να υπερασπιζόµαστε το δίκιο µας
και τα εθνικά µας συµφέροντα. Θέλουµε σχέσεις καλής γειτο-
νίας, στηριγµένες στις αρχές του διεθνούς δικαίου. Είµαστε φι-
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λειρηνικός λαός, αλλά αυτό δεν πρέπει να εκλαµβάνεται από κα-
νέναν ως αδυναµία. Δεν είµαστε, όπως ισχυρίζονται κάποιοι άλ-
λοι, αναθεωρητική δύναµη. Δεν διεκδικούµε εδάφη από κανέναν,
αλλά δεν διαπραγµατευόµαστε σπιθαµή ελληνικής γης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Χθες από τη Ρόδο, όπου βρέθηκα για να συµµετάσχω στους

εορτασµούς για τα εβδοµήντα χρόνια από την ενσωµάτωση των
Δωδεκανήσων στον κορµό της µητέρας πατρίδας, ζήτησα να επι-
στρατεύσουµε τρεις αρετές που µας ήταν πάντα πολύτιµες στην
πολυτάραχη ιστορική µας διαδροµή: 

Ψυχραιµία, ώστε να µην παρασυρθούµε από τις εντάσεις της
στιγµής και να ζυγίσουµε σωστά τις µακροπρόθεσµες επιλογές
µας. Αυτοπεποίθηση και εµπιστοσύνη στις ισχυρές αποτρεπτικές
δυνατότητές µας, αλλά και στις ικανότητές µας να οικοδοµούµε
διεθνείς συµµαχίες για την υπεράσπιση των εθνικών µας συµφε-
ρόντων. Και ενότητα του λαού για την οικοδόµηση ενός αρρα-
γούς εθνικού µετώπου, απέναντι σε κάθε µορφής προκλητικό-
τητα. Με αυτές τις αρετές πρέπει να πορευτούµε στους ταραγ-
µένους καιρούς µας. 

Πάµε τώρα στα εσωτερικά και στο αντικείµενο της σηµερινής
συζήτησης. Κύρια έγνοιά µου ως Προέδρου της Νέας Δηµοκρα-
τίας είναι πώς θα κάνουµε καλύτερη την πατρίδα µας και τη ζωή
των Ελλήνων πολιτών, πώς θα δηµιουργήσουµε δουλειές και ευ-
καιρίες για όλους, πώς θα κάνουµε το κράτος πραγµατικό σύµ-
µαχο του πολίτη, πώς θα στηρίξουµε τους πιο αδύναµους συναν-
θρώπους µας, πώς η χώρα θα προχωρήσει επιτέλους µπροστά. 

Εσείς, όµως, έχετε άλλες προτεραιότητες. Αντί να µετατρέ-
ψετε τη χώρα σε ένα µεγάλο, σε ένα φιλόδοξο εργοτάξιο για το
αύριο, την κάνετε ένα απέραντο και αδιέξοδο δικαστήριο για το
χθες. Εγκλωβίζετε τη δηµόσια ζωή στη «λάσπη», όπως κάνετε µε
την υπόθεση της «NOVARTIS», αλλά και µε άλλες υποθέσεις,
που, σύµφωνα µε όσα γράφουν τα επιδοτούµενα από εσάς µέσα
µαζικής ενηµέρωσης, ήδη τις προετοιµάζετε. Δεν σας ενδιαφέρει
αν αυτό επηρεάζει αρνητικά την εικόνα της χώρας, τις επενδύ-
σεις, την εσωτερική µας συνοχή, την εικόνα του Κοινοβουλίου
και εντέλει την ίδια την ισχύ της πατρίδος µας. Το µόνο που θέ-
λετε είναι να παράγετε διαρκώς ένταση και διχασµό. Μόνο που
αυτό, κύριε Τσίπρα, αυξάνει το πολιτικό ρίσκο. Σας το εξήγησαν
σηµαντικοί διεθνείς παράγοντες στο Συνέδριο των Δελφών, όπου
πολλοί από εµάς είχαµε την ευκαιρία πριν από λίγες ηµέρες να
παρευρεθούµε. Η στρατηγική σας είναι, ούτως ή αλλιώς, κατα-
δικασµένη σε αποτυχία. Όπως και δεν πείσατε κανέναν, όταν µας
είπατε ότι είστε φτιαγµένοι από άλλο υλικό, εννοώντας φαντά-
ζοµαι τις επιδοτήσεις ενοικίων µε «φωτογραφικές» διατάξεις! 

Και στην υπόθεση της «NOVARTIS» κρύβεστε πίσω από µια
κοινοβουλευτική πλειοψηφία µε ορατή πλέον ηµεροµηνία λήξης
και δεν αφήνετε να πέσει φως στο σκοτάδι, που εσείς τελικά µε
τις δικές σας επιλογές έχετε ρίξει πάνω στην υπόθεση. Γιατί το
κάνετε αυτό; Έχετε αγωνία για το τι θα συµβεί; Ανησυχείτε για
το πώς µπορεί να αντιδράσουν ορισµένοι από τους εµπλεκόµε-
νους ή για το τι ενδεχοµένως µπορεί να πουν οι προστατευόµενοι
µάρτυρες; Φοβάστε τα πραγµατικά δεδοµένα;

Οι εισηγητές του κόµµατός µας και ο Κοινοβουλευτικός µας
Εκπρόσωπος ανέπτυξαν µε πειστικό αλλά και µε νηφάλιο τρόπο
την κατά την άποψή µας αναγκαιότητα να συσταθεί προκαταρ-
κτική επιτροπή για τους τρεις Υπουργούς Υγείας των Κυβερνή-
σεων ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Κατέδειξαν τις ευθύνες τους. Αναφέρ-
θηκαν σε συγκεκριµένες αποφάσεις και παραλείψεις που, κατά
τη δική µας εκτίµηση, ζηµίωσαν το ελληνικό δηµόσιο και πρέπει
να διερευνηθούν. Εµείς δεν σπεύδουµε να καταδικάσουµε κανέ-
ναν. Διερεύνηση της υπόθεσης ζητάµε. 

Η κυβερνητική πλειοψηφία όµως έχει ήδη προαναγγείλει ότι
αρνείται τη σύσταση της προκαταρκτικής επιτροπής. Όπως βέ-
βαια έχετε αρνηθεί και στο παρελθόν τη σύσταση κάθε επιτρο-
πής, εξεταστικής, προκαταρκτικής, που έχουµε προτείνει,
ξεκινώντας από τα capital control και το τι έγινε σε αυτό το αµαρ-
τωλό πρώτο εξάµηνο του 2015 και καταλήγοντας στον κ. Καµ-
µένο και στις συνοµιλίες του µε καταδικασµένους ισοβίτες, τον
κ. Καµµένο τον οποίο εσείς από αυτό εδώ το Βήµα σπεύσατε για
άλλη µια φορά να καλύψετε. 

Δεν ψηφίσατε, λοιπόν, καµία από τις δικές µας προτάσεις,

παρά το γεγονός ότι εµείς ως Νέα Δηµοκρατία έχουµε υπερψη-
φίσει όλες -επαναλαµβάνω, όλες- τις επιτροπές που έχει προτεί-
νει η Κυβέρνηση, για τα δάνεια των κοµµάτων, για την υγεία.
Ακόµα και για την υπόθεση της «NOVARTIS» είπαµε ότι θέλουµε
να συγκροτηθεί αυτή η επιτροπή. Προσέξτε, όµως: να συγκρο-
τηθεί και να λειτουργήσει µέχρι τέλους και να αποκαλύψει όλη
την αλήθεια. Τα συµπεράσµατα νοµίζω ότι είναι αυτονόητα σε
οποιονδήποτε καλοπροαίρετο πολίτη παρακολουθεί αυτή τη συ-
ζήτηση.

Όλο αυτό το διάστηµα η Κυβέρνηση επαναλαµβάνει µονότονα
τρία πράγµατα: Πρώτον, ότι η δική µας πρόταση αποτελεί δήθεν
µια απόπειρα αποπροσανατολισµού από την ουσία της υπόθε-
σης της «NOVARTIS». Δεύτερον, ότι τα όποια λάθη, σκάνδαλα,
παραλείψεις έγιναν στον χώρο της υγείας, µε κάποιο µαγικό
τρόπο σταµάτησαν όλα την 20η Ιανουαρίου του 2015. Τρίτον, ότι
επειδή εσείς προέρχεστε από την Αριστερά, έχετε δήθεν ένα
ηθικό πλεονέκτηµα, το οποίο σας αφήνει στο απυρόβλητο. Και
τα τρία είναι αστεία επιχειρήµατα, που δείχνουν τη δεινή θέση
στην οποία έχει περιέλθει η κυβερνητική πλειοψηφία.

Ας τα πάρουµε, λοιπόν, µε τη σειρά. Εµείς οι ίδιοι ζητήσαµε
όχι απλά να συσταθεί, αλλά να φτάσει έως το τέλος η προκαταρ-
κτική επιτροπή για τα πολιτικά πρόσωπα στην υπόθεση της «NO-
VARTIS». Εµείς ήµασταν οι πρώτοι που είπαµε «όλα στο φως».
Σας προειδοποιήσαµε, δε, -και το κάνω και σήµερα απ’ αυτό εδώ
το Βήµα- να µην τολµήσετε να κλείσετε άρον άρον την επιτροπή,
αλλά να λειτουργήσει µέχρι τέλους, να λάµψει η αλήθεια και να
φανεί το µέγεθος της σκευωρίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η στάση σας τις πρώτες µέρες της προκαταρκτικής επιτροπής

είναι πραγµατικά αξιοθρήνητη. Επιστρατεύσατε τον κ. Παρα-
σκευόπουλο µε διάφορα δήθεν δικονοµικά επιχειρήµατα να στή-
σει, στην ουσία, να απλώσει τον καµβά, γιατί η επιτροπή πρέπει
άρον άρον να κλείσει, να αναστείλει τις υποχρεώσεις της, για να
επιστραφεί η υπόθεση στη δικαιοσύνη.

Προσέξτε τι κάνατε, λοιπόν. Επί έναν χρόνο πετάτε λάσπη.
Προαναγγείλατε εσείς ο ίδιος, κύριε Τσίπρα, απ’ αυτό εδώ το
Βήµα –το επαναλαµβάνω- τον Φεβρουάριο του 2017 πολιτικούς
σεισµούς. Κάποιοι µίλησαν για το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συ-
στάσεως του ελληνικού κράτους. Δεν θα επαναλάβω σήµερα τον
εύλογο προβληµατισµό, πώς το γνώριζαν αυτό. Έρχεστε, όµως,
τώρα και τι λέτε επί της ουσίας; Να µην µπει η επιτροπή καν στην
ουσία της υπόθεσης, αλλά να εξετάσει µόνο το ζήτηµα της αρ-
µοδιότητάς της. 

Πώς θα συµβεί αυτό, κύριε Τσίπρα, εάν δεν µπει στην ουσία,
εάν δεν εξεταστεί για ποια αδικήµατα µιλάµε και το πότε αυτά
δήθεν διεπράχθησαν, για να φανεί εάν τελικά έχει ή δεν έχει αρ-
µοδιότητα; Και πώς θα γίνει αυτό, εάν δεν έρθουν τελικά στην
επιτροπή οι µάρτυρες, για να φανεί η βασιµότητα ή όχι των ισχυ-
ρισµών τους; 

Αυτό όµως ακριβώς θέλετε να αποφύγετε, να µην εξεταστούν
οι µάρτυρες, ακόµα και µε κουκούλες, µε αλλοιωµένη φωνή, από
άλλη αίθουσα, µέσω Skype, ή όπως θέλετε εσείς. Δεν θέλετε,
όµως, να εξεταστούν οι µάρτυρες, γιατί φοβάστε ότι εάν γίνει
αυτό, θα καταρρεύσει µε παταγώδη τρόπο όλη η µεθόδευσή
σας.

Και αυτό ακριβώς δείχνει ότι δεν σας ενδιαφέρει η απόδειξη
ενοχής, που το κράτος δικαίου επιβάλλει. Αρκείστε βέβαια στην
κατασκευή υπόπτων και σε µία κοινωνία οργισµένη και θυµωµένη
µε το πολιτικό σύστηµα. Αυτό µπορεί να αρκεί για να σπιλωθούν
οι υπολήψεις των πολιτικών σας αντιπάλων. Δεν ψάχνετε αποδεί-
ξεις, υποψίες ψάχνετε. Και αυτό το οποίο κάνετε είναι βαθιά
ανέντιµο και ανήθικο.

Και το µόνο το οποίο επιδιώκετε τελικά είναι να σέρνεται αυτή
η ιστορία, να δηλητηριάζει τον δηµόσιο βίο και να προσπαθείτε
να επιπλεύσετε µέσα σε έναν πολιτικό βούρκο. Δεν πάµε, λοιπόν,
εµείς να αποπροσανατολίσουµε µε την υπόθεση της «NOVAR-
TIS». Εσείς πάτε να αποπροσανατολίσετε από την αλήθεια και
την πραγµατικότητα. Αυτό δεν θα σας περάσει. Η υπόθεση θα
φτάσει έως το τέλος, είτε το θέλετε είτε όχι.

Και η δική µας πρόταση, αυτή που συζητάµε σήµερα, γίνεται
για να απαντήσουµε και στη δική σας πολιτική δειλία -γιατί περί
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δειλίας πρόκειται- να εξαιρέσετε τους δικούς σας Υπουργούς
από τον έλεγχο των δικών σας πράξεων και των δικών σας πα-
ραλείψεων. Γίνεται για να αναδείξει προφανείς ευθύνες, τις ο-
ποίες η κυβερνητική πλειοψηφία παραβλέπει. 

Μην κοροϊδευόµαστε, κύριες και κύριοι, η επιτροπή για τη
«NOVARTIS» θα έπρεπε να είναι µία και θα έπρεπε να εξετάζει
τα πεπραγµένα όλων των κυβερνήσεων µέχρι σήµερα, και των
δικών µας -κάτι που δεν φοβόµαστε και το αποδείξαµε- αλλά και
των δικών σας, κύριε Τσίπρα. Και επειδή αυτό φυσικά δεν το επι-
τρέψατε, ζητάµε να γίνουν δύο προκαταρκτικές επιτροπές, γνω-
ρίζοντας φυσικά εκ των προτέρων ποια θα είναι η κατάληξη της
ψηφοφορίας η οποία θα γίνει σε λίγες ώρες από τώρα. 

Εµείς ζητάµε να πέσει φως στο σκοτάδι και επιµένουµε µέχρι
τέλους. Εσείς είστε αυτοί που τρέµετε την αποκάλυψη της αλή-
θειας και προτιµάτε να φανείτε πως φοβάστε την έρευνα παρά
τελικά να την υποστείτε. Και αυτό λέει πολλά για τις ενοχές τις
οποίες αισθάνεστε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πάµε τώρα στον δεύτερο ισχυρισµό σας, σχετικά µε τα πε-

πραγµένα του καθενός.
Στην προηγούµενη συζήτηση ήρθατε, κύριε Τσίπρα, σε έναν,

η αλήθεια είναι, διαφορετικό τόνο από αυτόν που σας έχουµε συ-
νηθίσει και µιλήσατε για πολιτικές ευθύνες. Παραβλέπω το γε-
γονός ότι η προηγούµενη συζήτηση αφορούσε τη σύσταση προ-
καταρκτικής επιτροπής η οποία διερευνά ποινικές ευθύνες, όχι
πολιτικές ευθύνες. Αυτό φαντάζοµαι το γνωρίζατε. Αλλά εσείς
µιλήσατε για πολιτικές ευθύνες ενώ είχατε προαναγγείλει για
έναν χρόνο εξελίξεις, µεγάλες αποκαλύψεις και φτάσατε στο ση-
µείο να αναρωτιέστε αν υπάρχουν πολιτικές ευθύνες και κακές
πρακτικές στον χώρο της υγείας. Γιατί το κάνατε αυτό, κύριε Τσί-
πρα; Μήπως γιατί δεν είχατε το θάρρος ή δεν είχατε τη δυνατό-
τητα να στοιχειοθετήσετε ένα πραγµατικό κατηγορητήριο;

Αφού, λοιπόν, µιλάµε για πολιτικές ευθύνες, κυρίες και κύριοι
του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ, δικαιούµαστε και εµείς να ρωτήσουµε:
Για εσάς υπάρχουν ή δεν υπάρχουν πολιτικές ευθύνες για τα πε-
πραγµένα σας από το 2015 µέχρι το 2018;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Σας είχα ρωτήσει και στην προηγούµενη οµιλία µου, αλλά

απάντηση δεν πήρα: Αυτά τα τρία χρόνια που κυβερνάτε τι ακρι-
βώς κάνατε, πόσους ελέγχους κάνατε, ποια κυκλώµατα ξηλώ-
σατε; Γιατί δεν έχετε προχωρήσει ακόµα σε αγωγή κατά της
«NOVARTIS», για να ζητήσετε αποζηµίωση; Ποιες άλλες φαρµα-
κευτικές εταιρείες ελέγξατε, για να δείτε µήπως υπάρχουν και
άλλοι οι οποίοι επιδίδονται σε τέτοιου είδους αθέµιτες πρακτικές;
Δεν κάνατε απολύτως τίποτα. 

Η αξίωσή σας, συνεπώς, ότι πρέπει να ερευνήσουµε το τι συ-
νέβη µέχρι το 2015 αλλά όχι µέχρι το 2018, είναι και προκλητική
είναι και ενοχική και φυσικά δεν µπορεί να γίνει αποδεκτή, πολλώ
δε µάλλον όταν επί των δικών σας ηµερών, όπως είχαµε καταθέ-
σει τα στοιχεία στην προηγούµενη συζήτηση, τζίρος και κέρδη
της «NOVARTIS», αλλά και άλλων φαρµακευτικών εταιρειών αυ-
ξήθηκαν, δεν µειώθηκαν, και όταν -το σηµαντικότερο απ’ όλα-
δεν κάνατε απολύτως τίποτα για να µειώσετε την προκλητική
υπερσυνταγογράφηση. 

Θέλω να σταθώ λίγο σε αυτό το ζήτηµα, διότι η υπερσυνταγο-
γράφηση αποτελεί διαχρονική εστία διαφθοράς στον χώρο του
φαρµάκου και αιτία αφαίµαξης πολύτιµων πόρων από τα δηµό-
σια ταµεία. Το γνωρίζετε καλά ότι είµαστε από τις χώρες µε το
υψηλότερο ποσοστό κατανάλωσης φαρµάκων και στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και στον ΟΟΣΑ και είµαστε η χώρα µε τις µεγαλύ-
τερες ιδιωτικές δαπάνες για το φάρµακο. Αυτό είναι σε βάρος
των οικονοµικά πιο αδύναµων, των χρονίως πασχόντων, των ηλι-
κιωµένων. Διότι µόνον -λέω το αυτονόητο και φαντάζοµαι ότι
συµφωνούµε σε αυτό- εάν µειωθεί ο αριθµός των συνταγών, άρα
και το κόστος του κράτους, θα µπορεί να µειωθεί και η συµµε-
τοχή των ασφαλισµένων, η οποία σήµερα είναι δυσβάσταχτη.
Γιατί, ξέρετε, για κάθε περιττή συνταγή η οποία γράφεται από
κάποιον γιατρό ο οποίος συνειδητά υπερσυνταγογραφεί, ο ασ-
φαλισµένος, ο ηλικιωµένος, αυτός που πάσχει από κάποιο χρόνιο
νόσηµα συνεισφέρει µε το 25% της τιµής του φαρµάκου για τα
πιο πολλά φάρµακα. Αυτός είναι ο δικός µας στόχος.

Την περίοδό σας τι έγινε όµως; Ο αριθµός των συνταγών -σας
το είπα και την προηγούµενη φορά, κύριε Πρωθυπουργέ, και
απάντηση δεν πήρα- αυξήθηκε σηµαντικά: από τα 5,3 εκατοµµύ-
ρια µηνιαίως το 2014 πήγαµε στα 6,3 εκατοµµύρια το 2016 και
δυστυχώς η τάση είναι αυξητική για το 2017. Όχι µόνο, λοιπόν,
δεν νοικοκυρέψατε την κατάσταση, αλλά η υπερσυνταγογρά-
φηση έχει ξεπεράσει κάθε προηγούµενο. Αυτό συνέβη παρά το
ότι εσείς έχετε στα χέρια σας ένα πάρα πολύ σηµαντικό εργα-
λείο, το πληροφοριακό σύστηµα της ηλεκτρονικής συνταγογρά-
φησης, το οποίο έχει ενσωµατωµένα εργαλεία για την ανίχνευση,
την πρόβλεψη και την αποτροπή της απάτης. Είναι κατά γενική
οµολογία ένα από τα καλύτερα συστήµατα της Ευρώπης. Το
υλοποίησαν οι προηγούµενες «κακές» µνηµονιακές κυβερνήσεις.
Εσείς, φυσικά, το είχατε καταψηφίσει και αυτό. Το έχετε παρα-
λάβει και πολλά από τα εργαλεία του είναι ουσιαστικά ανενεργά. 

Αναρωτιέµαι πραγµατικά ποιος ωφελείται σήµερα από το γε-
γονός ότι δεν έχετε πολεµήσει την υπερσυνταγογράφηση. Όλες
οι φαρµακοβιοµηχανίες ωφελήθηκαν, οι οποίες µε την αύξηση
του αριθµού των συνταγών κάλυψαν εν µέρει τις απώλειες εσό-
δων από τη µείωση των τιµών στα φάρµακα. 

Το συµπέρασµα, λοιπόν, είναι ξεκάθαρο: Κάποιοι συνεχίζουν
και σήµερα το πάρτι στην υγεία µε τα έξοδα του ελληνικού λαού. 

Δεν έχετε, κύριε Τσίπρα, κανένα άλλοθι. Δεν έχετε άλλοθι,
διότι είχατε στα χέρια σας, αν είχατε µπει ποτέ στον κόπο να την
διαβάσετε, µια εθνική στρατηγική για την καταπολέµηση της δια-
φθοράς στην υγεία. Την κατέθεσα και στην προηγούµενη συνε-
δρίαση. Είναι ένα ολοκληρωµένο σχέδιο και σε συνέχεια αυτού
του σχεδίου ψηφίστηκε και ο ν.4316/2014 που προβλέπει –προ-
σέξτε!- µεταξύ άλλων τι; Την υποχρέωση δηµοσιοποίησης στοι-
χείων που αφορούν παροχές προς ιατρούς από φαρµακευτικές
εταιρείες, αλλά και την επιβολή κυρώσεων σε γιατρούς που επα-
νειληµµένα ξεπερνούν τα όρια συνταγογράφησης και που δεν
χορηγούν το φθηνότερο γενόσηµο. 

Είχατε στα χέρια σας αυτήν τη στρατηγική. Δεν κάνατε απο-
λύτως τίποτα. Βέβαια, πετύχατε την επιστροφή αρκετών επίορ-
κων λειτουργών της υγείας στην υπηρεσία τους και καταφέρατε
βέβαια να διορίσετε και στα δηµόσια νοσοκοµεία ιδιοκτήτες
βουλκανιζατέρ µε µόνο κριτήριο το ότι είναι πολιτικοί φίλοι του
κ. Πολάκη. 

(Θόρυβος από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Σας ενοχλεί αυτό; Αυτή είναι η κατάντια σας! Αυτή είναι η αξιο-

κρατία για την οποία µιλάτε! Μπράβο σας! Να χαίρεστε τους δι-
οικητές σας! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριοι συ-

νάδελφοι! 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Θα έρθω στο ΑΣΕΠ µετά, µην ανησυχείτε. Έχουµε να
πούµε και γι’ αυτό πολλά πράγµατα.

(Θόρυβος από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, λίγη ησυ-

χία! 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Για να κλείσουµε και µε το θέµα των περιβόητων ευθυνών,
όταν καταλάβατε, κύριε Τσίπρα, ότι κατάρρευσε η όλη µεθό-
δευση περί ποινικών ευθυνών, µιλήσατε για πολιτικές ευθύνες.
Όµως σας διαφεύγει κάτι. Τις πολιτικές ευθύνες σε µια δηµοκρα-
τία τις πιστώνουν ή τις χρεώνουν οι πολίτες µε έναν µόνο τρόπο,
µε τις εκλογές!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Επειδή ήµουν στη Ρόδο χθες, ιδού η Ρόδος, λοιπόν, κύριε Τσί-

πρα. Κάντε εκλογές, αν τολµάτε, και θα πάρετε την απάντηση
του ελληνικού λαού, που θα αποδώσει τις πραγµατικές πολιτικές
ευθύνες για τα 100, 150, 200 δισεκατοµµύρια –πάρα πολλά είναι
σε κάθε περίπτωση- που χρεώσατε τη χώρα µε τους δικούς σας
χειρισµούς το καταστροφικό πρώτο εξάµηνο του 2015 και θα
τους πληρώνουµε ακόµα για πάρα, πάρα πολύ καιρό! 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πολλά είναι σε κάθε περίπτωση, πάρα πολλά και αχρείαστα,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριοι συ-

5876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νάδελφοι.
Συνεχίστε, κύριε Μητσοτάκη. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα του διαβόητου ηθικού πλεονε-
κτήµατος. 

Κοιτάξτε: Για εµάς δεν υπάρχουν ηθικές και ανήθικες παρατά-
ξεις. Υπάρχουν ηθικά και ανήθικα στελέχη. Επί της αρχής, λοι-
πόν, δεν υφίσταται κανένα ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς,
αλλά βέβαια, όπως έχουν καταλάβει όλοι οι πολίτες, εσείς δεν
είστε ούτε Αριστεροί ούτε δεξιοί ούτε κεντρώοι. Είστε τυχοδιώ-
κτες της πολιτικής. Το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι η εξουσία
και για να την κρατήσετε είστε ικανοί να κάνετε τα πάντα, όπως
κάνατε τα πάντα για να την κατακτήσετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ήσασταν πάντα, κύριε Τσίπρα, από τη λάθος µεριά και πάντα

υπερασπιζόσασταν εκείνες τις πρακτικές που τελικά ζηµίωσαν
τον τόπο. Όσα χρόνια ήσασταν στην αντιπολίτευση, δεν σας θυ-
µάµαι να έχετε στηρίξει καµµία µεταρρύθµιση, καµµία αλλαγή,
καµµία κίνηση που είχε πολιτικό κόστος. Πρώτος ήσασταν και
πάντα υπερθεµατίζατε όλες τις κακές πρακτικές του παρελθόν-
τος. Όσο για το ηθικό πλεονέκτηµα, αυτό, επιτρέψτε µου να σας
πω ότι ποτέ δεν το διαθέτατε, όσο κι αν το διαφηµίσατε. Το έχετε
αποδείξει αυτό πια στην πράξη. Ταξίδια στη Βενεζουέλα µε ιδιω-
τικά λίαρ τζετς υπόπτων προσώπων, στηµένοι διαγωνισµοί για
τηλεοπτικές άδειες…

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είναι εδώ ο κ. Παππάς. Μπορεί να απαντήσει ο ίδιος τι έκανε

σ’ αυτές τις πτήσεις και γιατί πήγαινε στη Βενεζουέλα. Μην ανη-
συχείτε, µπορεί να υπερασπιστεί ο ίδιος την εαυτό του. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Με την ανοχή στο λαθρεµπόριο τσιγάρων και καυσίµων, τη

συµµαχία µε τους «βαρόνους» του ηλεκτρονικού τζόγου, τους
νέους διαπλεκόµενους συµµάχους σας, που ακόµα δεν τους
έχετε βάλει να πληρώνουν φόρους για να τους κάνετε τα χατίρια
και µε τους µεσάζοντες, τους οποίους ξαναβάλατε στο Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας. 

Αν θέλετε να µας διαψεύσετε, τα πράγµατα είναι απλά. Κάντε
µια τολµηρή κίνηση, κύριε Τσίπρα. Ψηφίστε υπέρ της προκαταρ-
τικής επιτροπής που ζητάµε σήµερα. Εξάλλου, όπως σας είπε
και ο κ. Δένδιας, αυτή γίνεται µε συνθήκες πολύ ευνοϊκές για
εσάς. Πλειοψηφία έχετε. Τι έχετε να φοβηθείτε επιτέλους; Κάντε,
λοιπόν, µια τολµηρή κίνηση για να δείξετε ότι πραγµατικά δεν
έχετε τίποτα να κρύψετε και για να συµβάλετε κι εσείς στο να
πέσει άπλετο φως στην πολιτική που ακολουθήσατε στον χώρο
του φαρµάκου αυτά τα τρία χρόνια, για να κάνουν οι εγκαλού-
µενοι Υπουργοί σας αυτό που µε θάρρος και από αυτό εδώ πέρα
το Βήµα ζήτησαν δέκα συνάδελφοί µας, πολιτικά πρόσωπα, οι
οποίοι οι ίδιοι πρότειναν και ζήτησαν να συσταθεί και να λειτουρ-
γήσει µέχρι τέλους η προκαταρτική επιτροπή που τους αφορά
στη δική τους υπόθεση. Θα ήταν ένα χρέος σας, κύριε Τσίπρα,
απέναντι στη διαφάνεια και απέναντι στην πολιτική ζωή. Ούτε τη
διαφάνεια θέλετε, ούτε τη δηµοκρατία υπηρετείτε, κύριε Τσίπρα.

Το να πείτε σήµερα «ναι» είναι ζήτηµα αξιοπρέπειας και ευθύ-
νης όχι µόνο των τριών Υπουργών σας, αλλά και ολόκληρης της
κυβερνητικής Πλειοψηφίας. Δεν θα το κάνετε, όµως, γιατί είναι
σαφές ότι έχετε λάβει τις αποφάσεις σας. Δεν σας ενδιαφέρει η
αλήθεια. Δεν σας ενδιαφέρει η απόδοση ευθυνών. Θέλετε να σύ-
ρετε τη χώρα σε έναν πόλεµο λάσπης, αγνοώντας το πολιτικό
ρίσκο, τους πολιτικούς κινδύνους που όλοι οι παράγοντες της οι-
κονοµίας σάς επισηµαίνουν. 

Συντηρείτε συνειδητά µια τοξικότητα, η οποία ενισχύει τα πο-
λιτικά άκρα, κάτι το οποίο φυσικά δεν σας πειράζει, διότι µε τα
πολιτικά άκρα µια χαρά συνεργαστήκατε στις πλατείες της αγα-
νάκτησης και στη Βουλή, όταν ανατρέψατε την κυβέρνηση Σα-
µαρά. 

Επίσης, θέλετε να ναρκοθετήσετε και την επόµενη µέρα µε
κάθε τρόπο, γι’ αυτό ψηφίσατε την απλή αναλογική, αγνοώντας
τους κινδύνους που αυτή εγκυµονεί και αδιαφορείτε παντελώς
για το γεγονός ότι µια πιθανή ακυβερνησία θα τινάξει στον αέρα
όλες τις βαριές θυσίες του ελληνικού λαού τα τελευταία χρόνια.
Προσπαθείτε να αλώσετε το κράτος. Διορίζετε από πόρτες και

παράθυρα στο δηµόσιο και σε ελεγχόµενες από εσάς επιχειρή-
σεις όπως τα ΕΛΠΕ, εκεί που ο «αρχάγγελος» της κάθαρσης ο
κ. Παπαγγελόπουλος, διόρισε τον γιό του κι εσείς διορίσατε πολ-
λούς ακόµα κολλητούς και φίλους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Βάζετε κοµµατικά σας στελέχη σε θεσµικά ανεξάρτητες θέ-

σεις, όπως τον κ. Κουτεντάκη στο Γραφείο Προϋπολογισµού της
Βουλής. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Προβήκατε, κύριε Βούτση, σε µεγάλο θεσµικό ατόπηµα µε

αυτά τα οποία είπατε στην επιτροπή επιλογής του κ. Κουτεντάκη.
Τι µας είπε ο κ. Κουτεντάκης; Ότι –προσέξτε- προτιµά την απε-
λευθέρωση από τις πολιτικές δεσµεύσεις και ας µας στοιχίσει
αυτό λίγο ακριβότερα. Τι τον νοιάζει; Αυτός θα τα πληρώσει; Όχι
βέβαια! Οι συνεπείς φορολογούµενοι που τους έχετε διαλύσει,
αυτοί θα τα πληρώσουν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ.
Συνεχίστε, κύριε Μητσοτάκη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Την ίδια ώρα κατασκευάζετε «φωτογραφικές» διατάξεις
για τις θέσεις των γραµµατέων των Υπουργείων, ενώ επιχειρείτε
µε προσωπική ευθύνη του κ. Σκουρλέτη να αλώσετε και το ΑΣΕΠ
και να µονιµοποιήσετε χιλιάδες συµβασιούχους, σε ευθεία πα-
ραβίαση του Συντάγµατος.

Αυτή η τροπολογία…
(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Γελάτε, ε; Σαν δε ντρέπεστε λίγο!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Η τροπολογία που ψηφίσατε χθες είναι µνηµείο πολιτικού κυ-

νισµού. Μνηµείο πολιτικού κυνισµού! 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Κυρία Γεροβασίλη, δεν ήσασταν καν στην Αίθουσα χθες για να
την υπερασπιστείτε. Ίσως κάπου µέσα σας αισθάνεσθε κάποια
ντροπή γι’ αυτά τα οποία κάποιοι άλλοι σας επέβαλαν να κάνετε.
Την καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης  καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα τροπολογία, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Την ίδια ώρα που αναρχικοί και εγκληµατικά στοιχεία
σπάνε για άλλη µια φορά τον πιο εµπορικό δρόµο της Αθήνας
και πολλών άλλων πόλεων βέβαια –προσέξτε- για χάρη ποιανού;
Για χάρη του κατηγορούµενου για απόπειρα δολοφονίας του
πρώην Πρωθυπουργού, του κ. Παπαδήµου, στον οποίο φυσικά
κάνατε την εξυπηρέτηση και τον πήγατε στη φυλακή που ήθελε.
Δεν σας έχουν πει ότι κανένα σοβαρό κράτος δεν διαπραγµα-
τεύεται µε τροµοκράτες;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Είναι τραγικό, αλλά η χώρα µοιάζει πια να συνδιοικείται σε κρί-

σιµα θέµατα ασφάλειας από τα γνωστά κέντρα των φυλακών Κο-
ρυδαλλού. Αυτά θα τελειώσουν την επόµενη των εκλογών. Να το
γνωρίζουν κάποιοι, οι οποίοι  µας απειλούν µε διάφορες αναρ-
τήσεις, ότι εµείς ούτε απειλούµαστε ούτε φοβόµαστε. Το κράτος
δικαίου θα αποκατασταθεί, ο νόµος θα εφαρµοστεί και οι Έλλη-
νες θα αισθανθούν και πάλι ασφαλείς. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι, κλείνω µε την εξής παρατήρηση: Στους Έλ-

ληνες αξίζει ένα καλύτερο αύριο και όχι η ένταση και η πόλωση
και η καθήλωση, στην οποία βυθίζετε καθηµερινά την πατρίδα
µας. Εδώ είµαστε µια ήρεµη δύναµη, που εγγυήθηκε σε κρίσιµες
στιγµές τη θεσµική σταθερότητα και τη δηµοκρατική οµαλότητα
και είµαστε η µόνη πολιτική δύναµη που µπορεί να εγγυηθεί ευη-
µερία, σταθερότητα και ασφάλεια.

Πριν από δυο χρόνια, λίγους µήνες αφότου ανέλαβα την προ-
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εδρία της Νέας Δηµοκρατίας, κάλεσα τους Έλληνες να συνυπο-
γράψουµε µια συµφωνία αλήθειας, µια συµφωνία απέναντι σ’
έναν υπεύθυνο πολιτικό φορέα και σ’ έναν λαό που έχει σήµερα
ανάγκη περισσότερο παρά ποτέ την αλήθεια. Την αλήθεια την
έχει ανάγκη όχι για να φοβηθεί για τα χειρότερα, αλλά για να πι-
στέψει ότι µπορεί να πετύχει τα καλύτερα. 

Γυρνώ όλη την Ελλάδα και ζητώ από τους πολίτες να µε αντι-
µετωπίσουν όχι ως κάποιον που κολακεύει και τάζει για να τον
ψηφίσουν, αλλά ως κάποιον που δουλεύει σκληρά για τα συµφέ-
ροντα και τα όνειρα των πολλών, όχι των λίγων και ως κάποιον
που µπορεί να ηγηθεί µε συνέπεια και ειλικρίνεια µια συλλογική
προσπάθεια για την ανάταξη της χώρας. 

Δεσµεύθηκα ότι δεν πρόκειται να δώσω ούτε µία υπόσχεση
που δεν µπορούµε να υλοποιήσουµε ως κυβέρνηση και έτσι θα
συνεχίσουµε µέχρι το τέλος. 

Γυρνώντας την πατρίδα µας, ακούω καθηµερινά ιστορίες αν-
θρώπων που συνετρίβησαν από την κρίση, που είδαν τις ζωές
τους να αλλάζουν άρδην προς το χειρότερο, που αποχαιρέτησαν
τα παιδιά τους όταν αυτά έφευγαν στο εξωτερικό. Και όσοι δεν
έχουν ακόµη συντριβεί από την κρίση, ασφυκτιούν µέσα σε ένα
κράτος-δυνάστη, το οποίο αντί να διευκολύνει τους πολίτες, τους
τιµωρεί, ένα κράτος που αναπαράγει, µε δική σας ευθύνη, τις χει-
ρότερες παθογένειες του παρελθόντος, ενώ αδυνατεί να ενσω-
µατώσει τις ιδέες και τις πρακτικές του σήµερα και του αύριο. 

Υπόσχοµαι σε όλους ότι θα εργαστούµε σκληρά, ώστε να µη
µείνει κανένας πίσω. Αυτό σήµερα, που είναι η Παγκόσµια Ηµέρα
της Γυναίκας, αφορά και ιδιαίτερα τις γυναίκες, που βιώνουν δυ-
στυχώς και σήµερα ακόµα απαράδεκτες διακρίσεις, ειδικά στους
εργασιακούς χώρους. Υπόσχοµαι ίσες ευκαιρίες σε όλους, σε
µια χώρα που θα ξεκολλήσει επιτέλους από τη φτώχεια, µια φτώ-
χεια την οποία επιδείνωσε αυτή η Κυβέρνηση, που µόνο της µέ-
ληµα είναι η παραµονή µε κάθε τρόπο στην εξουσία και το
βόλεµα «κολλητών» και φίλων. Υπόσχοµαι, όµως, κυρίως µία ορι-
στική ρήξη µε το χθες, µε τις πρακτικές, τις νοοτροπίες, τις κα-
κοδαιµονίες που µας οδήγησαν σ’ αυτό το αδιέξοδο.

Ήρθε η ώρα όλοι µαζί να τραβήξουµε επιτέλους µια γραµµή
µε το παρελθόν και να κοιτάξουµε µπροστά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το 2ο Γυµνάσιο Πτολεµαΐδας (δεύτερο τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Πρωθυπουργός κ. Τσίπρας.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Δεν σας κρύβω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αναρωτιό-

µουν σήµερα όλη µέρα αν αξίζει τον κόπο να έρθω εδώ στη
Βουλή, να παρευρεθώ, να σπαταλήσω µέρος του πολύτιµου χρό-
νου µου και εγώ και το µισό Υπουργικό Συµβούλιο, προκειµένου
να βρεθώ σε µια καταφανώς, εµφανώς κακοστηµένη απόπειρα
αντιπερισπασµού που επιχειρούν η Νέα Δηµοκρατία και ο κ. Μη-
τσοτάκης µε αυτήν την πρόταση για σύσταση προανακριτικής
επιτροπής για τρεις Υπουργούς της Κυβέρνησης, που τη θυµή-
θηκαν όλως τυχαίως µετά από το ξέσπασµα αυτού του µεγάλου
σκανδάλου της «NOVARTIS» και τη δικογραφία που ήρθε στη
Βουλή και αφορά δέκα πρόσωπα, για τα οποία συστήσαµε προ-
ανακριτική επιτροπή. Αναρωτιόµουν αν έχει, δηλαδή, νόηµα να
ερχόµαστε εδώ και να σπαταλάµε τον χρόνο µας, προκειµένου
να παρακολουθούµε την άσκηση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης σε µια φθηνή, επικοινωνιακή γυµναστική αντιπερισπασµού.

Ήρθα, όµως, για να ακούσω τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης -πιστεύω ότι το οφείλω- και ακούγοντάς τον θέλησα
να πάρω τον λόγο για ορισµένες παρατηρήσεις. Άκουσα αυτήν

την οµιλία, που βλέποντας τα πρόσωπα των Βουλευτών της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, µάλλον τους γέµισε µε απαισιοδοξία και
θλίψη, µια ξέπνοη οµιλία. Μας κοιµίσατε επί τριάντα πέντε λεπτά.
Ευτυχώς στο τέλος ανεβάσατε τους τόνους -στηµένα κι αυτό-
µέσα από το κείµενο που κάποιοι σας έχουν ετοιµάσει, για να
µας πείτε να ντραπούµε, δήθεν, διότι καταστρέφουµε τη χώρα.

Θα ξεκινήσω, όµως, µε τα σοβαρά θέµατα, διότι στην εισα-
γωγή σας και εσείς ξεκινήσατε µε τα θέµατα που αφορούν την
εξωτερική µας πολιτική, θέµατα, κύριε Μητσοτάκη, τα οποία
καλό θα ήταν να τα αφήσουµε έξω από το γήπεδο µιας αντιπα-
ράθεσης, προκειµένου να αποκτήσουµε επικοινωνιακά οφέλη.
Είχα την εντύπωση ότι εσείς επιχειρήσατε το τελευταίο διάστηµα
να τα αφήσετε έξω. Δεν αντέξατε, όµως, στον πειρασµό. Ήρθατε
εδώ για να κατηγορήσετε την Κυβέρνηση.

Βεβαίως, θέλω να σας πω, κύριε Μητσοτάκη, ότι εγώ δεν θα
µπω στον ίδιο ρόλο, που εσείς πριν από λίγο µπήκατε. Θα πω,
όµως, ότι πράγµατι η περιοχή µας τα τελευταία χρόνια είναι µια
περιοχή αστάθειας, ότι πράγµατι αλλάζει ποιοτικά η συµπερι-
φορά των γειτόνων µας και πρέπει αυτό να µας προβληµατίσει.
Θα πω ότι πράγµατι έχουµε γύρω-τριγύρω µας µια ευρύτερα
αποσταθεροποιηµένη περιοχή µε πολεµικές συγκρούσεις στον
βορρά στην Ουκρανία, στον νότο στη Συρία για πολλά χρόνια και
παλαιότερα στη Λιβύη και βεβαίως µε εξελίξεις, οι οποίες ορθώς
εγκυµονούν ανησυχίες.

Αναφερθήκατε, όµως, και είπατε ότι η Κυβέρνηση αυτή χειρί-
ζεται τα εθνικά θέµατα µε επιπολαιότητα.

Θέλω να σας πω, κύριε Μητσοτάκη, ότι εδώ και τρία χρόνια η
χώρα έχει ανακτήσει τον ρόλο που της αναλογεί σε αυτήν την
εύθραυστη περιοχή ως πυλώνας σταθερότητας και ασφάλειας
και αυτό δεν το λέµε εµείς εδώ, αλλά το αναγνωρίζουν όλοι οι
ισχυροί ηγέτες, που έχουν επισκεφθεί όλοι κατά σειρά τη χώρα
τα τελευταία χρόνια, όλοι οι διεθνείς οργανισµοί και βεβαίως
αυτό δεν έγινε τυχαία. Έγινε χάρη σε µια συστηµατική προσπά-
θεια, µε στρατηγική και µε σχέδιο, µε στρατηγικές συνεργασίες
µε σηµαντικές χώρες της περιοχής και µέσα από µια πολιτική
διαρκούς -αν θέλετε- ένδειξης καλής θέλησης από πλευράς µας
στους γείτονές µας. 

Βεβαίως, αυτό εκφράστηκε τόσο µε τη δική µου παρουσία
τρεις φορές σε λιγότερο από έξι µήνες στην Τουρκία, όσο και µε
τον καθοριστικό ρόλο, που έπαιξε η Ελλάδα στην ευρωτουρκική
συµφωνία για την αντιµετώπιση της προσφυγικής κρίσης και βε-
βαίως το γεγονός ότι υπάρχουν µε έναν δύσκολο γείτονα δίαυλοι
επικοινωνίας. Έτσι πρέπει να γίνεται.

Κύριε Μητσοτάκη, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να θυ-
µίσω στο Σώµα ότι δεν είναι η πρώτη φορά που µε τους γείτονές
µας υπάρχουν εντάσεις. Μάλιστα, πριν από είκοσι και πλέον χρό-
νια είχαµε βρεθεί πολύ κοντά και σε µια σύρραξη, σε ένα θερµό
επεισόδιο. Θέλω να σας θυµίσω το γεγονός και τη σύγκριση, την
αντιπαραβολή της δυνατότητας που είχα εγώ την επόµενη µέρα,
όχι ενός θερµού επεισοδίου βεβαίως, αλλά ενός επικίνδυνου
επεισοδίου στην ίδια την περιοχή των Ιµίων, να επικοινωνήσω τη-
λεφωνικά µε τον Τούρκο Πρωθυπουργό, σε αντιδιαστολή και αν-
τιπαράθεση µε το τι έγινε τότε, που ο τότε Πρωθυπουργός
περίµενε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής να µεσολαβή-
σουν, για να τις ευχαριστήσει την άλλη µέρα, κατόπιν όµως µιας
τραγικής εξέλιξης. 

Να σας θυµίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το γεγονός ότι
αµέσως µετά, στη Σύνοδο Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
αυτό το οποίο βγήκε τότε ως απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης
ήταν συµπεράσµατα, το λεκτικό των οποίων ούτε λίγο ούτε πολύ
παρέπεµπε τις δύο χώρες -προσέξτε η Ελλάδα κράτος-µέλος της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ενώ η Τουρκία όχι- να λύσουν τις διαφο-
ρές στους στη Χάγη. Συγκρίνετέ το µε την ανακοίνωση, που
έβγαλε ο Πρόεδρος Τουσκ για λογαριασµό των είκοσι επτά που
συνεδριάσαµε λίγο πριν και µε την οξύτατη αναφορά, την από-
λυτη καταδίκη στην προκλητική και παραβατική συµπεριφορά
της Τουρκίας, που πρέπει να σέβεται το διεθνές δίκαιο για να
έχει θέση στην ευρωπαϊκή οικογένεια. Συγκρίνετέ τα.

Θα ήθελα επίσης, κύριε Μητσοτάκη, να σας πω το εξής: Σε τέ-
τοια ζητήµατα δεν χωράει ανευθυνότητα. Στα εθνικά θέµατα δεν
χωράει ανευθυνότητα. 
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Πριν από λίγες µέρες ο στενός σας συνεργάτης, ο κ. Κυρανά-
κης, βγήκε στη δηµόσια τηλεόραση και προκλητικά τοποθετή-
θηκε λέγοντας ότι η τουρκική παραβατικότητα οφείλεται στην
προκλητικότητα της Ελλάδας στο Αιγαίο. 

Σας ερωτώ: Υιοθετείτε αυτήν την άποψη του στενού σας συ-
νεργάτη; Φταίει η Ελλάδα για την παραβατική συµπεριφορά της
Τουρκίας; Και αυτό οφείλεται στην προκλητική στάση της Ελλά-
δας στο Αιγαίο; Περιµένω την απάντησή σας, γιατί αυτά είναι σο-
βαρά ζητήµατα.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν το είπε αυτό.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α, δεν το

είπε αυτό. Όλοι όσοι παρακολουθούσαµε, βλέπαµε άλλη εκ-
ποµπή. Δεν το είπε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία. Παρακαλώ.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Να είστε,

λοιπόν, σοβαρότεροι και υπευθυνότεροι όταν οµιλείτε για εθνικά
θέµατα.

Θέλω να κλείσω λέγοντας για τα θέµατα αυτά ότι την ίδια
ανεύθυνη στάση κρατήσατε και όταν είχα την τηλεφωνική επικοι-
νωνία µε τον Τούρκο Πρωθυπουργό. Σπεύσατε µε επίσηµη ανα-
κοίνωσή σας να πείτε ότι ο Έλληνας Πρωθυπουργός, τάχα,  σ’
αυτήν την τηλεφωνική επικοινωνία, που στόχο είχε την αποκλι-
µάκωση -λες και ακούγατε την επικοινωνία- δεν επιχειρηµατολό-
γησε στον Τούρκο Πρωθυπουργό για την ελληνικότητα των
Ιµίων. 

Λίγες µέρες αργότερα, βεβαίως, όταν εσείς ήσασταν στο Μό-
ναχο, συναντήσατε τον Τούρκο Πρωθυπουργό. Καθίσατε σε ένα
τραπεζάκι εις το οποίο υπήρχε µονάχα η τουρκική σηµαία -την
ελληνική την είχε πάρει ο αέρας, είχε ανέµους εκείνη την περίοδο
στο Μόναχο- και βεβαίως και εσείς –σωστά ενδεχοµένως- δεν
κάνατε το λιοντάρι. 

Αλλά εγώ θέλω να σας πω κάτι. Εγώ, κύριε Μητσοτάκη, δεν
λέω άλλα µπροστά και άλλα πίσω. Εγώ, κύριε Μητσοτάκη, ό,τι
είχα να πω σε ό,τι αφορά την αδιαπραγµάτευτη υπεράσπιση των
κυριαρχικών δικαιωµάτων, τα είπα µπροστά στον κ. Ερντογάν,
στο Μέγαρο Μαξίµου. Ας τολµήσετε και εσείς να πείτε τα ίδια,
για την κατοχή της Κύπρου και την προκλητική συµπεριφορά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Και τα έλαβε υπ’ όψιν του. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Μην µιλάτε.

Μιλάω εγώ τώρα. Μην µε διακόπτετε. Σας άκουσα µε προσοχή. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κλείνω λέ-

γοντας, ότι χρειάζεται πράγµατι ψυχραιµία, χρειάζεται υποµονή,
χρειάζεται να σταθµίζουµε τα βήµατά µας. Για ένα θέλω να δια-
βεβαιώσω τον ελληνικό λαό: Είναι αδιαπραγµάτευτα τα κυριαρ-
χικά µας δικαιώµατα στο Αιγαίο. Είναι αδιαπραγµάτευτη η
Αποκλειστική Οικονοµική Ζώνη και τα κυριαρχικά δικαιώµατα της
Κυπριακής Δηµοκρατίας στη νοτιοανατολική Μεσόγειο, της Κυ-
πριακής Δηµοκρατίας ως κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η Ελλάδα είναι µια χώρα, που θα συνεχίσει να είναι παράγον-

τας σταθερότητας και ασφάλειας στην περιοχή και ας το έχουν
καλά όλοι αυτό στο µυαλό τους. Παιχνίδια µε την Ελλάδα δεν
µπορούν να παίζουν. Η Ελλάδα έχει ανοιχτές πάντα τις πόρτες
του διαλόγου για συνεννόηση και συνεργασία, όχι για παιχνίδια.

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα για τα οποία µας φέρατε σήµερα
εδώ. Γιατί δεν µας φέρατε για τα εθνικά θέµατα, εξ όσων έχω
καταλάβει. Έχω την αίσθηση, κύριε Μητσοτάκη, ότι στην πραγ-
µατικότητα αυτό για το οποίο µας καλείτε σήµερα να αποφασί-
σουµε και ο τρόπος που επιχειρείτε αυτό τον αντιπερισπασµό,
έχει –αν θέλετε- µια παιδιάστικη λογική. 

Τι λέτε, µε λίγα λόγια; Προφανώς και όλα όσα σας λέµε δεν
έχουν βάση, περί ποινικής ευθύνης των Υπουργών σας. Ούτε
εσείς οι ίδιοι δεν τα πιστεύετε. Εσείς οι ίδιοι είστε που θεωρείτε,
για παράδειγµα, κουκουλοφόρους τους µάρτυρες που έχουν κα-
ταθέσει ενόρκως και προστατεύονται, βεβαίως, µε βάση τον
νόµο και υιοθετείτε µια ανώνυµη επιστολή και µάλιστα γεµάτη
ανακρίβειες, που δεν γνωρίζει καν ποιος είναι Υπουργός. Προ-
φανώς και δεν έχει καµµία νοµική βάση όλη η επιχειρηµατολογία

που αναπτύξατε. 
Αλλά τι λέτε; Λέτε: «Εµείς φέρνουµε την πρόταση για προανα-

κριτική επιτροπή για τους τρεις Υπουργούς». Εάν ο ΣΥΡΙΖΑ στο
όνοµα του ότι δεν έχει προφανώς τίποτα να φοβηθεί, ψηφίσει
«υπέρ», τότε θα βγείτε και θα πείτε: «Ορίστε, παραδέχονται την
ενοχή τους. Είναι και αυτοί µπλεγµένοι. Έχουν και αυτοί λαδιές,
άρα όλοι είναι ένοχοι. Άρα, κανείς δεν είναι ένοχος εφόσον όλοι
είναι ένοχοι».

Αν δεν ψηφίσουµε -πράγµα το οποίο επιλέξαµε να κάνουµε για
να προασπίσουµε τη σοβαρότητα του Κοινοβουλίου και των δια-
δικασιών- την προανακριτική που εσείς προτείνετε, θα βγείτε και
θα πείτε: «Δεν ψηφίζουν, γιατί κάτι έχουν να κρύψουν. Δεν ψηφί-
ζουν, γιατί έχουν να προστατεύσουν τους Υπουργούς τους. Δεν
παραπέµπουν τους δικούς τους. Παραπέµπουν µόνο τους δικούς
µας». 

Και το άλλο, το αµίµητο: «Μα, εµείς ψηφίσαµε». Τι ψηφίσατε
εσείς; Πότε τα ψηφίσατε; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σας έβλεπα να κάθεστε στα έδρανα και να βγάζετε -έξω από

το πλαίσιο του Κανονισµού- κάποιες δηλώσεις. Δεν τολµήσατε
καν να φτάσετε στην κάλπη για να ψηφίσετε, ενώ είχατε προ-
αναγγείλει ότι θέλετε προανακριτική. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Να κάνετε το ίδιο κι εσείς.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ευχαρι-

στούµε για τις υποδείξεις.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ! Αφήστε τις

προτάσεις από κάτω.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Άρα, λοι-

πόν, αυτή είναι η παιδιάστικη λογική για να είναι win-win η στάση,
το αποτέλεσµα, όποια στάση κι αν έχει…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Είναι του Τσακαλώτου αυτά.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Είναι του

Τσακαλώτου αυτά, ναι, win-win. Να είναι σε κάθε περίπτωση, δη-
λαδή, ευνοϊκή για σας η εξέλιξη. 

Όµως, γελιέστε. Γιατί γελιέστε; Γελιέστε διότι µε αυτήν την τα-
κτική εκτίθεστε περισσότερο: Πρώτον, γιατί παριστάνετε στον
ελληνικό λαό τους χθεσινούς, λες και δεν έχετε προϋπάρξει σε
κυβερνητικούς στόχους σε αυτήν τη χώρα, λες και δεν είναι δικές
σας οι κυβερνήσεις και σχεδόν τα ίδια πρόσωπα, που λεηλάτη-
σαν επί δεκαετίες τη χώρα και την οδήγησαν στη χρεοκοπία, λες
και ο κόσµος που σας ακούει δεν έχει καταλάβει τι γινόταν όλα
αυτά τα χρόνια. 

Δεύτερον, γιατί το µήνυµα που στέλνετε είναι ότι για το πάρτι
του µαύρου χρήµατος στην υγεία, όπως και για τα 400 και πλέον
εκατοµµύρια των θαλασσοδανείων, το σύστηµα της διαπλοκής,
που απ’ ό,τι µαθαίνουµε και µαθαίνουµε διαρκώς καινούργια που
έρχονται στη δηµοσιότητα και από τη Γερµανία -ελπίζω να µην
είναι και αυτό σκευωρία κατά την άποψή σας- και από το 7% που
πήγαινε στα µαύρα ταµεία, τα κοµµατικά σας ταµεία, ένα σωρό
σκάνδαλα, το σκάνδαλο της «SIEMENS» και άλλα, για όλα αυτά
-τα οποία τα γνωρίζει πια ο ελληνικός λαός- αποδεικνύεται ότι
δεν είστε διατεθειµένοι να αναλάβετε έστω και την ελάχιστη πο-
λιτική ευθύνη. 

Και τρίτον -και σηµαντικότερο- κάνετε λάθος και εκτίθεστε
διότι, σαν τον δολοφόνο, που γυρνάει διαρκώς στον τόπο του εγ-
κλήµατος, εσείς µας φέρνετε ξανά και ξανά στο Κοινοβούλιο να
συζητάµε για το αδύνατο σηµείο σας, να συζητάµε γι’ αυτό το
πάρτι, γι’ αυτήν τη ρεµούλα, γι’ αυτήν τη λεηλασία, γι’ αυτές τις
ευθύνες. 

Αρχικά, αρνηθήκατε την ύπαρξη του σκανδάλου. Μετά αποδε-
χτήκατε ότι υπάρχει σκάνδαλο, αλλά αρνηθήκατε την εµπλοκή
οιουδήποτε πολιτικού προσώπου. Αργότερα, επιχειρήσατε να
τροµοκρατήσετε τη δικαιοσύνη και τους προστατευόµενους
µάρτυρες. Ελπίζετε να ξεφύγετε µε διαδικασίες παραγραφής,
που ήδη έχετε φροντίσει να θεσµοθετήσετε και να ψηφίσετε, µε
πρώτον και καλύτερο τον κ. Βενιζέλο, που ήταν εµπνευστής
αυτού του περιβόητου νόµου και τώρα επιχειρείτε φθηνούς αν-
τιπερισπασµούς, λες και ο κόσµος δεν καταλαβαίνει τι είναι αυτό
που ακριβώς επιχειρείτε να πράξετε και να πετύχετε. 

Κάνατε το λάθος, όµως, κύριε Μητσοτάκη να µιλήσετε για
άλλη µια φορά από αυτό εδώ το Βήµα για το περιβόητο ηθικό
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πλεονέκτηµα. Τι ακριβώς θέλετε να συγκρίνουµε; Τι θέλετε να
συγκρίνετε; Το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς έναντι της παν-
θοµολογούµενης ηθικής απαξίας του παλαιού πολιτικού συστή-
µατος, του οποίου βασικοί εκφραστές είστε εσείς οι ίδιοι και τα
ίδια και τα ίδια πρόσωπα; 

Κάνατε το λάθος να αναφερθείτε και στον κ. Παπαγγελό-
πουλο. Εσείς, να µιλάτε για οικογενειοκρατία και για διορισµούς
σε µια επιχείρηση η οποία λειτουργεί µε ιδιωτικοκοινωνικά κρι-
τήρια και δεν διορίζει τους δικηγόρους της.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εσείς είχατε διορίσει µέχρι και τα τρισέγγονα και µέχρι και όλα

τα βαφτιστήρια, που έχει ο νοµός των Χανίων και ολόκληρη η
Κρήτη. Και µιλάτε εσείς για οικογενειοκρατία! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εκτός από τα σόγια του Πολάκη, βέβαια. Εξαιρούνται. 
Κάνατε ολόκληρο χαµό για την επέκταση επιδόµατος ενοικίου

και σε εξωκοινοβουλευτικούς Υπουργούς. Οι Βουλευτές το είχαν
πάντα και επεκτάθηκε αυτό. Το ψηφίσατε κι εσείς. 

Η κ. Αντωνοπούλου αποφάσισε να παραιτηθεί από ευθιξία,
γιατί κατανόησε ότι έπραξε σφάλµα, διότι είχε νοµίµως το δι-
καίωµα να λάβει αυτό το επίδοµα, εντούτοις, δεδοµένης της οι-
κονοµικής της επάρκειας, δεν έπρεπε να το κάνει.

Σας ρωτώ, κύριε Μητσοτάκη: Η κ. Αντωνοπούλου είχε την ευ-
θιξία να παραιτηθεί για 23.000 ευρώ. Για τα 23 δισεκατοµµύρια
που είναι η ζηµιά του ελληνικού δηµοσίου από το σκάνδαλο του
φαρµάκου θα παραιτηθεί ποτέ κανένας δικός σας; Θα υπάρξει
ποτέ ευθιξία από κάποιο στέλεχος της παράταξης σας;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αλλά βεβαίως η λέξη ευθιξία γνωρίζω ότι σας είναι άγνωστη.

Προφανώς αυτή η λέξη υπάρχει µονάχα στο λεξιλόγιο της Αρι-
στεράς, διότι -δεν εξηγείται αλλιώς- ο γραµµατέας του κόµµατός
σας σε δικογραφία συνελήφθη να συνοµιλεί µε µαφιόζους και να
δέχεται δώρα έναντι διευκολύνσεων. Καµµία ευθιξία!

Ο Αντιπρόεδρος του κόµµατός σας, βασικός φερόµενος ως
εµπλεκόµενος –προσέχω τα λόγια µου- στην υπόθεση «NOVAR-
TIS» αρνείται φυσικά να παραιτηθεί. Καµµία ευθιξία!

Ο Βουλευτής σας, κ. Δαβάκης, ξεσπά σε ένα πρωτοφανές ρα-
τσιστικό παραλήρηµα απέναντι σε µια κατηγορία συµπολιτών
µας, σας εκθέτει προσωπικά και την παράταξη σας. Καµµία ευ-
θιξία!

Η ευθιξία, κύριε Μητσοτάκη, είναι µια λέξη, που δεν εγγράφε-
ται προφανώς στο δικό σας λεξιλόγιο. 

Λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ναι, είναι αλήθεια. Μας
κρίνουν οι πολίτες, µας κρίνει ο ελληνικός λαός µε άλλα µέτρα
και άλλα σταθµά, πολύ πιο αυστηρά κρίνει εµάς. Ξέρετε κάτι;
Αυτό είναι και το γεγονός, που επιβεβαιώνει την ύπαρξη του ηθι-
κού πλεονεκτήµατος της Αριστεράς, το γεγονός ότι ο ελληνικός
λαός µας κρίνει µε άλλα µέτρα και άλλα σταθµά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και στο κάτω κάτω -και κλείνω µε αυτό- κύριε Μητσοτάκη, η κ.

Αντωνοπούλου παραιτήθηκε από ευθιξία και επέστρεψε τις
23.000 ευρώ στα δηµόσια ταµεία. Εσείς τα 200 εκατοµµύρια δα-
νεικά και αγύριστα, που πήρατε µε θαλασσοδάνεια από τις τρά-
πεζες, λεφτά του ελληνικού λαού, θα τα επιστρέψετε ποτέ στο
ελληνικό δηµόσιο ή θα είναι για πάντα δανεικά και αγύριστα;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και κάτι τελευταίο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Κάνατε επί-

σης το λάθος να αναφερθείτε και στον κ. Πολάκη, ο οποίος προ-
φανώς και βρίσκεται στην πρότασή σας για τη σύσταση προανα-
κριτικής επιτροπής -προφανώς δεν υπάρχει τίποτα άλλο- για
έναν λόγο, γιατί δεν τον αγαπά ο κ. Γεωργιάδης.

Κύριε Μητσοτάκη, ακούστε. Οι δικοί µας φίλοι και συνεργάτες
µπορεί να υπήρξαν κάποτε και ιδιοκτήτες βουλκανιζατέρ. Δεν
υπήρξαν, όµως, ποτέ ιδιοκτήτες offshore οι δικοί µας συνεργά-
τες, κύριε Μητσοτάκη. Αυτή είναι η µεγάλη ποιοτική διαφορά,
την οποία έχει καταλάβει ο ελληνικός λαός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ορίστε, κύριε Μητσοτάκη,

έχετε τον λόγο για µια παρέµβαση.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Κύριε Τσίπρα, η παρουσία σας στο ελληνικό Κοινοβούλιο
δεν είναι σπατάλη χρόνου, είναι υποχρέωση σας θεσµική. Όταν
το αντιληφθείτε αυτό θα µπορέσετε ίσως να αντιληφθείτε και τη
βασική διάκριση των εξουσιών, την οποία µε τόσο συστηµατικό
τρόπο δυστυχώς παραβιάζετε, διότι εδώ και πολύ καιρό η Κυ-
βέρνησή σας αποφεύγει συστηµατικά τον κοινοβουλευτικό
έλεγχο.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΤΩΝΙΑΔΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μην παρεµβαίνετε εσείς,

σας παρακαλώ πολύ!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΤΩΝΙΑΔΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, σταµατή-

στε! Ησυχάστε όλοι. 
Κύριε Πρόεδρε, συνεχίστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Υπάρχουν Υπουργοί σας, οι οποίοι δεν έχουν έρθει ποτέ
να απαντήσουν σε επίκαιρες ερωτήσεις Βουλευτών της Νέας Δη-
µοκρατίας. Ενδεικτικά αναφέρω τον κ. Χουλιαράκη, ο οποίος δε-
καπέντε φορές στη σειρά έχει αναβάλει την παρουσία του σε
αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

Είναι υποχρέωσή σας, λοιπόν, κύριε Τσίπρα, να βρίσκεστε εδώ
για να απαντάτε, να λογοδοτείτε στο Κοινοβούλιο και να δίνετε
εκείνες τις απαντήσεις στον ελληνικό λαό στα ερωτήµατα τα ο-
ποία σας θέτουµε. 

Ως προς τα ζητήµατα ήθους, στα οποία για άλλη µια φορά
αναφερθήκατε, πράγµατι, κύριε Τσίπρα, εγώ δεν εκπαιδεύτηκα
στα αµφιθέατρα των φοιτητικών αντιπαραθέσεων. Δεν χρειάζεται
-κρίνω- να υψώνω τους τόνους για να προσελκύω το εύκολο χει-
ροκρότηµα. Εσείς είστε πολύ έµπειρος σε αυτό, αλλά αυτό σας
καθιστά και εξαιρετικά προβλέψιµο, διότι κάθε φορά που αναφέ-
ρεστε στα περιβόητα ζητήµατα ηθικού πλεονεκτήµατος, επανα-
λαµβάνετε τα ίδια και τα ίδια χιλιοειπωµένα επιχειρήµατα, ώστε
να προκαλέσετε µε αυτιστικό τρόπο την ίδια και την ίδια αντί-
δραση της Κοινοβουλευτικής σας Οµάδας. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κύριε Τσίπρα, δεν θα δεχθώ καµµία απολύτως υπόδειξη
ούτε για το ύφος µου ούτε για τον τρόπο µε τον οποίο αρθρώνω
τον κοινοβουλευτικό µου λόγο. Να απαντήσετε, αν έχετε τη δυ-
νατότητα, στα επιχειρήµατά µου. 

Ξεκινώ, λοιπόν, µε τα ζητήµατα της εξωτερικής πολιτικής.
Κύριε Τσίπρα, η δουλειά σας δεν είναι να κάνετε διαπιστώσεις
και να µας λέτε ότι πράγµατι υπάρχει µια ένταση της κλιµάκωσης
της τουρκικής προκλητικότητας τους τελευταίους µήνες στο Αι-
γαίο. Αυτό το γνωρίζουν όλοι, κύριε Τσίπρα. 

Το ερώτηµα είναι τι κάνετε γι’ αυτό, πώς προετοιµάζεστε για
να αντιµετωπίσετε µια γεωπολιτική πραγµατικότητα, η οποία
είναι εµφανώς διαφορετική από αυτήν την οποία αντιµετωπίσαµε
ως χώρα τις τελευταίες δεκαετίες, αν έχετε την επιθυµία και τη
δυνατότητα να οικοδοµήσετε ένα εθνικό µέτωπο συναίνεσης
απέναντι σε αυτήν την τουρκική προκλητικότητα, αν έχετε την ει-
λικρινή διάθεση να συνοµιλήσετε µε τα κόµµατα της αντιπολίτευ-
σης για το πώς µπορούµε, πραγµατικά, να αρθρώσουµε έναν
ενιαίο λόγο και να αθροίσουµε δυνάµεις σε αυτήν µας την προ-
σπάθεια. Δεν το κάνετε. Και δεν το κάνατε σε καµµία ευκαιρία.
Και σπεύσατε να µε κατηγορήσετε γιατί σας χαρακτήρισα επιπό-
λαιο στους χειρισµούς των θεµάτων εξωτερικής πολιτικής. 

Επαναλαµβάνω, κύριε Τσίπρα, τον χαρακτηρισµό. Είστε επι-
πόλαιος. Και ο τρόπος µε τον οποίο διαχειριστήκατε το ζήτηµα
της ονοµασίας των Σκοπίων κρύβει και επιπολαιότητα και µικρο-
κοµµατική διάθεση. Διότι από την πρώτη στιγµή είχατε τη δυνα-
τότητα να εµπλέξετε τα κόµµατα της αντιπολίτευσης. Δεν το
κάνατε. Συνοµιλήσατε πρώτα µε τον Σκοπιανό Πρωθυπουργό και
στη συνέχεια µιλήσατε µε τα κόµµατα της αντιπολίτευσης. Διχά-
σατε συνειδητά τον ελληνικό λαό. Κατηγορήσατε και φωτογρα-
φίσατε όλους τους συµπολίτες µας, οι οποίοι διαδήλωσαν για
τους δικούς τους λόγους, την ευαισθησία τους γύρω από το ζή-
τηµα της Μακεδονίας. Τους χαρακτηρίσατε περίπου όλους ως
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ακροδεξιούς, ως φασίστες, ως γραφικούς. Τους παρουσιάσατε
ως όχλο. Αυτές είναι οι λέξεις που εσείς ο ίδιος χρησιµοποι-
ήσατε. 

Σας είπαµε από την πρώτη στιγµή γιατί µπαίνετε σε αυτήν τη
συζήτηση χωρίς να έχετε εξασφαλίσει την ελάχιστη αναγκαία
προϋπόθεση για να υπάρχει µια κοινά αποδεκτή λύση, που δεν
είναι άλλη από την αλλαγή του Συντάγµατος. Μας χλευάσατε
πρώτα και µετά ήρθατε στη δική µας τη γραµµή. Για να έρθει
τώρα ο κ. Ζάεφ µε περίσσιο θράσος να ζητήσει την αλλαγή του
ελληνικού Συντάγµατος ως απάντηση σε αυτά τα οποία εµείς του
είπαµε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ήσασταν επιπόλαιος, κύριε Τσίπρα, και παραµένετε επιπό-

λαιος στα ζητήµατα αυτά. 
Και µιας και κάνουµε αυτόν τον ζωντανό διάλογο στο Κοινο-

βούλιο και φαντάζοµαι ότι θα ξαναπάρετε τον λόγο για να µου
απαντήσετε, θα ήθελα για άλλη µία φορά την απάντησή σας στο
µείζον θεσµικό ζήτηµα το οποίο έθιξα και το οποίο αφορά τη σύ-
σταση Συµβουλίου Εθνικής Ασφαλείας, το οποίο µπορεί να είναι
ένα θεσµικό εργαλείο που εξασφαλίζει διακοµµατική συνέχεια
και δίνει τη δυνατότητα στην κυβέρνηση γρήγορα και αποτελε-
σµατικά να παίρνει κρίσιµες αποφάσεις. 

Κύριε Τσίπρα, θεωρείτε ότι είναι σοβαρή η εικόνα µίας Κυβέρ-
νησης στην οποία ο Υπουργός Εξωτερικών διαφωνεί µε τον
Υπουργό Άµυνας για ένα κοµβικής σηµασίας εθνικό ζήτηµα; Εδώ
δεν µιλάµε για ένα ζήτηµα ήσσονος σηµασίας. Μιλάµε για ένα
µείζον ζήτηµα εξωτερικής πολιτικής. 

Όταν ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας µαζί µε τον Υπουργό Εξω-
τερικών θα βρεθεί στην επόµενη Σύνοδο Κορυφής µαζί σας στο
ΝΑΤΟ και θα κάθονται δίπλα-δίπλα, ποιος θα εκφράζει την επί-
σηµη θέση της Ελληνικής Δηµοκρατίας; 

Η αλήθεια, λοιπόν, κύριε Τσίπρα, είναι ότι σήµερα όταν συνο-
µιλείτε µε τον Σκοπιανό Πρωθυπουργό δεν συνοµιλείτε ως επι-
κεφαλής κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας, συνοµιλείτε ως Αρχη-
γός του ΣΥΡΙΖΑ, διότι το κόµµα που σας παρέχει την κοινοβου-
λευτική πλειοψηφία, οι ΑΝΕΛ, έχει διαφορετική θέση σε αυτό το
κρίσιµο ζήτηµα. Άλλα λέτε, λοιπόν εσείς, άλλα λέει ο κ. Καµµένος
και προσπαθείτε να µας πείσετε ότι αυτή είναι εικόνα σοβαρής
κυβέρνησης. 

Δεν είναι εικόνα σοβαρής κυβέρνησης, κύριε Τσίπρα, και έχετε
προσωπικά την ευθύνη γι’ αυτό, διότι επιλέγετε, όπως έχετε επι-
λέξει και στο παρελθόν, να συµπορευθείτε µε έναν άνθρωπο -
αφήνω ασχολίαστο το γεγονός ότι για άλλη µία φορά είναι απών,
όπως ήταν απών καθ’ όλη τη διάρκεια των εξελίξεων- µε τον
οποίο δεν σας ενώνει τίποτα ιδεολογικά, παρά µόνο η αγάπη για
την εξουσία και την καρέκλα. 

Τι σχέσεις έχετε εσείς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, που επικαλείστε
τώρα το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς, µε ένα λαϊκίστικο,
δεξιό -ακροδεξιό τολµώ να πω σε ορισµένες εκφάνσεις του- µόρ-
φωµα; Ένα πράγµα έχετε κοινό: Τον εθνολαϊκισµό, την εύκολη
απλοποίηση όλων των αναλύσεων και αυτά τα οποία σας ένωσαν
στις πλατείες της αγανάκτησης όταν διεκδικούσατε την εξουσία. 

Κύριε Τσίπρα, εγώ δεν λέω άλλα πράγµατα στην Αντιπολί-
τευση και άλλα πράγµατα στην κυβέρνηση. Εσείς, που σπεύδετε
τώρα να ζητήσετε τη στήριξη του ΝΑΤΟ, πόση αξιοπιστία έχετε
όταν ζητούσατε την αποχώρηση της χώρας από το ΝΑΤΟ, τη διά-
λυση του ΝΑΤΟ, όταν ήσασταν στην αντιπολίτευση; Νοµίζετε ότι
σας παίρνει κανείς στα σοβαρά; Και έρχεστε και µας λέτε εδώ
πέρα ότι έχει αναβαθµιστεί ο γεωπολιτικός ρόλος της χώρας; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μας µιλήσετε για δίαυλους επικοινωνίας. Πράγµατι, είναι ση-

µαντικό να υπάρχουν δίαυλοι επικοινωνίας, είτε µέσω των διπλω-
µατικών υπηρεσιών, αλλά και η δυνατότητα απευθείας να ση-
κώσει ο ένας Πρωθυπουργός το τηλέφωνο και να µιλήσει µε τον
άλλο Πρωθυπουργό ή µε τον άλλο Πρόεδρο. 

Δεν αρκεί, όµως, να υπάρχει ένα «κόκκινο» τηλέφωνο το οποίο
να διευκολύνει τεχνικά την επικοινωνία. Πρέπει να υπάρχει και
εµπιστοσύνη. Και φοβάµαι, κύριε Τσίπρα, ότι αυτή η εµπιστοσύνη
έχει διαρραγεί. Και έχει διαρραγεί από µία προηγούµενη τηλε-
φωνική συνοµιλία που είχατε µε τον κ. Ερντογάν την επόµενη της
άφιξης των οκτώ Τούρκων αξιωµατικών στην Ελλάδα, στην οποία

ποτέ δεν µάθαµε τι ακριβώς είπατε.
Έχουµε ακούσει µία εκδοχή µόνο. Έχουµε ακούσει την εκδοχή

του Τούρκου Προέδρου, ο οποίος µας είπε ανοιχτά -και δεν το
διαψεύσατε ποτέ και σας παρακαλώ να το κάνετε τώρα, επιβάλ-
λεται να το κάνετε- ότι του υποσχεθήκατε ότι θα επιστρέψετε
τους αξιωµατικούς το συντοµότερο δυνατό. Τη δική σας, λοιπόν,
επίσηµη εκδοχή γι’ αυτή τη συνοµιλία δεν την έχουµε ακούσει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ
να συντοµεύσετε και να κλείσετε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Κύριε Βούτση, σας παρακαλώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Δεν προβλέπονται δευτε-
ρολογίες. Το ξέρετε πολύ καλά. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Δεν πειράζει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ πολύ, επί του
θέµατος, ει δυνατόν. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Δεν πειράζει. Εξάλλου, έχουµε χρονικά περιθώρια. 

Αφού υπάρχει αυτός ο δίαυλος επικοινωνίας, γιατί δεν τον
αξιοποιήσατε και τώρα, κύριε Τσίπρα; Καλέσατε τον Τούρκο
Πρωθυπουργό, τον Τούρκο Πρόεδρο να εκφράσετε την αγανά-
κτησή σας για το γεγονός ότι δύο Έλληνες αξιωµατικοί κρατούν-
ται σήµερα σε φυλακές υψίστης ασφάλειας για ένα συνηθισµένο
περιστατικό εισόδου στην Τουρκία, ένα περιστατικό το οποίο
γνωρίζετε πολύ καλά ότι σε αντίστοιχες περιπτώσεις στο παρελ-
θόν λυνόταν σε υπηρεσιακό επίπεδο; 

Αφού λοιπόν, κρίνετε, κύριε Τσίπρα, ότι υπάρχει τέτοιου εί-
δους δυνατότητα επικοινωνίας, αξιοποιήστε και αυτή τη φορά
αυτόν τον δίαυλο επικοινωνίας, ώστε να επιστρέψουν το συντο-
µότερο δυνατό οι δύο αξιωµατικοί στην Ελλάδα, όπως οφείλει
να κάνει η Τουρκία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και µην ασκείτε κριτική σε εµάς λέγοντάς µας ότι µετά την τη-

λεφωνική συνοµιλία µε τον κ. Γιλντιρίµ εµείς επισηµάναµε ότι δεν
θίξατε αυτονόητα την πραγµατικότητα ότι τα Ίµια είναι ελληνικά.
Δεν υπήρχε στο δικό σας δελτίο Τύπου. Αν θέλετε, λοιπόν, να
ασκήσετε κριτική σε κάποιον, ασκήστε τη στους συνεργάτες σας,
σε αυτούς οι οποίοι ερµηνεύουν, εν πάση περιπτώσει, αυτά τα
οποία είπατε εσείς µε τον κ. Γιλντιρίµ και εκδίδουν τα αντίστοιχα
δελτία Τύπου. 

Κλείνω µε το ζήτηµα των παρεµβάσεών σας στα ζητήµατα της
υγείας. Κοιτάξτε, κύριε Τσίπρα, τα πράγµατα είναι πολύ απλά.
Οι συµπολίτες µας οι οποίοι παρακολουθούν τη σηµερινή συνε-
δρίαση θα θυµηθούν ορισµένα απλά πράγµατα. Το πρώτο απλό
πράγµα που θα θυµηθούν είναι ότι εσείς λέτε «όχι» στη σύσταση
µιας προκαταρκτικής επιτροπής, επειδή θέλετε να συγκαλύψετε
τα πεπραγµένα των δικών σας Υπουργών, όταν εµείς είπαµε
«ναι» σε όλες τις επιτροπές, που εσείς έχετε προτείνει. Αυτό είναι
το πρώτο το οποίο θα θυµούνται οι συµπολίτες µας από αυτή τη
συζήτηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το δεύτερο το οποίο θα θυµούνται είναι ότι θα κάνετε ό,τι περ-

νάει από το χέρι σας για να µη διερευνήσει η προκαταρκτική επι-
τροπή, η οποία ήδη συστάθηκε, όλη την αλήθεια για τα δέκα
πρόσωπα τα οποία εσείς επιλέξατε να εµπλέξετε σε αυτήν την
υπόθεση. Και θέλω την άποψή σας, κύριε Τσίπρα, και τη δηµόσια
τοποθέτησή σας: Πρέπει ή δεν πρέπει η προκαταρκτική επιτροπή
να καλέσει τους τρεις προστατευόµενους µάρτυρες να έρθουν
να καταθέσουν µε ή χωρίς κουκούλα;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Να µου απαντήσετε, παρακαλώ, µιας και είστε έτοιµος να πά-

ρετε τον λόγο. Εσείς τι πιστεύετε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν είναι αρµόδιος ο Πρωθυπουργός

να απαντήσει. Η προκαταρκτική επιτροπή θα απαντήσει. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Α, δεν είναι αρµόδιος βέβαια. Όταν πετούσε λάσπη από
αυτό το Βήµα, ήταν µια χαρά αρµόδιος, ε; Τώρα δεν είναι αρµό-
διος! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τώρα, αφού δεν µας βγήκε η υπόθεση, πάµε να βγάλουµε την
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ουρά µας απ’ έξω και µιλάµε για πολιτικές ευθύνες. Όχι, δεν είναι
έτσι τα πράγµατα, κύριε Τσίπρα. 

Έγινε, λοιπόν, αυτή η προκαταρκτική επιτροπή. Οφείλετε να
απαντήσετε δηµόσια στο ελληνικό Κοινοβούλιο εάν εσείς πι-
στεύετε αν πρέπει ή όχι να κληθούν οι τρεις προστατευόµενοι
µάρτυρες, για να µπορέσουν να διευκολύνουν και την ίδια την
επιτροπή στο δικό της καθήκον. 

Κλείνω µε µια τελευταία αναφορά στα ζητήµατα του ηθικού
πλεονεκτήµατος. 

Κύριε Τσίπρα, δεν είµαστε πια στο 2015, ούτε στο 2014. Θέλω
να αναγνωρίσω ότι πράγµατι όταν πολιτευτήκατε τους δρόµους
της εύκολης οργής µε πλεόνασµα λαϊκισµού, είχατε ένα έρεισµα
όταν µιλούσατε για το παλιό πολιτικό σύστηµα. Πράγµατι, δεν εί-
χατε κυβερνήσει ποτέ, αν και σε πολλές από τις αµαρτίες της
Μεταπολίτευσης ήσασταν συµµέτοχοι. Δεν σας θυµάµαι ποτέ να
διαµαρτύρεστε για καµµία ουσιαστική µεταρρύθµιση συµµαζέ-
µατος του δηµοσίου όταν αυτές γίνονταν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν σας θυµάµαι να διαµαρτύρεστε όταν περιορίσαµε τη φαρ-

µακευτική δαπάνη. Και δεν σας άκουσα, βέβαια, και σήµερα να
λέτε κουβέντα. Σπεύσατε να καλύψετε τον κ. Παπαγγελόπουλο,
αλλά δεν είπατε κουβέντα για την επαίσχυντη τροπολογία µε την
οποία ουσιαστικά προωθείτε τη µονιµοποίηση συµβασιούχων
κατά παράβαση του Συντάγµατος, και αναιρώντας βέβαια το
προεδρικό διάταγµα 164, το οποίο έθετε και θέτει εκείνες τις αυ-
στηρές προϋποθέσεις για να µονιµοποιηθούν συµβασιούχοι.

Εσείς, λοιπόν, που χτίζετε σήµερα που µιλάµε έναν νέο κοµ-
µατικό στρατό, εσείς που κλείνετε το µάτι σε µονιµοποιήσεις,
εσείς που θέλατε να δώσετε άδειες καναλιών σε διάφορους φί-
λους σας µε εχέγγυα βοσκοτόπια, δεν µπορείτε να µιλάτε πια για
κανένα ηθικό πλεονέκτηµα! Κάηκε το ηθικό σας πλεονέκτηµα
µέσα στην τριετία της δική σας διακυβέρνησης. Δεν µπορείτε να
µιλάτε πια γι’ αυτά τα ζητήµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και θα σας συµβούλευα πραγµατικά να µην πάτε, κύριε Τσί-

πρα, σε εκλογές µε σκανδαλολογία στο κύριο µενού σας. Ξέρετε
γιατί; Διότι αυτή είναι η απόλυτη ένδειξη της δικής σας αδυνα-
µίας. Είναι η πιο τρανταχτή απόδειξη ότι το success story το
οποίο οικοδοµείτε και το οποίο παρουσιάζετε στα διεθνή φόρα
τα οποία σας καλούν, δεν το πιστεύετε ούτε εσείς. Δεν το πι-
στεύετε, γιατί πολύ απλά δεν υπάρχει. Δεν υπάρχει κανένα suc-
cess story, δεν υπάρχει διατηρήσιµη ανάκαµψη της οικονοµίας,
δεν υπάρχουν επενδύσεις, δεν υπάρχει καθαρή έξοδος από τα
µνηµόνια, γιατί µας έχετε ήδη φορτώσει δύο µνηµόνια µε 5 δι-
σεκατοµµύρια πρόσθετα µέτρα. Όλα αυτά, λοιπόν, έχουν καταρ-
ρεύσει.

Κάντε, όµως, µία προσπάθεια τουλάχιστον να κρατήσετε τον
πολιτικό διάλογο στο επίπεδο που του αρµόζει. Δεν υπάρχει καµ-
µία αµφιβολία, όµως, και το ξέρετε και εσείς. Τρίτη ευκαιρία ο
ελληνικός λαός δεν θα σας δώσει. Και µετά τις επόµενες εκλογές
σε αυτά τα έδρανα θα κάθεστε, όπως σας αξίζει, µε βάση τον
τρόπο µε τον οποίο έχετε πορευτεί όλα αυτά τα χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο έχει ο κύριος

Πρωθυπουργός.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Δύο λεπτά

µόνο θα µιλήσω, κύριε Πρόεδρε, τουλάχιστον θα προσπαθήσω.
Σας ευχαριστώ, κύριε Μητσοτάκη, διότι τουλάχιστον εσείς

προεξοφλείτε ότι θα κάθοµαι σε αυτά τα έδρανα. Ο κ. Σαµαράς
προεξοφλεί ότι θα είµαι στον Κορυδαλλό µετά τις εκλογές!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Είσαστε πράγµατι large και µας δίνετε την ευκαιρία να καθό-

µαστε στα έδρανα της Αντιπολίτευσης!
Πάντως µην αγχώνεστε. Διότι οι εκλογές θα γίνουν στην ώρα

τους, στη καθορισµένη από το Σύνταγµα ηµεροµηνία τον Σεπτέµ-
βριο του 2019 και µέχρι τότε δεν θα υπάρχει σκανδαλολογία.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Θα υπάρχουν συγκεκριµένες αποδείξεις και θα έχει ολοκλη-

ρωθεί η έρευνα. Και οι αθώοι θα είναι αθώοι και οι ένοχοι θα πλη-
ρώσουν τις ευθύνες τους, κύριε Μητσοτάκη. Υπάρχει πολύς
χρόνος ακόµη µπροστά.

Θέλω να απαντήσω πολύ σύντοµα σε ένα προς ένα τα ζητή-
µατα που θέσατε. 

Πρώτον, λέτε για εµένα ότι δεν έρχοµαι στην Βουλή. Πείτε το
σε κανέναν άλλον. Ο προηγούµενος Πρωθυπουργός δεν πα-
τούσε στο Κοινοβούλιο παρά µονάχα για να κάνει µια οµιλία στον
προϋπολογισµό. Εγώ είµαι πάντοτε εδώ. Δεν υπήρξε σχεδόν
φορά που να έχετε έρθει και να µην σας έχω ακούσει. Είµαι πάν-
τοτε εδώ. Απαντώ σε όλες τις ερωτήσεις Αρχηγών, που µου έ-
χουν γίνει.

Και βεβαίως θα συµφωνήσω µαζί σας. Εάν υπάρχουν Υπουρ-
γοί των οποίων το βεβαρυµµένο πρόγραµµά τους ή η ανάγκη να
βρίσκονται στο εξωτερικό τους αναγκάζει πολλές φορές να µην
έρχονται, είναι λάθος και πρέπει να διορθωθεί. 

Έρχοµαι τώρα -όχι επί µακρόν, πολύ σύντοµα θα δώσω δύο,
τρεις απαντήσεις- στα εθνικά θέµατα. Πρώτον, θέσατε το θέµα
για τη σύσταση Συµβουλίου Εθνικής Ασφάλειας. 

Κύριε Μητσοτάκη, είµαι ανοιχτός να κουβεντιάσουµε εάν θέ-
λετε. Είναι, όµως, µια υπόθεση η οποία δεν µπορεί ούτε να γίνει
–αν θέλετε- στο πόδι ούτε σε µια περίοδο έντασης ούτε σαν µια
επικοινωνιακού χαρακτήρα πρόταση. Είµαι, όµως, ανοιχτός εάν
θέλετε να τη συζητήσουµε, όπως ήµουν και πάντοτε ανοιχτός να
σας ενηµερώσω προσωπικά, όποτε υπήρχε ανάγκη, για κρίσιµα
εθνικά θέµατα. 

Με κατηγορείτε ότι εγώ συναντήθηκα πρώτα µε τον Πρωθυ-
πουργό των Σκοπίων και µετά συνάντησα του πολιτικούς Αρχη-
γούς. Δεν καταλαβαίνω, γιατί µε κατηγορείτε γι’ αυτό. Ο κ.
Παπανδρέου είχε κάνει αν όχι δεκάδες, αλλά έξι µε επτά άτυπες
συναντήσεις –όπως και εγώ έκανα άτυπη- µε τον τότε Πρωθυ-
πουργό της Πρώην Γιουγκοσλαβικής Δηµοκρατίας της Μακεδο-
νίας που δεν ήθελε λύση. Και δεν ενηµέρωσε κανέναν πολιτικό
Αρχηγό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Δεν έφερε λύση.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Μα, ούτε

εγώ έφερα λύση. Και αν δεν είχα νεότερα να σας µεταφέρω, δεν
θα είχε κανένα νόηµα η συνάντησή µας. 

Αυτό το οποίο, όµως, πρέπει να δούµε εδώ είναι το εξής: Εγώ,
κύριε Μητσοτάκη, δεν άλλαξα θέση. Μέχρις ότου επικρατήσει η
ακραία δεξιά πτέρυγα στο εσωτερικό του κόµµατός σας –µας
κατηγορείτε εµάς ότι συνεργαζόµαστε µε την ακροδεξιά, αλλά
η ακροδεξιά είναι στο κόµµα σας- και µέχρι να διαπιστώσω ότι
εσείς εσχάτως αλλάξατε άποψη, είχα την αίσθηση ότι η εθνική
γραµµή είναι η γραµµή που έχει διατυπωθεί πολλάκις σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα και από προηγούµενες κυβερνήσεις, αλλά και
αυτή που διατύπωσα και εγώ στις προγραµµατικές δηλώσεις της
Κυβέρνησης. 

Τι είναι, δηλαδή, αυτή η γραµµή; Ότι εµείς επιδιώκουµε λύση
στο κρίσιµο, στο µείζον ζήτηµα της ονοµασίας της γείτονος
χώρας µε δύο βασικές προϋποθέσεις: σύνθετη ονοµασία erga
omnes. Και «erga omnes» προφανώς σηµαίνει ότι δεν µπορεί να
είναι erga omnes µόνο για την εξωτερική χρήση, αλλά και εσω-
τερικά, δηλαδή αλλαγή και της συνταγµατικής ονοµασίας. Και
για αυτό, κύριε Μητσοτάκη, σας παραπέµπω στη συνέντευξη
που έδωσα στις αρχές του Γενάρη, πολύ πριν συναντήσω τον
Πρωθυπουργό της Πρώην Γιουγκοσλαβικής Δηµοκρατίας της
Μακεδονίας, όπου αναφέροµαι αναλυτικά σε αυτήν την προϋπό-
θεση. 

Εγώ, λοιπόν, δεν άλλαξα θέση ούτε άλλαξα γραµµή ούτε άλ-
λαξα τη διαµορφωµένη έως σήµερα εθνική θέση. Εσείς ξαφνικά
αλλάξατε άποψη και ενώ αρχικά είχατε σπεύσει να δηλώσετε ότι
η προϋπόθεση που και εσείς θέλετε είναι αυτό το οποίο µέχρι
εκείνη τη στιγµή όλοι γνωρίζαµε, δηλαδή σύνθετη ονοµασία,
ξαφνικά αρχίσατε να µιλάτε, όταν είδατε κάποιους διαδηλωτές
στους δρόµους, για το ότι δεν µπορεί να δεχθούµε ένα όνοµα
που µας προσβάλλει. Ξαφνικά, λοιπόν, εσείς είστε αυτός που αλ-
λάξατε θέση και όχι εµείς, όχι εγώ.

Και έρχοµαι στους δύο Έλληνες στρατιωτικούς που σε ένα σύ-
νηθες –ορθώς το είπατε- µεθοριακό επεισόδιο βρέθησαν για κά-
ποιες δεκάδες µέτρα στην άλλη πλευρά και συνελήφθησαν και
βρίσκονται σήµερα σε µια διαδικασία η οποία θέλουµε να πι-
στεύουµε ότι είναι διαδικασία, που προβλέπεται από το δικαιϊκό
σύστηµα της γείτονος και βρίσκονται προφυλακισµένοι. Όλα όσα
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είπατε, λοιπόν, καταδεικνύουν ακριβώς αυτό το οποίο σας είπα
εγώ, τη δική σας επιπολαιότητα. 

Κύριε Μητσοτάκη, τον Τούρκο Πρωθυπουργό ή τον Τούρκο
Πρόεδρο θα τον καλέσω στο τηλέφωνο όταν κρίνω εγώ, σε συ-
νεννόηση µε την ηγεσία του στρατεύµατος, ότι αυτή η τηλεφω-
νική επικοινωνία θα έχει ουσιαστικό αποτέλεσµα και δεν θα κάνει
τα πράγµατα χειρότερα. Και είναι ανεύθυνο από πλευράς σας -
ξέρω βεβαίως ότι δεν έχετε γραπτή οµιλία, αλλά είναι ανεύθυνο-
να βγαίνετε στο ελληνικό Κοινοβούλιο να εγκαλείτε τον Πρωθυ-
πουργό γιατί δεν το έπραξε αυτό ακόµα. Είναι επιπολαιότητα,
γιατί δεν έχω καµµία διάθεση και δεν θα το πράξω εγώ πρώτος
να αναδείξω ένα σύνηθες, κατά την άποψή µου, µεθοριακό επει-
σόδιο σε µέγα διπλωµατικό ζήτηµα, που µπορεί ενδεχοµένως να
µας µπλέξει σε περιπέτειες. Σοβαρευτείτε, λοιπόν, κύριε Μητσο-
τάκη!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Έρχοµαι τώρα σε ορισµένα άλλα τα οποία είπατε.
Κύριε Μητσοτάκη, ρωτήσατε εάν έχουµε αξιοπιστία στην Ευ-

ρωπαϊκή Ένωση και στο ΝΑΤΟ και τι είδους αξιοπιστία µπορούµε
να έχουµε στο ΝΑΤΟ. Μιας και συναντιέστε συχνά τώρα τελευ-
ταία µε τον Αµερικανό πρέσβη, ρωτήστε τον να σας απαντήσει,
είναι φίλος σας. 

Δεν χρειάζεται, λοιπόν, να έρχεστε εδώ στη Βουλή και να κα-
ταφέρεστε εναντίον της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού για
τόσο κρίσιµα θέµατα και να µιλάτε για µια Κυβέρνηση αναξιόπι-
στη να χειριστεί τα θέµατα. Διότι ουσιαστικά όταν το λέτε αυτό,
µιλάτε για µια χώρα αναξιόπιστη σε µια κρίσιµη στιγµή. Αυτή
είναι η αίσθηση ευθύνης και συνεννόησης που θέλετε; 

Εγώ είµαι ανοικτός, επαναλαµβάνω, στα κρίσιµα αυτά θέµατα
να έχω έναν διαρκή και ανοικτό δίαυλο επικοινωνίας µαζί σας και
µε όλους τους πολιτικούς Αρχηγούς. Όµως, εδώ χρειάζεται θέση
ευθύνης, υπευθυνότητας, κύριε Μητσοτάκη.

Και κλείνω πολύ σύντοµα και µε τα θέµατα στα οποία αναφερ-
θήκατε και µε ρωτήσατε. Σε ό,τι αφορά το θέµα σχετικά µε το
ποιους µάρτυρες θα καλέσει η προκαταρκτική επιτροπή και πώς
η προκαταρκτική επιτροπή θα αποφασίσει και τι θα αποφασίσει,
θέλω να σας πω κάτι, που νοµίζω ότι θα σας το επιβεβαιώσουν
και οι νοµικοί που βρίσκονται στα έδρανα της Αντιπολίτευσης: Η
µόνη αρµόδια να κρίνει και το αν υπάρχουν µέσα στο πλαίσιο των
καθηκόντων τους ενδείξεις, που θα πρέπει να οδηγήσουν στο αν
υπάρχει παρέλευση της αποσβεστικής προθεσµίας ή όχι, αν µε
βάση το νόµο περί ευθύνης υπουργών πρέπει οι δέκα ή κάποιος
από τους δέκα να παραπεµφθεί σε Ειδικό Δικαστήριο ή αν είναι
αναρµόδια η ίδια η επιτροπή να κρίνει µε βάση τον νόµο «περί
ευθύνης Υπουργών» και το Σύνταγµα, είναι η επιτροπή και για
αυτό τη συστήσαµε.

Θα ήταν άτοπο, σφάλµα, ανευθυνότητα ο Πρωθυπουργός από
αυτό εδώ το Βήµα να έσπευδε να προδικάσει και την αρµοδιό-
τητα ή µη της επιτροπής και το ποιους η επιτροπή µέσα από δια-
δικασίες εσωτερικές θα αποφασίσει αν θα καλέσει ή δεν θα
καλέσει ως µάρτυρες.

Όµως, θέλω να σας διαβεβαιώσω να µην αγχώνεστε, γιατί
αυτοί οι τρεις, «κουκουλοφόροι» κατ’ εσάς, αλλά προστατευό-
µενοι άνθρωποι οι οποίοι έχουν όνοµα και επώνυµο, βρίσκονται
ήδη στη δικαιοσύνη, την οποία ελπίζω να εµπιστεύεστε, όπως εµ-
πιστευόµαστε και εµείς. Η δικαιοσύνη έχει τις καταθέσεις τους,
ενδεχοµένως αν χρειαστεί θα τους εξετάσει ξανά, και πρέπει να
έχετε εµπιστοσύνη ότι την αξιοπιστία τους θα την κρίνει η δικαιο-
σύνη και όχι εµείς εδώ µε µια απλή ψηφοφορία.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και θέλω να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής: Κύριε Μητσο-

τάκη, είπατε ότι και η Αριστερά έχει συµµετοχή και συνευθύνη
στο έγκληµα που διεπράχθη στη Μεταπολίτευση. Διαπιστώνω ότι
πράγµατι έχετε µια εµµονή να εξισώνετε την Αριστερά σε ευθύ-
νες, που ποτέ δεν είχε σε αυτόν τον τόπο. 

Σας θυµίζω τα όσα άστοχα είχατε δηλώσει προ καιρού, ότι η
µήτρα της τροµοκρατίας σε αυτόν τον τόπο προέρχεται µονάχα
από την Αριστερά και µόλις πριν από λίγες ηµέρες συνελήφθη-
σαν έξι, ίσως και παραπάνω, από την άκρα Δεξιά τροµοκράτες
που ετοίµαζαν τροµοκρατικές επιθέσεις και δεν βρήκατε το θάρ-
ρος να πείτε «έκανα σφάλµα». 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Αυτή η εµµονή σας να επιτίθεστε στην Αριστερά σάς κατα-

στρέφει την όποια προσπάθειά σας, αξιέπαινη όντως, να παρου-
σιάσετε τον εαυτό σας ως έναν πολιτικό του µεσαίου και του
κεντροδεξιού χώρου. Σας έχει πάρει την ηγεµονία µέσα στο
κόµµα η άκρα Δεξιά και εσείς τελικά δεν είστε του µεσαίου
χώρου, είστε γιαλαντζί φιλελεύθερος. Η πραγµατικότητα είναι
ότι είστε και εσείς ένας ακραία δεξιός πολιτικός. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το Γυµνάσιο της Πάργας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ πολύ τον Πρόεδρο του Ποταµιού κ. Θεοδωράκη να
πάρει τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι ότι ο κ. Τσί-
πρας βρίσκει τρόπους να µας εκπλήσσει.

Σήµερα προσπάθησε να καλύψει µε κάποιες κορώνες το κενό
που αφήνει η απουσία του κ. Καµµένου από την Αίθουσα. Και µε
καθυστέρηση -και διορθώστε µε αν κάνω λάθος- µάθαµε ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ θεωρεί ενδοτική τη συµπεριφορά της Ελλάδας το 1996.
Είναι η ατζέντα των εθνικιστών σε µια καινούργια ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ
εκδοχή. Και πραγµατικά θα ήθελα να ρωτήσω τον κ. Τσίπρα τι
είναι χειρότερο: Το ευχαριστώ του Σηµίτη τους συµµάχους ή το
ευχαριστώ του κ. Τραµπ στον Έλληνα Πρωθυπουργό για την
απλοχεριά στις πολεµικές δαπάνες; Σας θυµίζω ότι ήταν 2,4 δι-
σεκατοµµύρια δολάρια η µία µόνο επίσκεψη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
Θα ξεκινήσω, λοιπόν, αναγκαστικά κι εγώ µε τα µεγάλα εξω-

τερικά θέµατα και βεβαίως θα είµαι µέσα στον κανόνα του χρό-
νου. Ζήτησα και χθες να κάνουµε όλοι µια προσπάθεια να δια-
χωρίσουµε τα µείζονα εξωτερικά θέµατα από τις εσωτερικές πο-
λιτικές συγκρούσεις. Οι ώριµοι αντίπαλοι αντιπαρατίθενται, αλλά
και συνυπάρχουν. Και ειδικά στα εθνικά θέµατα, στα πατριωτικά
θέµατα λέµε εµείς, αντιπαρατίθενται, αλλά τελικά συνεννοούνται. 

Γι’ αυτό ζητήσαµε από τον Πρόεδρο της Βουλής να φέρει κατά
προτεραιότητα στο Σώµα την πρόταση νόµου, που έχουµε κάνει
από τον Δεκέµβριο του 2016 για τη δηµιουργία Συµβουλίου Εθνι-
κής Ασφαλείας, µια πρωτοβουλία την οποία δέχθηκαν θετικά τα
περισσότερα κόµµατα. Το συµβούλιο θα πρέπει να συνεπικου-
ρείται από ένα µόνιµο επιτελείο από ανθρώπους διπλωµάτες,
στρατιωτικούς και εµπειρογνώµονες, επιλεγµένους απολύτως
αξιοκρατικά. 

Κάνει λάθος ο κ. Τσίπρας να λέει ότι είναι αργά τώρα και ότι
θα θεωρηθεί επικοινωνιακό τέχνασµα. Νοµίζω ότι είναι ώριµη η
στιγµή και επιβάλλεται να προχωρήσουµε τώρα στη σύσταση
ενός Συµβουλίου Εθνικής Ασφαλείας. Η χώρα έχει ανάγκη από
µια ενιαία στρατηγική η οποία θα προσαρµόζεται όποτε το απαι-
τούν οι συνθήκες. 

Και στρατηγική -επιτρέψτε µου, κύριοι συνάδελφοι- στα εθνικά
θέµατα η χώρα δεν έχει. Γιατί κι εδώ η Κυβέρνηση είναι διχα-
σµένη. Εκτός αν εννοείτε ότι τα ίδια πράγµατα πρεσβεύουν οι
άνθρωποι, που είναι στον ΣΥΡΙΖΑ και ασχολούνται µε την εξωτε-
ρική πολιτική και οι ΑΝΕΛ, που ασχολούνται µε την εξωτερική πο-
λιτική.

Η χώρα, λοιπόν, έχει µια Κυβέρνηση διχασµένη στην εξωτε-
ρική πολιτική και δεν υπάρχει σχέδιο. Οι αποσπασµατικές κινή-
σεις στη σκακιέρα των εθνικών θεµάτων µπορεί να φτιάχνουν
καριέρες, να εξυπηρετούν κοµµατικές σκοπιµότητες, αλλά δεν
βοηθούν τον τόπο. 

Δεν θα πω περισσότερα σήµερα σε αυτό το θέµα. Δεν θα µι-
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λήσω -γιατί υπάρχει κι αυτό το κεφάλαιο- για τις παραλείψεις και
τα λάθη της Κυβέρνησης στον Έβρο, γιατί όλοι µας θέλουµε
πρωτίστως να γυρίσουν οι δύο στρατιωτικοί στις οικογένειές
τους.

Η ένταση πάντως που δηµιουργεί ο Ερντογάν στον Έβρο, στο
Αιγαίο, στην Κύπρο απαιτεί ψύχραιµη πατριωτική απάντηση και
η χώρα δεν είναι προετοιµασµένη γι’ αυτό, µε στόχο βέβαια να
υπάρξει συνεννόηση και καλή γειτονία, γιατί αυτό επιδιώκουµε.

Πάµε τώρα στην πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση
προανακριτικής επιτροπής για τους κυρίους Ξανθό, Πολάκη και
Κουρουµπλή. 

Για τον κ. Κουρουµπλή τα είπαµε και στη συζήτηση για τη «NO-
VARTIS». Τον εξαιρέσατε από τον έλεγχο και προσπαθείτε µε
κάθε τρόπο να τον προστατέψετε. Και ξαναρωτώ: Γιατί τα ραν-
τεβού του κ. Φρουζή µε κάποιους πολιτικούς -πολιτικούς αντιπά-
λους της Κυβέρνησης- είναι ένδειξη ενοχής, ενώ το ραντεβού
του κ. Κουρουµπλή σε ξενοδοχείο του Συντάγµατος είναι αθώο
και υπεράνω κάθε υποψίας; 

Γιατί, κύριε Κουρουµπλή -και δεν δώσατε απάντηση ούτε σή-
µερα- δεν βγάλατε δελτίο τιµών το 2015; Ποιες είναι οι απαντή-
σεις σας; Εκτός εάν θεωρήσουµε ότι ο κ. Κουρουµπλής είναι
αθώος, επειδή τα λένε αυτά τα tweets των λιµενικών. Γιατί είναι
άλλη µια επίδοση αρνητική του κοµµατικού κράτους, να βάζουµε
το Λιµενικό να παίρνει θέση σε µια πολιτική διαµάχη.

Για τη σπατάλη της φαρµακευτικής δαπάνης τα είπαµε αναλυ-
τικά πριν από είκοσι µέρες. Θα το ξαναπώ, κύριοι συνάδελφοι
του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν αντισταθήκατε ποτέ στα σκάνδαλα στο χώρο
του φαρµάκου και της υγείας. Δεν υποστηρίξατε ποτέ, έστω και
φραστικά, τη µείωση της σπατάλης και τον έλεγχο της φαρµα-
κευτικής δαπάνης. Αντιθέτως, κλείνατε συνεχώς το µάτι σε συν-
τεχνίες και σε όλους όσους συµµετείχαν στα «πάρτι» στο χώρο
της υγείας, γιατρούς, στελέχη νοσοκοµείων, κρατικά στελέχη,
εταιρείες, λέγοντας «κανένας έλεγχος πουθενά, καµµία περικοπή
πουθενά». Δηλαδή, ζήτω η σπατάλη! 

Είµαστε εδώ. Και επειδή βλέπω ότι κάποιοι συνάδελφοι δυσα-
νασχετούν, βρείτε µου µια πρόταση συγκεκριµένη στον καιρό
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µια πρόταση έστω, για τη µεί-
ωση της φαρµακευτικής δαπάνης. Θυµάµαι και τον κ. Τσίπρα να
µιλά τον Νοέµβριο του 2015 για τα γενόσηµα, λέγοντας ότι είναι
φάρµακα αµφίβολης ποιότητας, όπως θυµάµαι ότι δεν στηρίξατε
την ηλεκτρονική συνταγογράφηση, ένα µέτρο απαραίτητο σε
κάθε σύγχρονο κράτος. 

Δεν είστε, λοιπόν, δυστυχώς για τη χώρα, αθώοι του αίµατος.
Σας βόλευε ένα καθεστώς, που κάποιοι κέρδιζαν χρήµατα, κά-
ποιοι άλλοι κέρδιζαν ψήφους και κάποιοι κέρδιζαν και τα δυο και
µόνος χαµένος όλα αυτά τα χρόνια, µε αυτή τη σπατάλη, µε αυτό
το σκάνδαλο στο χώρο της υγείας και του φαρµάκου, η δηµόσια
υγεία και τα ασφαλιστικά ταµεία και τελικά, οι επόµενες γενεές
που φορτώθηκαν τα χρέη και τις σπατάλες µας.

Και σήµερα συνεχίζουµε να αιµορραγούµε. Κάθε χρόνο πλη-
ρώνουµε για εισαγωγές φαρµάκων -προσέξτε, µια άλλη παράµε-
τρο της συζήτησης- περισσότερα από 2 δισεκατοµµύρια, όταν
για εισαγωγές αυτοκινήτων πληρώνουµε κάτω από 1 δισεκατοµ-
µύριο. Ναι, αλλά αυτοκινητοβιοµηχανίες δεν έχουµε, έχουµε
όµως είκοσι οκτώ ελληνικές βιοµηχανίες φαρµάκων που επεν-
δύουν στην Ελλάδα και είναι χρέος µας να προσφέρουµε ένα κα-
θαρό τοπίο ανταγωνισµού, προσδοκώντας και βάζοντας εθνικό
στόχο την αύξηση της εγχώριας παραγωγής και τη µείωση των
εισαγωγών. Για όλα αυτά, όµως, δεν γίνεται καµµία συζήτηση
στη Βουλή και η Αίθουσα γεµίζει µόνο όταν υπάρχει µεγάλη σύγ-
κρουση. 

Θέλω εδώ -επιτρέψτε µου- να κάνω µια γενικότερη παρατήρη-
ση. Οι αντίπαλοι στην πολιτική, όπως και οι αντίπαλοι στα αθλή-
µατα, πρέπει να ακολουθούν κάποιους κανόνες αντιπαράθεσης.
Η «µπαχαλοποίηση» της πολιτικής ζωής τρελαίνει τους πολίτες
και τους οδηγεί στους «ψεκασµένους» και τους ακροδεξιούς.
Δείτε τι έγινε στην Ιταλία. 

Κύριο µέληµά µας και πρώτη µας σκέψη δεν µπορεί να είναι η
προστασία των κοµµάτων µας, δεν µπορεί να είναι η προστασία
των δικών µας ανθρώπων, αλλά το δηµόσιο συµφέρον. Η Κυβέρ-
νηση δεν µπορεί να προσπερνά τη δικαιοσύνη, να δείχνει ενό-

χους αποκλειστικά και επιλεκτικά από τις τάξεις των αντιπάλων
της, αλλά επιτρέψτε µου και η Αντιπολίτευση, ως αντίπραξη, δεν
µπορεί να µιλάει για µια συµµορία «Μαξίµου - δικαστών», που κυ-
βερνά τη χώρα.

Το διχαστικό «αυτοί οι προδότες» που έλεγε ο ΣΥΡΙΖΑ, το δι-
χαστικό που έλεγε ακόµα και ο Πρωθυπουργός, ο σηµερινός
Πρωθυπουργός «Ή τους τελειώνουµε ή µας τελειώνουν» δεν
πρέπει να βρίσκει µιµητές σήµερα στον πολιτικό λόγο της Αντι-
πολίτευσης, γιατί αυτό οδηγεί σε έναν φαύλο κύκλο µίσους. Οι
δικαστές ανάµεσα σε αυτήν την άµετρη κοµµατική σύγκρουση
απαξιώνονται. Κι όταν όλοι είναι «πουληµένοι» ή όλοι είναι «συµ-
µορίτες», όπως ακούµε σε αυτήν την Αίθουσα, τότε γιατί κάποιος
πολίτης να έχει εµπιστοσύνη και να σέβεται τις δικαστικές απο-
φάσεις; Αφήστε τους πολιτικούς, ας µιλήσουµε µόνο για τις δι-
καστικές αποφάσεις.

Θα επιµείνω, λοιπόν, ότι ο διχαστικός, συγκρουσιακός πολιτι-
κός λόγος απειλεί τη χώρα και απειλεί την οικονοµία. Και το λέω
εγώ που τρία χρόνια εισέπραξα όλη τη βρωµιά των troll και των
fake news, µια ολόκληρη περίοδο. Και τότε, όµως, όπως και τώρα
λέω και θα συνεχίσω να λέω ότι δεν πρέπει να µοιάσουµε στο
τέρας που πολεµάµε. Η πολιτική αντιπαράθεση ζωντανεύει και
βελτιώνει τη δηµοκρατία, οι καθηµερινοί εµφύλιοι τη µαραζώ-
νουν.

Τελειώνω µε το συγκεκριµένο θέµα και µε τη συγκεκριµένη
πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας. Πρέπει να τα διερευνήσουµε
όλα, γιατί όχι µόνο όσοι άσκησαν εξουσία αλλά και όσοι ασκούν
εξουσία δεν είναι υπεράνω ελέγχου.

Εµείς είπαµε απ’ την αρχή ότι υπάρχει µια προσπάθεια να κά-
νουµε µια «άρπα κόλλα» προανακριτική. Το είχαµε καταγγείλει
ότι δεν υπάρχει καµµία διάθεση διερεύνησης από τη Βουλή και
δεν υπάρχει καµµία διάθεση διερεύνησης από την κυβερνητική
πλειοψηφία και θα κρυφτεί σύντοµα πίσω από την παραγραφή.
Να κλείσουµε, δηλαδή, την υπόθεση άρον άρον µετά από δύο,
τρεις συνεδριάσεις. Ούτε µάρτυρες, ούτε καταθέσεις, ούτε απο-
δεικτικά στοιχεία.

Ελπίζω ο κ. Τσίπρας να µην εννοούσε αυτό που είπε. Ήταν
προφορικός ο λόγος του, δεν υπήρχε χαρτί. Είπε δηλαδή ότι οι
τρεις µάρτυρες, οι τρεις προστατευόµενοι µάρτυρες είναι στα
χέρια µόνο της δικαιοσύνης και οι δικαστές θα τους καλέσουν,
εάν χρειαστεί. Δεν είναι έτσι. Οι τρεις µάρτυρες είναι και στα
χέρια της ελληνικής Βουλής, της προανακριτικής και θα πρέπει
να έρθουν εδώ, µε τον τρόπο που θα επιλεγεί από την προανα-
κριτική επιτροπή. Πιθανόν να γίνει σεβαστή η ανωνυµία τους, εάν
το θεωρήσουν οι συνάδελφοι Βουλευτές, αλλά θα έρθουν εδώ
να καταγγείλουν, θα έρθουν εδώ να παρουσιάσουν τα στοιχεία,
θα έρθουν εδώ να απαντήσουν σε ερωτήσεις που έπρεπε να
είχαν απαντήσει και στα γραφεία του ανακριτή.

Περιµένουµε, λοιπόν, απαντήσεις, γιατί το χειρότερο όλων
στην πολιτική είναι να υπάρχουν µόνο σκιές. Πλήρη έρευνα για
όλους και για όλα, και για τους πρώην και για τους νυν, γιατί σε
λίγο -κι αυτός είναι ένας µεγάλος κίνδυνος, κυρίες και κύριοι-,
αν συνεχίσουµε τον χορό των παραγραφών, αν συνεχίσουµε να
πετάµε βαρελότα για προανακριτικές χωρίς να κάνουµε τίποτα,
ο κόσµος θα ακούει προανακριτική και θα ξεσπάει σε γέλια.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του Ποταµιού και της Δη-

µοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Πριν δώσω τον

λόγο στον κ. Μιχαλολιάκο, θα δοθεί για ένα λεπτό ο λόγος στον
κ. Άδωνι Γεωργιάδη για ένα προσωπικό θέµα, καθώς ακούστηκε
το όνοµά του κάποια στιγµή. Θα κρατήσει ένα λεπτό από ό,τι µε
διαβεβαίωσε ο ίδιος.

Κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ένα λεπτό µόνο, κύριε

Πρόεδρε.
Δύο συνάδελφοι, ο κ. Παπαχριστόπουλος και ο κ. Πολάκης

αναφέρθηκαν σε κάποιες δήθεν φράσεις -συγκεκριµένα τη φρά-
ση «στα 2/3 των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης που κυκλοφο-
ρούν»-, που προσέθεσα σε µια υπουργική απόφαση για να κάνω
«δώρο» υποτίθεται στη «NOVARTIS», αντλώντας από ένα δηµο-
σίευµα της Κυριακής του κ. Βαξεβάνη, του συνήθους. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορεί να έχουµε πολιτική αν-
τιπαράθεση, αλλά δεν µπορούµε να κάνουµε τη Βουλή ζούγκλα.
Κύριε Μαντά, σας διαβάζω το άρθρο 149 του ν.4512/2018, του
νόµου που ψήφισε η Κυβέρνησή σας. Το έχει ψηφίσει ο κ. Παπα-
χριστόπουλος, το έχει ψηφίσει ο κ. Κουρουµπλής, το έχει ψηφί-
σει ο κ. Πολάκης, το έχει ψηφίσει ο κ. Ξανθός. Νόµος του 2018.
Διαβάζω: «…υπάγονται στην αξιολόγηση και εντάσσονται στον
Κατάλογο Αποζηµιούµενων Φαρµάκων, µόνο εφόσον αποζηµιώ-
νονται τουλάχιστον στα δύο τρίτα (2/3) των κρατών-µελών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης που κυκλοφορούν». Η φράση για την οποία
κατηγορήθηκα µε πρωτοσέλιδο και που υποτίθεται πληρώθηκα
για να τη βάλω -και το άκουσα για άλλη µια φορά εδώ από τον κ.
Πολάκη και από τον κ. Παπαχριστόπουλο-, είναι φράση που την
έχετε ψηφίσει εσείς στον νόµο σας του 2018!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μα, θέλετε, κύριε συνάδελφε, να κάνουµε την πολιτική ζούγ-

κλα; Ζούγκλα, επειδή ένας δηµοσιογράφος διακινεί «λάσπη»,
εκτελώντας συµβόλαια;

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Μιχαλολιάκο, µισό λεπτό σας παρα-

καλώ. Ο κ. Λοβέρδος ζήτησε να κάνει µια πολύ σύντοµη δήλωση,
σε σχέση µε τα προηγούµενα και αµέσως µετά θα έχετε τον
λόγο.

Ευχαριστώ.
Ορίστε, έχετε τον λόγο, κύριε Λοβέρδο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πάρα πο-

λύ.
Η επικεφαλής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, καθώς και

όλοι οι Βουλευτές της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης δι’ εµού εκ-
φράζουν το εξής για ένα πολύ σοβαρό θέµα εξωτερικής πολιτι-
κής, που ανέφερε ο Πρωθυπουργός.

Κύριε Πρόεδρε, η κρίση των Ιµίων του 1996, µια κρίση έντονη,
-όλοι τη θυµόµαστε στις λεπτοµέρειές της- οδήγησε στη συνέ-
χεια στην πραγµατική αναβάθµιση της χώρας, λόγω των χειρι-
σµών εκείνης της Κυβέρνησης, στο Ελσίνκι στην ένταξη της
Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτή είναι µια πραγµατικότητα.
Ουδείς έχει το δικαίωµα στην Αίθουσα αυτή, µετά από τόσα χρό-
νια και παρά τις εξελίξεις να διαγράφει όλες αυτές τις θετικές
εξελίξεις και να µέµφεται την κυβέρνηση εκείνη και τον Πρωθυ-
πουργό Κώστα Σηµίτη.

Όµως, αντίθετα µε ό,τι συνέβη τότε, σήµερα, στη συγκυρία
την οποία ζούµε µε αγωνία όλοι οι Έλληνες, όλες οι Ελληνίδες
και παρ’ ότι στην Αίθουσα αυτή σήµερα εµείς, η κ. Γεννηµατά, ο
κ. Βενιζέλος και εγώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, πέραν
των θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης, κάναµε και οι τρεις ανα-
φορά, σε ενωτικό πνεύµα, στις δύσκολες συνθήκες που περνάει
η χώρα, αντιµετωπίζουµε µια Κυβέρνηση η οποία λειτουργεί σα-
ρωτικά πάνω σε πράγµατα, που η ιστορία έχει καταγράψει και
ξεχνάει, έχοντας απώλεια πρόσφατης µνήµης, ότι σε αυτές τις
ηµέρες τα όσα συνέβησαν µετά από επιπολαιότητες του Υπουρ-
γού Εθνικής Αµύνης, µετέτρεψαν αιτήµατα περί «γκρίζων ζω-
νών», προφανώς ανυπόστατα, σε επίσης ανυπόστατα, αλλά ανα-
βαθµισµένα από την πλευρά τους, αιτήµατα περί κυριαρχίας της
Τουρκίας. 

Να υπάρχει σε αυτήν την Αίθουσα µετριοπάθεια, σωφροσύνη,
όταν αφορά αυτό την εξωτερική πολιτική της χώρας και όχι δη-
µαγωγίες, «λάσπη» και επιχειρήµατα αυτής της κατάντιας.

Ευχαριστώ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Για ποιο πράγµα;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Για

ένα ψεύδος, που ακούστηκε από τον κ. Γεωργιάδη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, όχι.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Είναι

ψεύδος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας παρακαλώ, δεν

έχετε τον λόγο. Έχουµε καθυστερήσει τον κ. Μιχαλολιάκο δύο
φορές µε παρεµβάσεις.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, πρέπει να απαντηθεί τώρα αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, όχι.
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Χρυσής Αυ-

γής έχει τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-

κού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, ακούσαµε προηγουµένως τον Πρωθυπουργό κ.
Τσίπρα να απαντά στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύ-
σεως κ. Μητσοτάκη και να λέει ότι τους  τρεις µάρτυρες, τους
προστατευόµενους, τους ανώνυµους, πείτε τους όπως θέλετε,
είναι στο χέρι της προανακριτικής επιτροπής να τους καλέσει ή
όχι.

Δηλαδή, αν καταλάβαµε καλά, η προανακριτική δουλεύει αυ-
τοβούλως και όχι χωρίς πολιτική γραµµή. Επιτέλους, γιατί δεν
αναλαµβάνουν την ευθύνη εδώ µέσα οι πολιτικοί για ό,τι γίνεται
και τη µεταθέτουν σε όργανα, πλειοψηφίες, τα οποία όλοι γνω-
ρίζουµε ότι λειτουργούν µε κοµµατική γραµµή;

Είπε όµως και κάτι άλλο προηγουµένως ο κ Τσίπρας απαντών-
τας στα περί ευθύνης της Αριστεράς για τα όσα έχουν γίνει τα
τελευταία σαράντα τέσσερα ακριβώς χρόνια µετά τη Μεταπολί-
τευση του 1974. Είπε ότι το έγκληµα έγινε. Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Τσίπρα για την οµολογία του! Ναι, έγινε ένα έγκληµα εις
βάρος του έθνους αυτά τα σαράντα τέσσερα χρόνια, που κατέ-
ληξε σε χρεοκοπία εθνική, ηθική και τέλος, οικονοµική. 

Απέναντι σε αυτό το έγκληµα από τις εκλογές του 2012 και
µετά, υπάρχει ένα κόµµα, µια παράταξη που πολεµάνε όλοι µέσα
σε αυτήν την Αίθουσα, η Χρυσή Αυγή. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αντικείµενο της σηµερινής συνε-
δριάσεως είναι να γίνει µια ακόµη προανακριτική. Πριν από αυτό,
όµως, να πούµε ότι δεν είναι αυτό το µοναδικό σκάνδαλο το
οποίο συνέβη στην πατρίδα µας. Ας θυµηθούµε το Χρηµατιστή-
ριο και ας πούµε ότι άνοιξε ο φάκελος στη δικαιοσύνη το 1999.
Βγήκε βούλευµα το 2009, µετά από δέκα ολόκληρα χρόνια και
πριν από λίγες ηµέρες βγήκε η απόφαση όπου εξήντα επτά κα-
τηγορούµενοι αθωώθηκαν όλοι! Αυτή είναι η κάθαρση που φέρ-
νει το πολιτικό κατεστηµένο!

Όσο για την Αριστερά, µας λέει ότι δεν κυβέρνησε. Σοβαρώς;
Και την εποχή της οικουµενικής, την εποχή όπου υπογράφονταν
κάτι τερατώδεις συµβάσεις µε τη «SIEMENS» που καταλήστεψε
τον ελληνικό λαό, πού ήταν η Αριστερά; Κυβερνώσα ήταν.  

Επίσης, να ξεχάσουµε ότι, όπως έχουν πει και διεθνείς ελεγ-
κτές της δηµόσιας διαφθοράς, τα µεγαλύτερα σκάνδαλα έγιναν
από τους οργανισµούς τοπικής αυτοδιοίκησης; Απούσα η Αρι-
στερά και από τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης; Παν-
ταχού παρούσα ήταν και στους διορισµούς και σε όλα. Και τέλος,
κυβερνά τα τελευταία τρία χρόνια και οπωσδήποτε έχει την ευ-
θύνη της και αυτή για όσα συµβαίνουν στην πατρίδα µας. 

Και ήταν αυτή η ίδια η Αριστερά που, όπως είπε το πρωί στην
οµιλία του ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, έδωσε αθωω-
τικό χαρτί σε Τσοχατζόπουλο και Παπαντωνίου, συνυπογράφον-
τας το πόρισµα και έλαβε µάλιστα και ευχαριστήρια επιστολή
από τους κατηγορούµενους. 

Ας µην µιλούν, λοιπόν, για το ήθος της Αριστεράς, γιατί ήταν
µέσα σε όλα τα πράγµατα η Αριστερά όλα αυτά τα χρόνια, είτε
επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ είτε επί άλλων καταστάσεων και φυσικά
στους δήµους, στις κοινότητες κ.λπ..

Είναι προφανές ότι θα ψηφίσουµε «υπέρ» της συστάσεως της
προανακριτικής επιτροπής την οποία προτείνει η Νέα Δηµοκρα-
τία, γιατί θέλουµε «όλα στο φως». Όµως, να εξετάσουµε: Τα θέ-
λουν «όλα στο φως» τόσο ο ΣΥΡΙΖΑ όσο και η Νέα Δηµοκρατία;
Απαντώ ανεπιφύλακτα όχι. Η µεγαλύτερη απόδειξη γι’ αυτό είναι
ότι για τις εργασίες της προανακριτικής συναποφάσισαν να µην
παρουσιάζονται ούτε από τους τηλεοπτικούς δέκτες ούτε καν να
υπάρχουν Πρακτικά γι’ αυτές. Αυτό είναι «όλα στο φως»; Όχι,
είναι «όλα στο σκοτάδι». Και οι µοναδικοί, που δεν έχουν να φο-
βηθούν τίποτα και λένε «όλα στο φως» είµαστε εµείς, οι χρυσαυ-
γίτες και µόνον. 

Κυρίες και κύριοι, σύµφωνα µε το διαβιβαστικό της εισαγγε-
λέως του Αρείου Πάγου, πράγµατι, προτείνεται να ερευνηθεί για
τον διατελέσαντα Υπουργό Υγείας  του 2015 -συγκεκριµένα ανα-
φέρεται στον κ. Κουρουµπλή- η διάπραξη του αδικήµατος της
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απιστίας. Εµείς δεν λέµε ότι είναι ένοχος. Εµείς σεβόµαστε το
τεκµήριο της αθωότητας. Όπως, επίσης, για τον Υπουργό Υγείας
και τον Αναπληρωτή Υπουργό Υγείας, τον κ. Ξανθό και τον κ. Πο-
λάκη, για κάποιες τιµολογήσεις φαρµάκων το 2016. Να γίνει
έρευνα και γι’ αυτό. Να γίνει προκαταρκτική. Να γίνει προανα-
κριτική. Εµείς θα την ψηφίσουµε. 

Αλλά, οι κύριοι συνάδελφοι, όχι µόνο της Νέας Δηµοκρατίας
αλλά και του ΠΑΣΟΚ και αν δεν κάνω λάθος και του κόµµατος
Το Ποτάµι, δεν ψήφισαν όταν έγινε το θέµα της ψηφοφορίας εδώ
µε τις δέκα κάλπες, γιατί ήταν -λέει- οι κάλπες δέκα. Τώρα δη-
λαδή που θα είναι τρεις, θα ψηφίσουν; Στις πόσες κάλπες και
µετά ψηφίζουν; Αυτά δεν έχουν καµµία σχέση µε τη λογική. 

Όπως, βεβαίως, δεν έχει σχέση µε τη λογική και το γεγονός -
εδώ υπάρχει αντίφαση αλλά και χάσµα λογικό- να οµιλούν για
συγκεκριµένη, ανώνυµη καταγγελία. Πώς είναι δυνατόν να έχει
ισχύ µια ανώνυµη καταγγελία, την ίδια στιγµή που προσβάλλουν
την προηγούµενη σύσταση της προανακριτικής επειδή οι µάρτυ-
ρες είναι ανώνυµοι, προστατευόµενοι κ.λπ.; Εµείς έχουµε µια
πάγια θέση σε αυτό το θέµα και είµαστε αντίθετοι.

Ερχόµαστε τώρα στα θέµατα τα εθνικά. Ολοκληρώνω το θέµα
της προανακριτικής, λέγοντας ότι θα ψηφίσουµε. Όλα στα φως!
Εάν έχετε το θάρρος, να καταργήσουµε στην πράξη τον νόµο
«Περί ευθύνης Υπουργών», αυτό το περίφηµο άρθρο 86, που
είναι ένα σκάνδαλο. Πώς θα καταργηθεί στην πράξη; Όποτε γί-
νεται πρόταση για προανακριτική επιτροπή να την ψηφίζουµε.
Μόνο τότε θα γίνει αυτό πράξη. 

Έρχοµαι στο ένα από τα δύο µεγάλα εθνικά θέµατα, αυτό της
Μακεδονίας µας. Ακούστηκαν κάποια πράγµατα εδώ µέσα, αλλά
βλέπουµε ότι µε συντονισµένη ενέργεια τόσο των «νταβατζήδων»
της δηµόσιας ζωής, των ιδιοκτητών της χώρας, όσο και του πο-
λιτικού και οικονοµικού κατεστηµένου, έχει θαφτεί κι έχει περά-
σει στα αζήτητα. Τότε, λοιπόν, πριν το συλλαλητήριο -µιας και µί-
λησε για εγκληµατικότητα προηγουµένως ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός- βγήκε κάποιο κορυφαίο στέλεχος του περίφηµου «Ρουβί-
κωνα», των προστατευόµενων παιδιών του ΣΥΡΙΖΑ, και είπε «θα
χυθεί αίµα» και διέταξε η εισαγγελεύς του Αρείου Πάγου την 1η

Φεβρουαρίου του 2018 να γίνει εξέταση. Και έχουµε τώρα Μάρ-
τιο και δεν έχει γίνει τίποτα! Αυτό είναι κράτος; Όχι. Είναι συγ-
κάλυψη. Και όσο κι αν προσπαθούν να το αποκρύψουν, είναι
δεδοµένο. 

Πιστεύουν ότι µε την υπόθεση των σκανδάλων θα συγκαλύ-
ψουν το ζήτηµα της Μακεδονίας. Και δεν είναι τυχαίο -το είπα
και στην οµιλία µου στην προηγούµενη συζήτηση για την προ-
ανακριτική- ότι έγινε η συζήτηση αυτή µία ηµέρα µετά το συλλα-
λητήριο. Κι έχουµε σήµερα τον Πρωθυπουργό των Σκοπίων,
Ζάεφ, να δηλώνει στο κανάλι «NOVA» της Βουλγαρίας: «Οι λαοί
θα υποστηρίξουν τη λύση. Είµαι σίγουρος ότι οι Μακεδόνες –για
τους Σκοπιανούς αναφέρεται- είναι έτοιµοι γι’ αυτό. Ωστόσο, εί-
µαστε ακόµα εν µέσω διαπραγµατεύσεων και ελπίζω ότι η λύση
αυτή θα διαφυλάσσει την αξιοπρέπεια των Μακεδόνων και των
Ελλήνων». 

Ας απαντήσουµε µέσα από αυτήν τη Βουλή στον κ. Ζάεφ: Δεν
υπάρχουν Μακεδόνες και Έλληνες. Οι Μακεδόνες είναι Έλλη-
νες! Μόνο Έλληνες! Οι άλλοι είναι Σλάβοι, δεν έχουν καµµία
σχέση ούτε µε τη Μακεδονία ούτε µε την Ελλάδα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Στις 7 Μαρτίου, πρόσφατα, είπε: «Ας ανοίξει και το Σύνταγµα

της Ελλάδος, για να δούµε πώς αυτοί µεριµνούν για τους Έλλη-
νες εκτός Ελλάδος. Εγώ είµαι έτοιµος, όπως αυτοί µεριµνούν για
τους Έλληνες εκτός Ελλάδος, αντιστοίχως εµείς να µεριµνούµε
για τους «Μακεδόνες» εκτός Μακεδονίας». Τι λέει µε αυτήν του
τη δήλωση ο Ζάεφ; Ότι στην Φλώρινα, στην Καστοριά, στην
Έδεσσα, στην Πέλλα, παντού, ζουν άνθρωποι που δεν είναι Έλ-
ληνες, αλλά «Μακεδόνες». Καµµία απάντηση. 

Είναι δεδοµένο ότι δεν υπάρχει πλέον πεδίο συναλλαγής και
κάθε προσπάθεια συναλλαγής, µε αυτά τα δεδοµένα, δεχόµενοι
δηλαδή τη θέση του Ζάεφ ότι υπάρχουν Μακεδόνες εκτός Μα-
κεδονίας, όταν δηλαδή δηµιουργεί θέµα εθνικής µειονότητας
στην Ελλάδα, κάθε συναλλαγή και κάθε αποδοχή ονοµασίας που
θα φέρει τον όρο Μακεδονία είναι ξεκάθαρο -το λέει και η οµο-
σπονδία των συλλόγων των Μακεδόνων όλου του κόσµου- ότι

αυτό το πράγµα εάν γίνει -να µην φοβόµαστε τις λέξεις καµµία
φορά, εάν πραγµατικά είναι και λένε αυτό που πρέπει να πούµε-
θα είναι προδοσία. Απέναντι σε αυτήν την προδοσία η Χρυσή Αυ-
γή θα σταθεί απέναντι µε κάθε µέσον, όπως προβλέπει το άρθρο
120 του Συντάγµατος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Είχαµε, επίσης, µε αφορµή τα τελευταία θέµατα που αφορούν

τα ελληνοτουρκικά, την επίσκεψη Ερντογάν και δυστυχώς δι-
καιώθηκε η Χρυσή Αυγή. Επειδή προέκυψε ένα θέµα σε µία επι-
τροπή της Βουλής, θυµίζω τι είχε δηλώσει ο Ερντογάν στο
µειονοτικό σχολείο Κοµοτηνής. Τους τέσσερις Βουλευτές µας -
και δεν βγήκε κανείς από τους µουσουλµάνους Βουλευτές να το
διαψεύσει- τους καλώ από αυτό εδώ το Βήµα να κάνουν µια απλή
δήλωση, να πουν ότι δεν είναι µητέρα πατρίδα τους η Τουρκία,
όπως δηλώνουν. Ας δηλώσουν αυτό το πράγµα και µόνο και τότε
να τους αποδεχτούµε. Όσο λένε ότι είναι µητέρα πατρίδα τους
η Τουρκία, για εµάς παράνοµα βρίσκονται και µέσα σε αυτό εδώ
το Κοινοβούλιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Είχαµε, βεβαίως, και τη µοναδική συγκέντρωση και πορεία δια-

µαρτυρίας κατά της αιχµαλωσίας των δύο Ελλήνων στρατιωτι-
κών και βγήκε το Υπουργείο Εξωτερικών της Τουρκίας και
καταδίκασε έντονα τη διαδήλωση αυτή. Εγώ είµαι υπερήφανος
για τη διαδήλωση αυτή και θα έπρεπε να προσέχουν όταν µιλούν
οι Τούρκοι, γιατί έχουν προβεί σε πλήθος αισχρών πράξεων κατά
του ελληνισµού στην Κωνσταντινούπολη, στην Ιωνία, στο Πόντο
και αυτά οι Έλληνες δεν τα ξεχνούν. 

Όµως, δεν καταφέρθησαν οι Τούρκοι µόνον εναντίον της Χρυ-
σής Αυγής. Σε πρόσφατη επίσκεψή του στην Πιερία ο Πρόεδρος
της Δηµοκρατίας µεταξύ άλλων είπε, απευθυνόµενος προς τους
Τούρκους: «Τι πιο απλό από το να σεβαστούν το διεθνές δίκαιο,
το δίκαιο της θάλασσας, τη συνθήκη της Λοζάνης». Μπορεί να
µην έχουµε το έδαφος εκείνο, το οποίο ιστορικά θα µας αναλο-
γούσε. Συµφωνούµε απόλυτα. Η Ελλάδα δεν έχει το έδαφος που
ιστορικά της αναλογεί, αλλά όπως αυτός πιστεύει στην πατρίδα
της καρδιάς του, έτσι έχουµε και εµείς πατρίδα της καρδιάς, που
φτάνει στην Αδριανούπολη, φτάνει στην Τραπεζούντα, φτάνει
στη Σµύρνη, φτάνει στη Κωνσταντινούπολη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Πολλά τα «παπαγαλάκια» και οι πληρωµένοι κονδυλοφόροι σε

αυτήν τη χώρα. Βγήκαν πρόσφατα και είπαν, µε αφορµή την πα-
ρουσία πολεµικών πλοίων του αµερικανικού στόλου στην ΑΟΖ
της Κύπρου, ότι η Αµερική είναι στο πλευρό µας, ότι θα κατατρο-
πώσει τους Τούρκους. Και έρχεται εδώ η επίσηµη ανακοίνωση
του Αµερικανικού Υπουργείου Εξωτερικών που λέει: «Πιστεύ-
ουµε ότι οι πόροι πετρελαίου και φυσικού αερίου του νησιού,
όπως και όλοι οι άλλοι πόροι του» -προσέξτε- «θα πρέπει να κα-
τανέµονται ακριβοδίκαια µεταξύ των δύο κοινοτήτων».

Τι µας λέει µε αυτήν του την ανακοίνωση το State Department;
Αποδέχεται τα τετελεσµένα του «Αττίλα». Μιλάει για δύο κοινό-
τητες. Αυτό είναι ενάντια στην ελληνική γραµµή, ενάντια στην κυ-
πριακή γραµµή, είναι µια καθαρά φιλότουρκη θέση, η οποία
αναγνωρίζει δύο κοινότητες. 

Δεν υπάρχουν δύο κοινότητες. Υπάρχει ένα κράτος κυρίαρχο,
το οποίο είναι µέλος του ΟΗΕ και είναι το ενιαίο κράτος της Κύ-
πρου. 

Οι Αµερικάνοι, όπως και το ΝΑΤΟ, όπως και η Ευρωπαϊκή
Ένωση -ας το πάρουµε είδηση- µας έχουν ξεπουλήσει και µας
έχουν ξεπουλήσει χάριν της Τουρκίας, εµάς που σφαχτήκαµε για
χάρη τους σε δύο παγκόσµιους πολέµους, όταν η Τουρκία στον
µεν πρώτο ήταν σύµµαχός τους, στον δε δεύτερο ήταν επιτήδεια
ουδέτερη.

Επειδή µε αυτήν την άτιµη πράξη τους πήραν οµήρους δύο
Έλληνες στρατιώτες, εγώ θέλω αν εκφράσω τις σοβαρές αντιρ-
ρήσεις µου για το γεγονός ότι επίσηµα η ελληνική πλευρά υιο-
θέτησε την τουρκική άποψη ότι ευρίσκονται εντός τουρκικού
εδάφους. 

Δεν ξέρουµε ποιες είναι ακριβώς οι καταθέσεις των δύο αξιω-
µατικών των Ενόπλων Δυνάµεών µας που συνελήφθησαν και δεν
ξέρουµε και πώς ελήφθησαν αυτές οι καταθέσεις, κάτω από
ποιες συνθήκες. 
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Όµως, για να καταλάβετε πόσο άτιµη και ύπουλη είναι η στάση
της Τουρκίας, θα θυµίσω ότι στις 8 Οκτωβρίου του 1996 ένας
σµηναγός, ο Ναΐλ Ερντογάν, παραβιάζοντας τον εθνικό εναέριο
χώρο µας συνετρίβη το αεροπλάνο, το F-16, εκτινάχθηκε από το
κάθισµά του, διεσώθη, πήγε στο Νοσοκοµείο της Χίου και εµείς
τον παραδώσαµε κανονικά. Αυτοί πήραν τους στρατιώτες µας
αιχµάλωτους. Πού; Στα σύνορα του Έβρου, εκεί που έχουµε τη
µεγάλη ροή λαθροµεταναστών, που όλοι γνωρίζουµε ότι είναι µία
παρακρατική υπόθεση, µια υπόθεση του τουρκικού παρακρά-
τους. 

Βεβαίως, βγήκαν και κάποιοι οι οποίοι είπαν ότι δεν είναι µε-
γάλο ζήτηµα. Τους καταλαβαίνω. Αυτοί οι άνθρωποι έχουν δει
σύνορα µόνο στα βιβλία της γεωγραφίας στο σχολείο που πή-
γαιναν. Δεν έχουν ξαναδεί σύνορα. Άλλοι δεν υπηρέτησαν καθό-
λου τη θητεία τους, άλλοι υπηρέτησαν στην Αθήνα. Εµείς, όµως,
που έχουµε υπηρετήσει στα σύνορα ξέρουµε πολύ καλά τι ση-
µαίνει αυτό. Αυτό όσον αφορά στον Τούρκο σµηναγό που παρα-
δώσαµε το 1996. 

Έχουµε εδώ την κατάθεση του δολοφόνου του ήρωα Ηλιάκη,
του Χαλί Ιµπραήµ, ο οποίος οµολογεί στην κατάθεσή του στο
τουρκικό Υπουργείο Άµυνας ότι δολοφόνησε τον Έλληνα πιλότο,
εξαπολύοντας πύραυλο από το αεροσκάφος του. Και αυτόν αφή-
σαµε να τον παραλάβει τουρκικό ελικόπτερο αδιαµαρτύρητα. 

Έχουµε και κάποιους πολιτικούς στην Τουρκία, µε πρώτο τον
Ερντογάν, που ανάµεσά τους ένας πρόσφατα δήλωσε ότι «αυτό
που λέµε στους Έλληνες είναι να θυµηθούν ότι πριν από πολύ
καιρό η ένδοξη ερυθρή σηµαία µε την ηµισέληνο κυµάτιζε στα
εδάφη τους». Θα του θυµίσω κι εγώ ότι και η ένδοξη γαλανό-
λευκη είχε φτάσει στις πύλες της Άγκυρας σε εκείνη τη θρυλική
επέλαση του στρατού µας για την πραγµάτωση της Μεγάλης
Ιδέας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Δύο άτοµα η ελληνική περίπολος. Οκτώ έως δέκα η τουρκική.

Και πώς να µη συµβαίνει αυτό; Δέκα εκατοµµύρια είµαστε εµείς
µε δηµογραφικό πρόβληµα. Και τι θητεία έχουµε; Εννέα µηνών.
Ογδόντα εκατοµµύρια οι Τούρκοι, δεκαπέντε µήνες θητεία. 

Η µόνη απάντηση που καταλαβαίνει η Τουρκία είναι η απάν-
τηση της ισχύος. Να γίνουµε πανίσχυροι, να γίνουν οι Ένοπλες
Δυνάµεις µας µια µεγάλη δύναµη αποτροπής για κάθε επίβουλο
εχθρό. Μόνο αυτή είναι η λύση. 

Σκάνδαλα, εθνικά θέµατα ανοικτά και στην εφηµερίδα «ΚΑΘΗ-
ΜΕΡΙΝΗ» η κ. Ξένια Κουναλάκη, µια γνωστή προοδευτική και αρι-
στερή δηµοσιογράφος που συκοφαντεί συστηµατικά τη Χρυσή
Αυγή, έγραψε: «Οι ευθύνες για το 9,4% της Χρυσής Αυγής στις
τελευταίες δηµοσκοπήσεις της «METRON» δεν ανήκουν λοιπόν
µόνο στη ΝΔ, αλλά και στην Κυβέρνηση και φυσικά στα ΜΜΕ. Η
σκανδαλολογία περί «NOVARTIS», ο εθνικισµός µε αφορµή το
Μακεδονικό, η καθηµερινή συµφιλίωση µε τη βία, η ανοχή στον
ρατσισµό και ο κατευνασµός ή το ξέπλυµα όσων εκφράζουν τέ-
τοιες απόψεις, ένα κόµµα ευνοούν περισσότερο». 

Αυτή είναι η αλήθεια. Το µέλλον έρχεται. Μας λέτε αλήτες, φα-
σίστες, ρατσιστές, όµως εµείς είµαστε το αύριο και εσείς είστε
το χθες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο

Πρόεδρος της Βουλής κ. Νικόλαος Βούτσης. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Ελάτε, ελάτε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): «Ελάτε, ελά-

τε»! Άκουσα και τα προηγούµενα. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Έχετε πει εσείς χειρότερα. Ας µην τα

επαναλάβω. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Κοιτάξτε.

Ήλπιζα ότι ο Αρχηγός της Χρυσής Αυγής σήµερα δεν θα κάλυ-
πτε αυτά που ακούστηκαν δύο φορές στο Ελληνικό Κοινοβούλιο
και που θα απασχολήσουν στην ειδική συνεδρίαση της Τετάρτης
και την Ολοµέλεια της Βουλής για εκφράσεις περί πρακτόρων
Βουλευτών και άλλα πράγµατα, τα οποία ακούστηκαν µέσα στο
Ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Δυστυχώς, όµως, ο λόγος του –και αναφέροµαι µόνο σ’ αυτό
το ζήτηµα, προς Θεού, δεν κάνω κανενός άλλου είδους αντιπα-
ράθεση, αλλά είµαι πάρα πολύ ευθύς- ήταν πάρα πολύ σαφής

και σπέρνει µίσος, δηλητήριο, διχασµό και υποψία για Έλληνες
Βουλευτές. Αυτό δεν έχει ξανασυµβεί στο Ελληνικό Κοινοβούλιο
όλες τις δεκαετίες, όσο και αν ανατρέξετε στα Πρακτικά. 

Κανένας Έλληνας Βουλευτής δεν µπορεί να καλείται να δηλώ-
σει στην Ελληνική Βουλή αν πατρίδα του είναι η Ελλάδα ή αν πι-
στεύει κάπου αλλού ή αν έχει οποιαδήποτε άλλη πατρίδα, διότι
οι Έλληνες Βουλευτές εκλέγονται. Μερικοί εξ αυτών, µάλιστα,
είναι συνάδελφοι, οι οποίοι είναι µουσουλµάνοι πολίτες, Έλληνες
Βουλευτές και από τη δεκαετία του ’90 έχουν εκλεγεί τέσσερις
και πέντε φορές, σε πλήρη γνώση και αρµονία µε το ελληνικό
Σύνταγµα, τους ελληνικούς νόµους τον εκλογικό νόµο και την
πλήρη λαϊκή συγκατάθεση των Ελλήνων πολιτών, που ζουν εκεί
και πιστεύουν ό,τι πιστεύουν. Ουδείς έχει το δικαίωµα να τους
ζητάει αυτήν τη δήλωση και τη µαρτυρία µέσα στο Ελληνικό Κοι-
νοβούλιο. 

Λυπάµαι πάρα πολύ, διότι θεωρήσαµε –αλλά βεβαίως θα τα
συζητήσει η Βουλή και την Τετάρτη- άκρως ακρότητες αυτά τα
οποία ακούστηκαν περί Τούρκων πρακτόρων. Μάλιστα, ελέχθη-
σαν όχι κατά τη διάρκεια κάποιας όξυνσης, αλλά ήταν προφανώς
προσχεδιασµένα, δύο φορές και στην επιτροπή και στην Ολοµέ-
λεια. 

Πρέπει να αντιληφθείτε ότι έχετε περάσει κατά πολύ τα σύ-
νορα όχι απλά της δεοντολογίας ή της κοινοβουλευτικής ευπρέ-
πειας ή του πολιτικού διαλόγου, αλλά τα σύνορα του µίσους και
του διχασµού, τον οποίο σπέρνετε µε τις οµιλίες σας. 

Θα ήθελα να σας το επισηµάνω ευθύτατα. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-
κού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο, παρακαλώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, έχετε τον
λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-
κού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή): Κύριε Πρόεδρε, αρχίσατε την
οµιλία σας µε τη λέξη «ήλπιζα». Χαίροµαι που οι ελπίδες σας δεν
γίνονται πραγµατικότητα και δεν θα γίνει καµµία ελπίδα σας
πραγµατικότητα, γιατί πολύ γρήγορα θα είστε παρελθόν σ’ αυτήν
τη χώρα και η παράταξή σας και η Κυβέρνησή σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Εις ό,τι αφορά τώρα το συγκεκριµένο θέµα, εγώ δεν µίλησα

περί πρακτόρων. Ήµουν συγκεκριµένος και είπα ότι δεν επιτρέ-
πεται σ’ αυτήν τη Βουλή, τη Βουλή των Ελλήνων, να υπάρχουν
άνθρωποι εκλεγµένοι που να λένε ότι µητέρα πατρίδα τους είναι
είτε η Τουρκία είτε η Ιταλία είτε η Γαλλία είτε η Αγγλία. Εµµένω
σε αυτό και το κοινό αίσθηµα αυτό απαιτεί. 

Για ό,τι άλλο θέλετε, είµαι στη διάθεσή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.
Πολάκης, ο οποίος θέλει να απαντήσει σε κάτι που ακούστηκε
στην αναφορά του κ. Γεωργιάδη. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αι-

σθάνοµαι την ανάγκη να απαντήσω και να ξεκαθαρίσω κάτι, διότι
ο κ. Γεωργιάδης επιδόθηκε γι’ άλλη µια φορά στο προσφιλές του
σπορ της διαστρέβλωσης. 

Πολλές φορές διαβάζει µε ένα τροµερά πειστικό ύφος κάποια
πράγµατα, µόνο που τα διαβάζει µισά. Το έκανε και στην τηλεό-
ραση πρόσφατα, σε σχέση µε το FBI. Του το επισήµανε η κ. Πα-
παδάκου αυτό το πράγµα και σήµερα τολµάει και το ξανακάνει
µέσα στο Ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Εµείς έχουµε κατηγορήσει τον κ. Γεωργιάδη ότι προκειµένου
να υλοποιήσει το «Harvard Project», που ένα στοιχείο του ήταν η
εισαγωγή δέκα φαρµάκων στη θετική λίστα των αποζηµιούµενων
φαρµάκων του ΕΟΠΥΥ, άλλαξε -µε υπουργική απόφαση που εξέ-
δωσε- µία διατύπωση που αφορούσε το ποια φάρµακα µπαίνουν
στη θετική λίστα που αποζηµιώνονται από τον ΕΟΠΥΥ, αφού
έχουν πρώτα πάρει τιµή από τον ΕΟΦ. 

Άλλαξε, λοιπόν, την προηγούµενη διάταξη κι εκεί που έλεγε
«τα δύο τρίτα των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης», έβγαλε τις
τρεις λέξεις «τα δύο τρίτα των χωρών που κυκλοφορούν». 

Μπορεί, δηλαδή, να κυκλοφορούν σε τρεις χώρες. Εάν απο-
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ζηµιώνονται σε δύο, µπαίνουν στη θετική λίστα. Έτσι µπήκαν τα
δέκα φάρµακα που περιγράφει η «NOVARTIS» στο εσωτερικό
της κείµενο στο Harvard Project. Mάλιστα, τρία φάρµακα, το «Ja-
kavi», το «Votubia» και το «Signifor», κυκλοφορούσαν µόνο σε δύο
χώρες και αποζηµιώνονται σε δύο χώρες.

Πώς προσπαθεί να θολώσει τα νερά; Λέει: Με τη φετινή από-
φαση που νοµοθετήσαµε το help technology assessment, την
αξιολόγηση τεχνολογιών υγείας, στον νόµο αυτό λέµε µέσα –
γιατί βγάζουµε κάποια πράγµατα και τα διατυπώνουµε µε έναν
άλλο τρόπο- ότι για να έρθει ένα φάρµακο στη χώρα και µετά να
µπει στη θετική λίστα, θα πρέπει να προσφέρει κάποιο θεραπευ-
τικό όφελος που δεν το πρόσφεραν πριν, να καλύπτει ανάγκη
που δεν καλυπτόταν πριν και µια σειρά από πράγµατα. 

Επειδή δεν θέλουµε να αφήσουµε ασθενείς εκτός θεραπειών
που αποδεδειγµένα ή σε προχωρηµένες φάσεις µελετών δεί-
χνουν ότι έχουν αποτελέσµατα, λέµε το εξής και αυτό το διαβάζει
ο κ. Γεωργιάδης και έχει το θράσος να µην διαβάζει το επόµενο.
Διαβάζει, λοιπόν: «Στον κατάλογο υπάγονται µόνο εφόσον απο-
ζηµιώνονται στα 2/3 των κρατών µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης
που κυκλοφορούν…». Και σταµατάει εδώ την ανάγνωση. «…τα
κράτη στα οποία κυκλοφορούν δεν µπορεί να είναι λιγότερα από
εννέα». Αυτό δεν το διαβάζει, για να πει ότι είµαστε ίδιοι, ότι δη-
λαδή κυκλοφορεί σε τρεις χώρες και αποζηµιώνεται σε δύο. Λέει
ότι πάµε να κάνουµε το ίδιο.

Είναι απόλυτος ο πανικός τους. Εδώ συνεχίζει από κάτω και
λέει: «Είναι εννέα χώρες από τις οποίες εννέα χώρες πρέπει οι
µισές τουλάχιστον να ανήκουν σε κάποιες χώρες που διαθέτουν
µηχανισµό αξιολόγησης τεχνολογίας υγείας, δηλαδή να είναι µία
εκ των εξής: Αυστρία, Βέλγιο, Μεγάλη Βρετανία, Γαλλία, Ισπανία,
Ολλανδία, Πορτογαλία, Σουηδία, Φινλανδία». Αυτές έχουν ολο-
κληρωµένα τέτοια συστήµατα και πάµε και εµείς για πρώτη φορά
να φτιάξουµε τώρα. Έρχεται εδώ για να πει ότι είµαστε το ίδιο
και αποµονώνει τη φράση και δεν διαβάζει το επόµενο. 

Η διαστρέβλωση τούς έχει γίνει δευτέρα φύση πλέον. Μόνο
τον πανικό τους αποδεικνύει αυτό το πράγµα. Τίποτε άλλο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Όχι, δεν είναι έτσι.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Είναι

εξαπάτηση του Κοινοβουλίου αυτό που κάνει. Το καταλαβαίνετε;
Δεν βγαίνει σε µια εκποµπή, σε κάποιο «µεσηµεριανάδικο». Έρ-
χεται στο Κοινοβούλιο και διαβάζει κάτι το οποίο είναι µισό!

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα επτά
µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το
2ο Γυµνάσιο Τούµπας Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων κ. Βασίλης
Λεβέντης για δεκαπέντε λεπτά.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Οι τελευταίες φράσεις του κ. Πολάκη είναι ότι έγινε εξαπάτηση
του Κοινοβουλίου από τον κ. Άδωνι. Μόνο από τον κ. Άδωνι έχει
γίνει, κύριε Πολάκη; Νοµίζω ότι πάρα πολλές φορές το Κοινο-
βούλιό µας έχει εξαπατηθεί, άµα θυµηθούµε τι ελέγετο πριν και
τι διεπράχθη µετά. 

Όταν, δηλαδή, ο κ. Τσίπρας έλεγε ότι σκίζει τα µνηµόνια και
µετά έγινε ο µνηµονιακότερος όλων, αυτό είναι επιβεβαίωση του
Κοινοβουλίου; Τέλος πάντων.

Θέλω να πω και κάτι άλλο. Ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής,
µιλώντας προς τους χρυσαυγίτες –οι οποίοι πράγµατι έχουν µια
ανάρµοστη συµπεριφορά- έδινε προτροπές ότι πρέπει να εµπι-
στευόµεθα τους Βουλευτές. Ο κ. Κοτζιάς ήθελε να στείλει κάτι
για να το διαβάσουν οι Βουλευτές σε µία επιτροπή. Ελέγετο:
«Μόνο να το διαβάσετε, όχι να το πάρετε».

Αυτό δεν ήταν φόβος µήπως κάποιος εκ των Βουλευτών απα-

γάγει το κείµενο και το βγάλει; Ήταν εµπιστοσύνη προς τους
Βουλευτές αυτή; Δηλαδή, έχει δείξει και η Κυβέρνηση µε τη
στάση της ότι δεν εµπιστεύεται τους Βουλευτές. Είχα ρωτήσει
τότε και είχαν πει να έρχονται εδώ οι δικογραφίες –για ένα άλλο
θέµα ήταν- αλλά µόνο να τις κοιτάµε, όχι να µπορούµε να τις πά-
ρουµε. Αυτό σηµαίνει ότι υπήρχε φόβος µήπως κάποιος τις πάρει
και τις αξιοποιήσεις. 

Θα προσέξατε ότι γίνεται στη Γερµανία µία κυβέρνηση. Ενώ
υπήρχε ένα χάος ότι οι σοσιαλιστές είναι τελείως αντίθετοι µε
τον σχηµατισµό κυβέρνησης µαζί µε τους δεξιούς, έγινε κυβέρ-
νηση και η κυβέρνηση αυτή ετοιµάζεται να ορκιστεί. Και δεν έγινε
την Κυριακή εκλογές, τη Δευτέρα να ορκιστεί. Έχουν περάσει
ήδη έξι µήνες. Η δική µας σπουδή, την Κυριακή εκλογές, τη Δευ-
τέρα το πρωί να ορκίζεται κυβέρνηση, τι είδους σπουδή είναι
αυτή; Πού αποσκοπεί η σπουδή αυτή; Έχουµε δείξει ποτέ πολι-
τική ωριµότητα; 

Ακόµη και στην Ιταλία, που βιάστηκαν οι δηµοσιογράφοι να
πούνε ότι βγήκε ένα αποτέλεσµα προς όφελος των λαϊκιστών και
της ακροδεξιάς κ.λπ., θα δείτε ότι και εκεί θα υπάρξει η ανάλογη
ωριµότητα και θα δηµιουργηθεί κυβέρνηση. Δεν θα πάνε προς
εκλογές, γιατί υπάρχει η κουλτούρα της συνεννόησης, ενώ εδώ
υπάρχει ο διχασµός.

Θα πω και κάτι άλλο. Την άλλη φορά που γινόταν η ψηφοφορία
για να παραπεµφθούν οι δέκα, είπα: «Γιατί έφυγε ο Τσίπρας όταν
άρχισα να µιλάω;». Είπαν: «Πήγε σε µια υποχρέωση, ήταν µια κη-
δεία πολύ φίλτατου συριζαίου και έπρεπε να πάει». Εντάξει, άµα
ήταν τόσο σοβαρό το θέµα. 

Τώρα που λείπει ο κ. Τσίπρας, έχουµε τέτοιο πρόβληµα; Πήγε
σε ανάλογη υποχρέωση; Είχε πει ο Ευαγγελάτος σε κάποιο κα-
νάλι που δουλεύει ότι έκανα ένα µεγάλο φάουλ, ότι έκανα ότι δεν
ήξερα ότι πάει σε κηδεία. Εγώ δεν έκανα φάουλ. Εγώ θεωρώ την
παρουσία του Πρωθυπουργού στις οµιλίες των πολιτικών Αρχη-
γών υπέρτατο ζήτηµα, γιατί αν δεν µας ακούσει εδώ, πού θα µας
ακούσει; Όλα είναι χρήσιµα, και οι γάµοι και οι κηδείες και οι στε-
νοχώριες. Ήταν βαρύτατο βέβαια το πένθος, ουδείς αντιλέγει,
αλλά και το να µιλάει ο Αρχηγός ενός κόµµατος που έκανε σα-
ράντα χρόνια να µπει στη Βουλή για να πει κάποια πράγµατα,
δεν είναι σηµαντικό; Ο ίδιος µου είχε πει ότι είναι σηµαντικό. Σή-
µερα τι έχει και λείπει; 

Και µου άφησε ποιον; Τον Τζανακόπουλο; Ο κ. Τζανακόπουλος
είναι πολύ καλός, δεν έχω καµµία αµφιβολία, αλλά µετά την συ-
νάντησή µου µε τον Τσίπρα, που µου είπε ο Τσίπρας για τον
χρόνο των εκλογών, βγήκε ο κ. Τζανακόπουλος και µε διέψευσε
και είπε ότι λέω ψέµατα ότι µου είπε ο Τσίπρας αυτό. 

Ερωτώ τον κ. Τζανακόπουλο: Στην ιστορία του ελληνικού
έθνους, Κυβερνητικός Εκπρόσωπος έχει πει ποτέ την αλήθεια
για τον χρόνο των εκλογών; Βρείτε µου έναν Κυβερνητικό Εκ-
πρόσωπο, κύριε Τζανακόπουλε, που στην ιστορία των διακοσίων
ετών που έχουµε ελεύθερο ελληνικό έθνος, είπε ποτέ την αλή-
θεια για τον χρόνο διεξαγωγής των εκλογών. 

Είπε ο κύριος Πρωθυπουργός –τον άκουσα από το γραφείο
µου- ότι τριάντα χιλιάδες είχε πάρει η γυναίκα του κ. Παπαδηµη-
τρίου και προσεφέρθη να τις επιστρέψει και είχε την ευαισθησία
να παραιτηθεί. Όταν την άκουσα, όµως, την πρώτη µέρα, είπε να
τα επιστρέψει και να µην παραιτηθεί. Δεν είπε «παραιτούµαι και
τα επιστρέφω». Είπε: «Διατίθεµαι να τα επιστρέψω και παρα-
µένω». Όταν ξέσπασε το «τσουνάµι» πια και θα έτρωγε τον Τσί-
πρα η λαϊκή οργή, τότε απελύθη. Να λέµε την αλήθεια, δεν
παραιτήθη. Να µην αλλοιώνουµε τις φράσεις.

Εν τω µεταξύ µετά είπε ο κ. Τσίπρας: «Τι είναι οι 30.000 ευρώ
µπροστά στα 22 δισεκατοµµύρια της “NOVARTIS”;». Και τα δια-
κόσια του Βαρουφάκη; Δηλαδή, σε εκείνα ήταν «αθώος του αί-
µατος» ο κ. Τσίπρας; Όταν έκανε ο κ. Βαρουφάκης εκείνα που
έκανε, είπε κάποιος ότι µπορεί να είναι και διακόσια, µπορεί να
είναι και εκατόν ογδόντα. Πάντως είναι ένα σοβαρό ποσό, γιατί
η χώρα έχασε ΑΕΠ, η χώρα δηµιούργησε στρατιές ανέργων και
έγινε χάος. 

Τώρα ο ακριβής αριθµός αυτών που χάσαµε ίσως να είναι αν-
τικείµενο σε κάποιες άλλες εξεταστικές στο µέλλον, γιατί µην νο-
µίζει ο κ. Τσίπρας ότι µόνο αυτός παραπέµπει. Αυτά είναι δα-
νεικά. Είπα την άλλη φορά ότι αυτά είναι δανεικά και γι’ αυτό του
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πρότεινα τον Σαµαρά και τον Πικραµµένο να τους βγάλει από το
κάδρο, όχι γιατί ήθελα να τους αθωώσω, αλλά γιατί να κυκλοφο-
ρούµε στην Ευρώπη και να µας λένε, «εδώ δύο πρωθυπουργοί
σας έκλεψαν λεφτά. Τι θέλετε; Επενδύσεις;»; Αυτό δεν είναι
ωραίο πράγµα. Υποτίθεται ότι ο Τσίπρας ψάχνει και επενδύσεις,
εκτός αν δεν ψάχνει και απλά κοιτάει να περάσει ο Αύγουστος. 

Τι χάσαµε από τον καθένα; Αυτό που έχουµε χάσει από το
ΠΑΣΟΚ είναι ένα εκατοµµύριο διορισµοί. Όµως, εσείς θέλετε να
κάνετε και άλλους. Είναι λίγα αυτά που χάσαµε από το ένα εκα-
τοµµύριο διορισµούς της πασοκικής Ανδρεϊκής περιόδου και θέ-
λετε να προσθέσετε και άλλους συµβασιούχους. 

Και λέω ότι αυτήν τη στιγµή το πρόβληµα της Ελλάδος είναι
να βάλουµε και άλλους επάνω; Λέει, «µα, χρειάζεται το δηµόσιο».
Ο ιδιωτικός τοµέας, που έπαθε πανωλεθρία, τι χρειάζεται; Χρει-
άζεται µια σοβαρότητα, κάποια κίνητρα. Χρειάζεται ένα τραπε-
ζικό σύστηµα που να λειτουργεί. Τι εξ όλων κάνατε; Τίποτε
απολύτως. Γιατί πάλι µόνο η ανάγκη προσλήψεων στο δηµόσιο
είναι αυτό που σας ενδιαφέρει; Γιατί, προφανώς, αυτό φέρνει
ψήφους.

Όµως, ο κόσµος τα βλέπει αυτά και βλέπει ότι είστε αµετανόη-
τοι. Μην νοµίζετε ότι οι Έλληνες είναι ηλίθιοι. Τα αντιλαµβάνον-
ται. Δηλαδή, η τάση σας λίγο πριν τον Αύγουστο που κρίνονται
όλα, να βάλετε συµβασιούχους είναι το ενδιαφέρον µήπως το
δηµόσιο έχει έλλειψη προσωπικού ή η ψηφοθηρία; Ο λαός θα
κρίνει τι εκ των δύο προτιµά. 

Θέλω να πω κάτι που έγινε προχθές σε ένα κανάλι. Μιλούσαµε
για τους δύο στρατιωτικούς. Ποιος κανόνισε το ότι οι δύο στρα-
τιωτικοί µπορούν να πάνε στη µεθόριο; Ποιος το κανόνισε αυτό;
Οι Τούρκοι ήταν επτά. Ποιος έδωσε εντολή; Κάναµε κάποια ΕΔΕ
να δούµε πώς γίνονται οι περιπολίες επάνω, διότι έχουµε οκτώ
Τούρκους που τους ζητάει επίµονα η Τουρκία. Έχουµε καθηµε-
ρινές απειλές των Τούρκων: Θα µας κάψουν, θα µας πετάξουν
στη θάλασσα, δεν θα έχετε χώρα να υπερασπιστείτε. Αυτές οι
απειλές είναι ακατανόµαστες. Ακόµη και σαν διατυπώσεις είναι
έξω κάθε λογική. Εποµένως, αφήνεις τους δύο φαντάρους; 

Εγώ προσωπικά θα πω τι πιστεύω ότι συνέβη. Εγώ πιστεύω ότι
οι Τούρκοι παρακολουθούσαν ότι αυτοί οι δύο φαντάροι ή άλλοι
δύο, πάντως πάντα δύο, περιτριγυρίζουν στη µεθόριο και έστη-
σαν παγίδα. Αυτή είναι η πίστη µου. Δηµιούργησαν θήραµα και
την απόλυτη ευθύνη έχει η ηγεσία του στρατεύµατος επάνω, πώς
αφήνει –κατά τη γνώµη µου- δύο παιδιά στη φωλιά του λύκου.
Είµαστε πολύ ανόητοι, εάν δεν περιµέναµε τέτοιας µορφής αν-
τίποινα. Θα άφηναν οι Τούρκοι την ευκαιρία να δηµιουργήσουν
συνθήκες ανταλλαξιµότητας; Θα την άφηναν;

Ξέρετε, τι φοβάµαι; Λέµε µήπως η Τουρκία ζητήσει ανταλλαγή.
Φοβάµαι µήπως κυλήσει χρόνος, µισός χρόνος, ένας χρόνος και
φτάσουµε εµείς στο σηµείο να ζητήσουµε ανταλλαγή. Το ακού-
σατε; Κάνω µια πρόβλεψη µε το ταπεινό µου µυαλό. Εγώ δεν θα
πω άλλα, γιατί επάνω στην Αλεξανδρούπολη συζητούνται πολλά.
Εγώ δεν θα τα σχολιάσω αυτά, γιατί δεν είναι της παρούσης. 

Αλλά φοβάµαι, µήπως αυτό που φοβόµαστε ότι οι Τούρκοι θα
θέσουν, την ανταλλαγή, θα αναγκαστούµε εκ των πραγµάτων
κάτω από την πίεση των γονέων και του κλίµατος να το ζητή-
σουµε εµείς και τότε θα είναι για µας αυτό απόλυτα εξευτελι-
στικό. 

Έχω ζητήσει, διότι κάνετε εδώ προανακριτικές να βρούµε κλέ-
φτες, να βάζουµε διακοµµατική επιτροπή όταν γίνεται προµήθεια
ή έργο πάνω από ένα εκατοµµύριο κι έναν εισαγγελέα διά κλη-
ρώσεως από το Σώµα Εισαγγελέων Εφετών. Τι θα µας πείραζε,
δηλαδή, να λύσουµε το θέµα παστρικά; Γιατί µε το σύστηµα που
έχουµε σήµερα ή αν αύριο βγει η Νέα Δηµοκρατία, πρέπει να εµ-
πιστευτούµε ότι είναι τίµιος ο Υπουργός και δεν θα τα πάρει.
Αυτό πρέπει να εµπιστευτούµε. 

Αντί να εµπιστευόµαστε τον συριζαίο Υπουργό και µετά να
απογοητευόµεθα γιατί µας βγαίνει ανάποδα, γιατί δεν βάζουµε
επί µόνιµης βάσης έναν έλεγχο; Γιατί θέλετε την εξουσία από-
λυτη. Δεν θέλετε έλεγχο. Θέλετε απόλυτη την εξουσία, αλλά η
απόλυτη εξουσία γεννά και ειδικά δικαστήρια. Η απόλυτη εξου-
σία ξέρετε ότι δηµιουργεί αντίποινα. Και να είστε έτοιµοι και γεν-
ναίοι για την ύπαρξη αντιποίνων. Ούτε ο Τσοχατζόπουλος θα
υπήρχε, ούτε ο Παπαντωνίου, ούτε κάποιος άλλος, αν ένας ει-

σαγγελέας επέβλεπε τις µεγάλου ύψους προµήθειες. 
Αλλά δεν καταλαβαίνω γιατί κάποιος εις την Αίθουσα -το έχω

πει πέντε-έξι φορές- δεν αντιδρά. Υπάρχει απόλυτη αναισθησία.
Ό,τι και να λέµε, το παίρνει το ποτάµι. Το µόνο που µένει είναι
ότι ακούει και κάποιος κόσµος. Γιατί, δηλαδή, να κυνηγάµε εκ
των υστέρων τους κλέφτες και να µην προλαβαίνουµε την ύπαρ-
ξη λωποδυτών; Χάνουµε µερίδιο εξουσίας; Καλύτερα να χά-
σουµε µερίδιο εξουσίας και να κοιµούνται οι Υπουργοί ήρεµοι τη
νύχτα, χωρίς να κινδυνεύουν. 

Γιατί ούτε τον κ. Μητσοτάκη είδα να πει: «Είναι πολύ ωραία η
πρόταση του κ. Λεβέντη. Όταν κάνουµε αναθέσεις έργων ή όταν
κάνουµε µεγάλου ύψους προµήθειες θα έχουµε κι έναν εισαγγε-
λέα να ελέγχει για να µην µπορούµε να κατηγορηθούµε». Αδια-
φορία πλήρης και από εσάς. Και η δική σας πτέρυγα ονειρεύεται
την εξουσία, να την αρπάξει ως λάφυρο και δεν σας νοιάζει αν
κάποιοι παραπέµπονται. Εξάλλου υπάρχει και η εθιµοτυπία να
παραπέµπονται και να µην πληρώνει κάποιος. 

Ένας Τσοχατζόπουλος βλέπω ότι πλήρωσε κι ένας Παπαγε-
ωργόπουλος. Για τον οποίο Παπαγεωργόπουλο να ξέρετε ότι δεν
έχουν βρεθεί λεφτά, αλλά το δικαστήριο έκρινε ότι η αµέλειά του
να µην ελέγξει το λογιστήριο του Δήµου ήταν τόσο βαριά, ώστε
να θεωρείται σαν ο ίδιος να έκανε υπεξαίρεση. Έτσι είναι. Λεφτά
δεν ευρέθησαν, γιατί έχουν τρόπο να φυγαδεύουν τα λεφτά. Δεν
είναι βλάκες να τα πηγαίνουν στην τράπεζα τα λεφτά οι κλέφτες.
Να εξηγούµεθα. 

Με τον δε Αµερικανό πρέσβη που συζήτησα, µου είπε ότι στην
Ελλάδα το σύστηµα είναι υπουργοκεντρικό. Υπουργοκεντρικό τι
θα πει; Ότι ένας υπηρεσιακός παράγων δεν µπορεί να βγάλει το
κοστολόγιο φαρµάκων, αεροπλάνων. Πας εις τον Υπουργό µέσα
τον φάκελο. Δεν µπορεί να λειτουργήσει µόνος του ο υπηρεσια-
κός παράγων.  «Ενώ, λέει, εµείς εις την Αµερική έχουµε υπηρε-
σιακά συµβούλια, τα οποία όταν αποφασίζουν, ούτε καν µαθαίνει
στον άλλο όροφο ο Υπουργός εις ποίον παραγγείλαµε ό,τι πα-
ραγγείλαµε». 

Και στα υπουργοκεντρικά συστήµατα είναι πολύ πιθανόν να
ελαδώθησαν κάποιοι. Δεν λέω για τους προκείµενους. Μην νοµί-
ζει ο κ. Γεωργιάδης ότι τον αφορά. Εγώ πιστεύω µάλιστα, επειδή
συζητάτε όλο για πολιτικές ευθύνες, δηλαδή τις προανακριτικές
τις κάνετε για πολιτικές ευθύνες; Δεν το κατάλαβα. Εγώ γνωρίζω
ότι τις προανακριτικές τις διενεργούµε όταν έχουµε µια βεβαι-
ότητα ύπαρξης ποινικών ευθυνών. Δεν κατάλαβα ότι µε την υπο-
ψία πολιτικών ευθυνών διενεργούµε προανακριτικές. Εκτός αν
έχουµε για χασοµέρι χρόνο. Έχουµε πολύ χρόνο για χασοµέρι;

Θέλω να πω για τα Σκόπια δυο πράγµατα, γιατί στα Σκόπια
συµβαίνει το εξής. Ακόµη αυτήν τη στιγµή δεν έχω καταλάβει τι
στάση έχει ο κ. Πάντζας ο φίλος µου.

Το δίνετε το όνοµα; Το δίνετε, κύριε Πάντζα. Αφού το έδωσαν
εκατόν σαράντα πέντε άλλοι λαοί, δεν το δίνετε και εσείς; Γιατί
γελάτε περικαλλώς, χαρµόσυνα. Για να γελάτε, σηµαίνει ότι το
δίνετε το όνοµα εκεί, ε; Και το δίνετε για να τελειώσει. Αφού εκα-
τόν σαράντα πέντε λαοί το έχουν δώσει, είναι κουραστικό να επι-
µένουµε. 

Δικό σας είναι το όνοµα, κύριε Πάντζα; Εσείς πολεµήσατε;
Έχετε πάει στη Θεσσαλονίκη να καθίσετε σε ένα καφενείο και να
πείτε «εγώ το δίνω το όνοµα»; Σας συµβουλεύω να πάτε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Η δική µας θέση είναι συγκεκριµένη.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Η δική σας θέση είναι ότι το δίνετε. Και το ΠΑΣΟΚ είπε ότι αν φύ-
γουν οι αλυτρωτισµοί, το δίνει και το ΠΑΣΟΚ. 

Η Νέα Δηµοκρατία έλεγε εθνική γραµµή τη «γραµµή Βουκου-
ρεστίου». Η «γραµµή Βουκουρεστίου» είναι Μακεδονία-Σκόπια.
Άρα, και η Νέα Δηµοκρατία το δίνει. Όχι, το τουµπάρει τώρα, γύ-
ρισε, επειδή είδε ότι θα έχει µεγάλες απώλειες στον κόσµο, η
Νέα Δηµοκρατία είναι 50-50. 

Νοµίζω ότι η Αίθουσα και τα κόµµατα πρέπει να σοβαρευτούν.
Να µην λέτε σύνθετη ονοµασία, να λέτε δίνουµε εν συνθέτω µορ-
φή τη λέξη «Μακεδονία». Αυτό είναι το αντρικό. Γιατί λέτε σύν-
θετη ονοµασία. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τι θα πει σύνθετη ονοµασία; Και ο σκύλος «γαβ-γαβ» είναι σύν-

θετη ονοµασία. Δίνετε σύνθετη ονοµασία που περιλαµβάνει τον
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όρο «Μακεδονία» και αυτό δεν έχετε δικαίωµα να το κάνετε. Έρ-
χεστε σε αντίθεση µε το σύνολο του ελληνικού λαού και δεν σας
περιµέναµε εσάς, την Αριστερά, σαράντα χρόνια να έρθετε στην
εξουσία για να διαπράξετε αυτή τη... Δεν το έχετε αυτό το δι-
καίωµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Πρόεδρε.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου δυο λεπτά ακόµα.

Έχω ζητήσει από τον κύριο Πρόεδρο της Δηµοκρατίας να κά-
νουµε µια σύσκεψη οι πολιτικοί Αρχηγοί για τα εξοπλιστικά. Γιατί
νοµίζετε ότι το έχω ζητήσει; Γιατί φοβάµαι για θερµό επεισόδιο
τώρα. Και πώς θα ενεργήσουµε στο θερµό επεισόδιο; Θα απαν-
τήσουµε; Θα τα µαζεύουµε και θα φύγουµε; Γιατί οι Αµερικανοί
ξέρετε τι λένε; Εάν γίνει στην Ψέριµο ή οπουδήποτε ένα θερµό
επεισόδιο, θα επέµβει ο Αµερικανός και θα πει: «Έξω οι Έλληνες,
έξω οι Τούρκοι». Οι Τούρκοι, όµως, θα φύγουν από ελληνικό έδα-
φος, δηλαδή από ξένο γι’ αυτούς έδαφος, ενώ εµείς θα φύγουµε
από δικό µας έδαφος και η προδοσία εδάφους και σηµαίας είναι
για τους στρατιώτες µεγάλη προδοσία. Το ακούσατε; 

Στα Ίµια, όταν ο Σηµίτης τα µάζεψε µε τον Αρσένη και έφυγαν,
οι µεν Τούρκοι έφυγαν από ελληνικό έδαφος, από ξένο δηλαδή
γι’ αυτούς έδαφος, η Ελλάδα όµως έφυγε από ελληνικό έδαφος.
Τα έχετε εκτιµήσει αυτά; Γιατί βλέπω ένα χαµόγελο. Είστε όλοι
πολύ γελαστοί. Πραγµατικά, αυτό το γέλιο σας είναι τόσο καλό
και εύχοµαι πάντα να χαίρεστε έτσι, αλλά µήπως έπρεπε να
κλαίτε και όχι να χαίρεστε; Μήπως έχετε χάσει την αίσθηση του
τι είναι για κλάµατα και τι είναι για χαρές; Δηλαδή, να χαίρεστε
εδώ που δίνετε το όνοµα της Μακεδονίας; Να χαίρεστε που συ-
νέλαβε δύο στρατευσίµους µας ο Ερντογάν και να λένε οι εδώ
«θα δούµε και µέσω Βουλγαρίας θα τους πάρουµε πίσω»; 

Ο Τσίπρας µού είχε πει ότι όταν έρθουν οι κολοσσοί εδώ µε
πετρέλαια, που συνοδεύονται από το ναυτικό της χώρας τους,
πού να τολµήσει ο Ερντογάν; Τα µάζεψαν και θα τα µαζέψουν
και οι Αµερικανοί, γιατί οι Αµερικάνοι πλέον ενεργό ανάµειξη σε
πόλεµο δεν θέλουν. Στο µεν θέµα των Σκοπίων πιέζουν, γιατί δεν
θέλουν να βάλει χέρι ο Ρώσος. Μόνο αυτό τους καίει και τη Μέρ-
κελ και τους Αµερικανούς. Να το ξέρετε. Όµως, στα υπόλοιπα
θέµατα να έρθουν να πολεµήσουν δίπλα µας, εδώ ο Κωνσταντί-
νος Καραµανλής έβγαλε την Ελλάδα από το ΝΑΤΟ, γιατί ήταν
γαϊδουρινή η συµπεριφορά των Αµερικανών. Ήµασταν σύµµαχοι
στο ΝΑΤΟ και έφτασε στο σηµείο ένας Κωνσταντίνος Καραµαν-
λής και έβγαλε την Ελλάδα από το στρατιωτικό σκέλος του
ΝΑΤΟ, γιατί αυτοί δεν κουνήθηκαν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Πρόεδρε, εάν
έχετε την καλοσύνη, ολοκληρώστε την σκέψη σας.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Βιάζεστε, για να συζητήσετε το ποιος έκλεψε και ποιος δεν
έκλεψε. Συνεχίστε και ο λαός… 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα ήθελα να µην

αφήσω ασχολίαστο αυτό που είπε ο Πρόεδρος της Ένωσης Κεν-
τρώων, ότι αυτή η στάση θα ήταν ανδρισµός και είναι µάλιστα
σχήµα οξύµωρο να λέγεται σήµερα, την Ηµέρα της Γυναίκας.
Νοµίζω ήταν εξαιρετική αστοχία. Ανδρισµό, θάρρος, παλικαριά
δεν έχουν µόνο οι άνδρες, έχουν εξίσου και οι γυναίκες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Κύριε Πρό-

εδρε, για ένα λεπτό θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Κύριε Λε-

βέντη, ξέρω ότι εσείς είστε κεντρώος. Προηγούµενα είχαµε µία
σύγκρουση µε τον κ. Μιχαλολιάκο. Είπατε κάτι και θα παρακα-
λούσα, µε την άδειά σας, επειδή διευκρινίστηκαν τα ζητήµατα,
να διαγραφεί από τα Πρακτικά. Το λέω ευθέως.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Και να γίνει η δουλειά;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Σας παρα-
καλώ πολύ! Το αν γίνει η δουλειά, θα το αποφασίσει η ελληνική

Βουλή και θα είναι υπέρ του ελληνικού λαού και του ελληνικού
έθνους. Εδώ αποφασίζονται αυτά.  Τα περί… είναι µιας άλλης ε-
ποχής. Είστε από την κεντρώα παράδοση και έχετε τις ευαισθη-
σίες σας, γι’ αυτό σας µιλάω διαφορετικά. Δεν συγκρούοµαι, ό-
πως προηγούµενα µε τον κ. Μιχαλολιάκο.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Να δεχτώ τέτοιο πράγµα, κύριε Βούτση;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Μα, τι λέτε
τώρα; Άρα, λέτε να µην διαγραφτεί από τα Πρακτικά, να µείνει
όπως είναι.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Βγάλτε το από τα Πρακτικά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Δεν µου κά-
νετε χάρη. Καταλάβατε τι είπατε;

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Ξεγράψτε το απ’ τα Πρακτικά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Τι να σας πω;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, τη συνεδρίαση θα κλείσει ο Υπουργός Επικρατείας,
ο κ. Δηµήτρης Τζανακόπουλος, για δέκα λεπτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθε-
λα τον λόγο.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι prime time τώρα, οπότε δι-
καιολογούνται αυτά.

Νοµίζω ότι από τη σηµερινή συζήτηση προκύπτει αβίαστα το
πολιτικό συµπέρασµα ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η Νέα Δη-
µοκρατία, µε την πρόταση την οποία κατέθεσε για τη συγκρό-
τηση επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης κατά του κ. Κου-
ρουµπλή, του κ. Ξανθού και του κ. Πολάκη οδηγήθηκε σ’ ένα
πραγµατικό πολιτικό Βατερλό. Τούτο προκύπτει όχι µόνο από τον
τρόπο µε τον οποίο τοποθετήθηκαν και οι εισηγητές της και ο
Κοινοβουλευτικός της Εκπρόσωπος, αλλά κυρίως προκύπτει από
το γεγονός ότι σχεδόν στα � της οµιλίας του ο κ. Μητσοτάκης, ο
Προέδρος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ασχολήθηκε µε εν-
τελώς διαφορετικά ζητήµατα από τα ζητήµατα που υποτίθεται
ότι θα έπρεπε να συζητηθούν σήµερα, δηλαδή µε το να επιχει-
ρηµατολογήσει για τις υποτιθέµενες ενδείξεις που θα µπορού-
σαν να οδηγήσουν στην απόδοση ποινικών ευθυνών στους τρεις
Υπουργούς.

Τι ακούσαµε σήµερα; Ακούσαµε για τον κ. Βίζερ και τα 200 δι-
σεκατοµµύριά του, ακούσαµε για τα εθνικά ζητήµατα, τα ζητή-
µατα εξωτερικής πολιτικής, τα οποία είναι εξαιρετικά σοβαρά.
Ωστόσο, εκτιµώ ότι αν κάνουµε αυτήν την πολιτική εκτίµηση,
µπορούµε να έρθουµε εδώ και να συζητήσουµε στο πλαίσιο µιας
συζήτησης προ ηµερησίας διατάξεως.

Εκτιµούσα και θεωρούσα -και νοµίζω ότι όλοι το θεωρούσαν-
ότι σήµερα η συζήτηση έγινε για να επιχειρηµατολογήσουµε
υπέρ ή κατά της πρότασης σύστασης εξεταστικής επιτροπής και
επιχειρήµατα δεν ακούστηκαν. Δεν ακούστηκαν.

Τι επιχειρήθηκε σήµερα στη Βουλή; Γιατί δεν ακούστηκαν επι-
χειρήµατα, που θα µπορούσαν να υποστηρίξουν το αίτηµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; Διότι αυτό το οποίο επιχειρήθηκε
σήµερα στη Βουλή ήταν µια απρόσφορη απόπειρα συµψηφι-
σµού. Τι σηµαίνει «απρόσφορη απόπειρα», για τους µη νοµικούς;
Απρόσφορη απόπειρα ανθρωποκτονίας, για παράδειγµα, σηµαί-
νει να επιχειρείς να σκοτώσεις κάποιον µε ένα νεροπίστολο. Αυτό
έκανε σήµερα η Νέα Δηµοκρατία, διότι µε νεροπίστολο µοιάζει
η προσπάθειά της και η πρότασή της, η οποία έχει κατατεθεί
ενώπιον του ελληνικού Κοινοβουλίου.

Τι προσπαθεί να συµψηφίσει η Νέα Δηµοκρατία µε την πρό-
τασή της αυτή; Το πανθοµολογούµενο σκάνδαλο «Novartis», το
οποίο διερευνάται και από τη Βουλή, αλλά και από την τακτική
δικαιοσύνη για το έγκληµα του ξεπλύµατος µαύρου χρήµατος,
της νοµιµοποίησης εσόδων από εγκληµατικές ενέργειες, αλλά
διερευνάται και για τα πρόσωπα τα οποία εµπλέκονται στη συγ-
κεκριµένη υπόθεση και τα οποία δεν έχουν διατελέσει Υπουργοί,
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Υφυπουργοί ή Πρωθυπουργοί και να συµψηφίσει µια δικογραφία
επτά χιλιάδων σελίδων µε µια µήνυση την οποία κατέθεσαν τρία
στελέχη του ΠΑΣΟΚ, δύο εκ των οποίων, αν δεν κάνω λάθος,
ήταν ο κ. Λοβέρδος και η κ. Χριστοφιλοπούλου, εναντίον του κ.
Κουρουµπλή και µε µια ανώνυµη καταγγελία που συνίσταται στο
ότι ο κ. Ξανθός εφάρµοσε τον νόµο που είχε ψηφίσει το ελληνικό
Κοινοβούλιο. Και κερασάκι στην τούρτα έχουµε και τον κ. Πο-
λάκη, ο οποίος κατηγορείται. Γιατί; Μάλλον επειδή έχει κρητικές
πινακίδες. Δεν εξηγείται διαφορετικά. 

Ας επαναλάβω όµως, πάρα πολύ σύντοµα την επιχειρηµατο-
λογία την οποία κατέθεσαν εδώ οι τρεις κωµικά καταγγελλόµε-
νοι, εγκαλούµενοι Υπουργοί. Ο κ. Κουρουµπλής εξήγησε µε
καθαρότητα, ότι πρώτον, η έκδοση δελτίου τιµών ήταν αδύνατη
κατά τη διάρκεια των διαπραγµατεύσεων µε την τρόικα. Εξήγησε
και µε πάρα πολύ µεγάλη σαφήνεια ότι δεν υπάρχει ζήτηµα ζη-
µίας του ελληνικού δηµοσίου, καθώς, όπως γνωρίζετε, υπάρχει
πλαφόν στη δαπάνη του ελληνικού δηµοσίου ως προς το φάρ-
µακο, 1.945.000.000. Από εκεί και πέρα, οτιδήποτε άλλο γίνει εν-
τάσσεται στη διαδικασία του clawback. 

Εποµένως, µε δεδοµένο ότι η συνολική δαπάνη ήταν περίπου
2,5 δισεκατοµµύρια το 2015 και η µείωση που υποτίθεται αντιγε-
γονικά ότι θα είχε επιτευχθεί είναι µικρότερη των 565 εκατοµµυ-
ρίων, προκύπτει ότι δεν υφίσταται ζηµιά του ελληνικού δηµοσίου.
Τελείωσε η ιστορία.

Ο κ. Ξανθός σάς εξήγησε αυτά που ήδη ξέρετε. Δηλαδή ότι
ήταν αυτή η Κυβέρνηση που στο πλαίσιο της συµφωνίας -στην
οποία κατέληξε µε τους θεσµούς το καλοκαίρι του 2015 και µε
τους δανειστές-, αφαίρεσε τον ακρογωνιαίο λίθο των στρεβλώ-
σεων στην αγορά του φαρµάκου. Το πλαίσιο δηλαδή, που επέ-
τρεπε σε γενόσηµα φάρµακα να έχουν τιµή υψηλότερη από τα
off patent φάρµακα. 

Στη συνέχεια, έρχεστε να κατηγορήσετε τον κ. Ξανθό ότι
εφάρµοσε τον νόµο που ψήφισε το ελληνικό Κοινοβούλιο, όπως
σας είπα προηγουµένως. Δεν προσδιορίζεται παράνοµη πράξη,
δεν αναδεικνύεται ότι ευνόησε µια συγκεκριµένη εταιρεία ή ένα
συγκεκριµένο φάρµακο. Εκτός βέβαια από το διαβόητο elatofen,
που αν δεν κάνω λάθος δεν κυκλοφόρησε ποτέ στην Ελλάδα.
Αυτή είναι η κατηγορία την οποία καταφέρατε να δηµιουργήσετε,
να κατασκευάσετε και να φέρετε προς ψήφιση ενώπιον του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου. Αυτός ο κύριος ή η κυρία που γράφει τις
συγκεκριµένες ανώνυµες καταγγελίες, καλό θα είναι να είναι πε-
ρισσότερο προσεκτικός ή προσεκτική.

Ας πάµε όµως λίγο παρακάτω. Πού αλλού έχουµε επιχείρηση
συµψηφισµού; Στην προσπάθεια ακριβώς ταύτισης αυτής της
ανώνυµης καταγγελίας -γιατί άκουσα και κάποια σχόλια όταν
αναφέρθηκα σ’ αυτήν την ανώνυµη καταγγελία- µε τους προστα-
τευόµενους µάρτυρες. Τι σχέση έχει αλήθεια, µια ανώνυµη κα-
ταγγελία µε έναν ποινικό θεσµό, που εσείς δηµιουργήσατε, εσείς
ψηφίσατε και τώρα που είδατε ότι λειτουργεί εναντίον σας, τον
λοιδορείτε, τον υπονοµεύετε και τον απαξιώνετε;

Το ερώτηµα που προκύπτει είναι το εξής: Τι ακριβώς ζητάτε;
Θα σας πω τι ζητάτε. Ζητάτε να αποκαλυφθούν τα ονόµατα. Και
αναρωτιέµαι: Σε ποιο πλαίσιο; Στο πλαίσιο της επιτροπής της
προκαταρτικής εξέτασης; Για ποιο λόγο; Δεν έχετε εµπιστοσύνη
στην ελληνική δικαιοσύνη; Εσείς δεν είστε εκείνοι που υποτίθεται
ότι υπερασπίζεστε την ελληνική δικαιοσύνη απέναντι στην αντι-
θεσµική και παραθεσµική λειτουργία της σηµερινής Κυβέρνησης,
η οποία παρεµβαίνει στην ελληνική δικαιοσύνη; Τώρα ξαφνικά,
όταν η ελληνική δικαιοσύνη µπαίνει στη διαδικασία να ελέγξει
εσάς, χάνετε απολύτως την εµπιστοσύνη σας; 

Επίσης, δεν ξέρετε ότι η αποκάλυψη της ταυτότητας των προ-
στατευόµενων µαρτύρων σύµφωνα µε τον νόµο -που επαναλαµ-
βάνω ότι  εσείς οι ίδιοι έχετε ψηφίσει- µπορεί να γίνει µόνο στην
επ’ ακροατηρίω διαδικασία; Εσείς το ψηφίσατε, δεν το ψηφίσαµε
εµείς. Ούτε ο εισαγγελέας ούτε ο ανακριτής δικαιούται να απο-
καλύψουν τα ονόµατα των προστατευόµενων µαρτύρων. Δεν
σας αρκούν, λοιπόν, οι δικονοµικές ασφαλιστικές δικλείδες, που
σας προσφέρει το ίδιο το ποινικό µας σύστηµα, το οποίο εσείς
διαµορφώσατε;

Δεν είναι, όµως, αυτό το ζήτηµα το οποίο σας απασχολεί. Σκο-
πός σας δεν είναι η αποκάλυψη της αλήθειας. Σκοπός σας δεν

είναι να τηρηθεί µια θεσµική ή  δεοντολογική ή ποινική ευπρέπεια
ή ορθότητα. Σκοπός σας είναι να δηµιουργήσετε θόρυβο. Σκο-
πός σας είναι να δηµιουργήσετε επιφυλάξεις για τη νοµιµότητα
της διαδικασίας. Σκοπός σας είναι να τροµοκρατήσετε τους µάρ-
τυρες, να φοβίζετε τη δικαιοσύνη. Αυτή ακριβώς είναι η συµπε-
ριφορά που συγκροτεί τον πυρήνα της λογικής της παρέµβασης
στο έργο της δικαιοσύνης.

Όλο το τελευταίο διάστηµα και παρά το γεγονός ότι το πολι-
τικό σύστηµα έχει οµονοήσει στην ανάγκη για κατάργηση ή εν
πάση περιπτώσει τροποποίηση του άρθρου 86 παράγραφος 3
του Συντάγµατος, ακούω αρκετούς από τους φερόµενους ως εµ-
πλεκόµενους να καταφεύγουν σε επιχειρήµατα τα οποία συντεί-
νουν στην ανάγκη µιας ευρείας ερµηνείας του άρθρου 86
παράγραφος 3, για να υπαχθούν σ’ αυτό και τις προστατευτικές
και επιεικείς διατάξεις για τη µειωµένη αποσβεστική προθεσµία
όσο το δυνατόν περισσότερα αδικήµατα. Αυτό δεν έρχεται σε
απευθείας αντίθεση µε την πολιτική σας θέση, ότι το άρθρο 86
παράγραφος 3 οφείλει και πρέπει να καταργηθεί; Ή όταν έρχεται
η ώρα να κάνουµε ποινική ερµηνεία, ξεχνάµε όλα όσα θα έπρεπε
να αποτελούν τον ακρογωνιαίο λίθο αυτής ακριβώς της ποινικής
ερµηνείας; 

Πράγµατι, στο πλαίσιο της νοµικής ερµηνείας είναι πάρα πολ-
λά τα οποία µπορούν να ακουστούν, να συζητηθούν, να φανούν
εύλογα. Το θέµα, όµως, αφορά στη βούληση του πολιτικού συ-
στήµατος η οποία, όπως έλεγα προηγουµένως, πρέπει να απο-
τελεί και τον πυρήνα στη βάση του οποίου θα προχωρήσουµε
στη νοµική ερµηνεία για ένα τόσο ευαίσθητο πολιτικό ζήτηµα. 

Η γνώµη µου είναι ότι η ερµηνεία αυτή, ειδικά σε περιπτώσεις
που εισάγουν εξαιρετική ποινική µεταχείριση, θα πρέπει να είναι
όσο το δυνατόν πιο αυστηρή. Διότι δεν είναι στόχος των ποινικών
διατάξεων ούτε είναι στόχος της συγκεκριµένης συνταγµατικής
ειδικής ποινικής µεταχείρισης να συγκαλυφθούν εγκλήµατα, να
κουκουλωθούν εγκλήµατα, ούτε στοχεύει το Σύνταγµα στην ατι-
µωρησία. Και αυτός δεν µπορεί παρά να είναι ο τρόπος µε τον
οποίο τουλάχιστον η Βουλή οφείλει να τοποθετηθεί σε σχέση µε
τα συγκεκριµένα ζητήµατα.

Είναι ενδιαφέρον ότι ο τρόπος µε τον οποίο αντιµετωπίσατε
την κατάσταση στην αρχή ήταν ότι δεν υπάρχει κανένα σκάν-
δαλο, ότι όλα αποτελούν µια σκευωρία την οποία οργάνωσε ο
Πρωθυπουργός σε συνεργασία µε τις δικαστικές αρχές. Και αυτό
δεν θεωρείται αντιθεσµική παρέµβαση και προσβολή απέναντι
στις πολιτειακές λειτουργίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Στη συνέχεια, η στάση σας άλλαξε και είπατε: «Βεβαίως υπάρ-
χει σκάνδαλο, αλλά αυτό δεν αφορά πολιτικά πρόσωπα». Και
ξαφνικά η πολιτική τοποθέτηση αλλάζει άρδην και γίνεται κάτι
διαφορετικό. Καταφεύγετε πλέον ακριβώς στις ερµηνείες που
θέλουν να πουν ότι ακόµα και αν υπήρχαν αδικήµατα, αυτά θα
ήταν αρµοδιότητα της προκαταρκτικής επιτροπής, εποµένως
έχουν παραγραφεί, εποµένως δεν υπάρχει λόγος να τα συζητή-
σουµε. 

Για ποιόν λόγο νιώθετε αυτήν την ανάγκη να επικαλεστείτε τις
ουσιαστικές ποινικές διατάξεις περί παραγραφής; Για ποιον λόγο
νιώθετε αυτήν την ανάγκη; Δεν το καταλαβαίνω. Εδώ είµαστε να
τα συζητήσουµε όλα, να φανούν όλα είτε στο πλαίσιο της Προ-
καταρκτικής Επιτροπής είτε στο πλαίσιο της τακτικής δικαιοσύ-
νης. Για ποιόν λόγο φοβάστε; Τι έχετε να κρύψετε; Δεν το
καταλαβαίνω.

Σήµερα, όµως, ο ελληνικός λαός γνωρίζει και γνωρίζει πάρα
πολύ καλά. Οι πολίτες, αλλά και το πολιτικό σύστηµα γνωρίζουν
και οµολογούν ότι η περίοδος της ανάπτυξης της ελληνικής οι-
κονοµίας ήταν ταυτόχρονα µια περίοδος θεσµικού και ηθικού εκ-
φυλισµού. Στην κυριολεξία θέλει πάρα πολύ θράσος να προ-
σπαθούν κάποιοι σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα να αντιστρέψουν την
πραγµατικότητα, να τη βάλουν να περπατάει µε το κεφάλι κάτω
και τα πόδια πάνω, για να αποδείξουν ότι δεν είναι θεσµικός εκ-
φυλισµός το σκάνδαλο της «SIEMENS», το σκάνδαλο των Ναυ-
πηγείων Σκαραµαγκά, τα εξοπλιστικά, οι µίζες στο µετρό, τα
θαλασσοδάνεια των κοµµάτων 400 εκατοµµυρίων ευρώ τα οποία
µάλλον θα καταλήξουν στα αζήτητα, τα θαλασσοδάνεια των
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µέσων µαζικής ενηµέρωσης, οι µίζες στα δηµόσια έργα, οι κατα-
δικασµένοι και υπόδικοι Υπουργοί και τα πολιτικά στελέχη των
κοµµάτων του πάλαι ποτέ δικοµµατισµού. 

Όλα αυτά δεν είναι θεσµικός εκφυλισµός. Θεσµικός εκφυλι-
σµός είναι η προσπάθεια των πολιτειακών οργάνων να βάλουν
τάξη και να εφαρµόσουν τον νόµο. Δεν σας πιστεύει πλέον κα-
νείς. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ)

Ένα ακόµη σχόλιο: Κατηγόρησαν κάποιοι την Κυβέρνηση ότι
αναδεικνύοντας τα ζητήµατα της διαφθοράς του πολιτικού συ-
στήµατος και των παλιών κοµµάτων εξουσίας υπονοµεύει, δήθεν,
τις δυνατότητες συναίνεσης σε περίοδο γεωπολιτικής αστάθειας
και εξωτερικών κρίσεων. Τι µας είπαν, δηλαδή; Προσέξτε, γιατί
αυτό το επιχείρηµα είναι εξόχως επικίνδυνο, επικινδυνότατο θα
έλεγε κάποιος. Επικαλούνται τον εξωτερικό κίνδυνο για να απαι-
τήσουν από την Κυβέρνηση να συγκαλύψει παράνοµες πράξεις
και να µην αναδεικνύει ζητήµατα διαφθοράς. Εάν αυτό δεν είναι
προσβολή στη νοηµοσύνη του ελληνικού λαού, είναι στην κυριο-
λεξία µια ακραία πολιτική τοποθέτηση, ένα ακραίο πολιτικό ατό-
πηµα. 

Είναι εξαιρετικά ενδιαφέρουσα αυτή η προσέγγιση που έχετε
για το εθνικό συµφέρον. Το να επικαλείσαι υπαρκτούς ή ανύπαρ-
κτους εξωτερικούς κινδύνους για να περισώσεις τον εαυτό σου,
είναι στην κυριολεξία η πιο άγονη και ανήθικη στάση την οποία
µπορεί κάποιος να υιοθετήσει. Μόνο και µόνο από την εκβιαστική
αυτή επιχειρηµατολογία µπορεί να βγάλει κάποιος πάρα πολύ
σαφή συµπεράσµατα για την ποιότητα του πολιτικού προσωπι-
κού που κυβέρνησε αυτήν τη χώρα επί σαράντα χρόνια.

Τελευταίο σχόλιο: Γιατί όµως, κυρίες και κύριοι, επιχειρείτε
αυτόν ακριβώς τον πολιτικό αντιπερισπασµό; Διότι βρίσκεστε σε
απολύτως δεινή θέση. Βρίσκεστε σε δεινή θέση λόγω της «NO-
VARTIS», σε δεινή θέση κυρίως επειδή έχει καταρρεύσει πλήρως
το πολιτικό και οικονοµικό σας αφήγηµα, το οποίο προσπαθή-
σατε να στηρίξετε στην αρχή στην αναµονή για πτώση της Κυ-
βέρνησης κατά την πρώτη αξιολόγηση. Λέγατε «Δεν θα κλείσει
η πρώτη αξιολόγηση». Έκλεισε η πρώτη αξιολόγηση. Στη συνέ-
χεια τι µας είπατε; «Δεν θα κλείσει η δεύτερη αξιολόγηση. Θα
πέσετε, θα πάµε σε εκλογές». Έκλεισε και η δεύτερη αξιολό-
γηση. Στη συνέχεια, πρέπει να ανακαλύψετε κι εσείς κάτι για να
µπορέσετε να πορευτείτε. 

Είναι προφανές ότι βλέποντας πως αυτή εδώ η Κυβέρνηση θα
καταφέρει να οδηγήσει τη χώρα εκτός µνηµονιακής επιτροπείας,
θα καταφέρει να οδηγήσει τη χώρα στην έξοδο από το πλαίσιο
των µνηµονίων στο οποίο εσείς την οδηγήσατε, θα πρέπει κι
εσείς να σκεφτείτε κάτι, έτσι ώστε να δηµιουργήσετε πολιτικούς
αντιπερισπασµούς και να περισώσετε, εν πάση περιπτώσει, ό,τι
περισώζεται. 

Ποιο είναι το τελευταίο σας επιχείρηµα; Ότι υποτίθεται πως
τέταρτο µνηµόνιο έχει ψηφιστεί. Γιατί έχει ψηφιστεί τέταρτο µνη-
µόνιο; Δεν ξέρετε κιόλας, µάλλον, τι ήταν αυτό το οποίο ψηφί-
ζατε επί πέντε χρόνια. 

Ξέρετε τι είναι το µνηµόνιο; Το µνηµόνιο είναι µια σειρά µεταρ-
ρυθµίσεων…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και µε αυτό να κλεί-
νουµε, κύριε Υπουργέ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):
Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε.

Το µνηµόνιο είναι µια σειρά µεταρρυθµίσεων την οποία κά-
ποιος συµφωνεί µε αντάλλαγµα εκταµιεύσεις από δανειακές
συµβάσεις. Εσείς που ειρωνεύεστε, κιόλας. Με αντάλλαγµα
εκταµιεύσεις από δανειακές συµβάσεις. 

Με τη λήξη του τρίτου προγράµµατος, όλος αυτός ο µηχανι-
σµός έρχεται και µπαίνει σε ένα τέλος. Δεν υπάρχει, δηλαδή,
πλέον ένας µοχλός πολιτικού εξαναγκασµού ο οποίος είναι χρή-
µατα για µεταρρυθµίσεις. Κι επειδή το βλέπετε αυτό, έχετε αρ-
χίσει να µιλάτε τώρα για προληπτική γραµµή στήριξης. Διότι
ποιος είναι ο πολιτικός σας στόχος; Να υπονοµεύσετε τη διαδι-
κασία εξόδου και να δηµιουργήσετε την ανάγκη για µια προλη-
πτική γραµµή στήριξης, έτσι ώστε να εξαναγκάσετε την κατά-
σταση να συρθεί σε τέταρτο µνηµόνιο. 

Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά δεν δουλεύει. Δεν δουλεύει καθό-
λου. Και ξέρετε τι αποδεικνύει το γεγονός ότι δεν δουλεύει και
ότι δεν µπορείτε να υπονοµεύσετε αυτήν την πορεία; Δείτε σή-
µερα τις τιµές των ελληνικών οµολόγων. Σχεδόν πανηγυρίζατε
την προηγούµενη εβδοµάδα ότι τα ελληνικά οµόλογα και η καµ-
πύλη τους έχει αρχίσει να παίρνει την ανιούσα. Αυτήν τη στιγµή
το επταετές βρίσκεται πάλι κάτω από το 4%, το δεκαετές οµό-
λογο τείνει και αυτό να ξαναβρεθεί κάτω από το 4%, το πενταε-
τές οµόλογο είναι απολύτως συµφέρον να συνεχίσει σ’ αυτήν την
κατάσταση στην οποία βρίσκεται. 

Εν πάση περιπτώσει, εγώ νοµίζω ότι αν θέλετε να επιτύχετε
ένα οποιοδήποτε πολιτικό αποτέλεσµα σχετικά αξιοπρεπές, θα
πρέπει να προσπαθήσετε λίγο περισσότερο και νοµίζω ότι µπο-
ρείτε να τα καταφέρετε και λίγο καλύτερα.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, θα ήθελα να κάνω δύο ανακοινώσεις στο Σώµα.
Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Εσωτερικών, Εργα-

σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Οικονοµι-
κών, Υγείας, Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, Τουρισµού, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών,
καθώς και ο Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κατέθεσαν
σήµερα 8-3-2018 σχέδιο νόµου: «Ρυθµίσεις θεµάτων µεταφορών
και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Επίσης, ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κεφαλογιάννης ζητεί άδεια

ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό από 15 Μαρτίου 2018 έως
20 Μαρτίου 2018. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Τέλος, ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων Δανέλλης ζητεί άδεια ολιγοή-

µερης απουσίας στο εξωτερικό από 7 Μαρτίου έως και 8 Μαρ-
τίου 2018. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κύριε Λεβέντη, θα παραµείνετε στην ψηφοφορία.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ήθελα να σηµειώσω

ότι η Ένωση Κεντρώων δεν θα παραµείνει στην ψηφοφορία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της πρότασης που κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και
εβδοµήντα τρεις Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας
για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διε-
νέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, κατά τις διατάξεις των άρ-
θρων 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, 153 επ. του Κανονισµού της
Βουλής και 5 του ν.3126/2003: «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών»,
όπως ισχύουν, για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της
απιστίας περί την υπηρεσία, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρ-
θρου 256 περ. γ’ εδ. ββ’ του Ποινικού Κώδικα σε συνδυασµό και
µε το άρθρο 1 παρ.1 του ν.1608/1950 «Περί αυξήσεως των ποι-
νών των προβλεποµένων διά τους καταχραστάς του Δηµοσίου»,
όπως ισχύουν, από τους κυρίους Παναγιώτη Κουρουµπλή, Αν-
δρέα Ξανθό και Παύλο Πολάκη, σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα
στην πρόταση σχετικά µε την τιµολόγηση φαρµάκων και την εν
γένει φαρµακευτική δαπάνη κατά τα έτη 2015-2016.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµα-
τος και του άρθρου 155 παράγραφος 8 του Κανονισµού της Βου-
λής, η Ολοµέλεια αποφασίζει µε µυστική ψηφοφορία για τη
συγκρότηση ή µη Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη
διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης. Η σχετική απόφαση λαµ-
βάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθµού των Βου-
λευτών. 

Η µυστική ψηφοφορία που θα ακολουθήσει θα διεξαχθεί σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις των παραγράφων 8 και 9 του άρθρου 155

5892 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



και του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής. 
Σας υπενθυµίζω ότι ο Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πο-

λιτικής κ. Κουρουµπλής Παναγιώτης, ο Υπουργός Υγείας κ. Αν-
δρέας Ξανθός και ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Πολάκης
Παύλος δεν θα µετέχουν στην ψηφοφορία για την πρόταση άσ-
κησης δίωξης που τους αφορά, όπως προβλέπεται στην παρά-
γραφο 8 του άρθρου 155 του Κανονισµού της Βουλής. 

Η διεξαγωγή της ψηφοφορίας θα γίνει µε µία ανάγνωση του
καταλόγου, θα είναι αυτοτελής για κάθε πρόσωπο και θα διεξαχ-
θεί σε τρείς χωριστές ψηφοδόχους. Επάνω στην ψηφοδόχο δεν
θα αναγράφεται όνοµα. Θα αναγράφεται µόνο ένας αριθµός. Οι
ψηφοδόχοι έχουν τοποθετηθεί µε βάση την αλφαβητική σειρά
του επωνύµου των προσώπων κατά των οποίων στρέφεται η πρό-
ταση.

Ειδικότερα:
Η ψηφοδόχος νούµερο 1 αφορά στον κ. Παναγιώτη Κουρουµ-

πλή.
Η ψηφοδόχος νούµερο 2 αφορά στον κ. Ανδρέα Ξανθό.
Η ψηφοδόχος νούµερο 3 αφορά στον κ. Παύλο Πολάκη.
Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας σάς έχουν διανε-

µηθεί τρία ψηφοδέλτια µε το όνοµα των κυρίων Κουρουµπλή Πα-
ναγιώτη, Ξανθού Ανδρέα και Πολάκη Παύλου.

Σας έχουν διανεµηθεί, επίσης, ισάριθµα λευκά ψηφοδέλτια,
καθώς και ισάριθµοι λευκοί φάκελοι. 

Θα ήθελα να σας υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε τον Κανονισµό
δεν επιτρέπεται να υπάρχουν διακριτικά σηµεία ή γνωρίσµατα
στα ψηφοδέλτια και στους φακέλους.

Τα ψηφοδέλτια, καθώς και η κατατεθείσα πρόταση, θα κατα-
χωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης. 

(Η πρόταση και τα δείγµατα των ψηφοδελτίων καταχωρίζονται
στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:
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5908 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σε κάθε ψηφοδέλτιο
κάτω από τον τίτλο «ΨΗΦΟΔΕΛΤΙΟ» αναγράφεται ο αριθµός της
ψηφοδόχου που αφορά σε κάθε ένα από τα ανωτέρω αναφερό-
µενα πρόσωπα. 

Σας έχει διανεµηθεί επιπλέον ένας πίνακας µε την αντιστοιχία
του ονόµατος του κάθε προσώπου και αριθµού ψηφοδόχου που
το αφορά. 

Η ψήφος εκφράζεται µε σταυρό κάτω από τις τρεις λέξεις
«ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ». Εφόσον το ψηφοδέλτιο δεν φέρει σταυ-
ρό, τότε αυτό προτείνω να θεωρείται άκυρο. 

Επίσης, κατά την καταµέτρηση, τα ψηφοδέλτια που θα βρε-
θούν σε λάθος κάλπη προτείνω να θεωρούνται άκυρα. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το Σώµα συ-

νεφώνησε.
Επίσης, σύµφωνα µε την παράγραφο 10 του άρθρου 73 του

Κανονισµού της Βουλής, σε περίπτωση ασυµφωνίας µεταξύ του
αριθµού των ψηφοδελτίων και του αριθµού των ψηφισάντων,
επαναλαµβάνεται η καταµέτρηση. Αν και µετά τη νέα αυτή κατα-
µέτρηση διαπιστωθεί ότι ο αριθµός των ψηφοδελτίων είναι µε-
γαλύτερος από τον αριθµό των ψηφισάντων, καταστρέφεται πριν
από τη διαλογή αριθµός ψηφοδελτίων ίσος µε τον αριθµό των
επιπλέον ψηφοδελτίων. 

Με την εκφώνηση του ονόµατός του κάθε Βουλευτής θα προ-
σέρχεται στην ψηφοδόχο, όπου θα εναποθέτει τον φάκελο µε
την ψήφο του στην αντίστοιχη κάλπη και οι επί της ψηφοδόχου
συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν, αναφέροντας το όνοµα κάθε συ-
ναδέλφου που ψηφίζει. 

Η εκφώνηση του ονόµατος των επί του καταλόγου Βουλευτών
και ψηφολεκτών θα πραγµατοποιηθεί στο τέλος της εκφώνησης
των ονοµάτων των υπολοίπων Βουλευτών για λόγους εύρυθµης
λειτουργίας της διαδικασίας.

Σας γνωστοποιώ, επίσης, ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
σφραγισµένες επιστολές από συναδέλφους Βουλευτές που ευ-
ρίσκονται σε αποστολή της Βουλής ή της Κυβέρνησης στο εξω-
τερικό, για συµµετοχή στη µυστική ψηφοφορία, σύµφωνα µε το
άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. 

Τα ψηφοδέλτιά τους βρίσκονται µέσα στους σφραγισµένους
φακέλους. Ο κάθε φάκελος εσωκλείεται σε έναν µεγαλύτερο φά-
κελο, επίσης κλειστό, ο οποίος αναγράφει τον αριθµό της κάλπης
που προορίζεται. Ο δεύτερος φάκελος εσωκλείεται σε έναν µε-
γαλύτερο τρίτο φάκελο, επίσης κλειστό, ο οποίος αναγράφει το
όνοµα του Βουλευτή ή του µέλους της Κυβέρνησης που ψηφίζει
µε επιστολική ψήφο. Ο φάκελος συνοδεύεται από διαβιβαστικό
έγγραφο που απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής και
αντίγραφό τους θα κατατεθεί στα Πρακτικά της σηµερινής συ-
νεδρίασης.

Καλούνται επί του καταλόγου η Γραµµατέας της Βουλής κ.
Γκαρά Αναστασία από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς
και ο Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. Γιόγιακας Βασίλειος από τη Νέα
Δηµοκρατία.

Καλούνται, επίσης, ως ψηφολέκτες: 
Για την πρώτη κάλπη, που αφορά στη σύσταση ή µη της Ειδι-

κής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρ-
κτικής εξέτασης για τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής κ. Κουρουµπλή Παναγιώτη, ο Βουλευτής Ξάνθης του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Γιαννακίδης Ευστά-
θιος και ο Βουλευτής Λευκάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Καβ-
βαδάς Αθανάσιος.   

Για τη δεύτερη κάλπη, που αφορά στη σύσταση ή µη της Ειδι-
κής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρ-
κτικής εξέτασης για τον Υπουργό Υγείας κ. Ξανθό Ανδρέα, η

Βουλευτής Τρικάλων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Δριτσέλη Παναγιώτα και ο Βουλευτής Ηµαθίας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Βεσυρόπουλος Απόστολος.

Για την τρίτη κάλπη, που αφορά στη σύσταση ή µη της Ειδικής
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής
εξέτασης για τον Αναπληρωτή Υπουργό Υγείας κ. Πολάκη Παύ-
λο, ο Βουλευτής Αχαΐας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Ριζούλης Ανδρέας και ο Βουλευτής Αχαΐας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Κατσανιώτης Ανδρέας.

Παρακαλούνται οι κυρίες και κύριοι ψηφολέκτες να πάρουν τις
θέσεις τους. 

Πρόεδροι της εφορευτικής επιτροπής θα είναι, σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής: 

Για την πρώτη κάλπη ο κ. Αθανασίου Αθανάσιος (Νάσος), Κο-
σµήτορας της Βουλής.

Για τη δεύτερη κάλπη ο κ. Πάντζας Γεώργιος, Κοσµήτορας της
Βουλής.

Για την τρίτη κάλπη ο κ. Αθανασίου Αθανάσιος (Νάσος), Κο-
σµήτορας της Βουλής.

Παρακαλώ τους συναδέλφους Βουλευτές να παραµείνουν
στην Αίθουσα και µετά το πέρας της µυστικής ψηφοφορίας, γιατί
σε περίπτωση αποδοχής της πρότασης θα ακολουθήσει και άλλη
ψηφοφορία για τη διάρκεια της επιτροπής και τον αριθµό των
µελών της. 

Παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προσέλθουν στην
κάλπη. Επαναλαµβάνω ότι οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα
επιβεβαιώνουν, αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που
ψηφίζει.

Παρακαλώ να προηγηθούν στην εκφώνηση του καταλόγου: Ο
Πρωθυπουργός και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξης Τσίπρας, η Υφυπουργός Εσωτερικών και
Βουλευτής Σερρών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κόλλια-Τσα-
ρουχά Μαρία, ο Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Α’
Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Κουράκης Αναστάσιος, ο Βουλευτής Σερρών της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Τζελέπης Μιχαήλ, ο Βουλευ-
τής Τρικάλων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σι-
µορέλης Χρήστος, ο Βουλευτής Β’ Αθηνών του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παπαδόπουλος Χριστόφορος, ο
Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστα-
σιάδης Σάββας, η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Μάρκου Αικατερίνη και ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Τραγάκης Ιωάννης. 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου. 
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Υπάρχει συνάδελ-
φος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 

Οι σφραγισµένες επιστολές οι οποίες απεστάλησαν στο Προ-
εδρείο για τη συµµετοχή στη µυστική ψηφοφορία για τη σύ-
σταση ή µη Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέρ-
γεια προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε τις διατάξεις των
άρθρων 86 παρ. 3 του Συντάγµατος και 153 επ. του Κανονισµού
της Βουλής και 5 του ν. 3126/2003 «Ποινική Ευθύνη Υπουργών»,
όπως ισχύουν, για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της
απιστίας περί την υπηρεσία σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρ-
θρου 256 περ. γ’ εδ. ββ’ του Ποινικού Κώδικα σε συνδυασµό και
µε το άρθρο 1 παρ.1 του ν.1608/1950 «Περί αυξήσεως των ποι-
νών των προβλεποµένων διά τους καταχραστάς του Δηµοσίου»,
όπως ισχύουν, από τους κυρίους Παναγιώτη Κουρουµπλή, Αν-
δρέα Ξανθό και Παύλο Πολάκη, σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα
στην πρόταση, θα καταχωριστούν στα Πρακτικά. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής: 
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5914 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γνωστοποιώ στο Σώµα ότι παρελήφθησαν από το
Προεδρείο οι υπ’ αριθµόν 1198, 1199, 1196 και 1195 επιστολές
της 8ης Μαρτίου 2018, του κ. Ιωάννη Μανιάτη, της κ. Παρασκευής

Χριστοφιλοπούλου, του κ. Γεωργίου Βαγιωνά και του κ. Μάρκου
Μπόλαρη και παρακαλώ να καταχωρισθούν στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής: 



5916 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ
τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση και
διαλογή των ψηφοδελτίων και την εξαγωγή του αποτελέσµατος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ - ΔΙΑΛΟΓΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας:

Για τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής κ. Πανα-
γιώτη Κουρουµπλή:

Ψήφισαν συνολικά 267 Βουλευτές.
Ευρέθησαν στην κάλπη 267 ψηφοδέλτια.
Έγκυρα 238 ψηφοδέλτια.
Άκυρα 29 ψηφοδέλτια.
Λευκά 0 ψηφοδέλτια.
Υπέρ της πρότασης ψήφισαν 86 Βουλευτές.
Κατά της πρότασης ψήφισαν 151 Βουλευτές.
«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε 1 Βουλευτής.
Για τον Υπουργό Υγείας κ. Ανδρέα Ξανθό:
Ψήφισαν συνολικά 267 Βουλευτές.
Ευρέθησαν στην κάλπη 267 ψηφοδέλτια.
Έγκυρα 234 ψηφοδέλτια.
Άκυρα 33 ψηφοδέλτια.
Λευκά 0 ψηφοδέλτια.
Υπέρ της πρότασης ψήφισαν 88 Βουλευτές.
Κατά της πρότασης ψήφισαν 145 Βουλευτές.
«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε 1 Βουλευτής.
Για τον Αναπληρωτή Υπουργό Υγείας κ. Παύλο Πολάκη:
Ψήφισαν συνολικά 267 Βουλευτές.
Ευρέθησαν στην κάλπη 267 ψηφοδέλτια.

Έγκυρα 236 ψηφοδέλτια.
Άκυρα 31 ψηφοδέλτια.
Λευκά 0 ψηφοδέλτια.
Υπέρ της πρότασης ψήφισαν 86 Βουλευτές.
Κατά της πρότασης ψήφισαν 149 Βουλευτές.
«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε 1 Βουλευτής.
Κατόπιν των αποτελεσµάτων της διεξαχθείσης µυστικής ψη-

φοφορίας, απορρίπτεται η υπ’ αριθµόν 1008/27-02-2018 πρό-
ταση για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη
διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης που κατέθεσαν ο Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης
και εβδοµήντα τρεις Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµά-
δας, διότι δεν συγκέντρωσε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου
αριθµού των Βουλευτών που προβλέπεται στην παράγραφο 9
του άρθρου 155 του Κανονισµού της Βουλής για τους κυρίους
Κουρουµπλή Παναγιώτη, Ξανθό Ανδρέα και Πολάκη Παύλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι παρακαλώ το Σώµα να εξουσιο-
δοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το Σώµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και 23.14’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα Πα-
ρασκευή 9 Μαρτίου 2018 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ        ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


